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Novim 
zmagam 
naproti
Leto 2009 se je izteklo z mesecem, 
ki je bil namenjen veselju, na-
zdravljanju in prihodom treh do-
brotnikov. Vsak je dobil tisto, kar 
je »zaslužil« v recesĳskem letu. 
Seveda so bili treh dobrotnikov 
najbolj veseli otroci. Nekateri so 
dobili darila trikrat, nekateri pa 
najbrž niti enkrat. Tako so se zo-
pet pokazale velike socialne razlike, 
ki pa jih najmlajši prav gotovo ne 
razumejo.
In že je tu leto 2010, ki napoveduje, 
da gremo novim zmagam naproti. 
Ampak kje bodo zmage? Nekaj jih 
bo prav gotovo na športnem podro-
čju. Letos so namreč zimske olim-
pĳske igre, številna svetovna pr-
venstva in višek najpomembnejše 
stvari na svetu – nogomet. Upam 
si trditi, da bodo  športne zmage 
najbolj pozitivne in v ponos naši 
»mali« Slovenĳi.
To leto je tudi volilno leto. Zmage se 
bodo vrstile od stranke do stranke, 
od kandidata do kandidata. Vedno 
bo zmagovalec vsak, vendar samo 
na papirju. Kaj pa bo reklo oziroma 
izbralo ljudstvo, pa je zgodba za 
jesen. Vendar je že na straneh ča-
sopisa opaziti prve nestrpnosti in 
podtikanja za prihajajoče volitve. 
Stranke in kandidati se bodo bori-
li za prestiž, zmago, naklonjenost 
volivcev. Vse to bomo morali brati 
na straneh Našega časopisa v na-
daljnjih mesecih. Zato bomo mora-
li večkrat zmagati tudi v uredni-
štvu, da ne bomo dopuščali raznih 
grdih obrekovanj, lažnivih trditev 
in nizkih udarcev ter sovražnih iz-
jav. Upam, da nam bo uspelo, kar 
bo velika zmaga.

Simon Seljak

stran 20 do 27

Tržaška 2, 1000 Ljubljana

Vrtec Žabica odprl vrata
Tik pred božično-novoletnimi prazniki, 22. decembra, sta ravnateljica Vrtca 
Vrhnika Marta Samotorčan in župan dr. Marjan Rihar slavnostno odprla vrata 
novega Vrtca Žabica, ki stoji zraven Vrtca Barjanček na Stari Vrhniki. Sedaj sta 
oba vrtca na nekdanjem ozemlju vojašnice, zato se je odprtja z veseljem udele-
žila tudi ministrica za obrambo dr. Ljubica Jelušič in bila slavnostna govornica.
V večnamenskem prostoru novega vrtca se je zbralo veliko ljudi in gostov. Se-
veda so predvladovali otroci in starši, ki bodo obiskovali novi vrtec, ki je že 
sprejel okoli 150 novih otrok in tako zaenkrat zadostil vse potrebe čakajočih 
otrok iz leta 2009.  Simon Seljak

Koledniki 
so odpirali srca k dobroti
Šentjošt, 9. januar – V šentjoški župnĳi se oživlja nekdanja tradicĳa koledova-
nja, ki je zadnja leta združena s tako imenovano Trikraljevsko akcĳo. V njenem 
okvirju otroci – koledniki prinašajo v hiše in družine pozdrave, dobre želje, ve-
selje in pogum ter božji blagoslov. Obenem zbirajo tudi darove za misĳone. Nič 
drugače ni bilo tudi letos. Koledniki so hodili po Šentjoštu, Potoku, Smrečju, 
Suhem Dolu, Planini, na Ljubljanici in v Kurji vasi. V slednji jih je pri izreka-
nju dobrih želja zabeležila tudi naša fotografska kamera. Petorček je zbral kar 
170 evrov. Sicer pa so vsi koledniki skupaj zbrali 2042 evrov, ki jih je župnik 
Andrej Sever odnesel v misĳonsko pisarno. Z darovi tokratne Trikraljevske 
akcĳe bodo pomagali misĳonarjem: Francu Zajtlu v Egiptu, s. Agati Kociper v 
Brazilĳi, s. Terezĳi Pavlič na Madagaskarju, misĳonu, kjer je bil p. Pepi Lebreht, 
s. Anici Starman na Slonokoščeni obali in Salamonovim otokom, kamor hodi 
pomagat dr. Drago Ocvirk. Gašper Tominc

Šah mat in leto je okoli
Leto 2009 se je počasi izkašljevalo in njegov zadnji dan je potekal skoraj iden-
tično z lanskim: jutranji požirek v družbi Turističnega društva, večerna igra in 
pa polnočno »županovo« vino z ognjemetom. Damjan Debevec

Blagoslov konj na štefanovo
Konjeniško društvo Zelena dolina z Vrzdenca je na štefanovo organiziralo tra-
dicionalni blagoslov kruha, soli in konj, ki se ga je udeležilo okrog trideset 
rejcev konj iz horjulske občine. France Brus

Prva občinska priznanja
Log - Dragomer, 23. december – Občanke in občani so se v prostorih OŠ Log 
-Dragomer zbrali na prireditvi ob 3. obletnici delovanja Občine Log - Drago-
mer. Prisluhnili so mladinskemu pevskemu zboru OŠ Log - Dragomer, Galu in 
Severi Gjurin, poezĳi domačinke Rože Pečnik ter deklamacĳi učenke Mete Iz-
goršek. Bogat kulturni program je popestril Vid Valič, komik stand up. Župan 
Mladen Sumina pa je prvič podelil občinska priznanja. Vesna Erjavec
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V večnamenskem prostoru 
novega vrtca se je zbralo ve-
liko ljudi in gostov. Seveda so 
predvladovali otroci in starši, 
ki bodo obiskovali novi vrtec, 
ki je že sprejel okoli 150 novih 
otrok in tako zaenkrat zadostil 
vse potrebe čakajočih otrok iz 
leta 2009. 

Prvi je zbrane nagovoril 
župan Vrhnike in poudaril, 
da se z odprtjem novega Vrtca 
Žabica uresničuje dolgoročni 
razvojni program občine na 
področju otroškega varstva, ki 
je nalagal poskrbeti za varstvo 
vseh predšolskih otrok. Prav na 
tem področju so akcĳe poteka-
le neizmerno hitro. Leta 2006 je 
svoja vrata odprl Župnĳski vr-
tec, naslednje leto nov občinski 
Vrtec Žabica ter lani še nov od-
delek vrtca v Bevkah. Leto 2008 
je kar naenkrat postalo varst-
veni boom, saj je drugi otrok 
pridobil brezplačno varstvo. 
S tem pa je na Vrhniki kar na-
enkrat ostalo brez varstva  več 
kot 100 malčkov. Občina je de-
lovala hitro in učinkovito, kar 
je mogoče videti z odprtjem 
novega vrtca. 

Zbrane je nagovorila tudi 

ministrica za obrambo dr. Lju-
bica Jelušič in med  drugim 
poudarila:

„Ta vrtec je tako sodoben in 
obrnjen v prihodnost, da si mi, 
ki smo imeli otroke pred dese-
timi ali petnajstimi leti, sploh 
ne moremo predstavljati, da je 
to možno. Vrtec pa ne pomeni 

veliko le za starše, marveč je 
tudi pomemben vir zaposli-
tev v tem okolju. Nenazadnje 
bo potreboval toliko in toliko 
novih vzgojiteljic, kuharjev in 
tako dalje. Mislim da je občina 
storila odlično potezo, saj je in-
vestirala v takšne infrastruktur-
ne objekte, ki imajo prihodnost. 
Otroci pa so vsekakor naša pri-
hodnost.« Sicer pa se je dobro 
sodelovanje med občino in ob-
rambnim ministrstvom začelo 
že pred dvanajstimi leti, ko je 
ministrstvo ponudilo občini 
najem vojaških prostorov za 
potrebe otroškega varstva. Ta-
krat je namreč pogorel vrtec v 
centru Vrhnike. »To je primer 
našega gledanja na konverzĳo 
vojaške organizacĳe. Običajno 
vojašnične prostore, ko so 
odveč, poskušamo transformi-
rati v tiste oblike, ki podpirajo 

neke kolektivne potrebe, kot so 
vrtci, šole, muzeji. Vrtec, ki ga 
odpiramo danes, je tipičen pri-
mer tovrstne prakse.”

Nato je spregovoril predsed-
nik Gradbenega odbora Marjan 
Leon Možina in povedal nekaj  
značilnosti o novem vrtcu:

„19. avgusta 2008 je župan 

izdal sklep o ustanovitvi in 
imenovanju odbora za obnovo 
objekta Barjanček 2, v katere-
ga smo bili imenovani: sam 
kot predsednik tega odbora in 
člani Igor Novljan, Pavle Case-
rman, Vinko Keršmanc, Mar-
ta Samotorčan in mag. Matej 
Černetič.

Sestavili smo koncept dela 
odbora in se na osnovi idej-
ne zasnove o prenovitvi 
obstoječega vojaškega objekta 
in pripravljenih izračunov o 
stroških obnove že na tretji seji 
odločili o smiselnosti novo-
gradnje, ki bo stroškovno ute-
meljena in tudi statično varna, 
kar z obnovitvĳo starega ob-
jekta ne bi dosegli.

Na razpis se je javilo 14 iz-
vajalcev za gradnjo, kjer je bil 
izbran najugodnejši ponud-
nik Konstruktor VGR d.o.o. 
iz Maribora. Svečani podpis 
pogodbe je bil 20. maja 2009 
na občini Vrhnika. Gradbe-
no dovljenje je bilo izdano 26. 
maja. Z rušitvenimi deli je iz-
vajalec pričel v začetku junĳa, 
kmalu pa je občino obvestil, da 
so podpisali pogodboza grad-
njo z Gradiščem iz Cerknice, ki 
se je takoj vključilo in izvedlo 
vsa gradbena dela in skupaj z 
izbranimi podizvajalci tudi 10. 
decembra uspešno zaključilo 
investicĳo. V vsem času grad-
nje je bilo sodelovanje občine 
z izvajalci uspešno in smo s 
sodelovanjem na 32 operativ-
nih sestankih skušali odpraviti 
vse pomanjkljivosti in nedos-
lednosti do katerih je občasno 
prihajalo. Pogodbeni rok 15. 

november, ki je bil postavljen 
za dokončanje gradnje, je bil 
izredno kratek. Ker je prišlo v 
času zemeljskih del do nepred-
videnih težav zaradi konfigu-
racĳe terena, je bilo potrebno 

celotno spodnjo etažo zgraditi 
iz armiranega betona, kar je 
predstavljalo odstopanje od 
prvotne zasnove gradnje.

Vrtec Barjanček 2, kot je bil 
naziv objekta v času gradn-
je, obsega dve etaži v skupni 
izmeri 1.591 m2. Prva etaža 
– pritličje je predvideno za 
drugo starostno skupino s 4 

igralnicami in manjšim osred-
njim prostorom, pomožnimi 
prostori, strojnico, pralnico ter 
največja pridobitev za vrtce na 
Vrhniki, prepotrebno central-
no kuhinjo z moderno sodob-

no opremo.
Druga etaža 

– prvo nad-
stropje vsebu-
je prav tako 
4 igralnice in 
dodatno še 
en prostor, ki 
bo prav tako 
služil namenu 
igralnice, pros-
tore za oseb-
je, pomožne 
prostore, gar-

derobo, kotlovnico in veliko 
športno igralnico, v kateri se 
sedaj nahajamo, njena velikost 
je kar 228 m2, brez hodnika.

Vrednost gradnje se v 
tem trenutku ocenjuje, ker 
dokončna finančna situacĳa 
še ni izdelana, na vrednost 2,3 
milĳona evrov, projektna do-
kumentacĳa pa na okoli 150 

tisoč evrov, skupaj torej 2 mi-
lĳona 450 tisoč evrov.“

Zbrane je pozdravila tudi 
ravnateljica vrhniških vrtcev 
Marta Samotorčan ter pouda-
rila svoje navdušenje nad ve-
likostjo, prostornostjo in nad 
velikimi igralnimi površinami. 
Vrtec bo zaposlil tudi 26 novih 
ljudi tako v vzgoji otrok  in pri 
novi pripravi prehrane za vse 
otroke iz vrhniških vrtcev.

Za kratek, vendar duhovit 
program so poskrbeli sami 
otroci iz vrtca. Na kitare so 
zaigrale in tudi zapele vz-
gojiteljice. Vrhniški župnik 
Blaž Gregorc pa je blagoslovil 
nove prelepe prostore. Nato 
je sledilo slavnostno rezanje 

otvoritvenega traku, ki sta ga 
prerezala župan in ravnatelji-
ca vrtca. Nato so si vsi ogledali 
nove prostore, gostje pa so se 
še zadržali na krajšem klepetu 
ter pogovoru o novih akcĳah, 
saj je predvideva gradnja še 
tretjega vrtca, in to na Vrtnari-
ji.

S. S.

Gostje in obenem govorniki so z zanimanjem prisluhnili programu, ki so ga pripravili najmlajši.

Nastop Helene Gutnik in Jaka Južniča Najmlajši so se predstavili. Vzgojiteljice so presenetile.

Župnik je blagoslovil nove prostore Vrtca Žabica. Nova kuhinja za vse vrhniške vrtce

Pa se začnimo igrati v najinem novem vrtcu. Ena izmed prostornih in svetlih igralnic

Edina dostopna cesta je po izgradnji novega 
vrtca še enkrat bolj obremenjena kot prej, 
zato v upravi vrtca pozivajo starše na strp-
nost in previdno vožnjo.
Še posebno v teh dneh, ko na cestah vladajo 
snežne razmere. Kot je pojasnil vodja gradbe-
nega odbora za nov vrtec Marjan Leon Moži-

na, naj bi se razmere uredile po maju, ko bodo 
zgradili novo dovozno pot (trenutno urejajo 
potrebno dokumentacĳo). Tako bo dostop do 
starega vrtca mogoč po trenutni cesti, do nove-
ga pa po novi poti. Sicer pa je staršem še vedno 
na voljo posebej za stranke vrtca pripravljeno 
parkirišče pri Fortradeu.(gt)

Okoljevarstveno društvo Barjanski zmaj in 
Uredništvo spletnega poratala www.barje.
net tudi letos pripravljata čistilno akcĳo “Stop 
divjim odlagališčem na barju 2010”. Na Vrh-
niki smo se že odločili za sodelovanje in koor-
diniranje v Turističnem društvu Blagajana in 
v Planinskem društvu Vrhnika in vabimo vse 
organizacĳe in posameznike, da se nam pri-
družĳol.

Ljubljansko barje bomo čistili pred veliko či-
stilno akcĳo, ki bo v aprilu potekala po vsej 
državi, ker je zaradi narave in živali treba po-
hiteti in ker je nujen odvoz smeti še isti dan.
Se pa bomo pridružili tudi veliki čistilni akcĳi 
po vsej državi v mesecu aprilu, saj vemo, da je 
dela veliko.
Več o akcĳah bomo pripravili do naslednje šte-
vilke  Našega časopisa.

Veliko novoletno darilo

Vrtec Žabica odprl vrata
Tik pred božično-novoletnimi prazniki, 22. decembra, sta ravnateljica Vrtca Vrh-
nika Marta Samotorčan in župan dr. Marjan Rihar slavnostno odprla vrata no-
vega Vrtca Žabica, ki stoji zraven Vrtca Barjanček na Stari Vrhniki. Sedaj sta oba 
vrtca na nekdanjem ozemlju vojašnice, zato se je odprtja z veseljem udeležila tudi 
ministrica za obrambo dr. Ljubica Jelušič in bila slavnostna govornica.

Očistimo divja odlagališčaPrometna gneča pri novem vrhniškem 
vrtcu bo trajala še do spomladi
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Sobotni dan je prinesel kar 
zadovoljivo in mrzlo vreme, 
kar je pripomoglo k obisku  
veliko ljudi. Tudi pohodnikov 
po poteh Cankarjeve matere 
se je menda zbralo rekord-
no število, ki so prišli iz vseh 
bližnjih krajev. Prav  oni so prvi 
prišli na parkirni in obenem 
prireditveni prostor pred Mer-
cator – Loko. Ob prihodu jih je 
pospremila vrhniška godba, ki 
je še nekajkrat zaigrala nekaj 
skladb. Nato je zbrane nago-
voril župan Vrhnike dr. Mar-
jan Rihar ter poudaril:

“23. decembra 1990 je na 
plebiscitu večina glasovala za 
samostojno in neodvisno Slo-
venĳo. Rezultati so bili uradno 
razglašeni tri dni pozneje, tako 
da 26. december obeležujemo 
kot državni praznik. Za Slo-
vence je 26. december eden 
najpomembnejših dni novejše 
zgodovine. Na ta dan leta 1990 
je namreč želja po osamosvo-
jitvi postala tudi uradna.”

Vrhniški župnik Blaž Gre-
gorc je blagoslovil konje in 
sol za okoli  dvajset konjev 
in dva ponĳa.  To je običaj ob 
godovanju sv. Štefana, ki je v 
srednji in severni Evropi znan 
kot zaščitnik konj. To vlogo 
mu je dodelila krščanska cer-
kev, saj je z njegovim prazni-
kom želela nadomestiti prej 
prisotno pogansko čaščenje 
bogov, odgovornih za živino. 
Štefanovo je postalo praznik, 
ko se blagoslavljajo konji in 
živina za zagotovitev njihove-
ga zdravja in rasti. „Vsako leto 
se udeležim te prireditve, saj 

gre za lep običaj. Vendar se mi 
zdi, da je z vsakim letom manj 
udeležencev. Kdo ve, mogoče 
so se njihovi lastniki porazgu-
bili po prireditvah v sosednjih 
krajih ali pa se jim jih ne zdi 
vredno pripeljati na blagoslov. 
Da pripelješ konja na prire-
ditev, moraš imeti kar nekaj 
potrdil in dokumentov, ti pa 
seveda stanejo,“ je povedala 
ena od udeleženk blagoslova, 
medtem ko je za uzdo držala 
belega lepotca.

Kot sem že omenil, sta za 
kulturni program poskrbela 
Pihalni orkester Vrhnika in 
ljudska pevka Ljoba Jenče, 
program pa je povezovala 
Mirjam Suhadolnik. Na kon-
cu je delegacĳa pohodnikov 
na grob Cankarjeve matere 
odnesla prireditveno ikebano, 
kar je tradicĳa že nekaj let. 

Ob vsej slovesnosti mo-

ram poudariti, da je udeležba 
občanov in rejcev konj iz leta v 
leto manjša. Menim, da se ene-
ga največjih slovenskih prazni-
kov samostojnosti  le premalo 
zavedamo.

S. S.

Obvestilo
Občina Vrhnika, Oddelek za prostor, sporoča, da v času javne 
razgrnitve Odloka o spremembah in dopolnitvah prostorskih 
ureditvenih pogojev za plansko celoto V2 Vrhnika – Verd za 
območje urejanja V2 S/2, morfološka enota 2a/3 (Naš časopis, 
št. 341/07, 353/08 – dopolnitev), ki je potekala v času od 24. 
11. do 24. 12. 2009, ni bilo podanih pripomb ali predlogov na 
prostorski akt.
ODDELEK ZA PROSTOR
Tržaška cesta 1,1360 VRHNIKA
tel.: 01/7555-440, faks: 01/7505-158
e-pošta: prostor.obcina@vrhnika.si

Vodja oddelka
Aleksandra Rode Turšič, u. d. i. a.

Obvestilo
Upravna enota Vrhnika obvešča vse svoje stranke, da lahko 
naslednje geodetske listine:
•  potrdila o parceli :  – prikaz parcele,
 – načrt parcele,
 – potrdilo o parceli,
• potrdilo o stavbi in o delih stavb,
• lastninski list,
• potrdilo o naslovu
pridobite tudi v sprejemni pisarni Upravne enote Vrhnika, Tr-
žaška cesta 1, Vrhnika, in sicer v
ponedeljek, torek, četrtek od 8. do 15. ure,
sredo od 8. do 18. ure,
petek od 8. do 13. ure.
Za vse navedene storitve ni treba plačati upravne takse.
Lepo pozdravljeni.

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA

Prihod pohodnikov z Vrzdenca na prireditveni prostor

Del občanov na prireditviLe okoli dvajset konj in dva ponĳa

Pevka Ljoba Jenče z nekaj ljud-
skimi pesmimi

Blagoslov konjŽupan je izročil ikebano delegacĳi, ki jo je ponesla na grob Can-
karjeve matere.

Dan samostojnosti in enotnosti

Veliko pohodnikov
ob prazniku
Osrednja vrhniška proslava ob dnevu samostojnosti in enotnosti je bila v soboto, 
26. decembra, pred trgovskim centrom Mercator. Slavnostni govornik je bil župan 
dr. Marjan Rihar. V sklopu prireditve  sta bila še blagoslov konj in prihod pohod-
nikov po poteh Cankarjeve matere – od Vrzdenca do Vrhnike.

V sredo, 9. decembra, je 
Območna obrtno-podjetniška 
Zbornica Vrhnika organizirala 
DAN ODPRTIH VRAT. Dan ni 
bil naključno izbran, saj so si 
vabljeni župani vseh treh občin, 
iz katerih izhajajo člani zborni-
ce (Borovnica, Log - Dragomer 
in Vrhnika), vse članice in čla-
ni  ter drugi obiskovalci lahko 
ogledali prenovljene poslovne 
prostore. Po  petindvajsetih 
letih od slavnostnega odprtja 
Doma obrtnikov,  ki je bila 23. 
novembra 1984, so prostori do-
bili novo preobleko. 

V celoti sta prenovljeni pisar-
ni za zaposlene, sanitarĳe, pri-
dobitev je več: večja sejna soba 
v prvem nadstropju, povečana 
dvorana v drugem nadstropju, 
prostor za arhiv je  preseljen 
v pritličje. Pri obnovi smo bili 
prĳazno tudi do okolja, saj smo 
na novo uredili kotlovnico in 
se za ogrevanje priključili na 
plinovodno omrežje. 

Dvorana v drugem nad-
stropju je večnamenska, sprej-
me lahko do  petdeset  obis-
kovalcev, ima priključek za 
internet, platno, grafoskop, 
projektor in jo oddamo tudi 
v najem članom ali zunanjim 
uporabnikom.

Župane vseh treh občin je ob 
prihodu pozdravil predsed-
nik Marko Popit s člani Upra-
vnega in Nadzornega odbora 
zbornice. Ob jutranji kavici in 
rogljičku je pogovor hitro ste-
kel. V začetku je bil pogovor 
predvsem o poteku obnovitve-
nih del, v nadaljevanju pa tudi 
o težavah, ki tarejo naše člane: 
plačilna nedisciplina, zmanj-
šanje naročil, pomanjkanje 
delavcev z ustreznim profilom 
oz. Izobrazbo …

Obiskala sta nas tudi ravna-
teljica in ravnatelj  obeh osnov-
nih šol na Vrhniki, s katerima 
smo spregovorili o potrebnih 
usmeritvah mladih v izobra-
ževanje za poklic, o možnostih 
sodelovanja pri predstavitvah 
različnih poklicev, poklicnega 
izobraževanja, štipendiranja, 
opravljanja praktičnega dela v 
delavnicah in pozneje o mož-
nostih zaposlovanja pri delo-
dajalcih. Predstavitve bi bile 
dobrodošle ne samo za učence, 
ki se odločajo za nadaljnji štu-
dĳ, temveč tudi za starše, da se 
seznanĳo, kakšne oblike šola-
nja in usposabljanja so njiho-
vim otrokom na voljo, kakšne 
so možnosti štipendiranja in 
zaposlitve.

Po uradnem zaključku dne-
va odprtih vrat je bila zvečer 
še seja skupščine, na kateri so 
se člani skupščine seznanili s 
končnim poročilom o poteku 

obnovitvenih del, sprejeta sta 
bila  načrt dela OOZ Vrhnika 
za leto 2010 in finančni  načrt 
OOZ Vrhnika za leto 2010. 

A.C., (foto: S.S.)

Dan odprtih vrat na OOZ Vrhnika

Prenovljeni prostori

Ogled prenovljene večnamenske dvorane v drugem nadstropju

Skupna fotografija ob dnevu odprtih vrat
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Občina Vrhnika, Tržaška ce-
sta 1, 1360 Vrhnika, objavlja 
na podlagi 48. člena Uredbe o 
stvarnem premoženju države, 
pokrajin in občin (Ur. l. RS, št. 
84/07, 100/09) 

Namero o sklenitvi 
neposredne pogodbe za 

prodajo nepremičnine na 
naslovu Poštna ulica 1, 

Vrhnika
in sicer za  objekt bivšega 
vrtca na naslovu Poštna 1, 
Vrhnika, ki stoji na zemljišču 
parc. št. 2053/19 - stanovanj-
ska stavba 274 m2, dvorišče 
168,00 m2, park 301,00 m2 k.o. 
Vrhnika. Objekt ima pritličje, 
nadstropje in delno izkorišče-
no podstrešje. 
Objekt je spomeniško varova-
na enota nepremične kulturne 
dediščine, zaveden v Registru 
na MIK pod: Vrhnika – Poštna 
1 (EŠD 1748). Objekt se naha-
ja tudi v območju varovanih 
enot Vrhnika – Trško jedro 
(EŠD 843) in Vrhnika – Arhe-
ološko območje Trško jedro 
(EŠD844).
Razpis za sklenitev nepo-
sredne pogodbe je objavljen 
na spletni strani Občine Vrh-
nika:  h�p://www.vrhnika.si, 
razpisi, natečaji in naročila, 
razpisi.

 OBČINA VRHNIKA
Župan dr. Marjan Rihar

V soboto, 19. decembra, je bil dan obiska Božička in  drugih zanimivih prireditev za otroke. V veliki 
dvorani Cankarjevega doma je bila najprej “čarovniška” predstava za otroke. Veseli čarovnik je otrokom 
prikazal svoje čarovniške spretnosti. Na oder je povabil tudi otroke  sodelavce kar iz klopi v dvorani. Ne-
kateri otroci so “korajžno” pomagali čarati ter prejeli velik aplavz. Po čarovnĳah je vse udeležence pred 
domom obiskal drugi dobrotnik decembra, Božiček. Otroci so  mu zapeli že znane pesmi, in to brez tre-
me, Božiček pa jih je obdaril s sladkimi bomboni. Glede na  sneženje je bil to resnično lep božični večer.

Na dan samostojnosti in enotnosti v soboto, 26. decembra, je najmlajše obiskal dedek Mraz, in sicer 
prav tako pred vrhniškim Cankarjevim domom. Otroci so si najprej ogledali zanimivo risanko, nato pa 
zunaj pričakali še tretjega decembrskega dobrotnika – dedka Mraza. Tudi njemu so zapeli nekaj pesmic 
ter prejeli sladka darila. Veselje in žareče očke so bili nepopisni. 

Veseli december se je končal na silvestrsko noč. Na sodnĳskem trgu se je zbralo kar  veliko  ljudi, vendar 
manj kot prejšnja leta. Za glasbo in ples, ki je trajal do 3. ure zjutraj, je poskrbel Ansambel Obvezna smer. 
Malo pred novim letom 2010 je zbrane nagovoril župan dr. Marjan Rihar ter skupaj s prisotnimi odšteval 
zadnje sekunde starega leta. Čeprav tudi letos ni bilo ognjemeta, pa so Vrhniko osvetlili  zasebni ognjemeti 
z raketami in petardami. Bilo je hrupno, svetleče in seveda veselo.                                                                                                           S. S.

Tudi Dedek Mraz ni 
pozabil na malčke
Vrhnika, 26. december – Množico otrok je obis-
kal pred vrhniškim Cankarjevim domom, s se-
boj pa je prinesel koš dobrot. 

Pred obiskom še zadnjega zimskega dobrotnika so otroci 
ogledali animirani film Kung fu panda. »Glavni junak v ri-
sanki je bil medved, panda in je bil zelo zabaven in smešen,« 
so povedali otroci. Po ogledu risanega filma so s svojimi starši 
hitro pohiteli pred vhod Cankarjevega doma, saj so vedeli, 
kdo bo prišel na obisk. Ko je bilo pričakovanje na vrhuncu, so 
zaslišali znani glas: »Pozdravljeni, otroci!« S sivo kučmo, belo 
brado, toplim kožuhom in zvrhanim košem je med otroke sto-
pil Dedek Mraz. Prinesel jim je sladko presenečenje. Seveda 
mu tudi malčki niso ostali dolžni: veliko se jih je opogumilo 
in zapelo pesmico. Sicer pa je Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
lepo poskrbel tudi za starše otrok, saj so jim postregli s toplim 
čajem in kuhanim vinom, posladkali pa so se lahko z dobro-
tami kmečkih in podeželskih žena. 

Vesna Novak

Pa smo ga le dočakali …
Otroci so z zanimanjem spremljali čarodeja Janĳa. Čarodej Jani s pomočnico iz dvorane

Božiček pred Cankarjevim domom Pesmica brez strahu in treme 

Veseli December, drugi del

Božiček, dedek Mraz in silvestrovanje
Tudi zadnjih štirinajst dni decembra je bil na Vrhniki Veseli december. Pred okrašenim Cankarjevim domom 
je otroke prvi obiskal Božiček, nato pa še dedek Mraz. Občani so novo leto pričakali na Sodnĳskem trgu, kjer 
je bilo silvestrovanje z Ansamblom Obvezna smer. Zbrane je nagovoril župan dr. Marjan Rihar z novoletno 
čestitko. Glede na slabe vremenske razmere je bil obisk vseh prireditev še kar zadovoljiv.
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Župan je gostom v uvodu predstavil ne-
kaj odmevnejših projektov in dogodkov v 
občini v  minulem letu. Spomnil je na krizo 
v IUV, gradnjo novega vrtca, obnovo cen-
tralnega vodovoda med Borovnico in Ver-
dom ter nabavo gasilskega vozila – avtole-
stve. Na kratko je predstavil tudi osrednje 
letošnje projekte: gradnjo kanalizacĳe in 
vzporedno menjavo drugih komunalnih 
vodov na območju Verda, pobočju Sv. Tro-
jice in manjšem delu Idrĳske ceste, finanč-
no dokončanje naložbe v nov vrtec in za-
ključek postopkov sprejemanja občinskega 

prostorskega načrta. Občina in župnĳa sta 
se  lani srečali v dveh večjih skupnih pro-
jektih: to je obnovi kaplanĳe, kjer bodo do-
datni oddelki župnĳskega vrtca, in obnovi 
mrliške vežice. 

Dekan in vrhniški župnik Blaž Gregorc 
je označil sodelovanje občine in župnĳe kot 
»zdrave odnose«. Izrazil je tiho željo, da bi 
iz občinske blagajne priromal kakšen evro 
več za obnovo sakralnih objektov. »Sicer pa 
večjih problemov nimamo. Želimo si čim 
prej vzpostaviti objekt kaplanĳe za otro-
ško varstvo.« Dejal je še, da bo letos eden 

od večjih duhovnih projektov priprava na 
evharistični kongres 13. junĳa. 

Župniki so na kratko predstavili še do-
gajanje v svojih župnĳah. V Žažarju, ki spa-
da pod podlipsko župnĳo, a obenem tudi 
pod horjulsko občino, obnavljajo cerkev. V 
Bevkah so polepšali cerkev z vitraji, v Pod-
lipi pa imajo razširjeno pokopališče in novo 
mrliško vežico. 

Sicer pa je uro trajajoč pogovor minil v pri-
jetnem sproščenem vzdušju z obojestransko 
željo po mirnem, zdravem in uspešnem pri-
hajajočem letu.     Gašper Tominc (foto: S. S.)

Ponovoletnemu sprejemu pri županu so se odzvali župniki: Tone 
Gradišek iz Podlipe, Blaž Gregorc (Vrhnika), Andrej Sever iz Šent-
jošta, iz Bevk Janez Očkon in Jože Brilej (Vrhnika)

Pogovor med vsemi prisotnimi je minil v prĳetnem in sproščenem 
vzdušju.

Po letu 1991 so se odnosi med vojsko in 
lokalno oblastjo  zelo otoplili.  Zdaj jih žu-
pan dr. Marjan Rihar ocenjuje kot izredno 
dobre: »Sodelovanje je zelo dobro, odlič-
no. Moje mnenje delĳo tudi gostje, ki so se 
danes mudili pri nas. In ne vidim razloga, 
zakaj bi bilo tudi v prihodnje kaj drugače.« 
Lani sta se obe strani srečali  ob projektu 
gradnje novega vrtca tik ob vojašnici. Tam 
se bo sodelovanje nadaljevalo tudi letos, 
saj mora občina zgraditi še dovozno cesto. 
Poleg tega bodo še naprej  potekali dogo-
vori z obrambnim ministrstvom za menja-
vo zemljišč na Vrtnarĳi. 

Županovo mnenje o dobrem sodelova-
nje je na srečanju delil tudi poveljnik sil 
Slovenske vojske Alan Geder. Pojasnil pa 

je, da mora zaradi splošnih gospodarskih 
razmer tudi vojska zategniti pas. Ker mora 
vojska ohraniti bojno pripravljenost, bodo 
proračun oklestili predvsem na podro-
čju sodelovanja s civilno družbo. Zato bo 
vojska manj sodelovala v civilnih akcĳah 
ožjega pomena, kljub temu pa se bo še na-
prej trudila gojiti dobre odnose z vrhniško 
lokalno skupnostjo. 

Pogovarjali so se tudi o spodnji vojašnici 
na Stari Vrhniki, Vojašnici 26. oktober, v 
kateri domuje 11. bataljon za zveze. Ob-
stajajo namreč govorice, da bi vojašnico 
ukinili leta 2014.

Njen poveljnik Marko Košir je izrazil 
obžalovanje, da je to verjetno edina vojaš-
nica v Slovenĳi, katere dvorišče je še ved-

no makadamsko. Brigadir Geder je pojas-
nil, da so razmere verjetno zatečeno stanje 
uvrščenosti vojašnice na listo odpisanih. 
Zato obrambno ministrstvo nima namena 
vlagati vanjo. Vendar, kot je dejal brigadir, 
verjetno vojašnice ne bodo ukinili, saj se 
Slovenska vojska že sedaj bori s prostor-
sko stisko. 

Obe strani sta se v znamenje dobrega 
sodelovanja tudi obdarili. Župan jim je 
podaril občinska novoletna promocĳska 
darila, poveljnik sil Slovenske vojske Alan 
Geder pa je občini poklonil doprsni kipec 
Prešerna (kot je dejal, ima občina Cankarja 
že v vseh mogočih oblikah), predstavniki 
enot oziroma bataljonov pa spominske ko-
vance.                                 Gašper Tominc

Predstavniki Slovenske vojske na ponovoletnem sprejemu v občinski hiši Poveljnik sil Slovenske vojske Alan Geder 
je poklonil občini kipec Prešerna. 

Šteiner je v uvodu povzel začetek in razvoj poveljstva 
sil, nato pa je spregovoril  o aktualnih razmerah v Slo-
venski vojski. Dejal je, da je bilo  minulo leto pomembno, 
saj je SV kot članica Nata praznovala 60. obletnico zveze 
ter 5. obletnico delovanja v zavezništvu in Evropski uni-
ji. »Obenem je Slovenska vojska dopolnila 18 let delo-
vanja, vstopila je v obdobje polnoletnosti in to okronala 
z uspešnim zaključkom procesa integracĳe v vojaške 
strukture zveze Nato.« 

Poudaril je, da je bilo sedmo leto delovanja tudi pol-
no pomembnih izzivov. Na delovanje sta vplivala dva 
rebalansa proračuna, v vojski pa so bili deležni negativ-
nih odzivov ob dogodkih v Povhovi jami, čeprav se niso 
zgodili v Slovenski vojski. Spomnil je tudi na samomor 
slovenske vojakinje na Kosovu, a poudaril, da so se v 
silah Slovenske vojske na izzive odzvali tako, kot se za 
poklicne vojske pričakuje: »Izzivi in težave so vas krepi-
li, iz njih ste izhajali močnejši.«

Vseh načrtov jim vendarle ni uspelo uresničiti, vse-
kakor pa niso izostale ključne naloge. Tako so zgradili 
pomembne vojaške zmogljivosti in pridobili zavezniški 
certifikat za lahko bataljonsko bojno skupino. Oblikova-
na sta bila 18. bataljon za jedrsko, radiološko, kemično in 
biološko obrambo in lahka mobilna bolnico Role 2. 

Slovenska vojska si bo tudi  letos zategovala pas, a 
kljub temu nadaljevala in ohranjala pripravljenost, ka-
kovostno usposabljanje in nadaljevanje funkcionalne 
profesionalizacĳe. Na področju mednarodnih operacĳ in 
misĳ vojsko čakata dva nova izziva: sprememba misĳe 
na Kosovu in priprava pogojev za  opravljanje zahtev-
nejših nalog v operacĳi Isaf v Afganistanu.

(gt)

Načelnik general štaba SV Alojz Šteiner: »Za nami je leto pol-
no izzivov in preizkušanj.«

 Na predvečer božiča je struga Ljubljanice narasla skoraj do vrha 
rečnega korita, nato pa se je deževje nekoliko umirilo, vzporedno 
s tem pa se je začelo umirjati tudi naraščanje reke. Razlila se je le 
na nekaterih izpostavljenih mestih, zalila nekaj travnikov, vrtov 
in kleti. Kot je pojasnil poveljnik Gasilske zveze Vrhnika, Vinko 
Keršmanc, so opravili le štiri intervencĳe prečrpavanja vode v Si-
nji Gorici in na Verdu. Na odseku ceste v Star maln je odneslo del 
bankine, ob potoku Bela pa so pripravili protipoplavne vreče za 
primer najhujšega.

Pravo malo jezero pa je nastalo med Bevkami in Blatno Brezovi-
co, kjer ni dosti manjkalo, da bi voda zalila cesto. To pa se je zgodilo 
le streljaj stran, pri Kaminu, kjer so makadamsko cesto nakazovali 
le še cestni količki. Več kot dve tretjini se jo je znašlo pod vodo in 
kot taka je bila v času, ko je dež ponehal, zanimivost za domačine 
in druge obiskovalce … 

Čeprav je bilo novo jezero na oko mogoče prĳazno, pa zagotovo 
ni bilo prĳetno do stanovalcev tamkajšnje hiše, kjer je voda pljuskala 
že skoraj do praga. »Manjkalo je še kakšnih dvajset centimetrov in 
bi voda zalila hišo,« je dejal Keršmanc. Na srečo padavine na vrhni-
škem koncu niso bile tako obilne, kot so sprva napovedovali vreme-
noslovci, zato se je večinoma izšlo dobro.                  Gašper TomincMed Bevkami in Blatno Brezovico je nastalo jezero. Zalilo je nekaj vrtov in travnikov.

Ponovoletni sprejem za župnike
Vrhnika, 8. januar – Vrhniška župnĳa in občina sodelujeta v dobrem vzajemnem duhu, je bilo mogoče slišati 
na sprejemu župnikov pri županu dr. Marjanu Riharju. Povabilu so se odzvali Blaž Gregorc in Jože Brilej z 
Vrhnike, Tone Gradišek iz Podlipe, Janez Očkon iz Bevk in Andrej Sever iz Šentjošta.

Prešernov kipec v znamenje dobrega sodelovanja 
Na tradicionalnem ponovoletnem sprejemu so se v občinski hiši mudili predstavniki Slovenske vojske. Šestč-
lansko delegacĳo je vodil poveljnik sil Slovenske vojske Alan Geder, na klopi gostiteljev pa so sedeli župan dr. 
Marjan Rihar, podžupan Marjan Leon Možina in direktorica občinske uprave Vesna Kranjc. 

Močno deževje je prizaneslo vrhniškemu koncu
Vrhnika, 25. december – Čeprav so vremenoslovci napovedovali poplave tudi na območju reke Ljubljanice,  
jih v tako veliki meri ni bilo.

Vojašnica Ivana Cankarja na Raskovcu

Poveljstvo sil SV deluje 
že sedmo leto
Vrhnika, 6. januar – Poveljstvo sil Slovenske vojske 
je v Vojašnici Ivana Cankarja na Vrhniki obeležilo 
sedmo obletnico obstoja. Ob tem je osrednji govor-
nik načelnik Generalštaba SV Alojz Šteiner dejal, 
da je za poveljstvom leto polno izzivov in preizku-
šenj zaradi zmanjševanja finančnih sredstev, zara-
di reorganizacĳskih postopkov in zaradi kadrovske 
konsolidacĳe.
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Nazaj v preteklost
En spodrsljaj vladne politike še ne more biti raz-
log za črnoglednost. A  jih je že toliko, da jih ne 
moremo več imenovati »spodrsljaj«, saj vsi po vr-
sti razkrivajo isto politično ozadje.

Ministrica za notranje zadeve je pohitela z 
ustanovitvĳo Nacionalnega preiskovalnega ura-
da (NPU) za odkrivanje in preiskavo zahtevnih 
kaznivih dejanj s področja gospodarstva, korupci-

je in organiziranega kriminala. Tako kriminalistično skupino Slovenĳa 
verjetno res potrebuje, a problem je v tem, da bo direktor NPU sam 
odločal, katerih primerov se bo skupina lotevala. Celo vodja državnih 
tožilcev za pregon organiziranega kriminala pri tem ne bo imel odlo-
čilne besede. Prisluškovanje, zasledovanje in preiskovanje posamezne 
osebe bo direktor lahko odredil že na podlagi »domnevne vključenosti 
v kaznivo dejanje«, torej že na podlagi anonimnega pisma in ne šele 
na podlagi »utemeljenega« suma. Pri tem pa je splošno znano, da so 
nekateri naši »protikorupcĳski« kriminalisti že večkrat sami sebi pisali 
anonimke, da so lahko začeli z vohljanjem za (politično) zanimivimi 
osebami.

Državni zbor je na decembrski seji sprejel tudi Zakon o tajnih po-
datkih, ki določa, da Ministrstvo za notranje zadeve prevzame od Po-
licĳe pristojnosti glede izdaje dovoljenj za dostop do tajnih podatkov. 
Ministrica in njen državni sekretar, ki sta oba politična funkcionarja 
(trenutno LDS), bosta s tem dobila popoln nadzor nad zbirko tajnih 
podatkov o vaših financah,  posojilih, depozitih, sorodnikih, bolezni, 
bivanju v tujini, prepirih v službi, v družini … Zato je tudi Državni svet 
nasprotoval zakonu z obrazložitvĳo, da se »pod krinko reorganizacĳe 
in racionalizacĳe služb v Ministrstvu za notranje zadeve želi vzposta-
viti politični nadzor«. 

Če upoštevamo, da bo v skladu s predlaganim Zakonom o policĳi 
NPU  namenjal posebno pozornost »nosilcem javnih funkcĳ«, potem 
gre očitno za manever, ki nima primere v Evropi in ki pomeni korak na-
zaj v preteklost, ki se jo moja generacĳa še dobro spominja. Po sprejetju 
obeh zakonov bo treba le še ponatisniti stare zaprašene podzakonske 
akte in politična policĳa bo zopet nared. Tomaž Ertl, nekdanji šef slo-
venske Udbe, je namreč leta 1985 izdal Priročnik za delo Milice, v kate-
rem miličnikom nalaga, da zbirajo negativne komentarje o pomembnih 
političnih in gospodarskih dogajanjih, podatke o tistih, ki zagovarjajo 
ideje meščanske desnice in buržoaznega pluralizma, sledĳo tistim, ki 
nasprotujejo socialističnemu samoupravnemu sistemu, itn.

 Ker je kmalu po decembrski izjavi Janeza Janše, da se spomladi vi-
dimo tudi na trgih in ulicah, ministrica najavila nakup vodnega topa, 
ki ni majhna investicĳa in ne služi boju proti gospodarskemu kriminalu 
ali terorizmu, ampak le razganjanju političnih demonstratov, je postalo 
ozadje vseh dogodkov mnogo bolj jasno tudi za preprostega opazoval-
ca.

Tudi podelitev visokega državnega priznanja Tomažu Ertlu ni bil 
spodrsljaj, ampak zelo premišljeno dejanje, kot je izjavil sam predsed-
nik države. Pri tem gre očitno tudi za visoko priznanje političnemu si-
stemu, ki mu je gospod Ertl zvesto služil vse življenje. Gre za moralno 
rehabilitacĳo surovega preganjanja vseh, ki so se upirali enopartĳski 
oblasti in ideologĳi, za katero smo mislili, da je že preteklost. 

Pa očitno ni!
Konec  minulega leta je skupina avtorjev pod vodstvom Jožefa Škol-

ča, državnega sekretarja v Pahorjevem kabinetu, oblikovala vizĳo pri-
hodnosti pod naslovom Kam po krizi?  To je dokument, ki je podoben 
dokumentom iz časov Kardeljevih samoupravnih inovacĳ in ki izraža 
težnjo vračanja v preteklost. 

Dokument ne govori, kako se izviti iz krize, zmanjšati zadolženost 
države, povečati minimalno plačo in vsem zagotavljati izhodiščne po-
goje za dosego primernega standarda. Ne omenja pogojev za uresni-
čevanje zasebne pobude, ki  je gibalo družbenega razvoja in osebnega 
zadovoljstva. Tudi ne govori o tem, kako vsem državljanom zagotoviti 
pravno varnost, kakovostno zdravstvo in varno starost, v gospodarstvu 
pa manj korupcĳe in več konkurence. 

 Veliko pa je govora o kapitalističnem izkoriščanju in revščini, ki jo 
povzroča tržna ekonomĳa, in kako slabo je, če individualni sebični cilji 
prevladajo nad družbenimi.

Zato vladna (Školčeva) skupina poziva k odpravi gospostva ekono-
mĳe nad družbo, podreditvi individualnih ciljev skupnim in  krepitvi 
države, ki naj bi  zelo povečala armado javnih uslužbencev, da bo vse to 
lahko obvladovala in vodila. Rešitev je torej v močno regulirani, kolek-
tivistični egalitarni družbi. Napoveduje se nekakšno samoupravljanje 
in celo podržavljanje določenih gospodarskih segmentov. V znanosti, 
zdravstvu in šolstvu pa ne sme biti prostora za zasebno pobudo. 

Potem naj bi bili zopet vsi srečni in vsi enaki (v revščini), kot smo 
nekoč že bili! Le da so v takih sistemih kolektivizma in močne države 
nekateri bolj »enaki«. 

Dokument spominja, kako je po koncu druge svetovne vojne komu-
nistična oblast skušala obnoviti požgane Dražgoše in »osrečiti« vašča-
ne. 15. avgusta 1945 je v vas prišel takratni minister za gradbeništvo in 
vaščanom ponudil, da jim država na ruševinah kmečkih hiš zgradi dva 
stanovanjska bloka in dva skupna hleva, zemljo pa združi v en sam 
velik pašnik. Ker vaščani niso bili navdušeni, je bilo državne pomo-
či v trenutku konec. Potem pa so leta 1947 Dražgošani sami na lastno 
pobudo ustanovili obnovitveno zadrugo in s svojimi žulji v dveh letih 
zgradili 52 hiš in 30 gospodarskih poslopĳ.

Srečna družba je namreč le vsota srečnih posameznikov. Če ni srečnih 
posameznikov, ni srečne družbe. Država ne more ukazati srečne druž-
be, lahko pa ustvarja (oziroma mora ustvarjati) razmere, v katerih bo 
posameznik lahko uresničeval svoje sanje. Človek ni sredstvo za delo-
vanje države, ampak je država v službi človeka.

Preambula lizbonske pogodbe se glasi: »Unĳa temelji na vrednotah 
spoštovanja človekovega dostojanstva, svobode …« Tega sedanja slo-
venska politika očitno ne razume, zato pa je za Slovenĳo velika sreča, 
da je že v Evropski unĳi, ki ni ujeta v totalitarne miselne sheme prejš-
njega stoletja. 

France Cukjati, dr. med., poslanec Državnega zbora RS

S tem geslom v mislih smo tudi letos 
vrhniški skavti uspešno izvedli Trikra-
ljevsko akcĳo. V soboto, 9. januarja, je 
kar šest skupin s tremi kralji in pastirji 
koledovalo po vrhniški župnĳi. De-
nar smo zbirali za šest afriških držav: 
Egipt, Brazilĳo, Madagaskar, Benin, 
Slonokoščeno obalo in Salomoni. Sku-
paj smo zbrali 1571,5 eura, ki  jih bodo 

porabili za obnovo osnovne šole, grad-
njo zavetišča za otroke in starše, hišo 
za učitelje, medicinski in izobraževalni 
center. Denar bo torej zagotovo romal 
v prave roke. Najlepša hvala vsem, ki 
ste sprejeli naše kolednike in nesebič-
no namenili nekaj denarja tistim, ki ga 
resnično potrebujejo. S svojimi darovi 
brišete solze, postavljate na noge, vra-

čate zaupanje, dajete pogum. Saj mnogi 
mali ljudje iz mnogih majhnih krajev, ki 
naredĳo veliko majhnih korakov, lahko 
spremenĳo obličje Zemlje. 
Hvala še enkrat. Pa srečno in uspešno 
novo leto.

Neža Knapič,
skavtska skupina Vrhnika1 

– Argonavti

»Naše veselje za srečo drugih«

Že vrsto let po svetu potuje droben plamen;.prižgan v Be-
tlehemu, v mestu Jezusovega rojstva, najde pot do nas. Že 
vrsto let se številni ljudje trudĳo, da plamen na dolgi poti ne 
ugasne. Marsikdo se verjetno vpraša, zakaj ves trud in čas 
zaradi enega samega plamena. Vrhniški skavti vam lahko za-
upamo naš odgovor. Mi se trudimo, ker smo vsako leto priča 
nasmejanim obrazom, ki prejmejo ta droben plamen. Trudi-
mo se, ker vidimo, da ljudi nagovori poslanica, ki vsako leto 
spremlja lučko. Trudimo se, ker ta drobna lučka povezuje 

vse ljudi ne glede na veroizpoved ali pripadnost različnim 
skupinam. Rečemo si: »Če lahko ta majhen plamen naredi 
toliko dobrega, kolikšno moč mora imeti šele topla beseda, 
stisk dlani, objem.« Vredno je, si potrdimo vsako leto. 

Tudi letos smo plamen delili v cerkvi svetega Pavla in na 
stojnicah. Odnesli smo jo še na Zaplano in v Borovnico, v 
Dom upokojencev, pekarno in številne druge ustanove. Z 
lučko v rokah smo odšli  tudi na Policĳo in k županu, dr. 
Marjanu Riharju, kjer nas je razveselil topel sprejem. 

Letos  smo želeli lučko občutiti še močneje kot prejšnja leta, 
zato smo se v petek, 18. 12. 2009 z njo odpravili  na nočni izlet 
v Star maln. Pesmi, narava, družba, molitev in drobna lučk, 
so nam omehčali srce in narisali nasmeh na obraz v mrzlih 
dneh. 

S pomočjo dobrodelnih prispevkov smo  zbrali 790 evrov. 
Polovica denarja bo odšla v dobrodelne namene, polovica pa 
za potrebe delovanja skavtske skupine. Hvala vsem za da-
rove! 

Še za konec. Pomislite, če lahko majhen plamen naredi tako 
veliko dobrega, koliko dobrega nam lahko prinesejo šele ob-
jem, nasmeh, prĳazna beseda. Delimo jih!

Teja Šuštar,
skavtska skupina Vrhnika1 – Argonavti

OŠ IVANA CANKARJA 
VRHNIKA  
obvešča občane, da bo  vpis otrok v prvi razred  osnovne 
šole od 1. 2. 2010 do 5.  2.  2010 v stavbi na Tržaški 2 po na-
slednjem urniku:

Na podružnični šoli Drenov Grič bo vpis v torek, 2. 2. 2010, 
od 15.00 do 18.00, otroke lahko vpišete tudi 
v  prej navedenih terminih na Vrhniki. 
Vpisovali bomo otroke, rojene leta 2004, ki sodĳo v šolski 
okoliš OŠ Ivana Cankarja in podružnične šole 
Drenov Grič. Starši otrok, ki imajo prĳavljeno prebivališ-
če v našem šolskem okolišu, bodo vabila za vpis prejeli po 
pošti. 
Seznam šolskega okoliša:
Vrhnika: Betajnova, Cankarjev trg 1, 1b, 1c, 5, 6, 6a, 9, 10, 
Cesta gradenj, Cesta 6. maja, Čuža 1, 3, 5, 7, 9, 11, 15, 
Dobovičnikova ulica, Dolge njive, Gabrče, Gradišče, Grilcev 

grič, Hrib, Idrĳska cesta, Kolesarska pot, Kopališka ulica, 
Krožna pot, Krpanova ulica, Kurirska pot, Lošca, Med vrto-
vi, Močilnik, Mrakova cesta, Na klancu 22–27, Na Klisu, 
Na zelenici, Notranjska cesta, Ob Beli, Ob igrišču, Ob Ljub-
ljanici, Ob potoku, Pavkarjeva pot, Petkovškova ulica, 
Poštna ulica, Pot k studencu, Pot  k Trojici, Pot v Močilnik, 
Prečna pot, Pri lipi, Prisojna pot, Raskovec, Ribiška pot,

Stara cesta 2, 2a, 4, 4a, 6, 8, 10, 13, 15, 18, 19, 21–25, Storžev 
grič, Sušnikova cesta, Tičnica, Trg Karla Grabeljška, Trža-
ška cesta, Turnovše, Usnjarska cesta, Vas, Voljčeva cesta
Naselja: BISTRA, JAMNIK, JERINOV GRIČ, MARINČEV 
GRIČ, MIRKE, MIZNI DOL, PREZID, STRMICA, SINJA 
GORICA, TRČKOV GRIČ, VERD (Brigadirska c., Cankar-
jevo nabrežje, Cesta Krimskega odreda, Cesta na Barju, 
Cesta na polju, Čolnarska cesta, Jagrova cesta, Janezova c., 
Kačurjeva c., Kotnikova c., Ledina, Pionirska c., Stranska c., 
Sternenova c., Verd), ZAPLANA  

Podružnična šola Drenov Grič: 
DRENOV GRIČ, LESNO BRDO

Lučka miru tudi letos osvetlila Vrhniko 

dopoldne popoldne

Priporočamo, da se za vpis prĳavite tajnici Marinki 
Švigelj po telefonu 7506 876 med 7. in 14. uro ali po 

e–pošti:  
tajnistvors–osljicv@guest.arnes.si 

Ponedeljek, 1. 2. 9.00 – 10.00 –
Torek, 2. 2. 9.00 – 10.00 14.30 – 18.00
Sreda, 3. 2. 9.00 – 10.00 14.30 – 18.00
Četrtek, 4. 2. 9.00 – 10.00 14.30 – 18.00
Petek, 5. 2. 9.00 – 10.00 –
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Na pot proti Dražgošam smo 
se člani vrhniškega združenja 
borcev in občani Občine Vrh-
nike podali v meglenem jutru. 
Kot pred 68 leti partizanom so 
se nam Dražgoše skrile pod 
globokim sveže zapadlim sne-
gom. Proti dopoldnevu, ko je 
bilo že vse nared za spominsko 
srečanje v počastitev obletnice 
dražgoške bitke in prĳateljev 
Dražgoš,  je na Bičkovi skali 
zaplapolala slovenska zastava, 
posĳalo je sonce in Dražgoše 
so zasĳale v vsej svoji zimski 
lepoti.  Ostre zimske razmere 
niso zaustavile na stotine po-
hodnikov, ki so se v nemogočih 
snežnih  razmerah iz več kot 
desetih smeri podali na pot  v 

Dražgoše, v vas, ki še vedno 
pomeni simbol upora proti 
okupatorju. Najtežji veljata pot 
Cankarjevega bataljona s Pasje 
ravni in pohod iz Železnikov 
prek Ratitovca. Zaradi sveže 
zapadlega snega in mraza pa so 
bile  zahtevne tudi  druge sme-
ri pohodov. Pohodnike iz smeri 
Tržiča je pri cerkvi sv. Jedrt pri-
čakala ministrica za notranje 
zadeve Katarina Kresal in z nji-
mi skupaj prispela v Dražgoše, 
kjer je imela slavnostni govor 
kot prva ženska predstavnica 
v 53. letih spominskih srečanj v 
Dražgošah. Z zvonjenjem zvo-
nov iz bližnje cerkve, ki je bila 
v času bitke požgana, in fanfa-
rami se je začelo 53. spominsko 

srečanje. Kot je rekla slavnost-
na govornica, Katarina Kresal, 
so borci takrat vedeli, kje so 
doma, razumeli so svet in si 
upali. Kot prva govornica se je 
še posebej spomnila pogumnih 
žena v NOB. Ob Kajuhovem 
citatu o tem, »za kaj je vredno 
umreti«, pa je pristavila: »Ko 
v uporu in boju zaslutiš raz-
sežnosti nečesa tako velikega, 
da sežeš onstran smrti, tedaj je 
mogoče zmagati … tedaj se ro-
dĳo države, ki jim zgodovina 
ne more več do živega.« V dno 
srca  je vsem segel tudi Tone 
Pavček, ki se je spomnil svoje-
ga prĳatelja Ive Šubica, ki je bil 
soavtor postavitve mogočnega 
spomenika skupaj s Stojanom 
Batičem in arhitektom Kobe-
tom. Pozorno smo prisluhnili 
85-letnemu Janezu Lušini, ki je 
tragedĳo Dražgoš doživel kot 
16-letni mladenič. V spominu 
so mu ostale partizanske pes-
mi, pozneje tistega tragičnega 
dne pa so že gorele domačĳe in 
s starši se je umaknil v gozdove 
Jelovice in si tako rešil življenje. 
Od tam je odšel v partizane in, 
kot je rekel: »... v Dražgošah pa 
nisem bil več doma.« Enkrat 
na leto, ko pride na spominsko 
srečanje, pa privreta na dan vsa 
bolečina in strahoten spomin na 
tiste tragične tri dni bitke, ko je 
padlo 8 partizanov, 41 domači-
nov pa so Nemci pobili na naj-
bolj strahovit način, med njimi 
tudi dveinpolletno, preostale 
domačine  odgnali v taborišča, 
vas pa najprej požgali, ostanke 
pa še zminirali. Udeležence je 
razvnel tudi nastop 91-letnega 
partizana in priznanega slo-
venskega kulturnika Aleksan-
dra Valiča.

Ponosno so plapolali številni 

prapori združenj in enot, med 
njimi tudi prapor ZB NOB Vrh-
nika, za katerega skrbi praproš-
čak Vojko Jerina. Za konec in po 
polaganju vencev je zadonela 
pesem iz grl vseh prisotnih, Hej 
brigade. Pesem je odmevala in 
sporočala: ne bomo Vas pozabi-
li, zaradi Vas smo danes tukaj, 
svobodni in, kot je rekla Katari-
na Kresal: na svoji zemlji. 

Prĳetna je misel, da domačini 
Dražgoš sprejmejo obiskovalce 
kot ljube prĳatelje in kot pravi 
gostitelji poskrbĳo, da iz Draž-
goš nihče ne odide ne lačen ne 
žejen. In vsakokrat, ko se odpe-
ljemo iz Dražgoš, pomahamo 
domačinom in rečemo: »Drugo 
leto pa se spet vidimo.« 

Zapisala: Andreja N. 

V gasilskem domu na Verdu  
je Franjo že četrtič pripravil 
potopisno predavanje o svetu 
drugačnih ljudi, njihovih kultur 
in navad. Večer je bil namenjen 
nemirnemu Afganistanu, saj se 
je kot pripadnik Slovenske voj-
ske dvakrat udeležil mirovne 

misĳe ISAF, ki deluje v zahod-
nem delu Afganistana v mestu 
Herat. Njegovo delo je zelo spe-
cifično. Je specialist za odkriva-
nje eksploziva in eksplozivnih 
naprav s pomočjo psa. Upravi-
čeno je ponosen na slednjega, 
saj je bil sodelavec na štirih no-

gah, po imenu Keke,  največje 
jamstvo za varnost vseh znotraj 
vojaške baze. Franjo je poleg 
vsakodnevnih vojaških nalog 
vedno stremel po dobrem in 
iskrenem stiku z domačini. »Z 
njimi sem imel možnost komu-
nicirati v angleščini ali pa ob 
prisotnosti prevajalcev. Izvedel 
sem marsikatero zgodbo in tež-
ko si predstavljamo življenje in 
trpljenje tamkajšnjih ljudi skozi 
vse vojne,« je povedal.

Iz prve roke smo lahko slišali 
in videli marsikatero pretreslji-
vo zgodbo o življenju otrok in 
žensk, o nemogočih higienskih 
razmerah in o njihovem načinu 
življenja v tej azĳski državi, ki 
pa so za nas vsekakor zelo za-
nimive. V enem letu dela se mu 
je nabralo veliko dogodkov in 
prav zato se je odločil, da bo 
svoja doživetja delil tudi v do-
movini. Kar je bilo mogoče, je 

ujel v svoj fotografski objektiv 
in vse skupaj dokumentiral. 
Predavanje je  temeljĳo na foto-
grafijah, s seboj pa je prinesel 
tudi nekaj zanimivih predme-
tov, ki so dodatno  ponazorili 
življenje tamkajšnjih ljudi.

Vsa zbrana sredstva so na-
menjena za nakup novega ga-
silskega vozila. Gasilsko dru-
štvo Verd bo kmalu praznovalo 
130-letnico delovanja. V Slove-
nĳi je gasilstvo na visoki ravni, 
saj s svojim delom in organizi-
ranostjo kažejo močno voljo in 
pripravljenost pomagati vsa-
komur, ne glede na čas in vre-
menske razmere. Tako bo vsa 
prostovoljna sredstva, ki so že 
in jih bodo še zbrali na njegovih 
predavanjih, namenil za nakup 
novega gasilskega vozila, saj je 
dobra tehnika pogoj za varno 
in kakovostno delo.

Anita ČretnikVojak Franjo Čretnik je bil na svojem predavanju oblečen v tradi-
cionalno moško afganistansko oblačilo.

Žensko oblačilo – burka

Občina Vrhnika, Občinski svet, Komisĳa za podeljevanje ob-
činskih nagrad in priznanj, na podlagi Statuta Občine Vrhnika 
(Naš časopis, 365/2009) in 19. člena Odloka o podeljevanju pri-
znanj Občine Vrhnika (Uradni list RS, št. 13/00, Naš časopis, 
št. 307/2004 in 356/2008)

OBJAVLJA RAZPIS ZA PODELITEV 
OBČINSKIH PRIZNANJ ZA LETO 2010

I.
NAZIV ČASTNI OBČAN

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2010 podelila največ en naziv častni 
občan. 

2.
Občanom Občine Vrhnika in drugim državljanom Republike 
Slovenĳe, kakor tudi državljanom tujih držav, ki imajo poseb-
ne zasluge na področjih kot so: gospodarstvo, znanost, umet-
nost, kultura, šport in drugo ter za druge izjemne dosežke, ki 
so pomembni za razvoj in dvig ugleda Vrhnike, lahko občin-
ski svet podeli naziv častnega občana.

II.
ZLATA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2010 podelila največ dve zlati plaketi 
Ivana Cankarja. 

2.
Zlata plaketa Ivana Cankarja je najvišje priznanje Občine Vrh-
nika, ki se podeli posamezniku za življenjsko delo, ki pove-
čuje ugled občine na gospodarskem, družbenem ali drugem 
področju življenja in dela.

III.
SREBRNA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2010 podelila največ tri srebrne pla-
kete Ivana Cankarja. 

2.
Srebrno plaketo se podeli posameznikom, skupinam občanov, 
društvom in drugim pravnim osebam za dolgoletne uspehe 
in izjemne dosežke trajnega pomena, s katerimi povečujejo 
ugled občine na gospodarskem, družbenem ali drugem po-
dročju življenja in dela.

IV.
BRONASTA PLAKETA IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2010 podelila največ šest bronastih 
plaket Ivana Cankarja. 

2.
Bronasto plaketo se podeli posameznikom, podjetjem, dru-
štvom in drugim organizacĳam in skupnostim za delo in 
dejanja, ki so jih dosegli ob posebnih prilikah, ob enkratnih 
dosežkih, ob izredno humanem in požrtvovalnem dejanju in 
drugih utemeljenih podobnih priložnostih in s svojim delom 
povečujejo ugled občine. 
Bronasto plaketo se podeli tudi ob posebnih jubilejnih prilož-
nostih. 

V.
PREDLAGATELJI IN VSEBINA PREDLOGOV

1.
Predlagatelji za podelitev priznanj občine so lahko občani, po-
litične stranke, krajevne skupnosti, podjetja, društva ter druge 
organizacĳe in skupnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanj ne more biti komisĳa ali 
njeni člani kot posamezniki.

2.
Pobuda za podelitev priznanja mora biti pisna in mora vse-
bovati:
-  naziv in ime predlagatelja,
-  ime in priimek oz. naziv predlaganega kandidata za pri-

znanja in osnovne podatke,
-  obrazložitev pobude,
-  dokumente, ki potrjujejo dejstva v obrazložitvi,
-  vrsto predlaganega priznanja,
-  pisno soglasje predlaganega kandidata za priznanje.

3.
Pobude sprejema Komisĳa za podeljevanje občinskih nagrad 
in priznanj, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, s pripisom »za ob-
činska priznanja« do 12. 3. 2010 do 12.00 ure.

4.
Priznanja občine bodo podeljena na slovesnosti ob občinskem 
prazniku. 

Številka: 094-1/2010     
Datum:   13. 1. 2010

KOMISĲA ZA PODELJEVANJE
OBČINSKIH NAGRAD IN PRIZNANJ

Dražgoše 2010
V nedeljo, 10. 1. 2010, je potekala tradicionalna slo-
vesnost v vasi Dražgoše, in sicer v spomin junaškega 
boja Cankarjevega bataljona, ki je nacifašističnim 
zavojevalcem pokazal, da se slovenske zemlje ne bodo 
polastili na lahek način. Slovesnost  je potekala že 53. 
po vrsti.

Uradne ure pisarne združe-
nja so vsako sredo od 10. do 
11. ure in popoldne od 16. 
do 18. ure. Dobite  nas tudi 
na tel. št. 750 20 01, lahko pa 
nam pišete tudi na elektron-
ski naslov: zbnob.vrhnika-
@gmail.com. 

Člane združenja obveščamo, 
da smo ob izrednih primerih 
zunaj uradnih ur dosegljivi 
tudi na mobilni številki 030 
696 818, kjer se vam bo ogla-
sila tajnica ZB NOB Vrhnika.

Sicer pa je bil december čas 
za druženje članov in obča-
nov. Srečali smo se v Gostilni 
Turšič, poklepetali in si zaže-
leli zdravo in mirno leto 2010, 
obiskali pa smo tudi naše 
člane v Domu upokojencev 
Vrhnika, jih obdarovali, jim 
prisluhnili ter z njimi prĳet-
no poklepetali.

Popotovanje po Afganistanu
V petek, 8. januarja, se je v gasilskem domu na Verdu zbralo veliko ljudi, ki so želeli slišati, kakšno je življenje 
daleč stran, v Afganistanu. Franjo Čretnik se je kot pripadnik Slovenske vojske že dvakrat udeležil mirovne 
misĳe prav v tej nemirni državi. Tamkajšnje življenje prebivalcev in pretresljive zgodbe je ujel v svoj foto-
grafski objektiv. Samo potopisno predavanje je imelo dobrodelni namen. 

Svet je okrogel in tisto, kar je videti kot 
konec, je lahko tudi začetek.
Ivy Baker Priest (1905–1975)

Pri Centru za socialno delo Vrhnika se bo začela sestajati skupi-
na svojcev oseb, ki imajo težave z odvisnostjo od drog. 
Skupina je prostor, kjer se poslušamo in lahko spregovorimo o 
svojih stiskah in težavah. Spoznavati zgodbe ljudi, ki hodĳo po 
podobni poti, nam vlĳe nove moči in volje za naprej.
Srečevali se bomo dvakrat na mesec, in sicer  prvi in tretji četrtek 
v mesecu ob 15.30 v sejni sobi Centra za socialno delo Vrhnika.
Skupino bom vodila  Darja Kumše, dipl. socialna delavka. Opra-
vila sem uvodni študĳ iz skupinske psihoterapĳe in imam izkuš-
nje z delom v skupini. Če potrebujete dodatne informacĳe oziro-
ma se želite vključiti v skupino, me pokličete na tel. št. 7506-279 
(v dopoldanskem času).
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Prosinec mili – bog se usmili.
Danes, ko spet na zadnji rok oddajamo prispe-
vek za Naš časopis, je vreme prosincu kar pri-
merno; temperatura je pod lediščem, po vrtovih 
leži sneg, snežaki navihano pogledujejo izza 
ograj. Tudi v domu imamo snežake, pa snežinke, 
oblake, angelčke … Ja, to so okraski nismo jih 
še sneli. Letos so še posebno lepi, nastali pa so 
v sodelovanju z učenci, učenkami in učiteljicami 
v podaljšanem bivanju 1. triade OŠ Ivana Can-
karja Vrhnika. Za to se jim na tem mestu prav 
lepo zahvaljujemo in upamo še na kakšno sode-
lovanje!

Pa začnimo naše januarsko pisanje z decembrskimi 
dogodki.

Miklavž
Zanimivo, da se nekaterih dogodkov v našem 
življenju spominjamo prav iz ranih mladostnih 
dni.
Bila sem stara štiri leta, stanovali smo v mestu. 
Bilo je za Miklavža. V veliki dvorani so sedeli 
starši, tudi moji. Daleč spredaj je bil velik oder, 
na njem pa Miklavž s parklji, ki so zlovešče ro-
potali z verigami, bili so rdeče barve in imeli so 
grde repe. Poklicali so me na oder. Živo se spom-
nim, kako sem »korajžno« prikorakala do njega. 
Ko sem se po nekaj stopnicah povzpela na oder, 
me je Miklavž prĳazno ogovoril. Ne spomnim se, 
ali sem mu morala povedati pesmico ali pa kakš-
no molitev. Miklavž mi je podaril velik paket, ki 
sem ga zopet »korajžno« odnesla z odra.
Nekaj let pozneje se je v Miklavža oblekla tudi 
moja mama, a smo jo razkrinkali, ker smo našli 
škofovsko kapo in bele rokavice.
Ko sem bila malo starejša in smo bivali v svoji 
hiši, so bili parklji tako glasni, da smo se jih prav 
bali. Najlepše je bilo pričakovanje večera, ko nam 
je mati polnila krožnike, mi otroci pa smo kukali 
skozi ključavnico v kuhinjo. Zjutraj smo komaj 
čakali, da bomo še sami videli, kaj nam je prine-
sel dobri Miklavž. V tistih časih po vojni je bila 
skromnost lepa vrlina in bili smo zadovoljni že 
z malenkostmi.
Več nam je pomenila ljubezen naše matere, ki nas 
je vsako leto želela razveseliti.
Ko sta bila moja vnuka še manjša, sem ju ved-
no zasula z dobrotami. Bilo mi je lepo pri srcu in 
vem, da sta bila tudi  onadva vesela.
Zdaj, ko sem v Domu, nam Miklavž pripravi 
lepo presenečenje.
Letos me je na kljuki vrat čakalo darilo, v nedeljo 
pri kosilu pa smo dobili čokoladnega Nikolaja.
Hvala  Miklavžu in vsem njegovim pomočni-
kom.

 Marĳa Klampfer

VESELI DECEMBER V NAŠEM  
DOMU
Decembra je bil lepo okrašen prav vsak kotiček 
našega Doma, za kar je poskrbela gdč. Katka s 
pomočjo dobrih sodelavcev, prostovoljk in sta-
novalcev.
Skoraj vsak dan smo imeli prireditve in obiski 
so se kar vrstili. Ni bilo dneva, da se ne bi kaj 
dogajalo. Iz krajev, od koder smo prišli, so nas 
obiskale razne skupine, ki so nam krajšale čas s 
petjem in skeči, na koncu pa so svoje sokrajane 
še obdarili.
Za Miklavža, v nedeljo zjutraj, smo bili vsi pri-
jetno presenečeni. Čakala so nas darila, ki jih je 
vsakemu stanovalcu v sobo prinesel prvi dobri 
decembrski mož. Hodil je tako potiho, da ga ni 
nihče slišal. Hvala ti, sveti Miklavž!
V čitalnici je bila štiri dni postavljena božično-
novoletna stojnica, kjer je ga. Tončka prodajala 
izdelke stanovalcev, ki se srečujejo v petkovi 
skupini Ročna dela.
Še posebno težko smo čakali 18. december, ko so 
nam zaposleni pripravili božično-novoletno za-
bavo. Ob petnajsti uri smo se v velikem številu 
zbrali v avli našega Doma.
In začelo se je: na oder je stopila sestra Maja, ki 
nas je prĳazno pozdravila, nato pa spretno po-
vezovala celotni program.
Predstavil se nam je novo ustanovljeni pevski 
zbor zaposlenih z imenom UPANJE,  v katerem 
pojejo delavke DUV: Alma, Jana, Majda, Ružica, 
Senĳa, dve Simoni, Veronika, Zorica, Roman in 
Barbka. Njihovo petje nam je bilo zelo všeč in 
upamo, da jih bomo še kdaj slišali.
Zapele so tudi stanovalke, zbrane v pevskem 
zboru SONČKI, ki ga vodi gospa Anica Buh.
Predstavil se je tudi duo ENYOJ.
Harmonikrš nam je zaigral nekaj viž, nato pa 
se je program nadaljeval s prihodom vrhniških 

skavtov – volčičev, ki so nam zaigrali dve božični 
skladbi. Prinesli so nam betlehemsko luč miru, ki 
bo našemu Domu dajala toplino vse leto 2010.
Sledila je komedĳa Kurja juhica na božični večer, 
s katero so nas razveselile članice skupine KRAT-
KOČASNIKI. 
Nastopile so gospe Darja, Jana, Simona, Vesna in 
Maja – režiserka te igre. Bilo je zabavno, igrivo 
in zanimivo. 
Po prĳetni igri je solo nastopil še domski receptor 
Roman. Zapel nam je pesem 
Že trideset let, ki jo je leta 1971 napisal naš so-
stanovalec g. Dušan Porenta. Naš Roman nas je 
nasmejal tudi z odigrano vlogo šoferja Matĳa.
S svojim petjem nas je ponovno razveselila pevka 
Nataša Čamernik.
Pod vodstvom koreografa in plesnega učitelja 
Petra Capudra so nas  s tremi plesi – to so bili 
angleški  valček, ča ča ča in španski pasadoble 
– prĳetno presenetili štirje plesni pari: Jelena in 
Andrej, Vanja in Božo, Darja in Brane ter Maja in 
Andrej. Prĳetno je bilo za oči in ušesa.
Glavna sestra Veronika nam je prebrala  »lepe 
misli » in nam voščila vse lepo za praznike. Tudi 
naš direktor g. Štefan Kociper je izrekel nekaj le-
pih besed, se z nageljni zahvalil vsem nastopa-
jočim ter vsem skupaj voščil lep božič in srečno 
novo leto.
Ob zaključku pa smo bili vsi nadvse presenečeni 
ob slavnostnem odvitju lepo aranžiranega božič-
no-novoletnega darila za stanovalce: dobili smo 
pianino. Prve nežne zvoke je iz njega izvabil g. 
Jaka Jerina.
Kuharski šef Grega  nam je s svojimi kuharicami 
pripravil razne dobrote. Postregli so nas s peh-
tranovo in orehovo potico in ocvirkovko ter s  
kuhanim vinom, čajem z rumom in sokom.
Po dveh urah čudovitega programa smo počasi 
odšli v svoje sobe. Nekateri so ob prĳetni glasbi 
še peli in plesali.
Najlepša in iskrena hvala vsem – res prav vsem, 
ki ste si poleg službene dolžnosti vzeli še drago-
ceni prosti čas, da ste nam pripravili nepozabno 
novoletno zabavo.
Od ploskanja so nas bolele roke, a nič zato, saj 
nam je od sreče igralo srce.

V letu 2010  želim vsem sprehajanje po poteh do-
bre volje, razumevanje in strpnost ter ljubezen, 
srečo in zdravje! 

 Stanovalka Violeta

Misli iz govorov na decembrski 
proslavi
Z veseljem lahko ugotovim, da smo bili tudi v 
iztekajočem se letu v našem Domu vsi skupaj – 
tako stanovalci kot zaposleni – deležni številnih 
pridobitev, ki so za dobro delovanje Doma nujne 
in pomembne. Zanje smo se vse leto še posebej 
trudili  mnogi tukaj zaposleni, kar je seveda naša 
dolžnost in obveza. S svojim finančnim prispev-
kom pa se je lepo izkazalo tudi ministrstvo. Zato 
smo lahko uspešno zaključili projekte, s katerimi 
zagotavljamo mnogo večjo varnost naših stano-
valcev in zaposlenih. Tako smo vgradili še dru-
ga požarnovarna vrata ob stopnišču v novejšem 
delu Doma, delovati pa je začel tudi kompleten 
požarnojavljalni sistem. Največja in tudi finanč-
no najzahtevnejša pridobitev pa je bila vgradnja 
sistema za ohlajevanje kompletnega Doma v 
vročih poletnih dneh. Omembe vredni sta še dve 
pridobitvi: popolna prenova dvigala v novejšem 
delu Doma, ki omogoča mirnejše bivanje in bolj 
miren počitek najbližje stanujočim ter kompletna 
zamenjava azbestne kritine na starejšem delu.
V veselem decembru pa tudi dobri možje niso 
pozabili na stanovalce našega Doma. Navkljub 
novi gripi, ki nam je grozila, praga pa ji nismo 
pustili prestopiti, ste bili deležni iskrene pozor-
nosti številnih društev, prostovoljcev in vaših 
bližnjih, ki so vas prihajali obiskovat. Številni na-
stopajoči so nam na bogati in obsežni predpraz-
nični prireditvi pričarali res pravo predbožično 
in prednovoletno vzdušje. Za takšne in podobne 
prireditve tudi v prihodnje pa so nam decembr-
ski dobri možje podarili dobro ohranjen in kako-
vosten pianino. Le-ta je dar švicarske donatorske 
ustanove, ki nam je obljubila, da bo v prihodnjem 
letu še marsikaj prispevala za prenovo in opremo 
prostorov za druženje.
V naslednjem letu bomo začeli tudi intenzivneje 
pripravljati projekt za izgradnjo ustreznih pros-
torov za osebe z demenco, ki jih zdaj nimamo, 

potrebe pa so čedalje večje. Upamo, da bo v pri-
hodnjem letu vse nared za izgradnjo štirih enot 
na zemljišču v neposredni bližini in bi z gradnjo 
lahko začeli že v letu 2011.
Ob iztekajočem se letu se Vam prav vsem – tako 
stanovalcem kot tudi zaposlenim – zahvaljujem 
za Vašo potrpežljivost in razumevanje, saj so vi-
bracĳe strojev pri številnih delih po Domu kdaj 
pa kdaj presegle meje dovoljenega in še znosne-
ga. Žal pa se brez tega nujno potrebna prenova 
ne bi mogla izvajati.
In prav na koncu voščim še vsem ustvarjalcem 
Naših dnevov, z novo urednico sestro Barbaro na 
čelu, in tudi vsem bralcem v teh prihajajočih, pri-
čakovanja polnih dneh prĳazne in mirne božične 
praznike ter izpolnitev skritih želja v decembr-
skih prazničnih dneh ter v  novem letu 2010.

Štefan Kociper, direktor

Včasih ne gre vse tako, kot bi si sami želeli ali 
mislili, da je tako prav. Posebno v tako veliki 
družini kot je naš Dom, v kateri se družite Vi kot 
stanovalci in Vaši svojci in na drugi strani mi kot 
zaposleni. Marsikdaj se zgodi, da se znajdemo 
vsak na svojem bregu in eni ali drugi mislimo, 
da se nam je zgodila velika krivica. Zato potrebu-
jemo take dneve kot je današnji, da lahko skupaj 
praznujemo, da drug drugemu podarimo nekaj 
naklonjenih trenutkov. Ob takih dogodkih se 
lahko zavemo, da drug drugega potrebujemo, da 
imamo srečo, da lahko vsak po svoji poti peljemo 
naše življenje, prepleteno z našimi dobrimi od-
nosi, proti vsak svojemu cilju. Eni v času svojega 
počitka, drugi v času svoje delovne poti. Zato že-
lim, da bi bili dobri in potrpežljivi drug do dru-
gega, občutljivi za človečnost in enkratnost vsa-
kega posebej. Rada bi Vam vsem zaželela lepo 
praznovanje  božičnih praznikov, v novem letu 
pa trdnega zdravja in zadovoljstva pri bivanju v 
našem Domu.

Vera Habe,
vodja ZNO, namestnica direktorja

SKUPINA BABIČINA KUHINJA
S svojim druženjem  v novo ustanovljeni skupini 
našega Doma smo začele 23. 10. 2009. Srečujemo 
se vsak petek ob 14. uri. 
V skupini sodelujejo stanovalke, ki so rade ku-
hale in so še vedno pripravljene poprĳeti za ku-
halnico, ki želĳo spoznati nova živila in pripravo 
le-teh. Stanovalke same povejo, kaj zmorejo de-
lati: lupiti, rezati, sekljati, mešati, gnesti, ribati, 
pripraviti mizo … Opravila si razdelimo po spo-
sobnostih, nato pa se lotimo kuhe. 
V skupini imamo tudi stanovalke, ki zaradi bo-
lezni ne morejo pomagati z rokami – tudi zanje je 
poskrbljeno – rade jih imamo v naši skupini, ker 
nas pri kuhi opazujejo in nam svetujejo, nam pri-
povedujejo o svojih izkušnjah in so pomemben 
člen, ko med pripravljanjem hrano okušamo, na 
koncu pa še kakšno zapojemo.

Na naših srečanjih smo spoznali že kar nekaj živil:
–  čaje: zeleni, pu erh, ajurvedski, mate, rooibos 
–  sokove: sadne in zelenjavne ter kako jih pri-

praviti 
– palačinke: bolj zdrave in iz različnih vrst moke: 

pirine, polnozrnate, ajdove ...
–  vina: vino in hrana, temperatura vina, okuša-

nje, kozarci,  pregovori o vinu …                  
 – različne sladolede     
 – olja: bučno, olivno, sezamovo, laneno, koko-

sovo ...
–  bučke in melancane
–  solate
–  pekle smo piškote za božično-novoletno stojnico
Svoje izdelke želimo ponuditi v pokušino tudi 
našim stanovalcem. Tistim, ki ne morete iz sobe 
oz. ste v postelji, želimo s svojim obiskom in po-
kušino pripravljene jedi polepšati popoldne.
Vsi  stanovalci in stanovalke, ki pa še zmorete 
priti do kuhinje,  kar pogumno do nas in se nam 
pridružite!
Od 27. 11. 2009 pri vodenju skupine pomaga tudi 
naša kuharica Ivanka Popit.
Na koncu še zahvala gospodu direktorju, da nam 
je omogočil nakup električnega štedilnika in hla-
dilnika. Brez teh električnih aparatov bi delo v 
skupini težko potekalo.
Zahvala tudi ekipi kuhinje, ki nam je vedno pri-
pravljena pomagati, še posebno njihovemu šefu 
Gregorju (peka piškotov v konvektomatu, po-
gosto pomivanje krožnikov in kozarcev, ki jih v 
skupini umažemo …).
Hvala tudi gospe Mĳi, ki  pridno nakupuje živila 
za delo v skupini.
V letu 2010 si želimo še bolj funkcionalno urejen 
prostor, kuhinjsko posodo, jedilni servis …  in 
veliko dobrih jedi.                              Barbka Košir

  NAŠ GLAS NAJ SEŽE DO VAS   NAŠ GLAS NAJ SEŽE DO VAS NAŠ GLAS NAJ SEŽE DO VAS NAŠ GLAS NAJ SEŽE DO VAS NAŠ GLAS NAJ SEŽE DO VAS
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V sredo, 16. 12. 2009, se je v učilnici AN 
4 oz. A 12 v pritličju starega dela šole na 
Lošci zgodila nesreča. Med poukom (ob 
9. uri) je stropa padel omet velikosti 4 m2. 
Na srečo ni bil nihče od učencev 9. raz-
redov poškodovan, le ena učenka je za-
radi prahu doživela astmatični napad. Po 
oskrbi v Zdravstvenem domu Vrhnika je 
odšla domov. Ogled so opravili policisti 
s Policĳske postaje Vrhnika in ogledna 

skupina Kriminalistične policĳe Ljublja-
na. Po ogledu so izključili tujo krivdo, na 
Okrožno državno tožilstvo bo podano 
poročilo, da ni bilo ugotovljenih znakov 
kaznivega dejanja. Takoj smo stopili v stik 
s strokovnjaki, ki nam bi lahko zagotovili, 
da so preostale učilnice v tem delu var-
ne. Ker nismo želeli tvegati, smo učilnice 
izpraznili in zagotovili pouk na drugih 
lokacĳah. 

V ponedeljek, 21. 12. 2009, so strokovnjaki 

iz Zavoda za gradbeništvo Slovenije natančno 
pregledali vse učilnice v pritličju starega dela 
šole. Ugotovljeno je bilo, da razpoke kažejo 
na to, da stropni ometi niso stabilni, zato jih je 
bilo treba odstraniti v  štirih učilnicah. 

Gradbeni delavci so v celoti odstranili 
stropni omet v vseh štirih učilnicah, namesto 
klasičnih strojnih ometov so namestili na strop 
zvočno izolirane plošče in ustrezno razsvetlja-
vo. Dela so bila končana v torek, 29. 12. 2009. 

Učenci četrtih razredov, ki smo jih začasno iz-
selili iz učilnic, so po počitnicah pouk nadalje-
vali v obnovljenih učilnicah. Zahvaljujem se 
delavcem, ki so kljub prazničnim dnem hitro 
in strokovno opravili vsa dela. 

Zahvala tudi županu dr. Riharju in vodji 
Oddelka za družbene dejavnosti, gospodu 
Černetiču, za zagotovljena denarna sredstva 
za obnovo.

v. d. ravnatelja OŠ Ivana Cankarja Vrhnika 
mag. Polonca Šurca Gerdina

PREDLOG DNEVNEGA REDA:
1. Otvoritev in pozdravni nagovor
2. Izvolitev delovnih teles zbora članov DI 

Vrhnika
 a. delovnega predsedstva
 b. zapisnikarja
 c. dveh overovateljev zapisnika
 d. verifikacĳske komisĳe
3. Sprejem dnevnega reda zbora članov DI 

Vrhnika
4. Sprejem Poslovnika o delu zbora članov 

DI Vrhnika
5. Obravnava in sprejem
 a. poročil o delu društva za leto 2009 
 b. poslovnega poročila društva za leto 

2009
 c. poročila nadzornega odbora za leto 

2009

 d. poročilo častnega razsodišča
 e. poročilo verifikacĳske komisĳe
6. Program dela društva za leto 2010
7. Finančni  načrt društva  za leto 2010
8. Beseda gostom
9. Zaključek

Po končanem uradnem delu zbora članov  
bo zabava s plesom.
Gradivo za zbor članov je dostopno na se-
dežu Društva invalidov Vrhnika, Poštna 7 
b, v času uradnih ur.
Prĳave v društveni pisarni: ponedeljek od 
8. do 12. ure in  sreda od 8. do 16. ure.   
Predsednik: Janez Koderman
Vljudno vabljeni!

Vsi invalidi in prĳatelji smo se zbrali na 
prednovoletnem srečanju dva dni pozneje, 
19. decembra, v Gostilni Godec v Borovnici. 
Kljub močnemu sneženju nas je prišlo šest-
deset. V gostilni so se zelo potrudili s praz-
nično dekoracĳo, tako da je že ta pričarala 
pravo predpraznično vzdušje. Obiskal nas je 
tudi dedek Mraz, ki nam je razdelil skromna 
darila.

Zadnji torek v letu 2009, 29. decembra, pa 
smo se zbrali tudi športniki invalidi na ko-
silu v Gostilni Pri Krajncu. Ob tej priložno-
sti smo čestitali in izročili šopek naši članici 
Mojci Rus, ki je 2009 dosegla zavidljivo prvo 
mesto na državnem prvenstvu v streljanju z 
zračno puško, o čemer smo v Našem časo-
pisu že pisali.

Zadnji mesec v letu je bil zelo dejaven 
naš pevski zbor, ki je sodeloval  ob počasti-

tvi praznovanja 20. obletnice akcĳe Sever na 
Trgu Karla Grabeljška.

Teden  pozneje, 11. decembra, pa je imel 
12. letni koncert v osnovni šoli Ivana Can-
karja, ki je bil hkrati počastitev mednarod-
nega dneva invalidov. V goste so povabili 
Moški pevski zbor JEPA - Baško jezero z 
avstrĳske Koroške. Občinstvo je napolnilo 
dvorano do zadnjega kotička. Vabilu sta se 
odzvala tudi župana občin Vrhnika in Log 
- Dragomer. Koncert  je prišel poslušat tudi 
poslanec Državnega zbora France Cukjati.

Zbora sta predstavila bogat program pes-
mi, ki sta jih zapela vsak posebej in skupaj  
ter navdušila občinstvo, ki se je odzvalo z 
burnimi aplavzi.

Tako smo končali staro, 2009. leto. Zdaj pa 
že marljivo snujemo načrte za leto 2010.

Društvo invalidov Vrhnika

Številka: 430-1/2010 (3-02)
Datum: 6.1.2010

Na podlagi Pravilnika o sofinanciranju programov 
humanitarnih in mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih organizacĳ (Naš časopis, 
31.01.2005) ter sklepa župana, št. 430-1/2010 (3/02) z dne 
5.1.2010, o pričetku javnega razpisa, objavlja Občina 
Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS
ZBIRANJA PREDLOGOV ZA SOFINANCIRANJE 

HUMANITARNIH IN MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
TER DEJAVNOSTI TEHNIČNE KULTURE IN STA-

NOVSKIH ORGANIZACĲ V LETU 2010:

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika

2. PROGRAMI, KI SO PREDMET SOFINANCIRA-
NJA:
a) S področja skrbi za socialno ogrožene, invalide, 
ostarele in za izboljšanje kvalitete življenja občanov 
občine Vrhnika:
• sofinanciranje programov humanitarnih organizacĳ 

in društev, ki delujejo v javnem interesu na področju 
socialnega varstva in s svojim delom dopolnjujejo de-
javnost javnih zavodov s področja socialnega varstva 
in invalidska društva,

• sofinanciranje letovanja in zimovanja socialno in 
zdravstveno ogroženih otrok

• sofinanciranje programov za aktivno preživljanje 
prostega časa otrok in mladostnikov med poletnimi 
počitnicami,

• sofinanciranje zdravljenja v zdraviliščih, 
• sofinanciranje predavanj članom,
• sofinanciranje predavanj za širše okolje,
• sofinanciranje izdaje glasila ali biltena,
• sofinanciranje dobrodelnih prireditev,
• sofinanciranje dodatnega izobraževanja, prilagojene-

ga specialnim potrebam invalidov ali razvidni skupi-
ni socialno ogroženega prebivalstva,

• sofinanciranje rehabilitacĳskih programov

b) S področja delovanja mladincev ter tehnične kultu-
re in stanovskih organizacĳ s sedežem v občini Vrh-
nika
• sofinanciranje programov društev in organizacĳ, ki 

delujejo kot prostovoljne in neprofitne in izvajajo pro-
grame, namenjene spodbujanju kreativnosti in zado-
voljevanju interesov mladih,

• sofinanciranje organizacĳe prireditev in aktivnosti za 
otroke in mladostnike ter otroke s posebnimi potre-
bami,

• sofinanciranje organizacĳe tečajev oz. tematskih de-
lavnic ter celoletnih krožkov za otroke in mladino,

• sofinanciranje organizacĳe tekmovanj ter sodelovanja 
na tekmovanjih oziroma prireditvah,

• sofinanciranje organizacĳe strokovnega predavanja 
za člane in občane občine,

• sofinanciranje izdaje tiskane brošure, glasila, biltena 
oz. internetne strani.

c) S področja turizma in promocĳe
• sofinancirajo se programi s področja turizma in pro-

mocĳe občine Vrhnika (razen Argonavtskih in Can-
karjevih dni ter prireditev v decembru)

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA RAZPISU:
a) Na področju humanitarnih dejavnosti v občini Vrhni-
ka lahko sodelujejo naslednji neprofitni izvajalci:
• Dobrodelne organizacĳe kot prostovoljne in nepro-

fitne organizacĳe, ki jih z namenom, da bi reševale 
socialne stiske in težave občanov Občine Vrhnika, 
ustanovĳo posamezniki v skladu z zakonom, ali ver-
ske skupnosti, 

• Organizacĳe za samopomoč, kot prostovoljne in ne-
profitne organizacĳe, ki jih v skladu z zakonom usta-
novĳo posamezniki z namenom, da bi v njih skupno 
reševali socialne potrebe svojih občanov,

• Invalidske organizacĳe, kot prostovoljne in nepro-
fitne organizacĳe, ki jih ustanovĳo invalidi ali drugi 
posamezniki v skladu z zakonom, da v njih izvajajo 
posebne socialne programe in storitve, utemeljene na 
značilnostih invalidnosti po posameznih funkcional-
nih okvarah, ki ogrožajo socialni položaj invalidov, 
občanov Občine Vrhnika,

• Humanitarna društva, ki izvajajo občinske programe 
na področju sociale ali občinske programe za izbolj-
šanje kvalitete življenja za občane Občine Vrhnika.

b) Na področju mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih organizacĳ lahko so-
delujejo naslednji izvajalci neprofitnih organizacĳ:

• Mladinske skupine, klubi, društva ter druge organi-
zacĳe, ki izvajajo programe, namenjene spodbujanju 
kreativnosti in zadovoljevanju interesov mladih,

• Drugi subjekti, ki so bili prejemniki finančnih sred-
stev iz postavke ostalo (tehnična kultura, stanovske 
organizacĳe),

• Samostojni kulturni delavci, ki izvajajo dejavnosti na 
področju otroških in mladinskih aktivnosti.

c) Na področju programov s področja turizma in pro-
mocĳe lahko sodelujejo:
• Društva, organizacĳe, zavodi, za projekte promocĳe 

in turizma občine Vrhnika

Poleg navedenih pogojev, morajo posamezni izvajalci 
izpolnjevati tudi naslednje pogoje:
• da so bili registrirani po Uredbi o uvedbi standardne 

klasifikacĳe dejavnosti (Uradni list RS, št. 2/02), po 
stari klasifikacĳi pod šifro dejavnosti N/85.322 (dejav-

nost invalidskih organizacĳ) ali N/85.323 (dejavnost 
dobrodelnih organizacĳ) - velja za področje humani-
tarnih dejavnosti in delujejo najmanj eno leto,

• da izvajajo programe za funkcionalno, socialno in 
zdravstveno ogrožene posameznike na območju Ob-
čine Vrhnika oziroma da izvajajo programe, namenje-
ne spodbujanju kreativnosti in zadovoljevanju inter-
esov mladih,

• da imajo sedež v Občini Vrhnika,
• društva na področju humanitarnih dejavnosti ima-

jo lahko sedež tudi izven območja Občine Vrhnika, 
vendar morajo imeti med člani tudi občane Občine 
Vrhnika,

• da imajo urejeno evidenco o članstvu, plačano člana-
rino in ostalo dokumentacĳo, kot jo določa zakon,

• da imajo zagotovljene materialne, prostorske, ka-
drovske in organizacĳske možnosti za uresničitev 
načrtovanih aktivnosti,

• da vsako leto občinski upravi redno dostavljajo po-
ročila o realizacĳi programov in plan aktivnosti za 
prihodnje leto, iz katerih mora biti razvidno: nameni 
in cilji, uporabniki programov in storitev ter njihov 
obseg, kriterĳi za opredelitev upravičenosti, njihovi 
izvajalci, vsebina, aktivnosti oziroma naloge, način 
njihovega izvajanja, njihov časovni obseg oziroma 
trajanje ter finančna vrednost,

• da se ne sofinancirajo iz katerekoli druge postavke 
proračuna občine Vrhnika,

• da nimajo neporavnanih obveznosti do Občine Vrh-
nika ter javnih zavodov in podjetĳ, katerih ustanovi-
teljica je Občina Vrhnika. 

4. VIŠINA SREDSTEV JAVNEGA RAZPISA JE:
a) za programe neprofitnih izvajalcev na področju hu-
manitarnih dejavnosti v občini Vrhnika 21.959 EUR
b) za programe mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih organizacĳ 13.545 EUR
c) za promocĳo in turizem občine Vrhnika 8.367 EUR

5. POGOJI IN MERILA ZA IZBOR PROGRAMOV 
IZVAJALCEV
Pogoji in kriterĳi sofinanciranja, določeni s Pravilnikom 
o sofinanciranju programov humanitarnih in mladin-
skih dejavnosti ter dejavnosti tehnične kulture in sta-
novskih organizacĳ (Naš časopis, 31. 1. 2005), upošteva-
jo proračunske možnosti in načelo, da so proračunska 
sredstva dostopna vsem v 3. točki tega razpisa navede-
nim izvajalcem programov in projektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izvedli v letu 2010. 
Rok za porabo sredstev je 31.12.2010. Sredstva niso pre-
nosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DOSTAVE PREDLO-
GOV:
Ponudniki morajo ponudbe oddati po pošti na naslov 
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, kot pri-
poročeno pošiljko najkasneje z datumom 26.2.2010 ali 
osebno na Oddelku za družbene dejavnosti in gospo-
darstvo Občine Vrhnika, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, 
najkasneje do 12. ure istega dne. 
Ponudba mora biti izdelana na obrazcih, ki so sestavni 
del razpisne dokumentacĳe ter vsebovati zahtevane pri-
loge. 
Nepravočasno oddane ponudbe ne bodo upoštevane. 
Ponudba v zaprti kuverti mora biti označena z ime-
nom in naslovom ponudnika, v spodnjem levem kotu 
pa opremljena s pripisom  »Za SOFINANCIRANJE 
DRUŠTEV 2010 - NE ODPIRAJ – ter navedba področja 
za katero se kandidira: – »HUMANITARNA DEJAV-
NOST«, »MLADINSKA DEJAVNOST«, »DEJAVNOST 
TEHNIČNE KULTURE«, »DEJAVNOST STANOVSKIH 
ORGANIZACĲ«, »PROMOCĲA IN TURIZEM«. 

8. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom so vam na 
voljo na sedežu občine, po elektronski pošti sabina.ah-
can@vrhnika.si ali po telefonu (01) 755-54-20 - kontak-
tna oseba Sabina Ahčan.

9. ODPIRANJE PONUDB:
Odpiranje ponudb bo po preteku razpisnega roka. Od-
piranje bo opravila ocenjevalna komisĳa, imenovana s 
sklepom župana in ne bo javno. V primeru nepopolno 
izpolnjenih prĳav s pomanjkljivo dokumentacĳo bodo 
ponudniki pozvani, da v roku 8 dni prĳavo dopolnĳo. V 
primeru, da ponudnik prĳave v danem roku ne bo do-
polnil, bo ponudba izločena kot nepopolna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresirani dvignejo 
na sedežu Občine Vrhnika, Tržaška c. 1, Oddelek za 
družbene dejavnosti in gospodarstvo (Sabina Ahčan), 
v času uradnih ur – ponedeljek od 8.00 do 12.00 in od 
13.00 do 15.00 ure, sreda od 8.00 do 12.00 in od 13.00 
do 17.00 ure ter petek od 8.00 do 13.00 ure, od dneva 
objave javnega razpisa do dneva, ko se izteče rok za od-
dajo ponudb. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na spletni strani 
www.vrhnika.si. Možno jo je dobiti tudi po elektronski 
pošti (kontakt: sabina.ahcan@vrhnika.si ). 

11. IZID RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu javnega razpisa 
obveščeni najpozneje v roku 60. dni po odpiranju po-
nudb.

OBČINA VRHNIKA
OBČINSKA UPRAVA

Odpadel omet s stropa učilnice na OŠ Ivana 
Cankarja Vrhnika

DRUŠTVO INVALIDOV VRHNIKA

Skladno z 22. členom Statuta društva invalidov Vrhnika

s  k  l  i  c  u  j  e  m

27. redni zbor članov Društva invalidov Vrhnika
v soboto, 20. februarja 2010, ob 16. uri v Gostišču BAJC, Sinja Gorica,  Vrhnika.

Uspešno končali leto
December je mesec zaključkov in zabav, kar velja tudi za naše društvo. Da 
bi se spodobno poslovili od starega leta, smo organizirali srečanje za težko 
pokretne invalide. Zbrali smo se 17. decembra v Gostilni Pri Krajncu, kjer 
smo se dobro najedli, si nazdravili in zaželeli zdravja in sreče v prihajajo-
čem letu.
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Spoštovane  bralke in cenjeni 
bralci tega kotička!
Leto je naokoli. Naj se vam izpolni vsaj ena od želja, ki vam je 
bila namenjena največkrat, pa boste  zagotovo zadovoljni. Mi se 
bomo še naprej trudili z obveščanjem, kaj se dogaja  v društvu 
in kaj vse vam ponujamo. Radi bi, da bi čim več stvari, ki jih 
pripravljamo, izkoristili, saj so namenjene vam. Ko boste pla-
čali članarino, boste prejeli koledarček, na katerem so zapisani 
datumi izletov (tudi kopalnih, ki so se »dobro prĳeli«), in druge 
dejavnosti. Zato predlagamo, da čim prej poravnate članarino 
in ne čakate na september!
Članarina je ostala nespremenjena in znaša 10 evrov. Poravna-
te jo lahko vsako sredo in petek od 9.00 do 12.00 v društvenih 
prostorih.
Naštejmo, kaj  vse se bo dogajalo februarja:
V društvenih prostorih pripravljamo razstavo v počastitev  
kulturnega praznika. Razstavljal bo naš član Vlado Mederal. 
Razstavo si bo mogoče ogledati v sredo, 3. 2. 2010,  od 10. ure 
naprej v društvenih prostorih. Razstavo pripravlja gospa Marta 
Rĳavec. Ob odprtju bo nastopila pevska skupina naših članic in 
članov ob spremljavi harmonikarja Toneta Kogovška.  Vabljeni!

Naše upokojence vabimo na predpustno srečanje na »ta debel 
četrtek«, to je 11. 2. 2010,   v Gostišče pri Krajncu ob 16. uri. Pri-
čakujemo čim več mask, ki se lahko nadejajo nagrade! Vabljeni.

Članice in člane DU Vrhnika obveščamo, da bo zbor  članov 
društva v petek, 26. 2. 2010, v Mali dvorani Cankarjevega doma 
na Vrhniki z začetkom ob 15. uri. Organiziran bo avtobusni pre-
voz, po občnem zboru bosta skromna zakuska in  družabno sre-
čanje z Litĳskim odmevom.
Obvezna je prĳava zaradi prevoza in kosila.

Ponovno  prosimo članice in člane društva, ki imajo kakršen 
koli slikovni material v  povezavi z dejavnostmi društva ali 
prostorov,  naj se oglasĳo v društvenih prostorih. Vsak poda-
tek bo dobrodošel, zato ne oklevajte. 

Upokojence, ki še niso člani društva, vabimo, naj se informa-
tivno oglasĳo v društvenih prostorih in se pozanimajo o naših 
dejavnostih.

Vse članice in člane DU Vrhnika obveščamo, da imajo s plača-
no članarino društva polovično članarino v knjižnici!

Pa še pogled nazaj, saj je bilo zelo pestro decembrsko dogajanje. 
Si lahko predstavljate, da so članice in člani socialne komisĳe 
pripravili 370 darilnih paketov in jih tudi raznosili starejšim od 
80 let in bolnim!
Bili pa smo tudi na obisku v Domu počitka na Vrhniki, kjer je 
največ naših članic in članov, zelo maloštevilni so po drugih do-
movih.
Članice in člani Socialne komisĳe pri DU Vrhnika večkrat na leto 

obiščejo naše člane tudi v Domu počitka na Vrhniki, a prav sve-
čano je konec vsakega decembra, ko društvo pripravi kulturni 
program, razdeli  izbrana darilca in članice nekaj časa preživĳo 
z varovanci doma. Tako so letos nastopili Ljudski godci iz Bo-
rovnice, ki so zagodli in zapeli nekaj znanih, da so lahko peli 
vsi, nato jih je obiskal dedek Mraz in vsakemu poklonil skromno 
darilce. Nato so jih članice pogostile s sladkarĳami, sokom in 
kavico. Druženje je bilo prav prĳetno, za kar se je trudila tudi 
socialna delavka v domu s svojimi sodelavkami, za kar se jim 
zahvaljujemo.
Prednovoletno srečanje
Društvo vsako leto za svoje člane pripravi prednovoletno sreča-
nje, kjer je poskrbljeno za kulturni program, zabavo in ples ob 
jedači in pĳači.
Letos se sicer pri upokojencih recesĳa kar pozna, saj je bilo na 
žalost kar nekaj manj udeležencev kot prejšnja leta, a vendar  
nismo skoparili z bogatim programom.

Udeleženci so se z avtobusom pripeljali do dvorane, kjer je bilo 
srečanje. V uvodu je nastopila naša skupina pevk in pevcev, ki 
so naštudirali kar  veliko narodnih pesmi ob spremljavi harmo-
nike, ki prav ubrano poje izpod Tonetovih prstov. Poželi so bu-
čen aplavz, kar pomeni, da si jih občinstvo še želi slišati.
Po dobrem poznem kosilu smo se poigrali z baloni, nato pa je 
sledilo obljubljeno presenečenje. To je bil nastop plesne skupine 
pod vodstvom plesnega učitelja Petra. Vaje imajo sicer na Dre-
novem Griču že kar  deset let, zato je skupina usklajena, s pre-
finjenimi plesnimi gibi in ustrezno garderobo pa pričara lepota 
plesa. Že pri prvi točki so poželi bučen aplavz, vzdušje pa se je 
pri vsaki naslednji točki še stopnjevalo.  
Seveda je bilo dovolj časa tudi za ples in prĳateljski klepet.
Nikomur ni bilo žal, da se je odločil preživeti malo drugače de-
cembrski ponedeljek, saj  je bila potem še do konca starega leta 
tema s prĳatelji prednovoletno srečanje.

Besedilo: E. Brelih, Foto: I. Kalič, S.  Medic

 Z Ulovke na Planino čez Zaplano na Vrhniko
Zimzelenčki so zimzeleni, zato tudi v snegu marljivo prema-
gujejo kilometre. To velja za zimzelene  Sončke, o katerih piše 
kolegica Sonja,  pa tudi za Zimzelenčke.

V belo zasneženo Planino, ki je bila rahlo ovita v meglo, smo 
se podali z Ulovke. Zimsko opremljeni smo dobro razpolože-
ni skoraj privriskali do zavetišča na Planini. Redki posamezni 
obiskovalci so se kar čudili taki množici, saj nas je bilo 45! Za-
radi varnosti smo se napotili v Zaplano mimo hiše pokojnega 
predsednika do Gostilne Mesec in mimo nje čez Strmco proti 
Staremu malnu, vendar smo skrenili na pot  ob plinovodu ali po 
stari rimski cesti do tankovske ceste. Bilo je prav zabavno, saj je 
bila le zelo ozka gaz, po kateri se je kdaj udrlo tudi do kolen. Za 
utrjevanje ravnotežja ravno pravšnja stezica!
Na Vrhniki nas je čakalo prĳetno presenečenje pri Orlu, kamor 
sta nas  povabila Ivanka in Joško.

Zapis: E. Brelih, Foto: Janez Cerk
Dva zimska pohoda zimzelenih Sončkov
Zadnja dva pohoda Sončkov je zaznamovala zima. Pohod na 
Slivnico,  načrtovan za 15. december, je bilo treba odpovedati za-
radi silovite burje na Primorskem in ga nadomestiti z vetru manj 
izpostavljeno goro. Odločili smo se kar za domačo Planino in ni 
nam bilo žal, saj nas je pričakala sveže zasnežena. Veter, ki je na 
vrhu  potegnil okoli zavetišča,  je poskrbel, da je bil učinek mra-
za še večji in  zato se nismo dolgo zadržali pred zaprto kočo. Po 

zasneženi cesti smo krenili proti Jelovcu, kamor   smo se spustili 
po pobeljenem travniku in po cesti nadaljevali v dolino Bele.  V 
strugi, ki je velikokrat suha,  je glasno šumela narasla voda Bele. 
Hoji po cesti smo se večji del izognili, ker smo šli po markirani 
poti čez Gačnik. Pri Štirni smo se poslovili z željo, da se vsi spet 
vidimo na naslednjem pohodu 5. januarja. 
Čeprav so bili praznični dnevi okoli novega leta deževni, smo 
imeli na prvem letošnjem pohodu prave zimske razmere. Dvaj-
set centimetrov suhega snega, temperatura pod ničlo, rahlo 
sneženje, nizka oblačnost in trideset pohodnikov, ki se je z Rovt 
odpravilo peš na Vrhniko. Sneg nas ni motil, saj smo bili pri-
merno opremljeni  in kolona se je vila po zasneženih poteh z 
Rovt od zaselka do zaselka do sv. Hieronima na Petkovcu. Pri 
cerkvici, od koder je v lepem vremenu lep razgled, smo ime-
li krajši postanek. Pri kmetĳi Kisovec smo stopili na spluženo 
cesto in odkorakali čez Prezid in Strmico v Star maln, kjer  sta 
nas že čakala topel čaj in okusno kosilo. Po obedu smo potegnili 
črto pod leto 2009 z ugotovitvĳo, da smo bili uspešni, saj smo  
opravili osemnajst pohodov in poslušali dve potopisni predava-
nji. Zadnji del poti od Starega malna do Vrhnike nam je minil v 
prĳetnem klepetu. 

Besedilo: Sonja Zalar Bizjak
Fotografije: Sonja Repnik in Tatjana Radošek

Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček

Januarja 2010 so  praznovali naši člani:
Elizabeta Hren, Zaplana, Vrhnika,
Terezĳa Trinkaus, Vrtnarĳa, Vrhnika,
Štefanĳa Smuk, Bevke, Vrhnika,
Cirila Končnik, Cesta gradenj, Vrhnika,
Antonĳa Zimšek, Pot k Trojici, Vrhnika,
Jože Trampuš, Dom upokojencev Vrhnika,
Kristina Grilc, Vrhnika,
Ivana Švigelj, Mirke, Vrhnika,
Neža Jerina, Dom upokojencev Vrhnika,
Frančiška Koderman, Dom upokojencev Vrhnika,
Veronika Maček, Dobovičnikova, Vrhnika,
Ivanka Nagode, Gradišče, Vrhnika,
Valentina Voljč, Dom upokojencev Vrhnika.

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visok jubilej,
čestitke pa tudi vsem, ki so januarja 2010 praznovali  rojstni dan. 

Sončki pred zavetiščem na Planini

Sončki v zimski pokrajini na Petkovcu

Stara Vrhnika, 14. januar 
– Starovrhničani so si v domu 
krajevne skupnosti lahko og-
ledali projekte za gradnjo ka-
nalizacĳe. Predviden termin 
gradnje je leto 2013, vse pa je 
odvisno od finančnih sreds-
tev, s katerimi naj bi upravljala 
občina. Kot je pojasnil projek-
tant Marko Sodja, naj bi pri-
marni kanalizacĳski vodi več-
inoma potekali po občinskih 
cestah. Odvajanje kanalizacĳe 
bo potakalo po glavnem vodu 
mimo vojašnice do Poslovno-
obrtne cone pod Hruševco, kjer 
se bo priključila na že obstoje-

či kanal. Sicer pa je bil glavni 
namen predstavitve projekta 
predvsem seznanitev krajanov 
z lokacĳami sekundarnih pri-
ključkov, ki bodo potekali do 
njihovih hiš. Zbrane občane je 
nagovoril tudi predstavnik ko-
munale Richard Beuermanm. 
V naslednjih dneh bodo na svoj 
dom prejeli anketne lističe, na 
katerih se bodo opredelili, ali 
želĳo v vasi tudi plin.  Če bo 
večina za, potem bodo vzpo-
redno z gradnjo kanalizacĳe v 
vasi položili tudi plinovod. Kot 
je še dodal Beuermann, so pro-
jekti zanj že pripravljeni.(gt)

Starovrhničani so se seznanili s projektom gradnje kanalizacĳe

Okoli razgrnjenih projektov je bila velika gneča. 

ZDRUŽENJE ŠOFERJEV IN AVTOMEHANIKOV VRHNIKA
VABI
članice in člane na jubilejni  petdeseti občni zbor ZŠAM Vrhnika, ki bo v 
soboto, 27. februarja 2010, ob 18. uri. Srečali se bomo na kmečkem turiz-
mu Kisovec na Zaplani. Za dobro voljo po uradnem delu bo poskrbljeno.
Vljudno vabljeni!                              Odbor ZŠAM Vrhnika
Vabilo novim članicam in članom v vrste ZŠAM Vrhnika!
Spoštovane občanke/občani Vrhnike in okolice. Naše združenje povezu-
je šoferje, avtomehanike in ljudi, katerih skrb  sta varnost in kultura v 
cestnem prometu. Naše uniformirane člane in članice redno srečujete na 
različnih prireditvah, ko je treba poskrbeti za prometno varnost in uredi-
tev prometa. Posebno skrb   namenjamo najmlajšim udeležencem, ki šele 
stopajo v cestni promet. Povezujeta nas strokovnost in dobra volja. Sreču-
jemo se na ekskurzĳah, piknikih, plesih in drugih družabnih srečanjih.
Pridružite se nam lahko v soboto, 27. 2. 2010, ob 18. uri na kmečkem tu-
rizmu Kisovec na Zaplani. Na voljo smo tudi v prostorih ZŠAM Vrhnika, 
Tržaška c. 11, in na tel. št. 041 639 972, Franjo, 031 482 019, Karol.
Vljudno vabljeni in srečno vožnjo!                                

 Odbor ZŠAM Vrhnika
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Končale so se 14. Žive jaslice v Ligojni. Kamnit 
svet v Peskih, utesnjen, pust in robat je bil vse šti-
ri božično-novolene večere čarobno lep – skriv-
nostno prostran in poln dobrih duhov. 

Kot da bi se vse tisto, za večne čase neminlji-
vo, v Betlehemu, v bornih jaslih nekoč spočeto, 
znova razkrilo. Temno nebo nad prizoriščem 
je bilo razpeto kot molk za spoštljivo zbranost. 
Zvonenje in ubrano prepevanje, meketanje ovac 
in prasketanje ognjev ter nežno oddaljeno ogla-
šanje trobente, ki je opevala in slavila Sveto noč, 
pa ustvarjalo tiho, vznemirljiva pričakovanja. 
Ljudje so prihajali skoraj molče, zgolj odmevanje 
in podrsavanje korakov je dalo vedeti, da jih je 
veliko – in da skoraj v slehernemu zavedno ali 
nezavedno prebiva pradavni spomin na Jezuso-
vo rojstvo. Svetopisemsko prigodo so spremljali 

pozorno in s hvaležnim razumevanjem. Sponta-
nost in še posebno privlačnost našim Živim jasli-
cam pa so prav gotovo dodali otroci s svojo rado-
vednostjo, prisrčnimi medklici in simpatičnimi 
vprašanji: Zakaj Jezušček joka? Kje žive Sveti  
trĳe kralji? Čemu pastirjem kolovrat, pa pletenje 
košar, lan in predica?  Zakaj tako meljejo žito? ... 
Še sto drugih vprašanj. Veliko mladih družin, še 
posebno s Primorske in osrednje Notranjske nas 
je obiskalo. 

Ko so odjezdili Sveti trĳe kralji in je zamrl 
topot njihovih konj, je bil to poslednji prizor iz 
naših Živih jaslic. Hkrati je zadišalo po vročem 
čaju, okusnem pecivu in še topli ocvirkovi potici. 
Naša tradicionalna gostoljubnost tudi tokrat ni 
zatajila. 

Ves prostor se je razgibal, završalo je in prĳet-

no zabučalo kot v čebeljaku. Ljudje smo povsod 
enaki, pohvale vedno naletĳo na odprta ušesa; 
tudi nam so bile všečne in v splošno zadovolj-
stvo.

Ognji so počasi dogorevali, ljudje pa zlagoma 
odhajali in se naposled dokončno poslovili od – 
v najlepšem pomenu besede povedano – složne 
božične družine. Kmalu potem so Peske znova 
oživele na drugačen način. Postale so kot mrav-
ljišče pridnih mravljic. Sleherni v družini je ve-
del, kaj mu je postoriti. Ko so ognji povsem ugas-
nili, je bilo prizorišče pospravljeno in očiščeno, 
vse živali pa odpeljane v svoje tople hleve.

Na koncu se je mnogim postavilo vprašanje: 
Ali bodo v Ligojni tudi prihodnje, 15., jubilejne 
jaslice?

Zagotovo bodo, morda drugačne, bolj prvin-
ske ... in mogoče zadnje.

Predsednica KUD Ligojna
Marĳa Kupec

Bili smo velika složna družina 

Sveta družina v hlevčku Elizabeta se razveseli Marĳe. Ob večerih se pastirske družine zberejo skupaj za pečjo. (vsefotografije Jure Žitko)

ZAHVALE:
Pri organizuacĳi in izvedbi jaslic so nam 
tako ali drugače pomagali:  Radio Ognjiš-
če, Elektroservis ŠKUPNK Samo Verbič 
s.p.,Vrtnarstvo Hlebec,Svečarstvo Kogovšek 
Olga, Cankar Vinko, Komunalno podjetje 
Vrhnika, Bar Tonka, Gostilna Kozinc, Gostil-
na Kranjc, Gostilna Nibi, Pizzerĳa Sončnica, 
Trgovina Orel, Karitas Vrhnika, Stane Rejc, 
Oktet Raskovec, Pevska skupina Trobec-
Žagar,  PZ Drenov grič-Lesno brdo, Mešani 
zbor prosvetnega društva Horjul,Mivšek 
Rajko, Mrzlikar Anton, Popit Marta, Vinotoč 
Vidrih, ŠD Ligojna, GD Ligojna, DG Drenov 
grič, Žganjekuha Kržič, Valkarton Logatec, 
Tomšič Vinko, Robi Mezeg,  Hren Janez, 
Dejan Glamočak, Brigitka Jazbar, Miha Krž-
manc.- vsem iskrena hvala.
Posebno zahvalo izrekamo družini Evgena 
Simoniška iz Vrzdenca.        KUD LIGOJNA 

V Župnĳskem vrtcu je bilo konec novembra in v 
decembru zelo pestro in ustvarjalno. Na kakšen 
način? Bližali so se prazniki in smo se nanje pri-
pravljali. Starše smo povabili na delavnico, kjer 
so pripravili presenečenja za otroke. Miklavž 
nas letos ni obiskal po skupinah, darila pa je 

kljub temu »pustil« kar v »peharjih«. Vsi skupaj, 
otroci in vzgojiteljice, smo pripravljali čarobno 
vzdušje v vrtcu, v oddelku. Izdelali smo okra-
ske, s katerimi smo okrasili igralnice in hodnike 
in voščilnice za starše. Na adventni čas smo se 
pripravili tudi tako, da smo izdelovali adventne 
venčke, za igralnice in tudi prodajo. Vsak dan 
smo maihni in veliki prebirali adventne naloge, 
jih reševali, se zabavali in naredili koristno in 
dobro delo. V predprazničnem vzdušju smo po-
vabili naše starše, jasličarje…,  naj nam pomaga-

jo izdelati jaslice iz različnih materialov. Spretne 
roke so pridno delale in rezultat je bila tretja raz-
stava jaslic v dvorani Župnĳskega vrtca. Nanjo 
smo bili vsi zelo ponosni, obenem pa se otroci 
in vzgojiteljice vsem sodelujočim družinam in 
ljudem, ki so sodelovali, zahvaljujemo za nji-

hov trud. V pričakovanju Jezusovega rojstva 
smo se zbirali v krogu ob adventnem venčku, 
si delili izkušnje, majhna doživetja, drobne ra-
dosti. V vrtec smo sprejeli Marĳo Romarico in ji 
vsak dan pripravili zatočišče pri drugi skupini.  
December pa je dobil svoj pravi pomen, ko smo 
s skupnimi močmi na igrišču postavili jaslice. 
Imela jih je tudi vsaka skupina v igralnici. S pes-
mĳo, prazničnimi pogrinjki smo prišli do božiča 
in do počitnic ter do trenutka, ko smo si voščili 
zdravo in srečno novo leto.                          M. T.

Zahvala
Sindikat Vrtca Vrhnika se zahvaljuje donator-
jem, da so pripomogli k nakupu igrač, s kate-
rimi je Dedek Mraz obdaril otroke strokovnih 
delavcev. Donatorji so bili: Servis svežina, d. o. 
o.; Eurogradnje, d. o. o.; Brobal, d. o. o., Igor 
Dolinar, s. p., ter Projektiranje, inženiring in 
tehnično svetovanje Miran Komac. V novem 
letu Vam želim veliko poslovnih uspehov in 
veselih, zadovoljnih dni.      Polona U. Jerebic,

sindikalna zaupnica Vrtca Vrhnika

Župnĳski vrtec

Decembrski dnevi so bili pestri »V kraljestvu zlate Lune stotero zvezdic je 
doma, so vsako noč plesale in Lunici zapele.«
Decembra je v Želvici na B-vhodu tudi pestro. 
Veliko prĳetnih dogodkov nam polepša vsak 
dan. Zato nam včasih zmanjka časa za igro! 
Vendar … Luna in zvezdice so nam pripeljale 
praznične zajtrke, kosila, malice, sadne ploš-
če, prĳateljevanje ob palačinkah, predstave. 

Starejši otroci so skupaj z vzgojiteljicami pri-
pravili predstavo Lunino kraljestvo. S plesom 
in gibom smo poustvarili čarobnost Luninega 
kraljestva. Uživali smo otroci in odrasli. Podo-
življali smo čistočo in urejenost kraljestva, na-
gajivost zvezd Pack, delavnost zvezdic plesalk 
in  glasbenic. Bile so tako pridne, da so ves čas 
skrbele za čistočo in urejenost kraljestva. Prĳa-
teljstvo in odpuščanje vedno zmagata in tako 
so naše zvezdice in packe postale prĳateljice 
ter združile moči za urejenost kraljestva. 
Zgodba nas popelje v svet prĳateljstva, ki ga 

poskušamo tkati na našem vhodu. Zato se več 
igramo, ob različnih dogodkih združujemo 
skupine. Veselimo se prihajajočih predstav 
naših sodelavk in Stena Vilarja. Praznične de-
cembrske dni smo z Luninim kraljestvom obo-
gatili tudi našim upokojenim delavkam vrtca.

Žabice, Pikapolonice, Pikice, Medvedki, 
Zvezdice, Račke, Sončki

Lunino kraljestvo

V četrtek, 7. 1. 2010, smo se skupi-
na Mucki, polni zagona, odpravili 
na težko pričakovani sneg, ki smo 
ga spoznavali z vsemi čutili. Otro-
ci so ga tipali, vohali, nekateri so 
ga celo poskušali in se popolnoma 
prepustili zimski radosti, ki jo je 
prinesel novoletni sneg. Da pa je 
bilo vse skupaj še zanimivejše, so 
se nam pridružili otroci iz skupine  
Balončki. Zelo so nam popestrili 
dan, saj smo se skupaj lovili, ke-
pali, se valjali po snegu in se pri 
tem neskončno zabavali. Na kon-
cu smo s skupnimi močmi nare-
dili velikega snežaka prĳateljstva.  
Čeprav se je z novim letom naša 
skupina Mucki preselila v Enoto 
Žabica, še vedno radi sodelujemo 
s skupinami iz Enote Barjanček in 
tako ohranjamo in krepimo prĳa-
teljske vezi.

Katarina

Skupne radosti na snegu
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Pikapolonice dobile novo 
vzgojiteljico
Tako kot je k nam prišlo Novo leto in vse lepe želje, tako smo 
tudi  jaz in otroci iz skupine Pikapolonic iz enote Barjanček 
dobili novo vzgojiteljico, Natašo Ogrin!
Že prvi dan, ko je Nataša stopila skozi vrata sobe, so bili otroci 
navdušeni nad njo. Otrokom se je prvi teden, ko smo se še spo-
znavali z novo vzgojiteljico, dogajalo veliko stvari. Spremenili 
smo postavitev kotičkov in miz v naši igralnici. Zapadel pa je 
tudi sneg, tako da smo veliko časa preživeli zunaj (sprehodili 
smo se po industrĳski coni, naredili smo snežaka, kepali smo 
se, skakali v sneg, obiskali smo tudi zobozdravnico). V petek 
pa smo bili v novi telovadnici (ki je v novem Vrtcu Žabica, 
ki se drži našega Barjančka), kjer smo preizkusili čisto nova 
telovadna orodja. 
Želimo si še veliko takih pestrih tednov, preživetih z našo Na-
tašo.
Za konec pa dodajmo voščilo (čeprav malo pozno, a vendar iz 
srca) za Natašo, vse starše in seveda za vas, bralce:
Naj novo leto zaživi
v zdravju, polno, brez skrbi.
Veliko sreče in lepih dejanj
pa naj vam prinese
vsak dan.

Mihela in Pikapolonice

V prednovoletnem času in 
prazničnem decembru je našo 
šolo okrasilo Lila mesto. Na 
tehniškem dnevu smo  orga-
nizirali delavnico za učence 
in učenke šole, kjer smo pri-
pravljali novoletne okraske za 
okrasitev šole in kulturnega 
doma. Osnova za okrasitev 
je bila pravljica Petra Svetine 
z naslovom Lila mesto. Hiše 
smo izdelali v lila barvi in 
okraske iz slanega testa. Iz 
odpadnega blaga in papirja 
smo izdelali snežake, s kate-
rimi smo okrasili novoletno 
jelko. Okrasitev je narejena 
predvsem iz odpadnih mate-
rialov, zato je v skladu z ekov-
sebinami in ekoprojektom, ki 
ga na naši šoli izvajamo tudi 
letos. 

Ekokoordinator 
Matjaž Grandič       

4. 12. 2009 so nas obiskali 
otroci iz bevškega vrtca. Sku-
paj smo izdelovali snežake 
in prepevali zimske pesmice. 
Priklicali smo tetko Zimo, saj  

nam je tisti dan poslala prve 
snežinke.
9. 12. 2009 smo pripravili no-
voletno prireditev za starše 
in prĳatelje. Sodelovali so vsi 
učenci šole in učitelj-ice: ga. 
Irena Brvar, ga. Mateja Zlob-
ko, ga. Sabina Miklavčič, ga. 

Metka Jelovšek, g. 
Matjaž Grandič in ga. 
Romana J. Opeka.  
Šolski pevski zborček 
se je predstavil pod 
vodstvom ge. Dragice 
Klobučar. Prvošolci in 
drugošolci so s  pes-
mĳo »gradili prĳatelj-
stvo«, učenci tretjega 
razreda so recitirali 
pesmice, četrtošolci so 
razmišljali o Božičku. 
Vse zbrane na priredit-
vi so očarale »zvezdi-
ce« dramskega krožka. 
Učenci podaljšanega 
bivanja so presenetili s 
plesnima točkama.  

14. 12. 2009 smo se zaposleni 
bevške šole vljudno odzvali 
vabilu na prednovoletno pri-
reditev za starejše občane v 
Kulturnem domu Bevke. Ga. 
Nataša Tešar se nam je zahva-

lila za sodelovanje. 
Pravljično vzdušje v decem-
bru nam je pomagala pričarati 
tudi ga. Zlata Brezovar iz vrh-
niške Cankarjeve knjižnice. 

    Romana J. Opeka, 
(foto in besedilo)

Velika večina meseca je bila 
pevsko in plesno obarvana. Že 
novembra smo se začeli pri-
pravljati na novoletno priredi-
tev za starše, na kateri smo se 
predstavili z dvema plesnima 
točkama. Zaplesali smo zimsko 

obarvano Dedek Mraz prihaja 
med nas. Še posebno pa smo se 
razživeli ob dinamičnih ritmih 
Macarene. Brez prepevanja  ne 
mine nobena prireditev. Letos 
smo se še posebno potrudili, saj 
smo v zadnjem decemberskem 

tednu koledovali. Za ta namen 
smo si izdelali posebne mape, 
v katere smo vložili pesmice, ki 
smo se jih naučili na novo, tudi 
nekaj drugih, ki jih že vsi dobro 
poznamo. Koledovanje je zna-
čilna navada božičnega časa, ki 

žal že tone v pozabo. Mi pa smo 
s pesmĳo in voščilom razvese-
lili nekatere dedke in babice, 
starše, bližnje sosede. Čeprav je 
bil naš namen le razveseliti sta-
rejše, so nas vsi obdarili z različ-
nimi sladkarĳami. Še sedaj, ko 
je že  mrzel januar, se sladkamo 
z njimi. Vsem najlepša hvala!
Sladkali smo se še z nečim. Pros-
tori naše šole so se spremenili v 
pravo delavnico piškotov – od 
medenjakov, kokosovih kock 
do prav posebnih piškotov spe-
culatius. Kako je dišalo! Kako 

se je prašilo! Pridne ročice naših 
otrok so  natančno odmerjale 
sestavine, jih zgnetle v testo, iz-
rezovale razne oblike z model-
čki ali pa le oblikovale kroglice. 
V kuhinji je bilo še posebno za-
bavno, saj so otroci sami krasili 

medenjake z beljakovo glazuro. 
Oni že vedo, zakaj je bilo to delo 
najbolj zaželeno. Vseh piškotov 
pa nismo pojedli sami. Vsak si 
je nabral svojo vrečko piškotov, 
dodal vizitko z lepimi željami 
in jih odnesel domov.
Ker so naše učiteljice ob vsej de-
lovni vnemi pozabile fotogra-
firati našo peko, vam na ogled 
ponujamo nekaj  fotografij s 
koledovanja.

Pa srečno 2010!

 Sabina Miklavčič

Zadnji izlet v letu 2009 je bil 
skrivnostno naravnan. Odpra-

vili smo se v neznano. Zbrali 
smo se pred OŠ Ivana Cankar-
ja na Vrhniki in se z avtobusom 
odpeljali proti Ljubljani.
 Mladi planinci so ugibali, kam 
se bomo podali. Izbirali so med 
tremi cilji: Sv. Katarina,Tošč, 
Grmada. Na listke so zapisali 
ime ene gore. 
Pohod smo začeli  pred majhno 
šolo, Podružnico Topol. Po svo-
ji urejenosti in majhnosti nas je 
spominjala na našo šolo v  Bev-
kah. Hodili smo za Tomažem 
po gozdni in ne preveč zahtev-
ni poti.   Bil je zelo hladen de-
cembrski  dan. Na vrhu smo na 
skali opazili  napis Grmada.
Izlet je bil tudi praznično oba-

rvan. Na Grmadi smo »odkri-
li« dva dobra moža,Tomaža in 

Janeza, ki sta izžrebanim učen-
cem - planincem podarila veli-
kanske čokolade. Navĳala sem 
za Bevčane, vendar smo ostali 
brez sladkih priboljškov. 
Iz naše šole, PŠ Bevke, se je iz-
leta udeležilo  osemnajst učen-
cev in staršev. Za dobro voljo 
sva skrbeli Sabina in Romana 
(brez prisrčnice), kajti pozabila 
sem jo doma. 
V novem letu 2010 imamo ve-
liko idej. Za dober  začetek se 
bomo z učenci naučili planin-
sko himno in na naslednjem iz-
letu pregnali mraz s pesmĳo. 

Romana J. Opeka 
(Foto in mentorica planinske-

ga krožka na PŠ Bevke)

Veseli december v Podružnični šoli Bevke
Minil je vesel in praznično obarvan december, ki smo ga v oddelkih podaljšanega bivanja zelo prĳetno pre-
živeli. Za vse učence so dnevi, ki potekajo drugače kot ponavadi, še posebno zanimivi.

Hiša, z novo zunanjo preobleko
Veseli december 2009 je bil  na naši šoli, Podružnici Bevke, nekaj posebnega. Hiša, z novo zunanjo preobleko, 
tudi znotraj lepo praznično okrašena je bila polna otroškega veselja, smeha in dobre volje. 

Planinski izlet v neznano
12. 12. 2009 
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Leta 2009 je minilo osemnajst 
let, od kar je Slovenĳa samo-
stojna država. Ker sta v tem 
času oba državna praznika, 
povezana s procesom osamo-
svajanja (dan samostojnosti in 
enotnosti ter dan državnosti), 
nekako ostajala v senci, prvi 
božiča, drugi pa konca šolskega 
leta, smo se na šoli v letošnjem 
šolskem letu odločili  nekaj za-
četnih mesecev nameniti več 
pozornosti osamosvojitvi Slo-
venĳe, in sicer na celotni verti-
kali od 1. do 9. razreda. 

S projektom smo hoteli po-
udariti nekaj, po našem mnenju 
ključnih poant:
–   da je bila osamosvojitev Slo-

venĳe eden najpomembnej-
ših procesov v naši sodobni 
zgodovini, ki ima po vrhu 
vsega še živeče priče med na-
šimi sokrajani in sorodniki,

– da so v temelje naše države 

vgrajena dolga leta trdega 
dela na različnih področjih 
kulture in znanosti ter umet-
nosti in

– postopnost gradnje naše dr-
žavnosti skozi celotno 20. 
stoletje oziroma skozi vse 
države, ki smo jih Slovenci 
konstituirali.
Učenci prve triade so v ok-

viru pouka spoznavali simbole 
Slovenĳe, zlasti grb in himno, 
ter kako ravnamo, ko na sloves-
nostih zaslišimo našo himno. 

Učenci druge triade so se 
pri pouku spoznavanja družbe 
učili, kako je nastala naša dr-
žava, o temi pa so dodatno iz-
prašali tudi svoje starše in stare 
starše, saj so za potrebe pouka 
slovenščine  opravili intervju s 
svojimi ožjimi družinskimi čla-
ni o njihovem življenju ob kon-
cu 80-ih in na začetku 90-ih let 
prejšnjega stoletja. 

V zadnji triadi smo se z osa-
mosvojitvĳo ukvarjali pri pou-
ku likovne vzgoje, slovenščine, 
geografije, državljanske vzgoje 
in etike ter zgodovine. Pri pre-
ostalih predmetih pa so učenci 
naredili predstavitve zasluž-
nih prednikov iz posameznih 
znanstvenih področĳ.

Delo, ki je potekalo vse od 
septembra, smo strnili zadnji 
šolski dan v koledarskem letu 
2009. Ta dan so učenci 6. in 7. 
razredov izdelovali slikovni ko-
ledar osamosvajanja in tekmo-
vali v  kvizu, ki je preverjal, kdo 
v razredu ima največ znanja o 
osamosvojitvi Slovenĳe. Učenci 
8. razredov pa so v goste pova-
bili predstavnika Zveze vetera-
nov vojne za Slovenĳo, gospo-
da Jožeta Molka, organizacĳe 
PVD Sever, gospoda Mirana 
Štupico in Zdenka Godnjavca, 
ter predstavnika Civilne za-
ščite, gospoda Toneta Jesenka. 
Po kratki predstavitvi vojnega 
dogajanja v našem kraju s po-
sebnim poudarkom na medse-

bojnem sodelovanju vseh treh 
(vojske, policĳe in civilne zašči-
te)  je stekel pogovor, ki so ga 
povabljenci popestrili z zani-
mivimi anekdotami iz svojega 
življenja. Od Občine Vrhnika 
smo za tisti dan  dobili v izpo-
sojo tudi zlati orden časti, ki ga 
je Vrhnika dobila zaradi zaslug 
v vojni za osamosvojitev. Ko so 
se 6. in 7. razredi bolj ukvarjali 
s osamosvojitvĳo Slovenĳe na 
splošno, 8. razredi z dogajanji 
v času osamosvojitve na Vrhni-
ki, pa so se 9. razredi posvetili 
pomenu, ki ga je za proces osa-
mosvajanja imela civilna druž-
ba, ki se je v 80-ih letih razrasla 
na ozemlju Slovenĳe, zlasti na 
punkersko gibanje.

Sklepni del projektnega dne-
va je bila okrasitev vseh šolskih 
poslopĳ z izdelki učencev in 
prireditev, ki so jo organizirali 
učenci ločeno po triadah v dvo-
rani Cankarjevega doma in v 
telovadnici OŠ Ivana Cankarja.

Elissa Tawitian

Tik pred začetkom božič-
nih in novoletnih praznikov 
smo na OŠ Ivana Cankarja 
na Vrhniki pripravili krajšo 
prireditev na temo Polno-
letnost naše šole. Največ za-
slug pa tudi največ truda je 
v ta projekt vložila učiteljica 
Elissa Tawi�ian, ki je tudi 
poskrbela, da so se učenci in 
učenke začeli pripravljati že 
v začetku novembra. Učen-
ci 9. razredov so pisali spise 
in intervjuje o osamosvojitvi 
Slovenĳe, pri likovni vzgoji 
so delali plakate na to temo, 
pri športni vzgoji so naredili 
plakate o znanih slovenskih 
športnikih …
V četrtek, 24. 12. 2009, so 
učenci prvi dve uri preživeli v 
razredu (deveti razredi so si, 
npr., ogledali znani slovenski 
film Outsider), po malici pa 
so se odpravili v telovadnico. 
Pevci in pevke PZ Drumelca 
so najprej zapeli slovensko 
himno, poslušali pa so še ev-

ropsko. Povezovalca priredit-
ve sta predstavila naše najbolj 
znane in pomembne Sloven-
ce. Nastopali so tudi učenci, 
ki so prikazali nekaj ljudskih 
plesov. Pevci so zapeli še ne-
kaj slovenskih domoljubnih 
pesmi in še svetovno znano 
skupine The Scorpions, Wind 
of change. Nato so v progra-
mu sodelovali mlajši učenci, 
ki so v barvah slovenske za-
stave povedali nekaj besed in 
stavkov, ki so se navezovali 
na našo državo, s pesmĳo 
so se pripravili tudi učenci. 
Večina učencev se je obnaša-
la kulturno in upamo, da so 
vsi uživali in veseli vstopili v 
božično-novoletne počitnice. 
Na koncu prireditve so na 
oder povabili še ravnateljico 
Polonco Šurca Gerdina, ki je 
vsem zaželela vse dobro v 
novem letu.

Estera Kociper, 
Lisa Hartmans, Ida Treven 

(OŠ Ivana Cankarja Vrhnika)

Polnoletnost naše države
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S T A L I Š Č A

DO PRIPOMB IN PREDLOGOV 
PODANIH V ČASU JAVNE 

RAZGRNITVE ZA 
SPREMEMBE IN DOPOLNITVE 

ODLOKA O PROSTORSKIH 
UREDITVENIH POGOJIH 

ZA PLANSKO CELOTO V3: 
VRHNIKA – SINJA GORICA

PRIPOMBE: Boštjan Mivšek, Sinja 
Gorica 68A, 1360 Vrhnika
1. Predlagam, da se bolj natančno de-
finira posege v obrtni coni glede na 
lokacĳo na robu krajinskega parka 
Ljubljansko barje.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Spremembe in dopolnitve Odloka 
o prostorskih ureditvenih pogojih za 
plansko celoto V3: Vrhnika - Sinja 
Gorica (v nadaljnjem besedilu: Spr. 
in dop. PUP V3) se prvenstveno pri-
pravljajo zaradi vplivov obrtne cone 
na naselje in njegove prebivalce. Kra-
jinski park Ljubljansko barje in druga 
varovana območja narave se varujejo 
preko naravovarstvenih pogojev in 
soglasĳ pri izdaji gradbenih dovo-
ljenj.
2. V primeru gradnje betonarne: kaj 
pomeni pogoj v PUP glede tovornja-
kov za prevoznike, ki bodo servisirali 
betonarno? Kaj pomeni za stranke 
servisnega podjetja za tovorna vozi-
la? Naj se dejavnosti bolj natančno 
opredelĳo.
Predlagam, da se dopolni 5. člen, 2. 
točka, 2. alineja: » - ki za svoje potrebe 
uporabljajo tovorna vozila, pri kate-
rih največja dovoljena masa ne pre-
sega vključno 12 ton, oziroma to niso 
priklopniki in vlačilci in ta vozila niso 
predmet storitvene dejavnosti (ser-
visne dejavnosti tovornih vozil nad 
dovoljeno maso, skladiščna dejav-
nost) in dejavnosti, katerih produkti 
bi zahtevali dnevni dovoz in odvoz 
ter s tem močno obremenjevali pro-
met skozi vas.«.
STALIŠČE: Pripomba se upošte-
va. Prostorski akt določa omilitvene 
ukrepe proti vplivom opravljanja 
dejavnosti, ki so v tem primeru do-
ločitev dovoljenih vrst dejavnosti z 
dodatnimi pogoji glede tovornega 
prometa, prometne ureditve ter pros-
torske ureditve GC (ograja, ozeleni-
tev, vhodi).
3. Cesta JP naj bo dostop za 3 stano-
vanjske hiše in za kmete kot dostop 
na kmetĳska zemljišča.
STALIŠČE: Pripomba se upošteva. 
4. Predlagam, da se dovoli opravljanje 

le zaprtih dejavnosti, v nasprotnem 
primeru ali v primeru, da dejavnost 
kljub temu povzroča hrup, predla-
gam, da se cono ogradi s protihrupno 
ograjo.
STALIŠČE: Pripomba se upošteva. 
5. Predlagam, da se omeji dejavnosti, 
ki bi zaradi svojega obratovanja stro-
jev povzročale tresenje tal, kar po-
leg zaznavnih vibracĳ povzroči tudi 
strukturne spremembe tal in s tem 
poškodbe na sosednjih objektih.
STALIŠČE: Pripomba se upošteva. 

PRIPOMBA: Janez Lenarčič, Sinja 
Gorica 50A, 1360 Vrhnika
To kar se dela s prostorskim aktom nima 
smisla. Naj se raje sanira stanje.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Sanacĳa stanja na terenu ne more 
biti predmet prostorskega akta. Ta 
podaja le merila in pogoje za urejanje 
prostora za naprej in ne more vplivati 
za nazaj oz. na že pridobljene pravi-
ce. 

PRIPOMBA: Janez Jerina, Sinja Go-
rica 83, 1360 Vrhnika
Konkretno je treba napisati, da tam kjer 
je parkirišče od Marolta in Oblaka (pre-
vozništvo) ne more biti betonarna.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Odlok se pripravlja v splošni ob-
liki, ki bo veljal za vse vrste posegov 
in dejavnosti v obrtni coni.

PRIPOMBA: Andrej Jesenovec, Si-
nja Gorica 68, 1360 Vrhnika
Obvezno je treba preveriti, če obstoječe 
dejavnosti v coni potrebujejo obveznosti 
iz 2. točke.
STALIŠČE: Pripomba se upošteva. 
Bilo je preverjeno. Za dejavnosti (av-
toprevozništvo, kovinska galanterĳa) 
ni potrebno izdelati celovite presoje 
vplivov na okolje (v nadaljnjem be-
sedilu: CPVO) in presoje vplivov na 
okolje (v nadaljnjem besedilu: PVO) 
oz. ni potrebno pridobiti okoljevar-
stvenega dovoljenja (v nadaljnjem 
besedilu: OD) in okoljevarstvenega 
soglasja (v nadaljnjem besedilu: OS). 
Poudarjamo, da prostorski akt ne 
more vplivati na že obstoječe dejav-
nosti z vsemi pridobljenimi potrebni-
mi dovoljenji.

PRIPOMBA: Rado Boh, Sinja Gori-
ca 69, 1360 Vrhnika
Servisne dejavnosti naj se opravljajo 
samo v zaprtem prostoru.
STALIŠČE: Pripomba se upošteva.

PRIPOMBE: Savo Pečenko, odvet-
nik Avtoprevozništva Mirko Marolt 
s.p., Jamnik 37, 1360 Vrhnika, Avto-
prevozništvo Oblak Marko s.p., Mo-

krice 3, 1360 Vrhnika, GUT & PET 
d.o.o., Betajnova 15, 1360 Vrhnika
1. Dopolnjen osnutek … je v sedanji 
obliki neustrezen in bi bil v takšni ob-
liki tudi nepravilen in nezakonit ozi-
roma celo v nasprotju z Ustavo.
… je potrebno upoštevati tudi že ob-
stoječe dosedanje stanje, pri čemer 
so v okviru konkretnega kompleksa 
obrtne cone že prisotni konkretni 
lastniki oziroma izvajalci gospodar-
skih dejavnosti …
Predlagani odlok bi s predlaganim 
opisom kakšne dejavnosti je možno 
opravljati v obrtni coni in še dodatno 
omejitvĳo glede samega transporta, 
grobo posegel v obstoječe dejavnosti, 
pri čemer v zvezi s tem pri pripravi 
predloga to vprašanje očitno ni bilo 
ustrezno analizirano in obdelano.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Prostorski akt ne more preprečiti 
opravljanja dejavnosti, ki je že prido-
bila ustrezna dovoljenja za opravlja-
nje dejavnosti in posege v prostor.
2.Tudi glede predlaganega opisa v 
predlaganem besedilu nove a. točke 
»vrste posegov v prostor«, …, je v 
uporabljenih merilih oziroma katego-
rĳah dopustnosti neustrezno. Opre-
delitev dejavnosti, s povezovanjem 
na merila po veljavni zakonodaji in 
podzakonskih aktih, za katera ni po-
trebno izdelati CPVO oz. PVO in za 
katera ni potrebno pridobiti OD oz. 
OS, še zdaleč ni ustrezno in je neso-
razmerno pri sami omejitvi možnih 
načinov uporabe lastnine oz. lastnin-
ske pravice (že obstoječih lastnikov 
zemljišča v obrtni coni), niti ni nujno 
takšen opis ustrezen samim osnov-
nim izhodiščem in osnovnemu name-
nu glede na sklep o začetku priprave 
spr. in dop. odloka. 
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Glede na Sklep o začetku priprave 
sprememb in dopolnitev Odloka o pros-
torskih ureditvenih pogojih za plansko 
celoto V3: Vrhnika – Sinja Gorica (Naš 
časopis, št. 356/08) je bil namen pri-
prave Spr. in dop. PUP V3 definirati 
tipe dovoljenih dejavnosti, takih, ki 
ne bi poslabšale bivalnih razmer pre-
bivalcev naselja Sinja Gorica s hru-
pom, prahom, velikimi prometnimi 
obremenitvami ipd. Spr. in dop. PUP 
V3 opredeljuje dovoljene in nedovo-
ljene dejavnosti ter dodatne pogoje 
za opravljanje dejavnosti. Na podlagi 
zakonodaje, ki opredeljuje dejavnosti, 
za katere je potrebno izdelati CPVO 
oz. PVO in za katere je potrebno pri-
dobiti OD oz. OS, sklepamo, da ob-
stoječe dejavnosti v gospodarski coni 
(avtoprevozništvo, kovinska galante-
rĳa) niso predmet zgoraj navedenih 
okoljskih pogojev, niti ne veljajo za 

betonarno.
3. Tudi če je namen spremembe pre-
prečiti razvĳanje dejavnosti, ki bi 
zaradi hrupa, prahu in prometnih 
obremenitev (kot je bilo to prikazano 
v sklepu o začetku priprave spr. in 
dop.), so številne dejavnosti, ki nima-
jo tovrstnih zunanjih vplivov, vendar 
se zanje formalno vseeno zakonsko 
predvideva pridobitev okoljevarstve-
nega soglasja. Predlog glede vrste 
posegov v prostor, torej povsem ne-
ustrezno opredeljuje možne dejavno-
sti, pri čemer v današnjem času ob vse 
večjem uveljavljanju in priznavanju 
varstva okolja, neke resne dejavnosti 
s takšno omejitvĳo skorajda ni. Kar se 
tiče varovanja okolja, je to varovanje 
opredeljeno in urejeno že z okoljevar-
stveno zakonodajo in vsemi spremlja-
jočimi podzakonskimi akti. Ta zakon-
ska ureditev torej določa merila in 
pogoje, da je neko dejavnosti mogoče 
opravljati. Takšno identično merilo 
pa je povsem neprimerno kot merilo 
za konkretno omejitev v razgrnjenem 
odloku … in bi pomenila omejitev 
vsake resne dejavnosti.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Glede na lokacĳo gospodarske 
cone v naselju tik ob stanovanjskih 
objektih in prometu, ki poteka čez ce-
lotno naselje, Občina Vrhnika smatra, 
da je potrebno tipe dovoljenih dejav-
nosti v obrtni coni omejiti. Podlaga za 
omejitev dejavnosti je tudi državna 
Uredba o vrstah posegov na okolje, za 
katero je treba izvesti presojo vplivov  na 
okolje (Ur. l. RS, št. 78/06, 72/07, 32/09) 
in Uredbo vrsti dejavnosti in naprav, ki 
lahko povzročajo onesnaževanje okolja 
večjega obsega (Ur. l. RS, št. 97/04, 71/
07, 122/07). V teh podzakonskih aktih 
je država že opredelila dejavnosti, 
ki lahko povzročajo onesnaževanje 
okolja večjega obsega. Teh si občina 
v tozadevni gospodarski coni ne želi 
in jih s Spr. in dop. PUP V3 ne dovo-
ljuje. Dodatno so v predlogu Odloka 
Spr. in dop. PUP V3 prepovedane in-
dustrĳske, proizvodne, skladiščne in 
prometne dejavnosti. Dovoljene so 
obrtne, trgovske in poslovne dejav-
nosti.
4. … so bila za obstoječe objekte pri-
dobljena vsa potrebna dovoljenja za 
objekt in za deponĳo gline prejšnje-
ga lastnika kompleksa in je bilo torej 
pridobljeno gradbeno in uporabno 
dovoljenje, vključno tudi z vsemi do-
datnimi zahtevami, kar se tiče varstva 
okolja.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Deponĳa gline ni več aktivna, 
dovoljenje za tovrstno dejavnost ne 
more biti ustrezno za dejavnosti, ki 
se trenutno opravljajo v obrtni coni. 

Sicer pa Spr. in dop. PUP V3 ne velja 
za nazaj, torej dejavnosti, ki že imajo 
vsa dovoljenja, lahko ostanejo v go-
spodarski coni.
5. Glede omejitve uporabe tovornih 
vozil: S takšno omejitvĳo si danes 
kakršnekoli resne dejavnosti v obrtni 
coni enostavno ni mogoče predstav-
ljati in bi šlo spet za grob poseg celo 
v obstoječe stanje. Celo živilske proiz-
vode in pĳačo in čiste materiale se do-
stavlja z dostavnimi vozili, vključno 
tudi priklopniki, kar redno in povsem 
normalno presega predlaganih 12 ton. 
Pri tem so že zgolj sama vozila težja. 
Omejitev dovoza za potrebe obrtne 
cone nikakor ne more biti nižja kot 40 
ton skupne teže. 
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Določilo ne vpliva na dejavnosti, 
ki obstajajo v obrtni coni in imajo vse 
potrebna dovoljenja. Nove dejavnosti 
pa bodo morale dostavo/prevoze bla-
ga prilagoditi določilu v PUP-u. 
6. Ob predlaganih omejitvah je gle-
de obstoječih lastnikov in prisotnih 
dejavnosti na območju urejanja, mo-
goče zatrditi, da večina dosedanjih 
dejavnosti ne bi bila več možna. Tudi 
kar se tiče dosedanjega načina in ob-
sega uporabe iz dejavnosti Marolt 
Mirka (s.p. in d.o.o.) in GUT & PET 
d.o.o., torej zahteve oz. pogojev v 
smislu predlaganega odloka ne bi 
mogel izpolnjevati in v tem primeru 
lahko svojo dejavnost le zapre ali jo 
seli drugam, vendar pa mora pri tem 
opozoriti tudi na to, da bi v tem pri-
meru prišlo do izgube zaposlitev kar 
določenega števila občanov in vloži-
tev kar precejšnjih odškodninskih za-
htevkov. Konkretne nepremičnine so 
bile kupljene z določenim namenom 
in z logično predpostavko, da jih bo 
mogoče uporabljati in koristiti naj-
manj v dosedanjem obsegu in z do-
sedanjim namenom in z že pridoblje-
nimi obratovalnimi dovoljenji. Če bi 
prišlo do nesprejemljivih sprememb, 
pa bi s tem prišlo do nezakonitega in 
neustavnega posega v lastnino last-
nikov. To pa je nedopustno in bi bil 
torej predlagani odlok o spremembi 
odloka protiustaven.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Odlok ne velja za nazaj oz. za 
dejavnosti, ki imajo vsa potrebna do-
voljenja.
7. Glede dostopov v obrtno cono: … 
odlok ne upošteva, da so v okviru območja 
urejanja tudi zemljišča z namembnostjo 
poti v zasebni lastni, oziroma solastnini 
lastnikov. Vzhodni dostop bi dejansko lah-
ko bil opredeljen in predviden kot glavni, 
nikakor pa zahodnega dostopa ni mogo-
če kar eliminirati in to celo z odločitvĳo, 
da naj bi dostop na zahodni strani cone 

»Polnoletnost naše države« 
Projektni dan na OŠ Ivana Cankarja Vrhnika
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služil izključno kot dostop za tri obstoječe 
stanovanjske hiše na treh parcelah. Last-
nika dveh omenjenih parcel sta manjšin-
ska, tretji pa ni niti solastnik. Tudi v tem 
delu torej predlagani odlok grobo poseže 
v lastninsko pravico lastnikov zemljišča 
obstoječega zahodnega dostopa oz. poti na 
zahodni strani cone. Prav lastniki zem-
ljišč v coni so namreč solastniki tudi vseh 
poti in v tem okviru tudi tistega dela, ki 
naj bi po predlogu ne služil več sami coni, 
pač pa le trem hišam. Odlok bi torej po-
menil poseg v ustavno varovano lastnino 
v korist le treh posameznikov.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Zahodni dostop v obrtno cono se 
zapre.
8. Glede prometne ureditve: … bi bila 
bolj primerna ureditev, s tem da se pred-
vidi povsem nova trasa, kar je sicer bilo 
predstavljeno že v predhodnih pogovorih, 
s tem, da se sedaj vsi uporabniki oz. za de-
javnost v obrtni coni niso uporabljali za 
dovoz ceste skozi prvi del naselja, temveč 
se vozi po cesti okrog Komunalnega pod-
jetja in le v enem delu poti potem skozi 
naseljeni del. Če se že ureja in predvideva 
in se sprejemajo dodatni prostorsko ure-
ditveni pogoji, bi bilo v tem primeru bolje 
razmišljati o tej možnosti, če je v interesu 
bivajočih v neposredni bližini, da se obseg 
prometa in bremena zanje zmanjša.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Ureditev nove ceste do gospo-
darske cone ni možna. Namesto tega 
se predvidi rekonstrukcĳa dela cesta 
Sinja Gorica – Blatna Brezovica (LC 
468061) v dolžini cca. 572 m, t.j. pas 
od križišča s cesto Pot na Tojnice (LZ 
466091) do konca obrtne cone, v širini 
min. 7,5 m (2 x 2,5 m vozišče + 1,5 m 
enostranski pločnik na strani obrtne 
cone + 2 x 0,5 m bankina).

PRIPOMBE: Odvetniška družba 
Dernovšek o.p. – d.n.o., Tavčarjeva 
6/I, 1000 Ljubljana, po pooblastilu 
MDM d.o.o.
1. Osnutek odloka v 2. alineji 2. odst. 5. 
člena omejuje vrste posegov v prostor 
tako, da dovoljuje opravljanje dejav-

nosti, ki za svoje potrebe uporabljajo 
tovorna vozila, pri katerih največja 
dovoljena masa ne presega vključno 
12 ton. Citirano določilo osnutka ne-
sorazmerno posega v obstoječe pravi-
ce vlagatelja in je v nasprotju z veljav-
no zakonodajo ter Ustavo RS.
V osnutku odloka predlagana omeji-
tev onemogoča nadaljnje opravljanje 
dejavnosti vlagatelja.
… predlagana omejitev nesorazmerno 
posega v obstoječe pravice vlagatelja, 
saj bi bil slednji…prisiljen ukiniti de-
javnost katero opravlja. Navedeno bi 
bilo povezano z visokimi odškodnin-
skimi zahtevki oz. nadomestili zaradi 
spremembe lokacĳe opravljanja de-
javnosti, hkrati pa bi vplivalo tudi na 
zaposlitveno sliko predmetnega ob-
močja, saj bi zaradi ukinitve dejavno-
sti vlagatelja izgubilo zaposlitev večje 
število občanov.
... s predlagano omejitvĳo ni mogoče 
doseči namena, katerega naj bi za-
sledoval predlagani osnutek odloka. 
Iz obrazložitve … namreč izhaja, da 
predlagani osnutek odloka zasleduje 
namene omejiti razvoj dejavnosti, ki 
bi zaradi hrupa, prahu, prometnih 
predpisov ipd. bistveno poslabšale 
bivalne razmere prebivalcev naselja 
Sinja Gorica. Vlagatelj ima za obstoje-
čo dejavnost vsa potrebna, tudi oko-
ljevarstvena dovoljenja. … predlaga-
na omejitev dejavnosti, ki de facto za 
vlagatelja pomeni prepoved opravlja-
nja obstoječe dejavnosti, zato mimo 
navedenih okoljevarstvenih zakonov, 
katerim se je vlagatelj v celoti podre-
dil, grobo in prekomerno posega v 
pravice vlagatelja, ki mi jih zagotavlja 
veljavna zakonodaja ter Ustava RS.
Tudi v 1. alineji 2. odst. 5. člena osnut-
ka odloka predlagana omejitev je ne-
ustrezna in nesorazmerna. Citirana 
omejitev, po kateri se dejavnost omeji 
na dejavnosti, za katere po veljavni 
zakonodaji in podzakonskih aktih ni 
potrebno izdelati CPVO oz. PVO, in 
za katere ni potrebno pridobiti OD 
oz. OS, je nesorazmerna, saj ne do-

pušča do sedaj obstoječih načinov 
uporabe lastnine, za katera je vlaga-
telj pridobil vsa dovoljenja, vključno 
z okoljevarstvenimi dovoljenji. Cit. 
osnutek odloka s tem posega v ve-
ljavno okoljevarstveno zakonodajo 
oz. v pravice vlagatelja, pridobljene 
na podlagi predmetne zakonodaje. 
Poleg tega takšen opis ne sledi izho-
diščem in namenu katerega naj bi za-
sledoval sklep o začetku priprave spr. 
in dop. odloka.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Prostorski akt ne more preprečiti 
opravljanja dejavnosti, ki so že prido-
bila ustrezna dovoljenja za opravlja-
nje dejavnosti in posege v prostor v 
obrtni coni. 
2. Predlagana omejitev je arbitrarna, 
saj kriterĳ, po katerem se dejavnost v 
predlaganem osnutku odloka omeju-
je – glede na dovoljeno maso tovornih 
vozil – ni primeren kriterĳ za merje-
nje hrupa, prahu, prometnih pred-
pisov in bivalnih razmer prebivalcev 
naselja. Oziroma drugače, številne 
dejavnosti, pri katerih se uporablja 
vozila z dovoljeno maso manj kot 12 
ton, ki bi torej ustrezala … predla-
gani omejitvi, povzročajo več hrupa, 
prahu in bistveno bolj poslabšujejo 
bivalne razmere krajanov, kot dejav-
nost vlagatelja. Z de facto ukinitvĳo 
obrtne dejavnosti na celotnem podro-
čju pa bo prej kot izboljšanje bivalnih 
razmer krajanov sledilo poslabšanje 
le-teh glede na to, da navedeno obrt-
no območje številnim krajanom zago-
tavlja zaposlitev.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Z določilom glede omejitve to-
vornega prometa se znižujejo hrup, 
prah ter prometne obremenitve cest. 
Posledično se izboljšajo bivalne raz-
mere v naselju. Vplivi pa so omejeni 
tudi s pogojem opravljanja dejavnosti 
v zaprtem prostoru.
3. V zvezi z v osnutku predvideno 
prometno ureditvĳo, bi bil predvide-
ni dostop sicer lahko glavni, nikakor 
pa ne edini. Območje urejanja ima 

trenutno dva možna vhoda, torej tako 
na vzhodni kot zahodni strani, pri če-
mer predlagani odlok očitno tudi ne 
upošteva, da smo v okviru območja 
urejanja tudi zemljišča z namemb-
nostjo poti v zasebni lasti. S tem pred-
lagani osnutek odloka grobo posega v 
lastninsko pravico lastnikov zemljišč, 
po katerih poteka obstoječ zahodni 
dostop,… 
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Zahodni dostop v obrtno cono se 
zapre.
4. … vlagatelj pri tem še dodaja, da 
se že sedaj za dejavnost v obrni coni 
uporablja za dovoz cesto okrog Ko-
munalnega podjetja, ki vodi le v 
manjšem obsegu skozi naselje in se 
torej že sedaj na tak način omejuje ob-
seg vplivov obstoječih dejavnosti na 
bivalne razmere prebivalcev naselja. 
Navedeno ureditev, ki se je razvila 
tekom let v soglasju med imetniki 
posameznih dejavnosti in krajani, 
torej upoštevajoč interese ter pravice 
enih in drugih, ki bilo edino smiselno 
upoštevati pri sprejemanju predmet-
nega prostorskega odloka.
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Ureditev nove ceste do gospo-
darske cone ni možna. Namesto tega 
se predvidi rekonstrukcĳa dela cesta 
Sinja Gorica – Blatna Brezovica (LC 
468061) v dolžini cca. 572 m, t.j. pas 
od križišča s cesto Pot na Tojnice (LZ 
466091) do konca obrtne cone, v širini 
min. 7,5 m (2 x 2,5 m vozišče + 1,5 m 
enostranski pločnik na strani obrtne 
cone + 2 x 0,5 m bankina).

PRIPOMBA: EKO-TEH, ekološki in-
ženiring d.o.o., Polhov Gradec 46A, 
1355 Polhov Gradec
… opozarjamo na nedopustnost posegov 
v obstoječe stanje, saj občina odškodnin-
sko odgovarja za naknadno spreminjanje 
že izdanih informacĳ za gradnjo in za 
onemogočanje  poslovanja in obratovanja 
obstoječih subjektov na navedeni lokaci-
ji. Vsled navedenega je nesprejemljiva 
splošna omejitev opravljanja dejavnosti 

(čl. 5/2).
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Prostorski akt oz. Spr. in dop. od-
loka PUP V3 ne more posegati v ob-
stoječe stanje, kar se tiče objektov in 
dejavnosti, ki že imajo ustrezna dovo-
ljenja za opravljanje svoje dejavnosti.

PRIPOMBE: OREL d.o.o., Sinja Go-
rica (Ljubljanska 16), 1360 Vrhnika
1. V 5. členu dopolnjenega osnut-
ka so postavljeni pogoji, ki nikakor 
ne dovolĳo obratovanja v coni, to se 
nanaša predvsem na dovoljeno težo 
avtomobilov. To je za naše podjetje 
celo diskriminacĳa, saj sosed na dru-
gi strani ceste in ostali krajani nimajo 
nikakršne omejitve in krajani nimajo 
nobene ovire pri izdaji gradbenega 
dovoljenja. Za primer: vsi naši doba-
vitelji, ki nam dovažajo pĳačo vozĳo 
po 10 palet blaga, kar je v teži 9 ton + 
avtomobil 4 do 5 ton. V slučaju akcĳ, 
kjer količina pogojuje ceno, pa tudi 
do 28 palet. 
STALIŠČE: Pripomba se ne upoš-
teva. Prostorski akt oz. Spr. in dop. 
odloka PUP V3 ne posega v obstoječe 
stanje, kar se tiče objektov in dejavno-
sti, ki že imajo ustrezna dovoljenja za 
opravljanje svoje dejavnosti.
2. Kar se tiče cestišča oziroma poti za 
uvoz oziroma izvoz iz cone je privat-
na lastnina in nihče ne more določiti 
lastniku oz. solastniku teh poti, da jih 
ne uporablja.
STALIŠČE: Pripomba se ne upošte-
va. Občina ima z 11. členom Zakona o 
prostorskem načrtovanju (Ur. l. RS, št. 
33/07) dane pristojnosti na področju 
urejanja prostora na območju svoje 
občine, to je med drugim tudi določa-
nje rabe prostora in pogojev za umeš-
čanje posegov v prostor.

Pripravila:
Alenka Lapanja, u.d.i.k.a.

Višja svetovalka – urbanistka
Aleksandra Rode Turšič, u.d.i.a.

Vodja oddelka

Javno podjetje Komunalno podjetje Vrhnika, d. o. o

BIO ODPADKI
- V zabojnik za organske od-

padke (zelen zabojnik ali za-
bojnik z nalepko Organski 
odpadki) odlagajte odpadke 
razsute (dovoljene so samo 
biološko razgradljive ali pa-
pirnate vrečke) 

- V zabojnik za organske od-
padke sodĳo le biološko 
razgradljivi odpadki, med 
katere sodĳo tudi papirnati 
prtički in papirnate brisačke.

- V zabojnik za organske od-
padke ne odlagajte tekočih 
ostankov hrane in olja ter od-
padkov, ki sodĳo v druge za-
bojnike

STEKLO
- V zabojnik za steklo je do-

voljeno odlagati samo stekle-
nice, kozarce in embalažo iz 
stekla - brez vsebine

- V zabojnik za steklo odlagaj-
te odpadke razsute

- V zabojnik za steklo je pre-
povedano odlagati okensko, 
avtomobilsko in drugo ravno 
steklo, ogledala, kristalno in 
ekransko steklo, steklo svetil 
(steklo neonskih, halogenskih 
in žarilnih žarnic, stekleni 
senčniki svetil), pleksisteklo, 
karbonsko steklo in druge 
vrste stekla iz umetnih mas, 
laboratorĳsko in drugo ognje-
varno steklo, keramiko ...

- Naštete vrste stekla, ki ne so-
dĳo v zabojnik, pripeljite na 
Center za ravnanje z odpad-
ki, d. o. o., na Tojnice

EMBALAŽA
- V zabojnik za embalažo od-

lagajte odpadke razsute ali v 
prozornih vrečah

- Vsebina plastične ali ploče-
vinaste embalaže mora biti 
prazna

- V zabojnik ne odlagajte pla-
stične embalaže nevarnih 
snovi ali njihovih ostankov, 
onesnažene folĳe, cigaretnih 
ogorkov in pepela, plastič-
nih cevi, električnih žic in 
kablov, elektronske opreme, 
nevarnih odpadkov, tekstila, 
gumĳastih odpadkov, ko-
sovnih plastičnih predmetov 
(stolov) …

- Priporočamo vam, da emba-
lažo stisnete in vsebino iz nje 
iztočite

PAPIR
- Priporočamo vam, da karton-

sko embalažo razstavite, zlo-
žite ali razrežete na primer-
no velikost, da jo boste lahko 
odložili v zabojnik

- V zabojnik za papir odlagaj-
te odpadke razsute ali v pro-
zornih vrečah

- V zabojnik za papir sodi tudi 
vsa papirnata embalaža živil

- V zabojnik za papir ne odla-
gajte tetrapakov, z živili uma-
zane ali prepojene papirnate 
embalaže (pladnjev, kozarcev 
in skodelic za enkratno upo-
rabo), plastificiranega papir-
ja, celofana, tapet, cementnih 
vreč, apna, lepil …

NEKORISTNI 
ODPADKI

- V zabojnik za ostanke komu-
nalnih odpadkov oz. neko-
ristne odpadke ne odlagajte 
koristnih odpadkov.

- V zabojnik odlagajte le od-
padke, ki ne sodĳo v noben 
drug zabojnik za ločeno zbi-
ranje. 

- V zabojnik je prepovedano 
odlagati nevarne, gradbene 
in druge večje kosovne od-
padke.

- V zabojnik je prepovedano 
odlagati manjšo in večjo od-
padno električno in elektron-
sko opremo (v nadaljevanju: 
OEEO).

- OEEO pripeljite na Center 
za ravnanje z odpadki, d. o. 
o., ali naročite njen odvoz, ki 
vam ga bomo zaračunali po 
veljavnem ceniku JP KPV, d. 
o. o.,  na tel. št. 750 50 62
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Leto 2009 je preminilo z vsemi svojimi veselimi  pa  nebodi-
gatreba dogodki, ki so ga zaznamovali od mrzlega januarja do 
ledenega decembra. Morda še najlepši pregled dogajanja v bo-
rovniški dolini v minulem letu daje kupček časnikov Naš časopis, 
ki ostaja nepogrešljiv kronist našega vsakdanjika.

Tudi o  minulem letu, njegovih uspehih in razočaranjih, je bilo 
na zadnji dopoldan starega leta slišati pri že tradicionalni stojni-
ci Turističnega društva. Poleg dobre družbe predsednika Jureta 
Furlana ter  drugih »turistov« ni manjkalo niti ustreznega okrep-
čila, ki se še kako prileže v hladnih, mrkih dneh.

Šah mat »ministra za moralo«
Kot še vsakič doslej  je dramska skupina Šota KD Borovnica 

za zadnji večer leta naštudirala novo komedĳo. Tokratne, imeno-
vane Šah mat, avtorja Vinka Möderndorferja, v režĳi Slavice M. 
Ošaben, se je prav tako udeležilo veliko tistih, ki prisegajo na sta-
ro ljudsko modrost, po kateri je v novo leto treba vstopiti dobre 
volje in nasmejan, češ, kakršen prvi dan, takšno  vse leto.

V  tokratni igri  smo spoznavali ljubezenske prigode »male-
ga« in »velikega« človeka, ministra in njegovega ostarelega očeta. 
Ravno sin Rudi (Domen Debevec), sicer minister za delo, družino 
in moralno prenovo, ki ob svoji ženi goji še tri priložnostne lju-
bezenske aferice, v zapletajoči se klobčič razmerĳ vmeša svojega 
upokojenega očeta, gospoda Kralja (Slavko Pristavec). Slednji v 
družbi bolničarke Marte (Polona Kržič) mirno preživlja stara leta. 
No, ja, večinoma mirno, saj v ponedeljek, sredo in po novem še v 
četrtek sin Rudi – odkar je po zmagi na volitvah iz prodajalca vro-
čih hrenovk napredoval v ministra – v očetovo sobo vodi svoje tri 
ljubice: Bernardo (Eva Bezek), Julĳo (Polona Kržič) ter Nevenko 
(Kaja Pristavec). Ženi Gabi (Nejli Ofentavšek) pripoveduje, da 
hodi delat družbo očetu. Stvari se začnejo zapletati, ko se Rudi 
odloči prekiniti razmerje z Julĳo, se speča s »študentko« Neven-
ko, nato pa se usodnega četrtka pri očetu znajdejo vse njegove 
ženske hkrati. Sledi obilo situacĳske komike, ko si oba moška v 
malem Kraljevem stanovanju prizadevata preprečiti, da bi se štiri 
ženske sočasno znašle v istem prostoru, pri tem pa neizmerno la-
žeta in zavajata.  Nastane  brezupen poskus preprečiti neizbežno. 
Izkaže se celo, da Nevenka ni zgolj naivna študentka politologĳe, 
temveč raziskovalna novinarka, ki si prizadeva razkriti zakulisno 
življenje ministra za »moralo«. Najslabše jo odnese Rudi, ki ga za-
pustĳo ljubice in celo žena, ki se poroči z nekdanjo Julĳino ljubico 
Karlo (Milena Škulj). Afera pa ga odstreli z ministrskega stolčka. 
Znova je le prodajalec vročih hrenovk, a oče je sedaj vsaj ponosen 
nanj. Gospod Kralj jo odnese najbolje, saj se poroči z bolničarko 
Marto.

Odštevanje sekund in popolnočni ognjemet

Večina obiskovalcev se je  s prav osvežujoče zabavne predstave 
podala po domovih. Borovniške ulice zaradi rahlega pršca, kljub 
praznični razsvetljavi, namreč niso delovale nič kaj mamljivo za 
veseljačenje. Verjetno se je tudi zato na Molkovem trgu tokrat 
zbralo manj ljudi kot prejšnja leta, kar pa ni pokvarilo razpolože-
nja prisotnih. Kislo in hladno vreme so premagovali ob »župano-
vem vinu« ter prigrizku. Veseli druščini pod stebrom viadukta je 
pri odštevanju sekund starega leta pomagal tudi župan Andrej 
Ocepek. Sledile so seveda čestitke, rokovanje in objemi na vse 
strani. Ob pol enih zjutraj pa še ognjemet.

Damjan Debevec, foto: I. Trček

Trpeči oče in še bolj trpeči sin …

Nebo nad ministrom za »moralo« se je pooblačilo. Dopoldansko okrepčilo TD Borovnica

Župan je novo leto pričakal z občani na Molkovem trgu.

Na podlagi 3. člena Odloka o občinskih 
priznanjih občine Borovnica ( Ur. l. RS, št. 
23/07) , občina Borovnica objavlja 

JAVNI RAZPIS 
za podelitev občinskih priznanj občine 

Borovnica za leto 2010

Priznanja, ki jih podeljuje občina Borov-
nica so:
1. Naziv častni občan:
Je najvišje priznanje občine Borovnica. 
Ima pomen priznanja za življenjsko delo 
posameznika. Podeljuje se ga za tiste 
trajne dosežke na znanstvenem, eko-
nomskem, kulturnem, razvojnem, vzgoj-
no-izobraževalnem, športnem, naravos-
lovnem, humanitarnem ali še katerem 
drugem področju dela posamezniku, ki 
je s svojim delovanjem tako prispeval k 
razvoju, ugledu in uveljavitvi Občine Bo-
rovnica, da ima to trajen pomen. Naziv 
častni občan občine Borovnica se lahko 
podeli največ enkrat vsake štiri leta.

2. Zlata plaketa občine Borovnica:
Je drugo najvišje občinsko priznanje. Ima 
pomen zahvale in priznanja za dolgo-
letno uspešno delo na različnih podro-
čjih. Podeljuje se tistim posameznikom, 
organizacĳam in skupinam, ki so dosegli 
izjemne uspehe in dosežke na svojih po-
dročjih delovanja v daljšem časovnem 
obdobju na vseh področjih ustvarjalnosti 
in dela. Podeli se največ po dva primera 
na leto.
3. Priznanje občine Borovnica:
Je tretje najvišje občinsko priznanje. Ima 
pomen priznanja za izredne dosežke v 
zadnjem letu dni. Podeljuje se tistim po-
sameznikom, organizacĳam in skupinam, 
ki so dosegli izjemne uspehe in dosežke 
na svojih področjih delovanja v obdobju 
zadnjega leta na vseh področjih ustvar-
jalnosti in dela. Ima značaj vzpodbude 
prejemnikom za takšno nadaljnje tvorno 
delo, ki ima poseben pomen za razvoj 
in napredek občine Borovnica. Podeli se 
največ v dveh primerih letno.
Kandidate za priznanja občine lahko 

predlagajo občani, posamezniki ali sku-
pine občanov in organizacĳe. Upošteva-
ni bodo predlogi, ki bodo prispeli na 
občino Borovnica vključno do 9. 2. 2010. 
Predloge posredujte v pisni obliki na ob-
razcu, ki ga dobite na Občini Borovnica 
ali na spletni strani občine Borovnica. 
Seznam dosedanjih dobitnikov je objav-
ljen pod rubriko ostale informacĳe jav-
nega značaja. Predlagatelj in kandidat za 
priznanje ne more biti ena in ista oseba.
O podelitvi priznanj odloča občinski svet 
na predlog Komisĳe za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja. Slavnost-
na podelitev priznanj bo ob občinskem 
prazniku.
Številka: 094/0001/2007-16
Datum:   13. 1. 2010
OBČINA BOROVNICA
OBČINSKI SVET 

KOMISĲA ZA MANDATNA
VPRAŠANJA, VOLITVE IN  

IMENOVANJA

V Borovnici že drugo leto 
posluje krajevni urad, kjer 
občani in drugi državljani 
lahko opravĳo veliko zadev 
iz pristojnosti države. Upra-
vna enota Vrhnika naloge 
krajevnega urada opravljala 
kot način dela v okviru upra-
vne enote. Delovanje krajev-
nega urada poteka v skladu 
s tretjim odstavkom 4. člena 
Pravilnika o merilih za orga-
niziranje krajevnih uradov v 
upravnih enotah. 

Na krajevnemu uradu za-
gotavljamo izvajanje opravil 
iz predpisanega minimalne-
ga nabora upravnih in dru-
gih nalog, poleg teh pa smo  
lani opravljali še druga opra-
vila, kot so nudenje splošnih 

informacĳ o upravnih storit-
vah, zagotavljanje obrazcev 
vlog ter pomoč pri izpolnje-
vanju vlog, upravne overitve 
podpisov in overitev kopĳ, 
izdajanje potrdil iz zbirk geo-
detskih podatkov ter izdaja 
zemljiškoknjižnih izpiskov.

Na krajevnem uradu 
opravlja naloge ena javna 
uslužbenka oz. uslužbenec z 
Oddelka za upravno notranje 
zadeve. Uradne ure krajevne-
ga urada so vsak četrtek od 8. 
do 12. ure, v času uradnih ur 
pa smo dosegljivi na tel. št. 
7507 - 467.

Lepo vabljeni!

Gabrĳela MLINAR,
načelnica upravne enote

OBČINA  BOROVNICA
in

 KULTURNO DRUŠTVO BOROVNICA
vabita

občanke in občane Borovnice
na

PRIREDITEV
ob 

KULTURNEM PRAZNIKU,
ki bo v

 ponedeljek  8. februarja 2010, ob 16,30  
v osnovni šoli v Borovnici.

Vljudno vabljeni!

Šah mat in leto je okoli
Leto 2009 se je počasi izkašljevalo in njegov zadnji dan je potekal skoraj identično z lanskim: jutranji požirek 
v družbi Turističnega društva, večerna igra in pa polnočno »županovo« vino z ognjemetom.

Krajevni urad Borovnica
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Repriza Mojce Pokrajculje
Po nekaj letih smo v borovniški šoli 
znova dočakali otroško gledališko 
igro Mojca Pokrajculja. Simpatično 
predstavo so 18. decembra pripravili 
Šotki, podmladek gledališkega odse-
ka Kulturnega društva. Potek zgodbe 
z Mojco Pokrajculjo in njeno hišico, v 
katero se v viharni noči zatečejo štiri 
živali (zajček, lisička, jelenček in med-
ved), je vsem dobro znan. Izboljšava 
režiserke Slavice M. Ošaben pa je v 
tem, da v ključnem trenutku zgodbe, 
ko lisica zajčka obtoži kraje medu, 
vanjo vključi tudi občinstvo. To so 
povečini sestavljali predšolski otro-
ci, v spremstvu staršev seveda, ki so 
glasno stopili v zajčkov bran. Zgodba 
se, kot vemo, konča z razkritjem lisič-
kine prevare. Organizatorji predstave 
so ob koncu med mlade obiskovalce 
pripeljali še Dedka Mraza, ki se za-
dnje čase nekam pogosto zadržuje v 
Borovnici.
»Štefanov« pohod na Pokojišče
Turistično društvo je 26. decembra 
priredilo že tradicionalni Štefanov 
pohod na Pokojišče. V zgodnjih do-
poldanskih urah se ga je udeležila 
pisana druščina kakšnih  šestdeset  
pohodnikov različnih starosti. Vzpon 
je potekal v spremenljivih prednovo-
letnih vremenskih razmerah, a vsi so 
dosegli cilj pohoda – Pokojišče. Več-

ina se jih je nato vračala prek Pristave 
in skozi Ohonico, kjer jih je pri Bizja-
ku čakala topla malica, nekateri so se 
podali celo skozi sotesko Pekel. Osem 
pohodnikov iz Rovt pa se je podalo 
čez zasnežene planjave Menišĳe proti 
Logatcu. 
S smrekicami in koledarji do 
novega gasilskega vozila
Borovniški gasilci niso počivali niti 
med prazniki. S prodajo novoletnih 
koledarjev so od vrat do vrat zagreto 
zbirali sredstva za nadgradnjo vozila 
GVC 16/25. Simpatične slikovne pri-

loge tokratnih, na temo gasilstva, so 
narisali borovniški osnovnošolci (iz-
bor je opravil učitelj Darjan Geohelli). 
Borovničani smo se izkazali – kupili 
smo jih kar 600. V najbolj ledenem 
jutru starega leta, 20. decembra, so 
gasilci pred trgovinama TUŠ in Mer-
cator z istim namenom, po ugodni 
ceni 10 EUR, prodajali tudi naravne 
božično-novoletne smrečice. V pro-
met so jih spravili približno dvajset, 
vmes pa je ob nakupu koledarja padel 
tudi kakšen prostovoljni prispevek.
Sicer pa so v PGD Borovnica v petek, 
16. januarja, objavili izbor najboljšega 
ponudnika nadgradnje že kupljenega 
podvozja novega gasilskega vozila z 
avtocisterno nosilnosti 2500 litrov ter 
zmožnostjo črpanja 1600 litrov vode 
na minuto. Posel v vrednosti 110.000 
EUR je dobil mariborski Me�is Intl. s 
proizvodnimi obrati v Gornji Radgo-
ni, ki ima na področju nadgradnje ga-
silskih vozil dolgoletne izkušnje. Rok 
dobave ostaja 1. junĳ 2010. Se pravi da 
bo sodeloval v gasilski paradi ob 125-
letnici društva.

10. marec ni dobil podpore
Na 24. redni seji borovniškega ob-
činskega sveta so se svetniki odločali 
tudi o datumu občinskega praznika. 
Župan Andrej Ocepek je v sprejem, 
na podlagi nedavne ankete o občin-
skem prazniku, dal 10. marec. A sled-
nji, od  trinajstih prisotnih svetnikov 
in svetnic, ni dobil niti enega samega 
glasu podpore.  Tako je bil dolga leta 
obeleževani “praznik” dokončno za-
vrnjen. Zatem so svetniki zahtevali,  
naj komisĳa, ki je pripravila predloge 
za občinsko anketo, do naslednje seje 
pripravi nabor novih predlogov, ki 
bi bili povezani s časom prve pisne 
omembe kraja, obenem pa bi “padli” 
v bližino dneva borovnic, izmed ka-
terih bi potem odločali. Svetniki so 
si bili tudi enotni, da 10. marec (10. 
marca 1942 je bilo v Gramozni jami 
v Ljubljani ustreljenih 16 talcev do-
mačinov) ostane dan spomina Občine 
Borovnica.

Borovnica ne bo videla evropskega 
denarja?
Vedno bolj kaže, da Borovnica denar-
ja iz evropskih kohezĳskih skladov, ki 
si ga je obetala v okviru projekta Čista 
Ljubljanica (Odvajanje in čiščenje ko-
munalnih odpadnih voda na povod-
ju srednje in zgornje Ljubljanice), ne 
bo videla. V torek, 12. 1., so namreč 
delavci po nalogu Družbe RS za ceste 
(DRSC) na Dolu pri Borovnici odstra-
nili informativne table o projektu ka-
nalizacĳe Dol–Laze. 
Da Borovničani ne bomo dobili ob-
ljubljenih 115.000  evrov državnih 
sredstev, ki so bila pogoj za sodelo-
vanje pri omenjenem evropskem pro-
jektu, iz katerega bi Borovnica prido-
bila 688.683 evrov, je postalo jasno že 
ob sprejemanju državnih proračunov 
za leti 2010 in 2011 konec novembra 

2009. Vlada je projekt vrgla iz proraču-
na, amandmaje opozicĳske SDS, da se 
projekt vanj vrne, pa so v parlamentu 
soglasno zavrnili koalicĳski poslanci 
LDS, Zares, SD in DeSUS. Ob takojš-
njem protestu vseh prizadetih občin 
(Pivka, Postojna, Cerknica, Logatec, 
Vrhnika, Borovnica in Škofljica) se je 
9. 12. na teren podal okoljski mini-
ster Karl Erjavec, ki je v Brezovici pri 
Ljubljani občinskim predstavnikom 
seveda natrosil zvrhano mero obljub, 
kako bodo napako skušali odpraviti 
in bodo sredstva zagotovljena že s 
spomladanskim rebalansom. Mesec  
pozneje se minister bori za politično 
preživetje, državna inštitucĳa DRSC 
pa je ukazala odstranitev informativ-
nih tabel o državnem in evropskem 
sofinanciranju projekta.

Razpis za mrliško vežico je padel
Znan je izid pritožbe drugouvrščene-
ga na razpisu za gradnjo mrliške ve-
žice v Borovnici – Cestnega podjetja 
Kranj (CPK) na državno revizĳsko 
komisĳo. S pritožbo je uspel doka-
zati, da ponudba izbranega izvajalca 
Mapri, d. o. o., s Turjaka ni ustreza-
la razpisnim pogojem, saj  naj bi bilo 
sporno predvsem bančno jamstvo za 
odpravo morebitnih napak po koncu 
gradnje. Slednji tako v kratkem še ne 
bo gradil, prav tako pa kot kaže ne bo 

gradil CPK, ki je po županovo pre-
drag (podal je približno 20.000  evrov 
dražjo ponudbo). Občina naj bi že v 
kratkem objavila nov razpis,  menda s 
skrajšanim postopkom. Še prej pa bo 
morala poravnati takso CPK-jeve pri-
tožbe z vsemi pripadajočimi stroški v 
višini 5.960 evrov.
Mercator bi (morda) gradil leta 2011
Prve dni januarja je v javnost pricur-
ljala informacĳa, da Mercator kljub 
veljavnemu ureditvenemu načrtu za 
novi trgovski center (OPPN Merca-
tor, leta 2010 še ne bo začel z gradnjo 
sodobnejšega trgovskega centra v 
Borovnici. Iz Mercatorjeve uprave ob 
tem sporočajo, da bodo uvrstili “iz-
gradnjo trgovskega objekta v Borovnici, 
v poslovne načrte za 2011, če bodo izpol-
njeni vsi urbanistični pogoji in izdano 
gradbeno dovoljenje.”
Hudournik ne ve za projekt 
Dol–Laze …
Ob zadnjem obilnem deževju, 23. de-
cembra 2009, je marsikateri vodotok v 
občini prestopil bregove, hudourniki 
pa so divjali po že davno presušenih 
strugah. Eden najbolj kritičnih prime-
rov je bil ob regionalni cesti na Dolu, 
kjer je voda na široko drla  čez trav-
nik in čez cesto. Vodna »blazina« na 
cesti je po pričevanjih sosedov sko-
raj povzročila prometno nesrečo. Na  
omenjenem odseku je bil sicer pred 
nedavnim končan krak kanalizacĳe 
Dol–Laze, a kaj ko projekt ni pred-
videval meteorne cevi. In kakor se mi 
očitno ne zmenimo za hudournik, se 

tudi on kaj malo zmeni za nas. Kdo 
ima od tega večjo škodo, pa tako vsi 
vemo …
Borovniško jezero
Prej omenjeno silovito deževje in ta-
ljenje snega je botrovalo tudi nastan-
ku že tretje borovniške »znamenito-
sti«. Po najtemeljiteje preorani njivi 
in električnem drogu sredi ceste smo 
Borovničani – slavnim občinskim 
organom odločanja zahvaljujoč – do-
bili svoje prvo jezero. To se že kar ne-
kaj časa razprostira na nekaj sto kva-
dratnih metrih velikem  območju med 
Gradišnikovo ulico in Borovniščico, 

ki ga Borovničani poznamo po bolj 
strokovnem nazivu OPPN Ob Borov-
niščici. Novo »akumulacĳsko jezero« 
je bilo kar takoj prekrščeno v Borov-
niško. Ali nam bodo izposojo imena 
zamerili Korošci, ki se prav tako po-
našajo z istoimenskim umetnim jeze-
rom na reki Borovnici, bomo morda 
izvedeli po izidu časopisa.
Borovniško-butalske inovacĳe – 2. 
del
Če sem oktobra poročal o električnem 
stebru sredi ceste, elitni borovniški 
»znamenitosti«, ki je, zahvaljujoč vr-
hunskim gradbenikom, slavo naše 
doline raznesla po širnem svetu, pa 
tokrat poročam o rešitvi »problema« 
(kot so zadevo razumeli državni elek-
tričarji). Gradbeni presežek, kateremu 
so menda na japonskem Gradbenem 
inštitutu  namenili celo poseben sklop 
predavanj, je moral iti močno v nos 
državnim monopolistom s področja 
vtičnic, varovalk in  druge vmesne 
napeljave, saj so od naših vrhunskih 
gradbenikov nemudoma zahtevali 
odpravo »problema«. Svoje videnje 
»rešitve« so uveljavili, kot svojo voljo 
uveljavi slaba prebava. »Dok si rek’o 
keks,« je bil asfalt okrog droga izre-
zan. Podobnih salomonskih rešitev 
smo bili doslej vajeni le iz rajnke Sov-
jetske zveze, kjer so  menda v enem 
letu postavili veličasten most, zatem 
pa potrebovali skoraj  dvajset let, da 

so pod njim napeljali še reko. Kakor 
koli, sveže  fotografije že krožĳo po 
spletu, Borovnica pa krepi svoj sloves 
Butalske republike št. 2.

Damjan Debevec

•Borovnica v slikah •Borovnica v slikah •Borovnica v slikah • Borovnica v slikah •Borovnica v slikah • Borovnica v slikah  • Borovnica v slikah 

Februar – 
mesec 
nogometa
Vse otroke starosti od 6 do 9 
let vabimo,  naj se pridružĳo 
svojim vrstnikom na treningih 
nogometa. 

Februarja bo vadba za nove 
člane brezplačna!

Ker sanjaš o tem, da bi nekoč 
igral z najboljšimi.
Ker se raje igraš s prĳatelji, kot 
sam sediš doma.

Pokličite, treningi že 
potekajo: 

ŠPORTNO DRUŠTVO 
BOROVNICA 
040 205 476 – Bogdan

h�p://nkb.mawasti.net

Niti sibirski mraz gasilcem ni vzel po-
guma.

V zadnji številki Našega časopisa 
sem objavil članek, kako je nekdo ne-
odgovorno razmetal stare salonitke 

ob gozdni poti. Smeti so bile odpelja-
ne in pospravljene na račun občine. 
Lepo in prav.  A glej ga, zlomka, saj 
skoraj nisem mogel verjeti lastnim 
očem. Na  fotografiji, kjer so vidne le-
žeče salonitke, je na desni strani vid-
na tudi lepa smrekica, ki je rasla ob 
cesti na samem in je imela vse pogo-
je, da bi nekoč ponudila kakovosten 
les. Kaj se je zgodilo s to smrekico, 
pa lahko vidite na sosednji fotogra-
fiji. Neverjeten odnos do narave. Bo-

rovniški gasilci so lani prodajali take 
smrekice po pičlih 10 evrov. Tudi ta 
smrekica je rasla  približno deset let 

in bi bila že skoraj smreka. Pa ti pri-
de »nepridiprav« in jo kratko malo 
odseka, kako, pa vidite na fotografi-
ji. Ali ni to resnični vandalizem? Se 
zavedamo, da tako praktično sami 
sebi uničujemo naravo? In kje je se-
daj desetletna smrekica? Verjetno že 
na nekem smetišču ali pa je morda 
predelana v pepel.  Žalosten in za-
skrbljujoč odnos do narave.
Borovnica 7. 1. 2010.   
 Pripravil: Franc Klančar

Že kar v navadi je, da Borovnica v 
času okoli novega leta gosti kraljevi 
obisk, ki je prav posebne narave. To 
so seveda Sv. Trĳe kralji, ki jim dru-
gače rečemo tudi Modri z Vzhoda, 
Gašper, Miha in Boltežar. Pred več 
kot 2000 leti so prav  oni počastili Je-
zusovo rojstvo in svetu ponesli veselo 
sporočilo. 

Tako smo tudi letos župljani Borov-
nice sodelovali v Trikraljevski akcĳi, 
ki jo organizira Misĳonsko središče 
Slovenĳe. Sodelovalo je  osemnajst 
mladih in ena starejša skupina, ki smo 
kot koledniki obiskovali domove, pri-
našali veselo novico in blagoslov, 
voščili srečno in blagoslovljeno leto 
ter zbirali darove za pomoč ljudem v 

revnih deželah. 
Letos smo darove zbirali za več dr-

žav: v Egiptu želĳo obnoviti osnovno 
šolo, v Brazilĳi bi radi izpeljali socialni 
program za mlade, na Madagaskarju 
bi radi zgradili zavetišče za otroke in 
starše, v Beninu bi zgradili hišo za 
učitelje, na Slonokoščeni obali bi žele-
li dograditi medicinski center, na Sa-
lomonovih otokih pa bi radi zgradili 
izobraževalni center.

In vse te želje in sanje bodo preklo-
pili na dejanje tudi zaradi vaše pomo-
či. Tudi letos ste se Borovničani izka-
zali za dobre in odprte ljudi. 

V imenu vseh sodelujočih: Hvala za 
vaše zaupanje.                         

 Rok Mihevc

Kraljevi obiskNepridipravi!!!
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Če že drugi ne, se vsaj borovniška osnov-
na šola vsako leto spomni za tako pomemben 
državni praznik organizirati primerno pro-
slavo. Tudi tokratna, dopoldne 24. decembra, 
je bila odprta za javnost.

Glavna organizatorka, Helena Hladnik, si 
je prireditev zamislila v slogu razprave dveh 
učencev, ki morata za domačo nalogo pripra-
viti predstavitev pri predmetu slovenščine z 
naslovom Moja dežela. V to je vpletla dejstva 

o prazniku, ki ga praznujemo 26. decembra, 
recital poezĳe in razmišljanja učencev o do-
movini.

Proslava se je začela z državno himno, med-
tem ko so se na projektorskem platnu izme-
njevale podobe slovenske domovine. V nada-
ljevanju smo skozi igro učencev slišali recital 
več domovinskih  besedil avtorjev Ljubivoja 
Ršumoviča, Lojzeta Krakarja, Milene Batič, 
Toneta Pavčka in Otona Župančiča.

Pripravljavca seminarja sta v slogu  zdajš-
nje mladine pogledala, kaj je o njuni deželi na 

priljubljenem spletnem portalu Youtube in 
našla zdaj že legendarni posnetek Slovenĳa, 
moja dežela, ki so ga pred devetnajstimi leti 
predvajali v podporo plebiscitu o samostojni 
Slovenĳi, zatem pa še nedavno, znamenito 
turistično reklamo, ki so jo predvajali na tujih 
televizĳah.

Slišali smo številna pristna razmišljanja 
učencev in učenk o slovenski domovini, na-
kar je šolski pevski zbor odpel domoljubno 
Avsenikovo Slovenĳa, odkod lepote tvoje!

Damjan Debevec

Le kaj bi napisala o svoji deželi? Domovinskim recitacĳam so z zanimanjem prisluhnili tudi naj-
mlajši.

Obiskovalce šolskega Bo-
žično-novoletnega koncerta 
je 22. decembra pričaka-
la lepo okrašena dvorana 
Osnovne šole dr. Ivana Ko-
rošca Borovnica, med čaka-
njem na uradni program pa 
so lahko uživali v zvokih 
lahkotne ambientalne glas-

be. Prva misel, ki se mi utrne 
ob podobnih prireditvah, je, 
da šolski glasbeni koncerti 
ostajajo daleč najbolj obis-
kane tovrstne prireditve v 
kraju. Kakšen nauk lahko 
potegnemo iz tega, prepuš-
čam bralcem.

Preselimo se nazaj k pro-

gramu Božično-novoletnega 
koncerta, ki so ga tudi tokrat 
povezovale nadebudne šo-
larke. Slednje so spregovorile 
o nekaterih starih navadah, 
povezanih z novim letom, 
kot je ohranjanje dobre volje 
na prelomu leta, pa krepka 
večerja, da bi v novem letu 

ne bili lačni, ipd.
Kot prvi so na oder pri-

korakali člani predšolskega 
pevskega zbora Miš Maš. 
Pod dirigentsko palico zbo-
rovodkinje Tine Jereb in ob 
spremljavi Tamine Turnšek so 
zapeli Kuharjevi Pleza Mucek 
ter Mačke in psi. Za njimi je 
pod vodstvom Alme Leskovic 
Grošelj in ob spremljavi Tine 
Vahčič nastopala glasbena 
pripravljalnica s Habetovo 
Šaljivo voščilnico ter Biten-
čevo Uspavanko. Pod istim 
vodstvom je zatem nastopil 
otroški pevski zbor z najdalj-
šim repertoarjem kar šestih 
pesmi: Polžek in krojači, Lisič-
ka je prav zvita zver, Sneženi 
mož, Mačji koncert, Dedku 
Mrazu v slovo ter Novoletna. 
S popevkama Total eclipse 
of a heart Bonnie Taylor ter 
Hvala ti od Ra�lesnake so 
nastopili mladi pevci in pev-

ke vokalno-inštrumentalne 
skupine mentorice Tine Vah-
čič. Zadnji, pa ne zadnji, so 
svoje pevsko znanje razgrnili 
člani mladinskega pevskega 
zbora s filmsko glasbo Lev-
jega kralja. Na klavirju jih je 
spremljala Taja Levstik. Večer 
so učenci in učenke zaključili 
z združenimi močmi otroške-
ga in mladinskega pevskega 
zbora – zapeli so domoljubno 
Slovenĳa, odkod lepote tvoje. 
Malce jim je pomagalo tudi 
občinstvo…

Damjan Debevec

Predšolski pevski zbor Miš Maš

Otroški pevski zbor

Vokalno-inštrumentalna skupina 

Mladinski pevski zbor

Šolarji niso pozabili na dan samostojnosti
Osnovna šola dr. Ivana Korošca Borovnica je, kot že vsako leto doslej, tudi tokrat 
v predprazničnih dneh pripravila proslavo enega največjih državnih praznikov 
– dneva samostojnosti in enotnosti.

Novoletni koncert šolskih zborov
Konec decembra so v borovniški osnovni šoli pripravili Božično-novoletni koncert. Pred polno dvorano so 
se zvrstili štirje šolski pevski zbori in vokalno-inštrumentalna skupina.

V nedeljo, 20. decembra je otroke v Borovnici obiskal dedek Mraz. 
Pravzaprav smo ga v goste povabile pevke Ženskega pevskega 
zbora Tonja že na začetku leta, ko smo oblikovale letni načrt. Da 
so ga otroci lažje pričakali, je igralska skupina Sovice OŠ Danile 
Kumar iz Ljubljane pod vodstvom mentorice Jožice Rupar zaig-
rala zgodbico Lisičje težave. Nadarjeni mladi igralci so zgodbo 
prav z navdušenjem zaigrali, kajti nastopati pred polno dvorano 
zvedavih otrok je pravi užitek, je bil komentar ene izmed igralk. 

Po predstavi je otroke obiskal dedek Mraz, jih navdušil za več-
ne vrednote, jim natrosil nekaj vzpodbudnih besed za prihajajoče 
leto in jim s pomočjo gozdnih živali razdelil 130 daril, česar so bili 
otroci zelo veseli. 
Ob pogledu na množico srečnih, iskrivih oči smo bile zadovoljne 
tudi pevke ŽPZ. Še bolj prĳetno presenečene pa smo bile, ko nam 
je mentorica Joži zaupala, da je to ena izmed zgodbic, ki jih je 
sama napisala za otroke. Po prireditvi je bila kratka pogostitev na-
stopajočih in njihovih staršev, ki so bili presenečeni nad prĳetnim 
druženjem na vasi.                                                                   Romana Urh

Dedek mraz obiskal Borovnico
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Prejeli smo!

Škandal brez primere!
Svetnik Borovniške liste Jože Korošec 
je za člana sveta zavoda Krajinskega 
parka Ljubljansko barje kandidiral s 
ponarejenim podpisom predsednika 
borovniške SLS Antona Palčiča. Po 
razkritju škandalozne poteze je vodja 
Borovniške liste Franjo Modrĳan od 
prizadetega Palčiča terjal opravičilo.

Vsa zgodba se je začela z zbiranjem kandida-
tur za predstavnika Občine Borovnica v svetu 
Javnega zavoda (JZ) Krajinski park Ljubljansko 
barje (KPLB) 22. julĳa  lani. Do razpisanega 
roka je prišel zgolj predlog borovniške SDS za 
dva kandidata (Damjana Debevca in Edvarda 
Bešlagiča), nekaj tednov pozneje, po preteku 
razpisanega roka, pa še polpismen, domnevni 
dopis borovniške SLS, ki je predlagala za kan-
didata občinskega svetnika Jožeta Korošca. Ta 
je krivdo za zamudo valil na poletni čas, ko 
imajo kmetje največ dela. Komisĳa za mandat-
na vprašanja, volitve in imenovanja se je med-
tem že večinsko izjasnila za kandidata Damja-
na Debevca, ki pa na seji občinskega sveta, 8. 
oktobra, ni bil potrjen. Komisĳa je zatorej po-
novila razpis. Do predpisanega roka so tokrat 
prišle tri pravočasne kandidature – občinskega 
odbora SDS in domnevno odbora SLS. O vseh 
treh se je na tajnem glasovanju 29. oktobra iz-
jasnil občinski svet. Z enim glasom večine je bil 

za predstavnika občine v svetu Javnega zavoda 
Krajinskega parka Ljubljansko barje imenovan 
Jože Korošec. Sledil je krajši aplavz, člani Bo-
rovniške liste in njihovi zavezniki so si veselo 
podajali roke. Veselje pa ni trajalo dolgo …

Ne eden, dva ponaredka
Poldrugi teden zatem, 9. novembra, je pred-

sednik Občinskega odbora SLS Borovnica An-
ton Palčič javno razkrinkal dejanje vlagatelja 
kandidature Jožeta Korošca. Slednje sam ni-
kdar ni podpisal, kar je lahko pomenilo samo 
eno: KANDIDATURA JE PONAREJENA. Pred-
sednik Komisĳe za mandatna vprašanja Bojan 
Čebela je zato nemudoma sklical sejo. Štiri dni 
pozneje se je komisĳa sestala in soglasno od-
ločila predlagati Občinskemu svetu razrešitev 
Korošca.

Neposredno po razkritju škandaloznega 
dejanja je bil Palčič deležen hudih pritiskov s 
strani Borovniške liste. Pri njemu sta se zglasila 
predsednik Borovniške liste Franjo Modrĳan 
in član Bogomir Žerjav, ki sta zahtevala, naj 
prekliče svojo izjavo in se celo javno opraviči 
Borovniški listi, ker je v svojem e-pismu občin-
skim svetnikom navedel, da je nezakonita po-
teza manipulacĳa v avtorstvu Borovniške liste. 

Nekako v tistem času je postalo jasno, da Pal-
čičev podpis ni bil ponarejen le na oktobrskem 
dopisu, temveč že na septembrskem. Se pravi, 
ne enkrat, temveč kar dvakrat je neznana oseba 
pod kandidaturo Jožeta Korošca lažno in brez 
njegove vednosti podpisala Antona Palčiča. 
Kljub takim ugotovitvam so člani Borovniške 
liste 18. decembra, tri dni pred sejo občinskega 

sveta, skušali še zadnjič doseči Palčičevo opra-
vičilo. Razrešitvi svojega člana pa se niso mogli 
več izogniti. Ta je sledila na seji 21. decembra, 
kjer so člani Borovniške liste izkazali popolno 
nerazumevanje osnov demokracĳe, pomanj-
kanje politične in občečloveške kulture ter do-
bršno mero sprenevedanja. Da je sploh moralo 
priti do uradne razrešitve in ni zaradi škanda-
loznih okoliščin svoje kandidature Jože Koro-
šec odstopa podal sam takoj po razkritju pona-
rejenih listin, kaže na njegovo nerazumevanje 
demokratičnih standardov v družbi. Z izjavo, 
češ, kje pa piše, da so bili ponarejeni (podpisi 
– op.p.), pa je izkazal dobršno mero cinizma in 
sprenevedanja, ki predstavniku ljudstva nika-
kor ne pristojĳo. V njegov bran se je postavil 
tudi vodja liste Franjo Modrĳan, ki se mu očit-
no ponarejanje uradnih listin ne zdi sporno, saj 
je kot jedro zgodbe označil neko nepomembno 
forumsko razpravo na borovnica.eu. Da  sta 
obema tuji osnovna politična kultura in higie-
na, sta pokazala z glasovanjem proti razrešitvi. 
Kaj je prav in kaj narobe, so jima morali poka-
zati preostali svetniki in svetnice z gladko raz-
rešitvĳo Korošca.

Zahtevamo takojšen odstop Korošca in 
Modrĳana

 Zaradi tega nezaslišanega dejanja – kandi-
dature s poneverjenim uradnim dokumentom 
– ter vztrajnega nerazumevanja in ignorira-
nja njegove teže pričakujemo takojšen odstop 
Jožeta Korošca ne le iz vseh odborov, temveč 
tudi z mesta občinskega svetnika. In ker  zaradi 
sramote, kot je v 150 letih ni Borovnici nakopal 

še nihče, ne zna ali noče ukrepati niti njegov 
»strankarski šef« Franjo Modrĳan, pozivamo k 
odstopu tudi slednjega.

Čas je, da »predstavniki ljudstva« začnejo 
prevzemati odgovornost za svoja dejanja in se 
soočati z njihovimi posledicami. V Borovnici 21. 
stoletja samodržcem ni mesta. Med občani in 
njihovimi političnimi predstavniki mora obsta-
jati jasna linĳa zaupanja. Kdor koli »prekorači 
Rubikon« in zaupanje nepovratno prelomi, ne 
more uživati zaupanja občanov in se mora od-
straniti iz političnega življenja. Sprašujemo se, 
kam bi nas pripeljalo, če bi omenjena občinska 
svetnika, ki ju pozivamo k častnemu odstopu, 
imela v rokah več »oblasti«?

Za OO SDS Borovnica
Edvard Bešlagič

Da  je res izjemna prireditev, 
je pričala že razstava krušnih 
dobrot v avli šole. Mize so se 
šibile pod številnimi vrstami 
kruha: iz tritikale, ajdovega, 
rožmarinovega, pehtranove-
ga, bučnega, olivnega, žefra-
novega, pirinega, koruznega, 
belega in sadnega. V dodaten 
okras so bile še poslastice, kot  
so orehova potica, šarkelj in 
špehovka. Pravi umetnini sta 
bila godov kruh in poprtnik, 
nekoč vsakdanjik, dandanes 
redkost.

Večer, ki si ga je FS Šumnik 
izbrala za svoj letni koncert, se 
je pravzaprav vse vrtelo okrog 
kruha. Kot so zapisali,  je to 
»vsakdanja jed naših pred-
nikov in naših zanamcev, vez 
med preteklostjo, sedanjostjo 
in prihodnostjo,« je »hrana, ki 
je našim prednikom pomeni-
la srečo, zato je moral biti na 
mizi ob prazničnih in delo-
vnih dneh.« Po »krušni poti«, 
ki se je na Slovenskem  menda 
začela nekje v 13. stoletju, sta 
nas popeljali povezovalki Lara 
Drole in Sabina Končan, a 
sprva spregovorimo katero o 
gostih iz Horjula.

Folklorna skupina Klas je 
»na sceni« že  več kot 30 let, 
trenutno pa šteje  več kot pet-

indvajset mladih iz Horjula in 
bližnje ter daljne okolice. Svoje 
vrste menda redno osvežuje-
jo z novimi mladimi talenti, 
kar jim daje potreben zagon 
za nove podvige. Širše znani 
so njihovi letni koncerti, ude-
ležujejo pa se praktično vseh 
dogodkov v občini ali zunaj 
nje, kamor jih pač povabĳo. 
Pridno sodelujejo tudi z za-
vodom Židana marela, ki se 
ukvarja z organiziranjem do-
godkov, povezanih z bogato 
slovensko kulturno dediščino. 
Še posebno ponosni so na svo-
je delovne in pražnje kostume, 
značilne za horjulskega doma-
čina oz. domačinko 19. stoletja. 
Po mojih informacĳah niso nič 
manj ponosni na svojo mento-
rico Marĳo Čipić Rehar, zna-
no publicistko strokovnih zgo-
dovinskih del ter nenazadnje 
borovniško občanko. Njena 
skupina je prikazala stare tren-
tarske plese (Vrnitev s planin), 
zatem koroške plese (Po teritvi 
lanu) in za konec še prekmur-
ske plese.

Borovniška FS Šumnik pod 
mentorstvom Sabine Končan 
si je za nastop izbrala splet 
dolenjskih plesov, pa gorenj-
ske in belokranjske (jurjevanje 
brez Jurĳa).

Nastopajoči so ples pome-
šali s prisrčno igro vsakdanjih 
prizorov iz življenja naših 
prednikov, medtem prepevali, 
vriskali in uganjali (predvsem 
moški del) vsakovrstne vra-
tolomne vragolĳe, kot je bila 
»hodeča« človeška piramida 
naših »šumnikovcev«.

Pa se povrnimo k »rdeči niti« 
tokratnega koncerta – našemu 
vsakdanjemu kruhku. Organi-
zatorji so kar pošteno napaber-
kovali zlata zrna narodne de-
diščine in iz njegovega izročila 
pobrali številne običaje, reke 
in pripovedi o kruhu. Znan je 
naš starinski »gastarbajterski« 

izrek: S trebuhom za kruhom 
ali pa drugi, ki se bolj dotika 
človeškega značaja: Pšenica 
devetkrat barvo spremeni, pre-
den dozori. Manj znane so sta-
re zapovedi, kot je tista, da se 
kruha med peko ne prešteva. 
Za različne priložnosti je imel 
kruh različna imena: presnec 
so na cvetno nedeljo obešali na 
butare, prešce so delili med re-
veže, še dandanes aktualni so 
Miklavževi parklji, z lectovim 
srcem se še vedno izpoveduje 
ljubezen, že malce pozabljen 
pa je poprtnik – umetelno ob-
likovan hlebec, pokrit z belim 
prtom, ki je moral biti na mizi 
za vse tri »božiče«. Predniki 
so ohranjali še več zanimivih 
običajev, npr. ob rojstvu otro-
ka, ko je bil en kruh za vile 
rojenice (pri nas so prebivale 
v jamah nad Zabočevim), dru-
gi za mater in tretji za prvega 
mimoidočega berača. Na temo 
številnih vrst kruha sta ob 
koncu s šaloigro Beseda, dve 
o kruhu koncert popestrili še 
Maja Molek in Milena Škulj.

Večer bo vsem obiskovalcem 
zagotovo še dolgo ostal v pri-
jetnem spominu po slikovitih 
plesih in petju ter omamnih 
skušnjavah sveže pečenega 
kruha.             Damjan Debevec

Naš vsakdanji kruhek
Izjemno predstavo starih plesov, običajev, narodnih noš in pestro razstavo krušnih dobrot so 4. decembra v 
osnovni šoli dr. Ivana Korošca pripravili folkloristi FS Šumnik v sodelovanju z borovniško Ajdo. V gosteh se 
je zadrževala FS Klas iz Horjula.

Poprtnik je bil na mizi za velike 
praznike.

Slikovito napravljeni »prekmurci« (FS Klas)

Saj bi ga vzela, pa kljuse ni »bogvekaj«. »Belokranjci« so ogledovali, kje pušča streha (FS Šumnik).
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Občina Borovnica
Uradne ure:
Ponedeljek in petek od 8. ure do 
12. ure
Sreda od 8. ure do 12. ure in od 13. 
ure do 16.30 ure
Sprejemna pisarna: 
Vsak dan od 8. ure do 12. ure, 
sreda od 8. ure do 12. ure 
in od 13. ure do 16.30 ure.
CENTRALA 7507-460, 
TELEFAKS 7507-461 int. 461
Elektronska pošta: 
obcina.borovnica.uprava@siol.net

KAKO LENKA 
PREŠERNOVA SVOJEGA 
BRATA, PESNIKA, 
POPISUJE
ZAPISAL
TOMO ZUPAN
Po pripovedovanju Lenke Prešeren.
MOHORJEVA   KNJIŽICA 57
Leto 1933, stran 10 in 11.
Odlomek iz te knjižice.

Součenci iz latinskih šol.
Tudi o svojih součencih iz latinskih šol je 

Frencé rad pravil. Omenjal je velikokrat 
Šimna Volka, ki je bil z radoljiških Brdov. 
Tudi je rad govoril o Šimnu Vilfanu, ki je kot 
prost v Novem mestu menda večkrat pripove-
doval, kako sta bila prijatelja.

Frencé se je na velikih vakancah vse-
lej precej dolgo mudil doma. Doma je bil 
najraje. Ko je preteklo nekaj tednov, je pa 
rekel: »Sedaj moram še k stricem.« Strice je 
strašno spoštoval in rad imel. Zato so ga stri-
ci jako radi imeli. Rad je imel strica Fronca 
in Jakoba; st.strica Jožefa pa najbolj.

Na Kopánju.
(opomba-cerkev pri Veliki Račni-Grosuplje)

Kot učenca sta Frencé in Jurij največkrat 
k st. stricu. Jožefu na Kopánj hodila. Ko bi 
Frencé k njim prvim ne bil prišel, bi ne 
bilo prav. Nekokrat sta šla oba od st. stri-
ca Jožefa s Kopánja nazaj proti Ljubljani. 
Pripeljala se je pa po cesti nasproti neka go-
spoda. Srečali so se. Kar vidita, da na  cesti 

nekaj leži. Iz gosposkega voza je vun pa-
dlo. To je Jurij pobral. Bil je denar. — Kar se 
vrnejo s kočijo in za njima prihite. Vprašajo: 
če sta kaj našla. Frencé jim je rekel: »Ta-le 
manji je to vnêšel; ne jaz.« — Nekaj so na 
to Juriju dali. Po vrednosti vnešénega se 
jima pa - kakor je Frencé pravil - ni zdelo 
veliko.

V Borovnici.
Šla sta z bratom Jurijem vkup v Borov-

nico k stricu, fajmoštru Jakobu, našega 
očeta bratu. Hodila sta tle sem tudi zato 
rada, ker je bilo tam prav študentov in 
so bili stric Jakob fleten mož; nič hudi.

V Borovnici so tokrat še živeli naša stara in go-

spod,  Jakobova mati Mina. Ker so bili Boštĳa-
nova iz Vrbe in st.strica sestra, so bili tudi 
po rojstvu Prešerna.

V i d e l a  pa te stare matere jaz nisem niko-
li. So tam vmrli.

Na Savi.
Namenila sta se iz Borovnice še k stricu 

Froncu, fajmoštru  na   Savi.   Ko  sta   se   slo-
vila  z   Jurĳem   iz Borovnice, so jima stara 
mati neprenehoma skup nosili: sedaj groš 
in dva groša in zopet groš. —  »Tako me  
noben človek ni rad imel, kot ta stara 
mati—« nam  j e : m a t e r i  i n   sestrarma, 
Urši in meni, v poznejem    ž i v l e n j u  J u r i j 
tolikrat na Koroškem pravil.

Vstopila sta pa v čoln;  se skoraj  od 
Borovnice  peljala po Ljubljanici — in kar 
naravnost v čolnu skozi Ljublja n o .  Od Zalo-
ga naprej po Savi do župnĳe Save,   kjer so 
bili stric Fronc za fajmoštra, Takrat sem 
bila jaz še doma.

Na Goričici.
Ko so se Fronc s Save preselili na Goriči-

co, sta pa hodila Frencé in Jurij na Goričico.

Na Polzeli pri župniku Muhovcu.
Na Polzeli (Heilenstein — »Pódzalji«, časih 

Lenka pravi) je bil Frencé pri fajmoštru An-
tonu Muhovcu trikrat. V prvo z materjo, v 
drugo in v tretje sam. In to bolj v poznejih 
latinskih šolah. Ta Muhovec, kedaj fajmošter 
v Komendi, so bili Muhovčev iz Žirovnice: 
naše matere stric.
In tako se pisanje o Francetu Prešernu v  ome-
njeni knjižici nadaljuje. Zelo zanimivo branje.
V Borovnici, 7. 1. 2010.   

Odlomek za objavo pripravil  Franc Klančar.

Moj 
psiček 
Maks

Moj psiček Maks 
se je rodil pri nas 
doma. Ima dolgo 
črno dlako in ko-
šat rep. 

Prĳazen je do pri-
jaznih ljudi, porednim pa pokaže zobe. Rad 
se igra in skače na ljudi. Star je 14 pasjih let. 
Visok je 60 centimetrov in ima modre oči. Ve-
likokrat maha z repom, ker nam tako pokaže, 
da je vesel. Rad obišče svoje prĳatelje v vasi. 
Oba obožujeva igro, pri kateri mu vržem pa-
lico, on pa mi jo hiter kot strela prinese nazaj. 
Ima tudi plastično kost, s katero se nenehno 
igra. Najraje ima brikete in testenine z me-
som. Maks se je rodil 15. novembra 2007 in je 
mešanec. Njegova mama je zlata prinašalka. 
Maks ima tudi potni list, kar pomeni, da lah-
ko potuje po drugih državah. Rad se valja po 
travi in lovi žuželke, nadvse rad se podi za 
sosedovimi mačkami. Z mami ga vsak dan 
peljeva na sprehod, kjer je tudi potok. Tam 
se okopa in napĳe vode. Po sprehodu Maksu 
dam priboljšek in mu natočim vodo. Zvečer 
ga nahranimo, mu damo vodo in ga spustimo 
v hišico. Zjutraj dolgo spi. Ob deževnih dneh 
je umirjen in takrat rad počiva. Ob jutrih ga 
na sprehod pelje mami. Ko zagleda kakšno 
žival, napne ušesa. Je dober pes čuvaj. Kadar 
ponoči po vrtu hodĳo jeleni in srne, Maks laja 
in jih prepodi. Maksa imam zelo rada.

Za 4 tačke, Saška Ferš

vas  vabi na  predstavitev treh letos izdanih knjig o 
judovstvu.

Knjige Judje na Slovenskem, Judje na Slovenskem v 
srednjem veku in Kratko zgodovino Judov je napisal 

sociolog, antropolog, prevajalec in zgodovinar

dr. Klemen Jelinčič Boeta
Avtorja knjig, ki so v kratkem času postale uspešnice, je življenjska pot po maturi vodila v Izrael. K temu  je pripo-
mogla tudi želja po odkrivanju svojih korenin, saj  je njegova mama – pisateljica, igralka in pesnica – Berta Bojetu 
po rodu Judinja. Na univerzi v Tel Avivu je diplomiral iz antropologĳe in sociologĳe. Po enajstih letih se je vrnil v 
Ljubljano, se posvetil pisanju, prevajanju (predvsem iz hebrejščine), proučevanju zgodovine Judov na Slovenskem in 
podiplomskemu študĳu. Lani si je na Filozofski fakulteti pridobil naziv doktorja zgodovinskih znanosti. Slovenci ga 
poznamo tudi po sodelovanju pri prevodu prvega dela pred nekaj tedni izdane znamenite Valvasorjeve Slave vojvo-
dine Kranjske in prevodu Korana.

Predstavitev knjig in pogovor z avtorjem, ki je del mladosti preživljal v našem kraju in se vanj še danes rad 
vrača, bo v četrtek, 28. januarja 2010, ob 19. uri v dvorani nad vrtcem

v Borovnici, na Paplerjevi ulici 5.

Pridružite se nam tudi vi.

Borovnica, januarja 2010

Novosti v Knjižnici dr. Marje Boršnik 
Borovnica

Knjige za odrasle

0 Splošno, knjižničarstvo, enciklopedĳe, 
zborniki
Podgoršek, Mojiceja: Motivacĳa in upora-
ba storitev šolske knjižnice
2 Verstvo
Močnik, Uroš: V 14 dneh do konca sveta: 
popotovanje v notranji mir: Camino 
3 Družboslovne vede
Košak-Blumer, Stana: Sto narodnih noš na 
Slovenskem
90 let Univerze v Ljubljani
5 Naravoslovne vede
Boysen, Sally: Najpametnejše živali sveta 
Evolucĳa Zemlje in geološke značilnosti 
Slovenĳe 
6 Uporabne vede
Coren, Stanley: Kaj vejo psi? 
Plahuta, Primož: 2 x sto vinskih trt na Slo-
venskem
7 Umetnost, razvedrilo, šport

Potrebuješ, Jože: Najlepše pesmi skupine 
Čuki v notnem zapisu 
80/81 Jezikoslovje
Gomboc, Mateja: Mala slovnica sloven-
skega jezika

82 Književnost
Ahern, Cecelia: Hvala za spomine 
Dahl, Roald: Zbrane kratke zgodbe
Drake, Nick: Tutankamon 
Jergović, Miljenko: Zgodovinska čitanka 
1, 2
Moers, Walter: Rumo
Muller, Herta: Živalsko srce
Phillips, Susan Elizabeth: Lov na nevesto 
Pamuk, Orhan: Črna knjiga
9 Domoznanstvo, geografija, zgodovina, 
biografije
Bahor, Stanislav: Skriti knjižni zakladi
Cerar, Irena: Pravljične poti v zgodovino 
Malec, Marko: Stanko Bloudek in njegova 
letala
Todorovski, Ilinka: Vsa življenja Igorja 
Bavčarja 

Knjige za otroke in mladino

0  Splošno, knjižničarstvo, enciklopedi-
je, zborniki
Poon, Janice: Klara in skrivnost jezera 
7 Umetnost, razvedrilo, šport
Ashforth, Kate: Prikupne zamisli za risa-
nje
Nagle, Shane: Osupljive zamisli za risanje
82 Mladinsko leposlovje
French, Vivian: Princesa Ana in kristalni 
čeveljček 
French, Vivian: Princesa Marjetka in ča-
robni vrtiljak 
Grafenauer, Niko: Špicmožic in Halomu-
ha
Kraljič, Helena: Osel gre samo enkrat na 
led
Kraljič, Helena: Zobek Mlečko pri zoboz-
dravniku
Lechermeier, Philippe: Princeske
Pikalo, Matjaž: Genĳa
Podgoršek, Mojiceja: Medo in Jaka
Podgoršek, Mojiceja: O štirih prĳateljih
Virk Žerdin, Andreja: Teta Ančka

V soboto, 16. januarja 2010, 
smo otroci in starši skupine 
»Čebelice« izkoristili prĳetne 
trenutke, druženje, veselje in 
sankanje v zasneženem hribu  
»Sekirica« v Logatcu.
Trenutke smo delili s starši in 
otroki skupine »Sovice«in tudi 
ostalimi, ki so si zaželeli doži-
vetja pri sankanju.

Sonce se je sramežljivo trudilo 
pokukati izza oblakov, vendar 
moč oblakov je bila močnejša 
– ampak teh prĳetnih trenut-
kov se zaradi tega nismo pu-
stili vzeti!
V naših srcih so ostali prĳetni 
trenutki druženja!

Vzg. Martina Francelj
Vrtec Borovnica

Sankanje na »Sekirici« v 
Logatcu
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V  minulem letu smo bili večkrat opozorjeni 
na finančno krizo, vendar glede na naše varčno 
delovanje samih posledic nismo čutili in tako 
izpolnili naše projekte, ki smo si jih postavili. 

Zame osebno je največja pridobitev v  mi-
nulem letu, da smo obdržali občinsko stavbo 
(zadružni dom), ker je bila v postopku dena-
cionalizacĳe iz leta 1993. Za to pridobitev smo 
se borili na večstopenjskih sodiščih več kot dve 
leti in pol in šele po sodbi Upravnega sodišča je 
ostala v lasti Občine Horjul.

Če bi stavbo morali vrniti, bi morali plačati še 
veliko odškodnino za vsa leta nazaj in celotna 
izgubljena vrednost za občino bi znašala več 
kot milĳon evrov. Poleg vseh finančnih posle-
dic bi bilo nedopustno, da bi izgubili stavbo, v 
katero so naši krajani vlagali svoj trud in delo.  

Za gradnjo kanalizacĳe v Podolnici smo za-
čeli najprej pridobivati vsa potrebna soglasja. 
Veliko dela je bilo vloženega za pridobitev 
služnostnih pogodb za zemljišča, po katerih bo  
potekala kanalizacĳa. Vendar s pripravljenostjo 
vaščanov in lastnikov zemljišč, ki so bili pro-
jektu zelo naklonjeni, in se jim ob tej priložnosti 
zahvaljujem za njihovo sodelovanje, nam je to 
uspelo in sedaj čakamo gradbeno dovoljenje, ki 
ga pričakujemo v teh dneh.

Zelo velik strošek za občino je tudi vrtec, za 
katerega smo v letu 2009 plačali 351.257  evrov. 
Kar nekaj občin se je letos spopadalo s prostor-
skimi težavami v vrtcih. V Vrtcu Marjetica je 
bilo na voljo še dovolj prostorskih možnosti, kar 
je omogočalo lažje odprtje dodatnega  osmega 
oddelka. Možnost varstva je tako dobilo še  se-
demnajst horjulskih otrok in posledično je mo-
rala občina za prilagoditev prostora zagotoviti 
dodatnih 5.363  evrov sredstev, poleg tega pa 
je treba upoštevati tudi posledično povečanje 
ekonomske cene zaradi dodatnega oddelka. Za 
ta namen mora občina v letu 2010 zagotoviti 
dodatnih 56.500  evrov. 

 Lani smo obnovili še preostali del strehe OŠ 
Horjul in uredili notranje   izboljšave (menjava 
radiatorjev, preureditev učilnice, nabava opre-
me …) v skupni vrednosti 135.356  evrov.

Za vzdrževanje občinskih in lokalnih cest, ki 
vključuje letno in zimsko vzdrževanje ter sana-
cĳo obrabljenih asfaltnih površin, smo porabili 
130.733  evrov. Po dolgotrajnih dogovarjanjih, 
ki segajo že v leto 2001, smo končno uspeli 
dobiti vsa soglasja mejašev za asfaltiranje ma-
kadamskega dela ceste Horjul–Ramovš. Prav 
tako so bila urejena zemeljska dela za odsek 
ceste Samotorica–Seč za predpripravo za asfal-
tiranje, kar bomo naredili letos.

Za vzdrževanje javne razsvetljave smo po-
rabili 3.734  evrov, poleg tega smo tudi uredili 
kataster javne razsvetljave ter digitalizacĳo. V 
božično-novoletnem času so bile prav vse vasi 
v občini praznično okrašene z novimi lučkami 
LED, ki porabĳo 70 % manj energĳe kot navad-
ne lučke. Za nabavo novoletne okrasitve je bilo 
porabljenih 19.463  evrov. Zaradi ugašanja luči 
javne razsvetljave smo porabili le 16.310  evrov 
ter tako uspeli zmanjšati stroške JR za kar 41 % 
v primerjavi s porabo prve polovice leta 2009 z 
enakim obdobjem leta 2008. 

Za delovanje naših društev (gasilskih, šport-
nih, kulturnega, turističnega …), ki skrbĳo za 
razgibano dogajanje v naši občini, je bilo  leta 
2009 namenjeno skupaj 62.729 evrov. Veseli 
smo tudi vseh uspehov, ki jih društva dosegajo 
zunaj naše občine in tudi Slovenĳe. Še posebno 
smo veseli naslova olimpĳskih prvakinj, ki so 
ga dosegle gasilke iz Žažarja v češki Ostravi; 
veseli pa smo tudi osvojitve naslova državnih 
prvakov hokejske ekipe Dinamiti Horjul. Ma-
žorete so v solo junior kategorĳi in v kategorĳi 
junior par osvojile dve srebrni medalji na Ev-
ropskem mažoretnem prvenstvu v Francĳi. Vsi 
našteti in drugi uspehi so nam v velik ponos, 
zato še enkrat čestitam v imenu občine. 

Za osnovno zdravstveno zavarovanje obča-
nov brez lastnih dohodkov je občina za približ-
no  dvaindvajset zavarovancev mesečno plače-
vala za vsakega 28,48  evrov. Prejeli pa smo 36 
vlog za denarni prispevek ob rojstvu otroka in 
temu namenili 9.900  evrov. V domovih za osta-
rele imamo štiri varovance, ki jim občina dopla-
čuje razliko oskrbe v domovih za ostarele. 

S koncem leta 2009 je potekel tudi mandat 
dosedanji ravnateljici. Njeno mesto  je s 1. ja-
nuarjem 2010 prevzel novi ravnatelj in zadovo-
ljen sem, da je gospod Primož Garafol podpisal 
pogodbo za novega ravnatelja. Osebno sem za 
to izgubil veliko časa in živcev (največ v svo-
jem mandatu) za prepričevanje o prevzemu te, 
zame zelo pomembne funkcĳe za dobro naših 
otrok. Še pred prihodom gospoda Garafola so 
se v šoli pojavila nasprotovanja, ker je napove-
dal precej sprememb, predvsem pa bodo morali 
delati več in bolj racionalno, saj je prejšnje vod-
stvo delalo zelo negospodarno za naše otroke 
in občino. Ob tej priložnosti želim novemu rav-
natelju zelo dobro sodelovanje z občino, krajem 
in uspešno vodenje učencev ter kolektiva.

Pri izdelavi občinskega prostorskega načrta 
smo naredili korak naprej po številnih zapletih 
s stalno spreminjajočimi državnimi zakoni, do-
datna ovira pa je državni načrt izgradnje zadr-
ževalnika Brezje. Z javno razgrnitvĳo in obra-
vnavo osnutka Občinskega prostorskega načrta 
Občine Horjul so občani imeli možnost pritož-
be na osnutek načrta, ki so še v fazi obravnave. 
OPN pričakujemo najpozneje do poletja.

  Horjul nujno potrebuje novo čistilno na-
pravo, saj je zmogljivost trenutne 400 PE, po-
trebovali pa bi zmogljivost 2500 PE. Problem 
pri izgradnji je nastal pri iskanju ustreznega 
zemljišča. Z nekaterimi lastniki smo se že do-
govarjali glede zemljišča, upam pa, da nam bo 
v nadaljnjih korakih uspel dogovor o nakupu. 

Letos  smo nadaljevali s katastrom vodovoda 
in ga digitalizirali za zbirni kataster gospodar-
ske javne infrastrukture, ki se vodi na Geodet-
ski upravi Republike Slovenĳe.

Veliko časa in sredstev smo namenili geodet-
skim storitvam. Uskladili smo stanje v naravi 
s podatki katastra za cesto Vrzdenec–Žažar in 

Lesno Brdo ter odmerili nekatere vodovod-
ne objekte, za kar je bilo porabljenih skupno 
19.000 evrov.

 V južnem delu Horjula je ob večjih padavi-
nah zastajala voda in posledično smo se sreče-
vali z zamakanjem. To vodo smo speljali v po-
tok prek Vrhniške ceste.

Splošni problem je neurejeno katastrsko sta-
nje javnih površin. Neurejenega stanja smo se 
začeli lotevati postopoma, vendar je  vse to po-
vezano z velikimi stroški in dolgotrajnimi biro-
kratskimi procesi. 

Zaradi stalnih pritožb o preveliki hitrosti pri 
vrtcu smo postavili  semafor, ki je na začetku 
delovanja povzročil nekoliko zmede. Vendar 
se moramo zavedati, da je varnost otrok, nas 
samih in vseh občanov na prvem mestu. Na-
men semaforja je umirjanje hitrosti pred vrtcem 
in vhodom v center Horjula. Semafor deluje na 
tak način, da se prižge rdeča luč takrat, kadar 
vozilo pripelje s hitrostjo več kot 50 km/h. 

Prihodnje leto nas čaka veliko dela in če ome-
nim samo nekatere: dokončno urediti  prosto-
re v starem vrtcu za delovanje občine in naših 
društev ter zunanje površine pri objektu spre-
meniti v centralni trg, kjer bi bil prostor za dru-
ženje in občinske prireditve. 

Za izgradnjo kanalizacĳe v Podolnici in na-
kup zemljišča za novo čistilno napravo v Hor-
julu imamo pripravljena vsa denarna sredstva 
v višini 720. 000  evrov.

V letu 2010 imamo tudi denar za izgradnjo 
cest na Vrzdencu, Lesnem Brdu in dokonča-
nje ceste v Samotorici. Vse to se bo izvedlo, če 
bomo dobili vsa soglasja lastnikov, ki mejĳo na 
ceste.

V prihodnje želimo več poudarka nameniti 
obnovljivim virom energĳe, česar se  že inten-
zivno lotevamo. Tako že delamo projekte za 
sončno elektrarno na strehi športne dvorane, 
na katero želimo namestili sončne celice oz. fo-
tovoltaiko, s katerimi bi izkoristili svetlobo za 
pridobitev elektrike.  

Uspešno smo premostili inšpekcĳske nad-
zore na področju javne uprave, sistema plač, 
zaščite in reševanja, varstva pri delu, oskrbe z 
vodo in športa. Vse ugotovitve so bile pravo-
časno in v rokih odpravljene, čeprav je bilo delo 
uprave  med letom oteženo zaradi kadrovskih 
odhodov in prihodov.

Naj se na koncu zahvalim vsem, ki zaupate 
v naše delo in ga tudi skupaj z vami uspešno 
opravljamo, tako svetnikom kot občanom. Le s 
skupnimi močmi bomo lahko še naprej delali 
za skupno blaginjo in boljšo prihodnost našega 
kraja.

 Vaš župan 
         Janko Jazbec

Pravoslavne cerkve, ruske, 
srbska in gruzĳska, ki še vedno 
uporabljajo julĳanski koledar, 
pa božič praznujejo sedmega 
januarja.

Horjulski občani so se na 
božič, praznik Jezusovega roj-
stva, ki je postal naš družinski 
praznik, temeljito pripravili. 
Pospravili so okrog hiš in go-
spodarskih poslopĳ in nekje v 
hiši postavili jaslice in božično 
drevesce.

Sveti večer in božična noč sta 
minila mirno in spokojno. Ko je 
odzvonilo avemarĳo, na cesti ni 

bilo skoraj nikogar. Le dežne kaplje so škrebljale 
po okenskih steklih, na  uličnih svetilkah za jav-
no razsvetljavo so mežikale lučke v raznih bar-
vah in odsevale v lužah.

Ni bilo pokanja petard, ki je še pred nekaj leti 
motilo domače živali  in starejše ljudi. Nekaj pred 
polnočjo, ko so zvonovi iz zvonika farne cerkve 
vabili k polnočni maši, se je parkirišče hitro na-
polnilo in ljudje so z dežniki ob prĳetnem pri-
trkavanju napolnili cerkev, kjer so ob stranskem 
oltarju cerkovnik Matej Kogovšek, njegov brat 
Miha in oče Franc postavili enkratne jaslice.     

Zvok deževnih kapelj se je zlil z molitvĳo iz 
cerkve in s prepevanjem prelepih božičnih pes-
mi, ki so odmevale v božično noč.

France Brus

Jaslice v horjulski farni cerkvi s tremi kralji

Otroci pri ogledu jaslic v horjulski cerkvi

Tudi v trgovini v Zeleni dolini je kamera zabele-
žila jaslice.

Jaslice v cerkvi svetega Mihaela na Samotorici

Jaslice Jožeta Marolta, po domače Lovretovega 
Jožeta, na prostem pod domačim kozolčkom. 
Zelo velike jaslice, ki jih je delal kar nekaj dni.

Sodobne jaslice, izdelek Zdenke Buh, v tehniki 
vitraj. 

Deževna,  
vendar spokojna božična noč
Božič je tradicionalni praznik v cerkvenem koledarju, ki ga v katoliških, prote-
stantskih in v nekaterih pravoslavnih cerkvah praznujejo 25. decembra kot spo-
min na rojstvo Jezusa Kristusa.

Delamo za boljši jutri
Še eno mandatno leto je za mano, za katerega lahko rečem, da smo ga skupaj 
uspešno prebrodili. Ob vseh obveznostih, ki nam jih nalaga država, ne zagotav-
lja pa sredstev, smo uspeli realizirati kar nekaj pomembnih projektov. Te vam 
želim poleg vseh tekočih zadev tudi predstaviti v zaključnem poročilu, kjer je 
razvidno, kaj se je v naši občini doseglo, zgradilo in kako uspešni smo bili v po-
stavljenih ciljih. 
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Sorazmerno lepo in toplo 
vreme je na prireditev pri-
vabilo številne gledalce, ki so 
uživali ob pogledu na pleme-
nite živali, na zloščene koma-
te, sedla  pa tudi na zaprav-
ljivčke in konje.

V kulturnem programu, ki 
ga je povezovala tajnica Turi-
stičnega društva Horjul Moj-
ca Jazbar, so nastopili:  narod-
no-zabavni Ansambel Čepon, 

horjulske mažorete in ubrani 
Žažarski trio.

Na slovesnosti ob blagoslo-
vu konj je spregovoril podžu-
pan horjulske občine Franci 
Pišek, ki je med drugim dejal: 
»Starih šeg ne gre vseh zatre-
ti, novih pa ne vseh sprejeti 
– pravi slovenski pregovor. 
In prav za naše okolje velja, 
da radi obujamo in negujemo 
stare šege in navade.

Zadnje dni decembra, med 
božičem in novim letom, za-
znamuje več ljudskih praz-
nikov: štefanovo na današnji 
dan, 27. decembra, šentjan-
ževo in 28. decembra tepežni 
dan. 

A prav štefanovo je tisto, 
ki je nekaj posebnega. Konj 
je namreč edina žival, ki ima 
svoj praznik. Na štefanovo 
še dandanes kmetje in konje-

rejci krasĳo konje s cvetjem, 
smrečjem in pisanimi trakovi, 
na konjih prihajajo k cerkvi, 
jahajo po poljih in trosĳo sve-
toštefanjsko sol, da bi polje 
dobro obrodilo. Prav sveto-
štefanjska sol je odgnala vse 
slabo, kar bi se lahko zgodilo 
kmetu. 

Še hlapci in dekle so imeli 
dela prost dan in si privošči-
li kak kozarček vina. Od tod 
tudi ime v ljudski merski eno-
ti  štefan za dva litra rujnega.

Zavetnik konj, sveti Štefan, 
goduje danes, zato smo se 
zbrali, da blagoslovimo ple-
menite, delovne in človeku 
tako zelo prĳazne živali.

Danes se je odpravila na 
pot tudi skupina pohodnikov 

na 11. spominski Pohod Can-
karjeve matere od Vrzdenca 
do Vrhnike. Matere, o kateri 
je bilo napisanega toliko le-
pega in toliko bolečega, da bi 
težko našli primerjavo. »Ka-
kor je človek kdaj mislil in ob-
čutil, ne izgine brez sledu,« so 
pisateljeve besede. Sled osta-
ja, zato jo tudi mi že vrsto let 
obujamo.  

Današnji praznik samostoj-
nosti in enotnosti  pa je tisti iz 
nedavnega obdobja, ki je za-
znamoval naša življenja. Ni-
hče ne ljubi domovine zato, 
ker je velika, ampak zato, ker 
je njegova.

In v domovini, kjer povezu-
jemo praznik zavetnika konj, 
spominski Pohod po poteh 

pisateljeve matere in svo-
bodno izrazimo ljubezen do 
majhnega, nam najljubšega 
koščka zemlje, je lepo živeti. 

Naj bo ta čas praznik nam 
vsem le v radost in veselje, naj 
nam meglice, ki se prikradejo, 
ne pokvarĳo tistega, za kar je 
vredno živeti in praznovati.«

Slovesnost na štefanovo je 
sklenil gospod župnik Janez 
Smrekar z blagoslovom kru-
ha, soli in vseh konj na prire-
ditvenem prostoru.

Ob vedrih zvokih Ansambla 
Čepon in ob kozarcu kuhane-
ga vina, s katerim so postre-
gli člani Konjeniškega kluba, 
so se obiskovalci še kar nekaj 
časa zadržali na prireditve-
nem prostoru.         France Brus

Ves teden je pošteno deževa-
lo, zato so se morali Samotorča-
ni pošteno potruditi, da so samo 
prizorišče čakanja najdaljše noči 
v letu spravili pod streho gospo-

darskega poslopja Franca Brade-
ška, po domače Matjaževega.

Nekaj ur pred mašo, ki se je 
začela ob 22.30 in jo je daroval 
gospod župnik Janez Smrekar, 

je prenehalo deževati. Po maši 
so se ljudje zbirali okrog finskih 
peči, ki niso gorele  ravno naj-
bolje. Še sreča, da ni bilo mraza, 
zato so bile bolj za okras.

Udeleženci silvestrovanja na 
Samotorici so se pogreli ob žu-
panovem »šanku« s kuhanim 
vinom in ob podžupanovem 
»šanku« s čajem. 

Pred točenjem pĳače sta žu-
pan Jani Jazbec in podžupan 
Franci Pišek obeležila pot vse 
od križišča za Seč do cerkve sve-
tega Mihaela z vrtnimi svečami, 
s  katerimi sta pripomogla k le-
pemu pogledu in prazničnemu 
vzdušju ob prihodu na Samo-
torico.

V cerkvi  je jaslice postavil 
Toni Sečnik s svojimi otroki: Pri-
možem, Simono in Eriko.    

Za prĳetno druženje in dobro 
razpoloženje so poskrbeli godci 
na frajtonaricah:  Toni Gerjol, 
Martin Grdadolnik in Jože Šer-
cer. 

Vse priznanje gospodinjam 
iz Samotorice, ki so pripravile 
raznovrstno pecivo, s katerim 
so postregle gostom silvestro-
vanja.

Ko je odbilo polnoč, ko je 

podžupan s sabljo odprl šam-
panjec in župan voščil srečno  
novo leto 2010, smo nazdravili s 
šampanjcem. V zrak je švignilo 
nekaj raznobarvnih raket.

Nekako do ene ure smo zdr-
žali na prizorišču, potem pa se 
napotili vsak na svojo stran.

 Medtem se je megla nekoliko 
razkadila, tako da smo na poti 
domov videli kar precej razno-
barvnih raket in slišali nekaj 
topovskih udarov.

France Brus 

Zbiranje konj in konjskih vpreg pri gasilskem domu na Vrzdencu Nastop horjulskih mažoret ob blagoslovu konj na štefanovo

Gledalci, ki so se  v lepem vremenu v velikem številu zbrali ob 
prazniku konj.

Horjulski gospod župnik Janez Smrekar je blagoslovil konje.

Aljaž in Tadej s svojima ponĳema na štefanovem blagoslovu konj Žažarski trio in pozdravni nagovor tajnice TD Horjul Mojce Jaz-
bar

Blagoslov konj na štefanovo
Konjeniško društvo Zelena dolina z Vrzdenca je na štefanovo organiziralo 
tradicionalni blagoslov kruha, soli in konj, ki se ga je udeležilo okrog tri-
deset rejcev konj iz horjulske občine.

Veselo na Samotorici
Občina Horjul in vaščani Samotorice so v četrtek, 31. decembra 2009, pri cerkvi 
svetega Mihaela na Samotorici organizirali silvestrovanje na prostem, ki se ga 
je kljub deževnemu in meglenemu vremenu udeležilo okrog  sto petdeset  občanov 
Občine Horjul.

Maša na silvestrovo v cerkvici svetega Mihaela na Samotorici

Verniki, zbrani pri maši na silvestrovo na Samotorici Nekateri so se ob zvokih harmonike tudi zavrteli.

Sladke dobrote samotoriških gospodinj in deklet   
Takole sta župan in podžupan točila to-
pel čaj in kuhano vino.

Toni in Jože sta veselo raztegnila svoji 
»frajtonarici«.

Ko je podžupanu s pomočjo župana s sab-
ljo uspelo odpreti šampanjec, smo nazdra-
vili novemu letu 2010.
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Gostišče v športnem parku je namenjeno pred-
vsem druženju mladih, zato mladina iz občine  

in okolice rada zahaja v  omenjeni lokal.  Letos 
se je najemnik gostinskega obrata v športnem 

parku odločil, da bo organiziral  silvestrovanje. 
V ta namen je točilnico podaljšal z ogrevanim 
šotorom.  Na samem začetku ni kazalo na naj-
boljši obisk, vendar so obiskovalci počasi po-
polnoma napolnili gostinske prostore.  Med 
obiskovalci je bilo tudi nekaj staršev, ki so se 
zabavali tako kot njihovi mladoletniki. Za vese-
lo in raznovrstno plesno glasbo je poskrbel An-
sambel Mladi godci, ki so igrali vse do jutranjih 
ur. Krajša prekinitev je bila le ob polnoči, ko so 

nazdravili s šampanjcem in si voščili ob vsto-
pu v novo leto 2010.  Ob športni dvorani so kar 
nekaj časa švigale v zrak številne raznobarvne 
rakete in pokale petarde. Direktor športnega 
parka je povedal, da ni bilo nobenega izgreda,  
čeprav se je silvestrovanje zavleklo vse do jutra-
njih ur.  Morda ob  koncu še priznanje organi-
zatorjem silvestrovanja, ki so mladim iz horjul-
ske občine in njene okolice omogočili prĳetno 
najdaljšo noč.                                        France Brus

V Športnem parku so na silvestrovo igrali Mladi godci. Veselje pod šotorom v najdaljši noči v športnem parku       Mladi so takole rajali do ranih jutranjih ur.

Program je napovedoval in 
povezoval horjulski kulturni 
delavec Matko Zdešar, ki je v 
uvodu obiskovalce pozdravil 
in dejal: »Življenje vsakega od 
nas ima v prihajajočem letu 
svoj namen. Vsi ne moremo 

doseči pomembnih odkritĳ ali 
ustvariti nesmrtnih umetnin. S 
prĳazno besedo, prĳateljskim 
nasmehom in toplo dlanjo pa 
lahko delamo čudeže. Naj nocoj 
glasba ohrani draž čudežnosti. 
Naj nas nocojšnji skupni pros-

tor združi v pesmi in plesu.«
Sledil je nastop Mešanega 

pevskega zbora KUD Horjul z 
zborovodjem Gorazdom Janom. 
Zapeli so: Mir in radost, Angle-
ški napev (GF Handel), harmo-
nizacĳe Lowell Mason, prevod 
Tone Zrnec, Gavisi sunt, Opus 
musicum II., št. 50, Jacobus 
Gallus Carniolus in Barkarolo, 
Jaquesa Offenbacha.

Plesno dejavnost je povezo-
valec Matko Zdešar predstavil 
z besedami: »Ples je odsev žive 
govorice človeka in njegovega 
bivanja, skozi svoje gibanje, sko-

zi svojo pesem in glasbo človek, 
ne glede na zemeljsko dolžino 
ali širino, ne glede na rasno, na-
rodno, politično ali kakršno koli 
drugo pripadnost izraža svoja 
občutja: žalost, veselje, boleči-
no … Ples obstaja od vekomaj 
in za vedno. Države, kraljestva, 
cesarstva, kulture in civilizacĳe 
propadajo, ples pa ostaja, se seli 
s celine na celino, osvaja nove 
kulture in civilizacĳe.«

Folklorna skupina Klas je na-
stopila s spletom belokranjskih 
plesov in  spletom prekmur-
skih; odrska postavitev Marĳa 

Čipić Rehar.
Ob napovedi nastopov ma-

žoret, skupine kadetinj in sku-
pine juniork, ki so zaplesale na 
božični miks, ter skupine cici-
bank, ki so zaplesale na glasbo 
Jesus Christe in Ko pade noč, je 
povezovalec poudaril pomen 
sozvočja telesa in glasbe.

Ob napovedi zadnje točke 
koncerta,  nastopa Mešanega 
pevskega zbora, ki je zapel Sve-
to noč v priredbi Hanssa Miess-
nerja, je Matko Zdešar pouda-
ril, da zborovsko petje sodi med 
najbolj žlahtno kulturno tradici-

jo na Slovenskem, ki združuje 
ljubezen do glasbe in ljubezen 
do slovenske besede. 

»V novem letu pojdimo ra-
dostno nasproti ljudem, ki nas 
potrebujejo. Ne mislimo na 
bridkost, temveč na lepoto, ki je 
še ostala,« so bile poslovilne be-
sede povezovalca Matka Zde-
šarja, ki je na svojstven način 
pripeljal prireditev do konca.                

Ob zaključku so številni ob-
iskovalci zaploskali vsem na-
stopajočim, ki so se na koncu 
predstavili na odru.

France Brus

Mešani pevski zbor KUD Horjul z napovedovalcem Matkom Zdešarjem

Iz spleta belokranjskih plesov Folklorne skupine Klas Tako so mažorete uspešno končale svoj nastop.

Prvi javni nastop seksteta Odoice

V Horjulu imamo veliko mažoretnih  skupin. Mar ne?

Občinstvo je do zadnjega sedeža napolnilo dvorano.

Silvestrovanje v športnem parku
V Horjulu že vrsto let, odkar so zaprli Gostilno Paradiž, ni gostilne, v kateri bi 
obiskovalec ali izletnik lahko naročil malico ali kosilo. Z odprtjem picerĳe v 
športnem parku na Vrhniški cesti je v popoldanskem času in ob vikendih  mogoče 
naročiti  vsaj pico in poleg tudi pĳačo. 

Novoletni koncert
Prosvetno društvo Horjul je v nedeljo, 27. decembra 
2009, v dvorani PD Horjul organiziralo novoletni 
koncert, na katerem so nastopile mažorete različnih 
starostnih skupin, Folklorna skupina Klas, mešani 
pevski zbor in sekstet  Odoica. 
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Čas božičnih in novoletnih 
praznikov je namenjen lju-
dem dobre volje, veselju in 
trenutkom, ko si človek za-
želi sprostitve po napornem 
tempu dela skozi vse leto. Kaj 
je lepše kot lepo zapete pesmi 
v akustični cerkvici! 

Na letošnjem koncertu na 
Urhu, ki ga je prĳetno po-
vezovala Anita Peklenk, so 
nastopili: otroški cerkveni 
pevski zbor Iskrica in mla-
dinski cerkveni zbor Plamen 
z božičnimi pesmimi pod 
vodstvom Maruše in Martine 
Mole ob glasbeni spremljavi 
Nadje Rus in Mance Keršma-
nec.

Kot drugi se je z dvema bo-
žičnima pesmima predstavil 
kvartet v sestavi: Tomaž Biz-
jan, I. tenor, Simon Čadež, II. 
tenor, Andrej Nagode, I. bas, 
in Matĳa Bizjan, II. bas, ki je 
tudi umetniški vodja. 

Pevski del programa sta 
popestrila pianistka Nadja 
Rus z Beethovnovo sonato v 
C-molu in igralec in pesnik 
Tone Kuntner z odlomkom iz 
Cankarjevega dela.

Letos sta se občinstvu na 
koncertu predstavila tudi 
kvartet Romarji iz Rake in 
novoustanovljeni kvartet v 

zasedbi: Gašper Banovec, I. te-
nor, Blaž Strmole, II. tenor, Jer-
nej Pudgar, bariton, in Matĳa 
Bizjan, bas, ki so pokazali svo-
je pevsko dognanost in nav-
dušili udeležence koncerta.

Za konec se je predstavil še 
Mešani pevski zbor Horjul 
z zborovodjem Gorazdom 
Janom. Pod njegovim vod-
stvom je v noč izzvenela tudi 
zadnja zapeta pesem, Sveta 
noč. 

Pred odhodom na prĳatelj-
sko kramljanje, na pokušnjo 
sladkih dobrot domačih go-
spodinj in na kozarec čaja ali 
kuhanega vina je spregovoril 
podžupan in podpredsednik 
Turističnega društva Franci 
Pišek, ki je dejal: »Glasba je 
kopel duha, ki človeka očisti 
vsega vsakdanjega. In prav 
med prazniki, med božičem 
in novim letom, ko z misli-
mi sežemo v preteklost, se 
zdi, da se pomirimo z vsem, 
kar se je zgodilo in z novim 
zanosom in upanjem gleda-
mo v prihodnost. Srečujemo 
se s tistimi, ki so nam dragi, 
ali pa jih prikličemo v svoje 
misli in lažje nam je, saj ljudje 
živimo v zavetju drug dru-
gega. Pogled v prihodnost je 
bistrejši in vedrejši, če imamo 

voljo, da tja pogledamo slož-
no skupaj. Prĳatelj je nekoč 
dejal: »Zakaj bi uporabljali 
besede, ki razdružujejo, ko 
pa jih je vendar toliko, ki nas 
združujejo.« Besede, izraže-
ne skozi pesem, pa ne glede 
na to, ali so otožne ali vesele, 
nas povezujejo. Zato pojmo 
in upajmo vedno na bolje, 
ker upanje je nekaj mehkega, 
ki se spusti na dušo in zapoje 
melodĳo brez besed in nikoli 
ne obmolkne.

Zato gospe in gospodje pri-
sluhnite lepim melodĳam ali 
pa si kakšno sami zapojte. 
Skozi vse leto. Pomaga. 

Hvala vsem nastopajočim 
in gostom iz Rake, ki ste nam 
polepšali ta večer. Hvala tudi 
organizatorjem za trud in 
tudi vam, spoštovani obisko-
valci, ki imate radi pesem in 
ste z nami.

Naj vas spremlja sreča sko-
zi vse leto.« S temi besedami 
je podžupan Občine Horjul  
končal svoj govor.

V skednju so po koncertu 
pripravili organizatorji – Po-
dolničani – prĳetno druženje 

ob kozarcu kuhanega vina, 
čaja in sladkih dobrotah va-
ških gospodinj, za kar se njim  
pa tudi vsem tistim, ki so pri-
pomogli k realizacĳi koncer-
ta, organizatorji prisrčno za-
hvaljujejo.                 France Brus

Koncert v cerkvi svetega Urha
Vaški odbor Podolnica je v sodelovanju s Prosvetnim društvom Horjul v sredo, 30. 
decembra 2009, ob zaključku leta v cerkvi svetega Urha organiziral koncert, ki so 
se ga udeležili številni občani, ljubitelji vokalne glasbe.

Udeleženci koncerta v cerkvi svete Marjete Ko družno zapojeta cerkvena pevska zbora Iskrice in Plamen. Nastop kvarteta štirih

Igralec in pesnik Tone Kuntner 
v svojem elementu

Nastop pianistke Nadje Rus Novoletne želje in pozdrav horjul-
skega podžupana Francĳa Piška

Mešani pevski zbor PD Horjul z zborovodjem Gorazdom  Janom Ko je nastopil kvartet AS,  so se marsikomu orosile oči in ogrele dlani.

Vabilo
V počastitev slovenskega 

kulturnega praznika Vas 5. 2. 
2010 ob 18. uri vabimo v 

OŠ Horjul na odprtje jubilejne 
slikarske razstave 
Krištofa Zupeta. 

V kulturnem programu bodo 
sodelovali člani Slovenske 

filharmonĳe. 
Slavnostni govornik bo 
Peter Kovačič - Peršin. 
Program bo povezoval 

Matko Zdešar.

Razstava bo odprta še 6., 7. in 8. 
2. 2010 od 10. do 18. ure.

Vljudno vabljeni!

Spomladanski sejem v Horjulu 
Turistično društvo Horjul bo tudi letos organiziralo že tradicionalni 

Spomladanski sejem, 
ki bo v nedeljo, 21.marca 2010, z začetkom ob 10. uri pa vse tja do 17. ure 

v športni dvorani. 
Vsi, ki bi želeli sodelovati, izpolnite spodnjo prĳavnico in jo pošljite na enega 

od navedenih naslovov:
TD Horjul, Slovenska cesta 7, 1354 Horjul ali na  

e-naslov: td.horjul@gmail.com

Dodatne informacĳe so na voljo na GSM: 051/316-318 ali pa zgoraj navedenem 
e-naslovu.

Turistično društvo Horjul Spomladanski sejem 21. marec 2010

PRĲAVICA ZA PRODAJO ALI RAZSTAVO NA SEJMU 

Naziv in naslov razstavljavca:

Ime in priimek: 

Ponudba artiklov: 

E-naslov:

Telefonska številka: 

Rabim stojnico:                DA                         NE

Podpis:                                                                                                   Žig: 

TD Horjul prireja pustno povorko, ki bo v 
nedeljo, 14. februarja 2010. 

Zbor pustnih mask bo ob 15. uri pred Metre-
lom s povorko do športne dvorane Horjul, kjer 
bo za zabavo poskrbel Ansambel Mladi godci.

Najboljše maske bodo nagrajene!

Vabljeni!

Krvodajalska akcĳa Rdečega križa Horjul 
RK Horjul tako kot vsako leto tudi letos organizira krvodajalsko akcĳo, 
ki bo  3. 2. 2010.  Zbirno mesto  bo ob 6.30 na parkirišču Metrela, od koder 
bo avtobus odpeljal v Ljubljano na Zavod za transfuzĳo krvi. Po odvzemu 
krvi bodo krvodajalce povabili na malico v Gostilno Kozinc v Podolnico. 
Vabimo vse dosedanje krvodajalce in tudi tiste, ki bi to želeli postati. 
Darovana kri, ki jo ljudje potrebujejo v najtežjih trenutkih življenja, je naj-
lepše in najbolj plemenito darilo, ki ga ljudje lahko podarimo drug druge-
mu. 

Za vse dodatne informcĳe pokličite gospo Tončko Klobučar na tel. št. 051 353 036 .
KRAJEVNI ODBOR 

RDEČEGA KRIŽA HORJUL
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Prĳetno srečanje 
horjulskih 
upokojencev
Društvo upokojencev Horjul je v večnamenski avli osnov-
ne šole v Horjulu v nedeljo, 20. decembra 2009, organiziralo 
predpraznično druženje, ki se ga je udeležilo  več kot devet-
deset članov društva.
Za praznično okrasitev dvorane so poskrbeli učenci, ki so v 
kotu postavili jelko,  na oknih in stenah pa obesili snežinke, 
zvezdice in druge okraske. Za uvod je vse udeležence sreča-
nja prav lepo pozdravil predsednik društva Andrej Korenčan, 
ki se je upravi šole zahvalil za najem prostora in za kulturni 
program, ki sta ga z učenci pripravili učiteljici Anka Delalut 
– Recital o koledarju in pregovori o vremenu – ter Tadeja 
Drašler – nastop učencev z Orfovimi instrumenti. Recitator-
je  in igralce na Orfove instrumente so upokojenci nagradili 

z dolgotrajnim aplavzom. Ob okusni malici, ki so jo pripra-
vili v gostišču Pr’ Kozinc iz Podolnice, in ob kozarcu pĳače 
se je med člani razvil živahen pogovor o tegobah, ki tarejo 
starejše, pa tudi  o prĳetnostih, ki jih doživimo na društve-
nih izletih in srečanjih.                                   France Brus      

Predpraznični nagovor Andreja Korenčana, predsednika DU 
Horjul, z najboljšimi željami za leto 2010.

Udeleženci predprazničnega srečanja DU Horjul v osnovni šoli 
v Horjulu.

Nastop učencev OŠ Horjul na predprazničnem srečanju upo-
kojencev

Upokojencem so postregli z malico delavci gostišča Pr’ Kozinc 
iz Podolnice.

Predpraznična srečanja so 
vedno dobro obiskana, saj si 
starejši ljudje želĳo prĳetnega 
srečanja in kramljanja z znan-

ci in znajo ceniti kulturni pro-
gram, ki jim ga pripravĳo ob 
tem srečanju.

V uvodu  sta spregovorila 

in pozdravila vse udeležence 
predsednica Društva upo-
kojencev Vrzdenec Tončka 
Filipič ter podžupan Občine 

Horjul Franci Pišek, ki je tudi 
član društva.

Kot gost se je srečanja ude-
ležil predsednik Društva 
upokojencev Polhov Gradec 
Matĳa Golc, ki je vsem zaželel 
prĳetne praznike. Enake želje 
je izrekel tudi poveljnik PGD 
Vrzdenec Robert Kranjec.

V kulturnem programu je 
nastopil Kvartet štirih, v kate-
rem nastopajo možje in fantje 
iz Občine Horjul: Tomaž Biz-
jan, I. tenor, Simon Čadež, II. 
tenor, Andrej Nagode, I. bas 
in Matĳa Bizjan, II. bas. To je 
po stažu sicer mlad kvartet, 
vendar z izkušenimi pevci, 

saj fantje prepevajo že vrsto 
let v domačem zboru.   

Za prĳetno glasbo za uho 
in ples je poskrbel harmoni-

kar Peter Črnilogar, ki je že 
večletni spremljevalec prĳet-
nih srečanj vrzdenških upo-
kojencev.

Za sladke dobrote so po-
skrbele domače gospodinje, 
za okusno malico – klobaso 
z zeljem – pa delavci gostišča 
Pr’ Kozinc iz Podolnice, ki so 
vešči tega dela in zelo hitro 
postrežejo veliko gostov.

Ob glasbi, plesu in kozar-
cu pĳače je prĳetno srečanje 
prav hitro minilo. Upokojen-
ci so si še enkrat  zaželeli vse 
lepo za praznike in ponovno 
srečanje v letu 2010.

France B rus  

Zavrteli so se vrzdenški upokojenci
V nedeljo, 20. decembra 2009, je Društvo upokojencev z Vrzdenca za svoje člane v gasilskem domu organiziralo 
božično-novoletno srečanje, ki se ga je kljub novozapadlemu snegu udeležilo  več kot sto članov društva.

Udeleženci predprazničnega srečanja DU na Vrzdencu Z ubranim petjem je vrzdenške upokojence navdušil Kvartet štirih.

Pozdravni nagovor predsednice 
DU Tončke Filipič z najboljšimi 
željami za novo leto  2010.

Za zabavo in ples je na svoji 
elektronski harmoniki zaigral 
Peter Črnilogar.  

Na zbornem mestu pri Mežnarjevih, pri 
cerkvi svetega Kancĳana, se je letos zbralo 
rekordno število pohodnikov – okrog 130. 
K taki udeležbi je veliko prispevalo kot 
naročeno vreme za pohod. Na startu so si 
pohodniki lahko ogledali črno kuhinjo v 
stari Mežnarjevi hiši ter slikovno in pisno 

gradivo o Cankarjevi materi in njeni druži-
ni. Pred odhodom so lahko popili kavo, čaj 
ali kuhano vino, ki ga je ponudil horjulski 
podžupan Franci Pišek.   Pred cerkvĳo sve-
tega Kancĳana sta udeležence pohoda po-
zdravila in jim zaželela srečno pot podžu-
pan Občine Horjul Franci Pišek in tajnica 

Turističnega društva Horjul Mojca Jazbar. 
Napotili so se  prot Žažarju do Činžarja, kjer 
so jih pogostili in pohodnikom pripravili 
krajši kulturni program.  Pohod so nadalje-
vali prek  Gradišča do Mavsarĳe,  Podčela, 
Stare Vrhnike in do prireditvenega prosto-
ra na Vrhniki.                                 France Brus          

Zbiranje pohodnikov pred staro – obnovljeno Mežnarjevo hišo na 
Vrzdencu

Ogled črne kuhinje v stari Mežnarjevi - Železnikovi hiši

Pozdravni nagovor pohodnikom podžupana Francĳa Piška in taj-
nice TD Horjul Mojce Jazbar

Skupina članov PD  Horjul pred Pohodom po poteh Cankarjeve 
matere

Enajsti pohod po poti Cankarjeve matere
V soboto, 26. decembra 2009, so Društvo ljubiteljev narave in običajev Notranjske Vrhnika, OZVVS  Vrhnika 
- Borovnica, PDV Sever, Odbor Vrhnika, Občina Vrhnika, Turistično društvo Horjul in Zavod Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhnika organizirali že 11. tradicionalni Pohod po poti Cankarjeve matere, na-
menjen praznovanju njenega rojstnega dne (29. 12. 1843) in dnevu samostojnosti in enotnosti.



NAS CASOPIS 368/25. 1. 2010 C M Y K 25

2525. januar 2010
elektronski naslov: obcina@horjul.si  Občina Horjul 

Koledniki s petjem in igranjem prinašajo veselo 
sporočilo božičnega praznika in želĳo srečo v 
novem letu. V ta namen so se zadnji dan pouka 
pred božično-novoletnimi počitnicami učenci 
Osnovne šole Horjul in učitelje glasbene vzgoje 
Imre Farkaš kljub dežju, skriti pod dežnike, sku-
paj s svojimi instrumenti napotili v stavbo hor-
julske občine. Tam so odložili dežnike, poprĳeli 
za instrumente ter zaigrali in zapeli nekaj po-
skočnih pesmi. Le-te so privabile uslužbence ob-

čine, ki so jim postregli s sokom in sladkarĳami. 
Prejšnja leta so se koledniki napotili po Horjulu 
do Metrela, do Doma starejših in vrtca ter vso 
pot igrali in peli. Letos jim je to preprečil močan 
deževni naliv, saj z dežnikom in instrumentom 
v rokah  ni mogoče igrati. Po nastopu na občini, 
s katerim so uslužbencem polepšali zadnji delo-
vni dan v tednu, so se odpravili nazaj v šolo.

France Brus

Koledniki na obisku v horjulski občini so v veži veselo igrali in peli.   

Glede na velike uspehe, 
ki so jih horjulski hokejisti 
dosegli v državnem  in ev-
ropskem merilu, vsako leto 
organizirajo Dan horjulske-
ga hokeja.  Na tem dnevu 
se zvrsti rekordno število 
zaigranih tekem. Tako na-
stopĳo igralci vseh starost-
nih skupin od najmlajših v 
hokejski šoli pa do nastopa 
staršev, ki vsaj malo obvla-
dajo rolanje, hokejsko palico 
in vodenje paka.   Letošnji 
Dan horjulskega hokeja je 
potekal v petek, 18. decem-
bra 2009, v dvorani šport-
nega parka. Na tem turnirju 
smo si ogledali tekme med 
učenci hokejske šole, med 
starejšimi dečki in njihovi-
mi starši, med Jakimi baba-
bi in Puranu ter med TNT 
in Dinamiti ter med starimi 
in mladimi. Tokrat rezultati 
tekem in zmagovalci niso 
bili pomembni; pomembno 
je bilo le sodelovati na tur-
nirju  in utrjevati medseboj-
no tovarištvo in borbenost 
na tekmah, ko gre za uvr-
stitev v ligo ali za čim višjo 
uvrstitev na državnem ali 
evropskem prvenstvu.

France B rus    

Udeleženci hokejske šole  

Spominska fotografija staršev in starejših dečkov Dneva hokeja

Skupna fotografija Dinamitov  stari – mladi

Začetek igre; igralci čakajo na sodniški pisk.

In še pogled na tribuno z navĳači  

Dan horjulskega hokeja

Koledniki obiskali uslužbence horjulske občine

Obilne snežne padavine okrog praznika sve-
tih treh kraljev, 6. januarja, so pošteno zaposlile 
vse, ki se ukvarjajo s pluženjem in posipanjem 
cest  pa tudi čiščenjem parkirnih prostorov.

V horjulski občini je zapadlo nekako od tride-
set do petdeset centimetrov snega, odvisno od 
nadmorske višine posameznega kraja. Delavci 
Janeza Marolta, s. p., s Korene so se pošteno po-
trudili, da so večkrat posuli in splužili vse ceste 
do posameznih naselĳ v občini in očistili par-
kirni prostor pred občinsko stavbo, od koder so 
sneg odpeljali v potok pri Metrelu.

V času sneženja podnevi in ponoči sta vedno 

dežurala dva delavca in po potrebi poklicala 
pomoč. Seveda naenkrat ni mogoče očistiti vseh 
cest, zato so nekateri občani tudi negodovali. V 
snežnih razmerah tudi najsodobnejša mehani-
zacĳa ne zmore vsega. 

Če so obilne snežne padavine zaposlile ko-
munalne delavce, pa je sneg razveselil otro-
ke, ki so se kepali in valjali po snegu, ter tudi 
nekatere občane, ki so skupaj z otroki ali pa v 
spomin na otroštvo in snežene zime ob Ljub-
ljanski cesti zgradili snežena orjaka, visoka več 
kot tri metre.                                France Brus
 

Poprĳeti je bilo treba tudi za snežne lopate in 
očistiti dvorišča in vhode v stavbe.

Male rolbe so še kako priročne za čiščenje ploč-
nikov.

Čiščenje parkirnih prostorov v nočnem času, ko 
ni prometa.

Več kot tri metre visok snežak – smučar na Ga-
brovem dvorišču

Družbo mu je delal korenjak  čez cesto na Marja-
novem dvorišču.

Sneg je razveselil otroke. Na poti iz šole se je bilo 
prĳetno loviti in kepati po svežem snegu. 

Zimske radosti in nevšečnosti
Meteorologi so kar natančno napovedali vreme, ko so za božič in novo leto napo-
vedali obilico dežja, konec prvega tedna v januarju pa obilico snega.
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Leta 1990 je odšel v  zasluženi pokoj.  Takrat so mu sode-
lavci ob odhodu podarili  kletko s papagajem skobčevko, ki 
je že znal nekaj besed.  Z ženo Cirilo sta se veliko ukvarjala s 
papagajem, tako da je znal povedati kar nekaj stavkov, prosto 
leteti po sobi in se hraniti, piti vodo in še opravljati potrebo v 
kletki. Sedanji Štefanov papagaj je že četrti po vrsti. Skobčev-
ka namreč živi le dobrih pet let. Tudi s tem papagajem sta ve-
lika prĳatelja. Sede mu na ramo in govori: »Štefan, pejd sem. 
Adĳo. Klara, ljubica moja, kje si? Ančka pa spančka.« Tudi 
slučajnemu obiskovalcu papagaj sede na ramo in ga skuša 
spoznati. Štefan pove, da je njegova pokojna žena Cirila znala 

še bolje ravnati z vsemi papagaji in jih naučila ne izgovarjati 
le posamezne besede, temveč  cele stavke – čeprav nekoliko 
pomešano.

Zgodilo se je, da je papagaj tudi pobegnil skozi odprto okno 
in se zatekel  na Loparĳo. Čeprav sta še isti dan odšla ponj, sta 
ga našla mrtvega. Let do Loparĳe je bil za hišnega ljubljenčka 
prevelik napor, zato je omagal.

Ob obisku Štefana mi je radovedni Koki takoj priletel na 
ramo, mi pogledal v kozarec in nato odletel do jaslic in božič-
nega drevesca gospodarju na ramo.

Ker Štefan že 65 let prepeva v cerkvenem pevskem zboru in 
je pomočnik organista Nika Kavčiča, ob odhodu pusti Kokĳa 
samega v stanovanju brez bojazni, da bi ptič kaj »ušpičil«; do-
bro ve kdaj in po kaj mora v kletko. Paziti je treba le na odpi-
ranje oken, da ptič ne bi pobegnil in žalostno končal v naravi. 
Je pač prilagojen za življenje v stanovanju.

France Brus

Štantov Štefan s svojim dobrim pernatim prĳateljem

Štefan in njegov pernati 
prĳatelj Koki
Štefan Stanovnik, po domače Štantov Štefan, bo 
konec leta v decembru dopolnil osem križev. V tem 
času je bil inkasant pri Elektro Ljubljana in voznik 
v horjulski Iskri -  sedanjem Metrelu. Prosti čas je 
izkoristil za prepevanje zboru in bil član horjulske 
gledališke skupine.

Zima
Vzela je kristalno kepo vode in jo prislonila k 

razpokanim ustnicam. 
»Ne jej snega, še bolj boš žejna!« A sem se 

hkrati sam spomnil, kako smo človeški  mla-
dički vsako zimo, sedeči na sankah, hrustali 
sneg, ki se nam je v kepicah lepil na volnena 
oblačila. In v tistem hipu sem se spomnil, da so 
pobegnili časi, da sem postal nekdo drug, zato 
sem se sklonil in polizal z naježene bele dlani 
ledeni sladkor. 

Tedaj sem se spomnil. Sneg ima vendar okus. 
In okus snega je še vedno ostal enak. Slike san-
kanja so postale bolj žive in z njimi se je v za-
vest pritepel spomin na dojemanje sveta, kot 
sem ga razumel tedaj.  

Takrat je čas tekel počasneje. Do konca živ-
ljenja, eh, do starosti je bilo tisočletje. Resnično. 
Človek, ki je bil star osemdeset let, se mi je zdel 
bitje izza začetka sveta. Časa je bilo torej več kot 
dovolj, zato so bili živci mirni in zdravi. Prav-
ljični svet se je še prepletal z resničnim vaškim 
socialističnim. Narava nam je takrat še govorila 
z jasnim in domačim jezikom na otroška ušesa.

Počasi, a gotovo se raste. In odrašča. Ker je 
toliko načinov  in predstav, kod in kam in kako, 
pravzaprav odraščamo do smrti. In prav tisti, 
ki so široko uverjeni, da so se dokončno in z 
obema žemljama zasidrali v odraslost zato, ker 
imajo poklic, otroke in hišo, radi spregledajo, 
da je neizpareli otrok še vedno v njih. S smeš-
no tragiko si grabi igrače in se vede natančno 
tako kot otroci v vrtcu. Nezavedno se podreja 
vedenju večine. Verjame v pravljice. Prilizuje se 
vzgojiteljici. Zna biti nerazumljivo krut do ti-
stega, ki je »drugačen.« Sam sebi se zdi blazno 
samopomemben, hkrati pa ga črviči občutek 

manjvrednosti. Pa nič hudega, saj je jasno, da 
govorim o nekih čisto drugih ljudeh.

Mi smo z nogami na tleh. Vemo, da proda-
jamo sebe in svoje življenje za denar in da nas 
goljufajo na sto načinov,  a mi vztrajamo, ker 
vztrajajo drugi. Vztrajamo, ker se navadiš tudi 
smradu. Vztrajamo, ker nimamo moči spre-
meniti sveta, niti svoje usode (vsaj mislimo, da 
je nimamo). Predvsem pa vztrajamo zato, ker 
imamo otroke.

Ta mala zlata bitja, mi sami v časovni kapsuli, 
se podajajo na pot, ki jo gazimo mi. In tako brez 
konca, v čudnem kolobarju. Čudovit in zavda-
no omoten preplet ljubezni in napak.

Pa zakaj bi gozdovnik govoril o tem.
Le zato, dragi moji družbeni sopotniki, ker 

se nam je vsem zgodilo nekaj neverjetnega. Ob-
staja del v kozmični psihi, ki je kriv za to, da 
se je okrog nas zgostila megla Velikega izko-
riščevalca. Kdo da je in kakšne sorte je megla, 
že hitim razlagati, čeprav je besed za to malo 
in jih je težko sestaviti v podobo. Veliki izko-
riščevalec je neodrasla, neizčiščena energĳa v 
človeških psihah. Ta otročja (ne otroška) ostali-
na je gonilo vsemu zlu, ki smo mu priča v zgo-
dovini, in obilnim količinam tega časa. Vsako 
živo bitje ima sebi in svojemu pokolenju lastno 
psiho, nam lastna človeška je že tako mogočna, 
da jo le redki ohranjajo v polnem ravnotežju, 
pri drugih pa se cepi v tako močne tokove, da 
se menifestirata Bog in Satan in zaplešeta v ne-
skončnem spopadu.

Od tu priteka zlo na zemljo. Potres in poplava 
nista zlo, to je življenje planeta. Zlo so zamor-
jena življenja, uničenje radosti, zastrupljanje 
in laži. Tako zlo pa prihaja le od človeka. Prav 
taka neodrasla, nasilna ihta je krivec za vojne, 
diktature in poniževanje soljudi in drugih bitĳ. 
Pa najsi bo to na družinski ali planetarni ravni.

Izvir je  enak in bolečina enaka.
Ne delajmo si utvar, da bi morali zamenjati le 

politike, pa bi bilo vsa v redu. Dokler tako do-
jemaš stvari, si prav tak politik v svoji psihi tudi 
ti. Zdaj najbrž ni več skrivnost, da Zemljo in nas 
vse čakajo velike spremembe. Mehanizem, ki 
temelji na kapitalu in sli po oblasti, ni  mogel 
ustaviti težnje, ki sproža podnebne spremem-
be. Pravzaprav se dogaja čudovita sprememba. 
Reči, ki smo jih priklicali v imenu človeštva, nas 
bodo nepreklicno postavile pred izpit odraslo-
sti. Odraslosti kot bitĳ, ki bodo morala ozave-
stiti odgovornost budnih in zdravih staršev. 
Prihaja izkušnja, ki jo doslej nismo imeli. Naš 
rodni krov, Zemlja bo s samovarovalnimi me-
hanizmi odgovorila na stanje, ki ga ustvarjamo. 
Zemlja je kozmični demon in zato nam ne bo 
sladkano s kakšnimi poceni solzavostmi, na 
to vas opominjam, da se pripravite. Dogaja se 
že nekaj časa in to je šele začetek. Pred nami 
je rojstni dan tiste kakovosti, ko si indĳanski 
mladec zasluži novo ime. Ime, ki ga duhovno 
razlaga in podpira. Ime, ki govori o njegovih 
najboljših odlikah. 

Mreža divjega življenja se trga po  vsem pla-
netu. Breme tega ugašanja bo morala prenesti 
človeška vrsta. Tudi ti in jaz.  In le eno nas bo 
podpiralo v prenašanju tega bremena. Zavest, 
da nismo stali križem rok. Obdržali nas bodo 
rezultati skupnih duhovnih, umskih in fizičnih 
naporov ter nezlomljeno upanje v Ono dobro, 
ki spaja vse in je v vsem, kar je. Nikakor ni čas 
za zehanje v ogrevanih kletkah. Mi smo tista 
bitja Zemlje, zaradi katerih in za katera se lomi 
čas.

Mi, zdaj živeči.
Veste, pa niti ni treba z ognjenim mečem za-

gaziti v sveto vojno, z dinamitom strašiti po ve-
leblagovnicah, zagrniti rulete pred človeštvom 

in vaditi dihanje, takoj kupiti še en avto, ker 
ima čistejši izpuh in kar je še takih neumno-
sti. Velja že to, da zberete pogum in ugasnete 
televizor zato, da se boste pogovarjali z živimi 
ljudmi okrog sebe, da boste pred pomladjo na 
vrtu obesili dve novi ptičji gnezdilnici, morda 
celo netopirnico, da se boste znali z ugasnjenim 
mobĳem sprehajati po gozdu čisto potihem in 
opaziti še en gozd na tleh in enega v krošnji in 
naslednjega v koreninah ... Da se boste poniža-
li k osvobojenosti ega, mirno in vztrajno iskali 
svojo pot, morda ugotovili, da vas osrečujejo 
majhna čudesa, ki so zastonj in tu. 

Saj vem, kako hudo težko je to, če si v vsak-
danjemu primežu družbene realnosti. Pa ven-
dar. Zagotovo bo planet spregovoril tudi tebi 
osebno, da se boš znašel pred samim sabo. Za-
gotovo ti bodo ponujene priložnosti. In tukaj te 
prosim, bodi buden, da jih ne spregledaš pre-
večkrat in vsaj eno primeš za roko. 

Ali ne bi bilo čudovito, če bi prihodnje življe-
nje človeka, tisto, ki se vĳe navzgor, bilo pod-
prto tudi s tvojo ljubeznĳo. Takrat, ko bomo 
nosili novo ime, prečiščeno brez oproščanja in 
potuhe. Takrat, ko nas ne bodo imenovali Mis-
leči človek, ampak Sočutni človek.

Naj ugaša strah. Zalivaj ga z modrostjo, ka-
kor Zemlja s snegom, kristalno vodo ohlaja, 
umirja in očiščuje prostor. Kakor zrak, ki šumi 
skozi veje gozdov, razvozlava bolečine minu-
lega in harmonizira duh v spočito primarnost. 
Kot lava, ki stopi vse nazaj vase v tekoče meso 
zemlje.  

Spoznaj otroka v sebi, da boš odrasel. Veliki 
izkoriščevalec bo pač izgubil dobrega potrošni-
ka. Ti pa boš močnejši in svetlejši kot kdaj koli. 
Na jeziku boš prebral, kaj ti sporoča okus sne-
ga. In zato boš pripravljen na dni, ki prihajajo.

Primož Bizjan

Učenci za učence
V petek, 24. decembra 2009, so učenci Osnovne šole Horjul pod 

vodstvom svojih učiteljev in mentorjev v Prosvetnem domu v 
Horjulu v počastitev dneva enotnosti in samostojnosti in slovesu 
starega leta pripravili skupno proslavo za učence vseh devetih 
razredov osnovne šole.

Na proslavi, ki sta jo izredno sproščeno in spretno vodila Mar-
tina Marolt in Matjaž Plestenjak, so nastopili recitatorji in različne 
pevske in glasbene skupine, ki so jih sovrstniki v dvorani za po-
samezne nastope nagradili z burnim aplavzom.

Res prisrčno slovo od starega leta 2009 pred božično-novolet-
nimi počitnicami in počastitev praznika dneva samostojnosti in 
enotnosti, ki ga praznujemo šele nekaj let v samostojni Slovenĳi.

France Brus 

Zazveneli so instrumenti Orfovega instrumentarĳa.

V prepolni dvorani so sošolci nastopajoče nagradili z burnim 
aplavzom.

Voditelja programa Martina Marolt in Matjaž Plestenjak  ter uči-
telj glasbe Imre Farkaš, ki je voditelj pevskih zborov.

Mladinski pevski zbor OŠ Horjul in dirigent Imre Farkaš
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Župan Lovro Mrak je v 
svojem govoru v uvodu po-
vedal, da se vsako leto zadnjih 
sedem let srečujejo v tej dvo-
rani, da skupaj proslavĳo ju-
bilej. » Vsi rodovi pred nami 
in za nami so lahko ponosni, 
da smo Slovenci dosegli svo-
jo samostojnost,« je poudaril 
Mrak. Ob tej priložnosti se je 
spomnil tudi na stvari, ki so 
se zgodile v občini ter pred-
stavil načrte občine za prihod-
nje leto. Med drugim je župan 
spomnil na ureditev vrtcev v 
občini, rekonstrukcĳo šole ter 
gradnjo njenega prizidka in 
športne dvorane na Dobrovi, 
prav tako pa so v letu 2009 za-
čeli z rekonstrukcĳo, gradnjo 
prizidka in gradnjo športne 
dvorane osnovne šole Polhov 

Gradec. Povedal je še, da so v 
tem leti urejalo kanalizacĳsko 
omrežje in plinifikacĳo, z deli 
pa bodo nadaljevali tudi v letu 
2010. Ob tem je dodal: »Lahko 
rečemo, da se je v zadnjih le-
tih tudi na Dobrovi res veliko 
naredilo.«  

Slovesnost je povezoval Jure 
Sešek, ki se je ob tej priložno-
sti spomnil temeljnih vrednot 
slovenstva ter recitiral poezĳo 
Kajetana Koviča. Ob koncu je 
prisotnim zaželel »Upamo, da 
bo to seme praznovanja vzkli-
lo v vas in da boste prazno-
vali ne le do datuma, ki smo 
ga danes počastili, temveč vse 
dni  letu.«

V kulturnem domu je nasto-
pil Mešani pevski zbor KUD 
Dolomiti Dobrova, ki ima na 

Dobrovi že dolgoletno tradici-
jo. Občinstvu so se predstavili 

tudi Zasavski rogisti, ki že več 
kot tri desetletja s svojimi na-
stopi navdušujejo goste doma 
in tudi v tujini. 

Glasbeni večer sta popestri-
li violinistka Petra Herič, ki je 
na odru blestela ob klavirski 
spremljavi Kaje Lojevec, uči-
teljici klavirja v Glasbeni šoli 
Vrhnika. Navdušil pa je tudi 
mladi harmonikar Benjamin 
Malovrh, ki je nastopil ob izku-
šenem violinistu Karlu Žužku. 
Kakovosten kulturni program 
je  dopolnil tudi operni solist, 
ki je nastopil ob spremljavi pi-
anistke Mance Trček. Sloves-
nost sta z odličnim plesnim 
nastopom popestrili plesalki 
plesnega dua DKDŽ Panora-
ma Dobrova.

Vesna Erjavec

Župan Lovro Mrak se je spom-
nil na narejeno v letu 2009 in 
predstavil načrte za prihod-
nost.

Na podlagi 17. člena Odloka o nadomestilu za uporabo stavb-
nih zemljišč  (Ur.l. RS, št. 106/99, 131/2003) in 16. člena Statu-
ta Občine Dobrova- Polhov Gradec (Naš časopis,  št. 252/99, 
351/2008) je Občinski svet občine Dobrova- Polhov Gradec na 
15. izredni redni  seji dne 30.12. 2009 sprejel   

S K L E P
o vrednosti točke za  izračun nadomestila

za uporabo stavbnega zemljišča 

1. člen
Vrednost točke za izračun nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na območju občine Dobrova – Polhov Gradec za leto 
2010 znaša 0,002212 EUR.  

2. člen
Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Našem časo-
pisu, uporablja pa se od 1. januarja 2010 dalje.

Št.: 0011-0018/2009- 2
Dobrova,   30. decembra 2009 

Župan 
Občine Dobrova- Polhov Gradec 

Lovro MRAK l.r.

Veliki koncert Marjana Zgonca

S pesmimi 
od Triglava do Jadrana
Športna dvorana OŠ Dobrova
31. 1. 2010 ob 17. uri

Glasbeni gostje:

Ansambel Saše Avsenika, Tanja Žagar, Ansambel Mod-
ri val, Boris Kopitar, Ansambel Pogum, Viktorĳa, An-
sambel Bitenc, Branko Zgonc

Program bo povezoval Boris Kopitar.

Predprodaja vstopnic:

Občina Dobrova - Polhov Gradec, Aljaž bar na Dobro-
vi, Bencinski servis Horjul, Avtobusna postaja Polhov 
Gradec, Okrepčevalnica Pr Kozinc - Podolnica, in uro 
pred koncertom v športni dvorani.

Obeležili dan samostojnosti in enotnosti
Dobrova, 18. december 2009 – Občanke in občani so tako kot v prejšnjih letih v prostorih kulturnega doma 
na Dobrovi obeležili  devetnajst  let od plebiscita o samostojnosti in neodvisnosti Slovenĳe. Kot slavnostni 
govornik je nastopil župan Lovro Mrak, ki se je spomnil dosežkov občine v letu 2009. Za kulturni program so 
poskrbeli kakovostni izvajalci, slovesnost pa so  končali z druženjem in pogostitvĳo.

Svoje znanje sta združila violinist Karel Žižek in harmonikar Be-
njamin Malovrh.

Polna dvorana si je ogledala tudi plesni nastop dua  Panorama Do-
brova.

Zapel je mešani pevski zbor z dolgoletno tradicĳo.

Na odru je blestela violinistka 
Petra Herič.

Kakovosten kulturni program 
je dopolnil operni pevec.

Polhov Gradec – Po božičnih in novo-
letnih praznikih je bilo pri polhograjski 
osnovni šoli precej živahno: podirali 
so telovadnico in odvažali ruševin. V 
času zaključka redakcĳe, to je sredi ja-
nuarja, je bilo gradbišče že večinoma 
počiščeno gradbenih odpadkov, delav-
ci pa so  pripravljali teren za gradnjo 

nove telovadnice. Obenem so severno 
od bodoče telovadnice tudi betonirali 
brežino. Kot so pojasnili na občini, dela 
zaenkrat potekajo brez večjih odstopanj 
od začrtanega terminskega načrta, zato 
upajo, da bodo delavci kmalu začeli s 
samo gradnjo telovadnice. Takoj ko bo 
le-ta dobila prve obrise, se bodo lotili še 

gradnje prizidka. Načrtujejo, da bodo 
vanj naselili del učencev in tako spro-
stili prostore za obnovo tudi v starem 
delu šole. Sicer pa se bodo delavci celo-
vite obnove šole lotili poleti. Naj še za-
pišemo, da so delavci že podrli bazen v 
pritličju šole, kjer bodo zgradili šolsko 
kuhinjo.(gt)

Staro telovadnico, ki je stala za šolo, so podrli. Delavci že pri-
pravljajo  teren za gradnjo nove. 

Obnova polhograjske osnovne šole

Telovadnica in bazen sta podrta

Nad predvideno telovadnico delavci gradĳo podporni zid. 

Občina Dobrova-Polhov Gradec
Stara cesta 13
1356 Dobrova 

Upravni prostori na Dobrovi (Stara cesta 13)
Uradne ure: 
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 in od 14.00 do 16.00 ure
Petek od 8.00 do 12.00 ure 
Telefon: 01 3601 800, telefaks: 01 3601 805
Elektronski naslov: info@dobrova-polhovgradec.si 

Pisarna v  Polhovem Gradcu (Polhov Gradec 13)
Telefon: 01 3601 800, telefaks: 01 3601 805
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Janez Dro�ina je marljiv in vsestransko 
aktiven obrtnik iz Šentjošta nad Horjulom. 
Leta 1996 se je z bogatimi izkušnjami in 
znanjem odločil za samostojno obrtniško 
pot. Znanje je pridobil v takratnem pod-

jetju Žičnica na področju pnevmatike in 
hidravlike, lesnoobdelovalnih strojev in 
tehnike. Opravlja dejavnost varjenja sani-
tarne plastike, popravila kmetĳske meha-
nizacĳe, varjenja, struženja, rezkanja ko-
vinskih materialov ter predelave strojev in 
posebnih strojev. Ima bogato vsestransko 
znanje, povezano s kovinskim servisom, 
zato je v pomoč prenekateremu naročniku. 
Še zlasti so mu pri srcu razvoj in inovacĳe. 
Zato je sposoben predelati stroj, narejen za 
en namen, za drug namen. Ne ustraši se še 
tako zahtevne in inovacĳske naročnikove 
zahteve. Obrtniška dela opravlja pretežno 
na terenu.

Janez Dro�ina je zelo dejaven tudi v 
širši skupnosti. Že tri mandate je pred-
sednik Gasilskega društva Šentjošt, član 
upravnega odbora gasilskega društva pa 
je že vse od leta 1981. Društvo, kateremu 
predseduje, je tekmovalno zelo aktivno. 
Letos so predstavniki gasilskega društva 
Šentjošt zasedli 3. mesto na pokalnem tek-
movanju za pokal Gasilske zveze Sloveni-
je. Je gasilski častnik 2. stopnje in ima že 
od leta 1993 opravljen tečaj za gasilskega 
sodnika. Pred leti je bil zelo aktiven tudi v 
Krajevni skupnosti Horjul. Vodil je namreč 
izdelavo telefonskega omrežja in vgrad-
nje nove telefonske centrale. Je dober oče 
treh otrok, ki se izobražujejo za inženirja 
elektrotehnike, na komunikologĳi in v 2. 
letniku gimnazĳe.

V družini Jožeta Zalarja so obrtniki že 
tretji rod. Njegov oče, doma z Blok, je za-
čel obrt, Jože pa se je izpopolnjeval tudi na 
Dunaju in v Nemčĳi, njegov sin, prav tako 
Jože, pa nadaljuje delo svojih predhod-
nikov. Ko se je vrnil iz tujine, je leta 1970 

prevzel domačo delavnico ter se usmeril 
v izdelavo kovinskih kulis, scenskih in 
igralskih pripomočkov za film, televizĳo, 
gledališče, konstrukcĳ za predstavitve na 
razstavah, sejmih in uprizoritve na pro-

stem. Ker je že po 
naravi precej umet-
niška duša, so veliko 
njegovih idej upošte-
vali tudi naročniki. V 
njegovi delavnici so 
nemalokrat nastajali 
tudi izdelki umetne-
ga kovaštva in klju-
čavničarstva, ki so 
imeli poleg uporab-
ne tudi umetniško 
vrednost. V njegovih 
kovaških izdelkih je 
bilo velikokrat pre-
poznati izdelke sta-
rih obrtnikov, ki jih je 

vedno občudoval in že kot mlad je začel 
zbirati stare umetniške izdelke in tudi iz-
delke uporabne vrednosti ter pozneje še 
svojega sina navdušil za zbiranje starin.

Jože je bil od svoje mladosti strasten 
športnik ter se udeleževal tekaških tekmo-
vanj doma in v tujini. Bil je član športne 
sekcĳe na Območni obrtni zbornici Ljub-
ljana Vič - Rudnik, med drugim tudi v 
kegljaški ligi, in bil nekaj časa tudi njen 
predsednik. Kar šest mandatov je bil član 
skupščine viške zbornice. Na rodnem 
Rudniku je med drugim sodeloval z An-
samblom Ludvika Lesjaka in Štradonarji, 
s katerimi je igral tudi na porokah. Akti-
ven je bil in je še vedno v domačem oko-
lju, prav tako tudi v Župnĳskem svetu in 
gospodarskem svetu Župnĳe Rakovnik. 
Že 30 let je aktiven član KS Peruzzi. Leta 
1998 je bil tudi njen župan - predsednik. Je 
soorganizator novoletnih veselic za kraja-
ne Peruzzĳeve ulice in poletnih gasilskih 
veselic. 30. junĳa 2009 je vstopil v vrste 
upokojenih obrtnikov, a se ni bati, da bo 
miroval. Njegov sin nadaljuje obrt in oče 
mu z veseljem priskoči na pomoč. Že nekaj 
let pa se z ženo udeležujeta trekingov po 
različnih deželah sveta.

Matĳa Žgajnar se je rodil leta 1952 in 
deluje kot obrtnik - samostojni podjetnik 
že 33 let. Leta 1970 se je izučil za avtome-
hanika. Preden je stopil na samostojno pot, 
se je v svoji stroki zaposlil pri takratnem 
podjetju Agrostroj na področju servisira-
nja, predvsem tovornih vozil, viličarjev in 
traktorjev. Imel je dovolj znanja in izkušenj 
in se je leta 1976 odločil za samostojno pot 
in registriral obrt za popravilo kmetĳske 
mehanizacĳe in vozil. Delovni in poslovni 

prostor je bil v novi domači hiši na Selih 
pri Lavrici, zdaj Selska ulica 5, na Škofljici. 
Začel je z enim zaposlenim, kmalu je za-
poslil še dva vajenca. Zaradi ažurnosti in 
kakovosti ter navsezadnje tudi zaradi cene 
je bilo dela vsak dan več. Prostorska stiska 
je  terjala širitev delavniških prostorov, 
zato je v naslednjih letih dvakrat razširil in 
dozidal delavniške prostore. V tistem času 
je dejavnost razširil še na vzdrževanje to-
vornih vozil. Vse to je potegnilo za seboj 
tudi povečanje števila zaposlenih na šest 
delavcev in še do šest vajencev. Takrat je 
vsa dejavnost potekala na domačem dvo-
rišču, zato je bila vseskozi prisotna želja 
po novih, sodobnih prostorih. Že leta 1994 
je od podjetja Hoja na Škofljici kupil 5.000 
kvadratnih metrov zemljišča. Lokacĳa je 
bila že predvidena za gradnjo obrtne cone 
na Škofljici. Priprava zemljišča in drugi ad-

ministrativni postopki so trajali vse do leta 
2001, ko je začel graditi sodoben servisni 
center skupaj z enotnim skladiščem delov 
ter z ustreznim računalniško podprtim si-
stemom, ki ga je uradno odprl leta 2003 in 
vanj s Selške ulice preselil celoten program 
servisiranja. Kljub začetnim težavam mu 
je s sposobnostjo in znanjem uspelo, da je 
dejavnost stekla in se nenehno tudi širila. 
Kmalu je za potrebe dejavnosti in opera-
tivnih zunanjih površin dokupil še 6.500 
kvadratnih metrov zemljišča in ga ustrez-
no uredil. 

Matĳa Žgajnar je bil poleg zahtevnega 
vodenja dela v dejavnosti aktiven tudi na 
drugih področjih. Bil je dejaven v Krajevni 
skupnosti Lavrica in en mandat tudi njen 
predsednik. Bil je občinski svetnik, je član 
Old Timer Cluba ter Društva podjetnikov 
in obrtnikov Škofljica. Njegovo videnje 
uspeha je v razvoju, v pogledu na poso-
dabljanje in v ustrezno izobraženih ka-
drih. Zato lahko pokončno nastopa z nazi-
vom MOJSTER AVTOMEHANIK MATĲA 
ŽGAJNAR.

Peter Grabner, 
sekretar na OOZ Ljubljana - Vič

Na Dobrovi tradicionalen 
prĳeten večer z božičnimi 
pesmimi
Božični čas prinaša posebne skrivnosti in razloge 
za veselje. Vsako leto imamo tradicionalno prilož-
nost prisluhniti lepim božičnim pesmim, ki so ob 
bogatem kulturnem večeru obogatene tudi s prĳet-
no glasbo. 

Tudi letos je mešani pevski zbor KUD Dolomiti pripravil 
prĳeten Božični koncert. Bogat kulturni večer z gosti je razve-
selil številne obiskovalce. V akustični cerkvi na Dobrovi so za-
peli tudi pevci Otroškega pevskega zbora župnĳe Dobrova in 

Fantovskega zbora Dobrova pod vodstvom dirigenta Boruta 
Dolinarja. Poleg petja se je na koncertu razlegal prĳeten zvok 
inštrumentov. Predstavila se je skupina Orffovi inštrumenti 
pod vodstvom Jožeta Lange, med katerimi so lepo zvenela tol-
kala, piščali in citre. Pritrkovalci so pod vodstvom mentorice 
Majde Kržič zven izvabljali iz uglašenih glasbenih cevi. Svojo 
noto v glasbi so dodale orgle, ki vselej napolnjujejo z bogatim 
zvokom. Slišali smo ubrano igranje kitare in prodorni zvok 
trobente. K glasbenemu delu je svoj prispevek dodal godalni 
kvartet dveh violin in violončelov, ki so posebej izrazno igrali 
skupaj s prepevanjem božičnih pesmi pevcev mešanega zbo-
ra. Bogat vokalno inštrumentalni večer je z zbrano spremno 
besedo strnila v celoto Mojca Kucler Dolinar, ki je k božične-
mu vzdušju dodala še nekaj globokih misli. Ploskanju navdu-
šenega občinstva je ob sklepu sledila še pesem Sveta noč. 

Po tradicionalno dobro obiskanem koncertu, ki vsako leto 
prinaša tudi nekaj novega, je sledilo prĳetno druženje. Številni 
zbrani so se pogreli ob toplem čaju in kuhanem vinu. Božični 
koncert je v zimskem večeru poleg petja in glasbe ljudi pove-
zal tudi ob prĳetnem kramljanju.

MRK

Podelili priznanja barjanec
V petek, 11. decembra, popoldne smo na Območni obrtno-podjetniški zbornici Ljubljana Vič praznovali prvo 
obletnico odprtja nove poslovne stavbe zbornice in prvič trem članom podelili tudi priznanje barjanec. Pri-
znanje barjanec prejme samostojni podjetnik ali zakoniti zastopnik podjetja, ki je član zbornice, za aktivno 
delovanje v obrti in širši skupnosti. Pri podelitvi priznanja barjanec se upoštevajo merila, kot so urejenost 
obratovalnice, ugled obrtnika, dolgoletni staž, ki se meri od 10 let naprej, in aktivno delovanje v širši skupno-
sti. Pred člani v polni veliki dvorani Podjetniškega centra Vič so tokrat priznanja barjanec prejeli trĳe obrt-
niki. Priznanje barjanec so prejeli Janez Dro�ina, strojnokovinski servis iz Šentjošta, Jože Zalar, upokojeni 
obrtnik z Rudnika, ter Matĳa Žgajnar, avtomehanik s Škofljice. V nadaljevanju podrobneje predstavljamo 
nagrajence, ki so se z nesebičnim delom se posebej izkazali tudi v okviru lokalne skupnosti.

V torek, 22. 12. 2009, smo na podružnici Črni Vrh pripravili 
novoletni nastop za starše. Učenci in učiteljice smo se  ves 
december pripravljali na ta dogodek. Pridno smo vadili za 
nastop ter praznično in zimsko okraševali šolo. Starši so 
se, tako kot vedno, vsi udeležili prireditve.  Tako so nam 
pokazali, da cenĳo naš trud in da si radi vzamejo nekaj 
svojega časa tudi za nas. Menim, da jih nismo razočarali in 
da smo jih s svojim nastopom razveselili.
Učenci 1. in 2. razreda so povedali, kako pomemben del 
človeka so noge. V igrici Dober tek, zajček so zajčku po-
magali iskati njegovo najljubšo hrano. Dobra vila jih je 
prepričala, da je najboljši korenček.  Menda celo odrasli 
bolje slišĳo, če ga redno jedo. Z glasbeno pravljico Izgub-
ljena snežinka in babica Zima pa so svoje starše razvese-
lili učenci 3. in  4. razreda. Vsi učenci in učenke so pod 
vodstvom zborovodkinje gospe Metke Zgaga zapeli nekaj 
pesmi. Ker je december mesec obdarovanj, smo za starše 
izdelali tudi darilca. Preživeli smo lepo popoldne in več-
er in se na koncu še posladkali s pecivom, ki so ga spekle 
mamice.

Simona Planinc

Novoletni nastop za 
starše
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Prednovoletni čas 
je že po tradicĳi na-
menjen različnim 
srečanjem, druženju 
in analizi prehojene 
poti v iztekajočem se 
letu. Srečanja pote-
kajo na različnih po-
dročjih. Tako že kar 
nekaj let v okviru 
novoletnih priredi-
tev Občina Dobrova 
- Polhov Gradec in 
župan Lovro Mrak 
na druženje po-
vabita vse občane, 
starejše od 75 let.  

Letošnja prireditev je potekala 
v sredo, 16. decembra 2009, v 
kulturni dvorani na Dobrovi. 
Povabilu se je odzvalo več kot 
70 ljudi. Prireditev je bila na-
menjena predvsem druženju, 
pogovoru, izmenjavi mnenj. 
Vse navzoče je pozdravil žu-
pan Lovro Mrak, ki je predsta-
vil pomembne projekte, ki jih 
je občina uresničila leta 2009, 
in izpostavil nekaj projektov, 
ki jih v občini načrtujemo za 
prihodnje obdobje ter bodo 
neposredno vplivali na kako-
vost življenja ljudi v naši ob-
čini. 
Dogajanje sta s svojim nasto-
pom popestrila Tilen Velkovrh 
s svojo harmoniko in Lucĳa 
Trobec v vlogi Pike Nogavič-
ke.  Prednovoletno srečanje 
starejših je že tradicionalno. 
Iz mnenj, pohval in zahval 
udeležencev sklepamo, da 
preživĳo prĳetno popoldne, ki 
jim ostane v lepem spominu. 
Vedno znova pa si vsi skupaj 
zaželimo, da bi se ob letu spet 
srečali.

Sandra Bizjan

Še bi hotel med vami živeti,                                                                            
vendar nisem mogel več tako trpeti
Od zdaj naprej bo pa za vas na nebu svetila ena zvezda več.

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj se je od nas poslovil naš dragi mož, oče, brat in 

nečak

Dore Mlinar
(02. 05. 1954 – 11. 01. 2010)

Vsem, ki ste ga obiskovali na domu ali v bolnici, mu podali roko in s tem lajšali njegovo trpljenje, 
nam pa nesebično stali ob strani in nam na kakršenkoli način pomagali, se iskreno zahvaljujemo. 
Iskrena hvala tudi vsem, ki ste se prišli od njega poslovit, ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovi zadnji poti in s tem pokazali, kako ste ga imeli radi in ga spoštovali. Hvala tudi obema žup-
nikoma za lep poslovilni obred in podjetju Konstrukcĳe Schwarzmann za vse, kar ste storili za nas, 
ter vsem gasilcem.

žena Mimi, sinova Boštjan z Mojco in Mitja, brata Ivan z družino in Stanko ter teta Marjanca
Kako prazen je svet, ko umre en sam človek. (Dante)

Srečanje starejših občanov naše občine

Na lepo sončno, a hladno zimsko nedeljo 
so se ljudje začeli zbirati okoli Marĳinega 
svetišča na Dobrovi. Na poti od župnĳskega 
doma proti cerkvi se je marsikomu ustavil 
pogled na mlaju, ki je stal v neposredni bli-
žini kapelice Marĳe v Leščevju. Pritrkavanje 
je naznanilo slovesen začetek sv. maše. Slav-
ljenec je ob somaševanju treh duhovnikov 

daroval slovesno sveto mašo. Predstavnica 
župnĳe je v uvodu pozdravila vse navzoče in 
poudarila veličino duhovniškega poslanstva 
domačega župnika. Župljani smo mu s pri-
pravo praznovanja želeli izkazati hvaležnost 
za njegovo duhovno oskrbo in vzdrževanje 
svetišč. S kora se je razlegalo glasno ubrano 
petje domačega mešanega pevskega zbora 
ob odmevni spremljavi orgel. Bogoslužje so 
s štiriglasnim petjem popestrili Čuki. Do-
mači župljani so sodelovali pri branju beril, 
prošenj in zahvale, svoj prispevek s pesmĳo 
pa je dodal otroški pevski zbor in skupina 
Orffovi inštrumenti. 

V pridigi je prof. dr. Drago Ocvirk nago-
voril jubilanta in si kot izhodišče vzel pre-
brano božjo besedo o Janezu Krstniku. S 
spretno besedo je uspel narediti zanimive 
vzporednice med  obema likoma in se vmes 
tudi malce pošalil, kar je zbrano občestvo v 
cerkvi še posebno pritegnilo k pozornosti. 
Župnik je tako kot je v navadi ob zaključku 
sv. maše prebral oznanila. Med njegovim 
branjem pa se je potiho za njegovim hrbtom 
neopazno postavila pred oltar skupina de-
klet, ki sestavljajo pevsko skupino Sirene.  S 
prepevanjem so začele že v času njegovega 
župnikovanja na Homcu. Presenetile so ga 
s  čudovito pevsko točko, ki je ganila župni-
ka in številne zbrane. Dogajanje se je stop-
njevalo s prepevanjem pesmi Vse najboljše 
ter prisrčnim voščilom in darilom v imenu 
župljanov, krajanov in občanov. Po  končani 
sv. maši smo ob fotopredstavitvi in spremni 
besedi osvetlili veličino dela in poslanstva, 

ki ga g. župnik opravlja na Dobrovi, ter iz-
vedeli marsikatero zanimivost, med drugim 
tudi to, da je poleg gradnje in številnih ob-
nov svetišč z vzrejo nemških ovčarjev v sa-
mem svetovnem vrhu.

Slavje se je nadaljevalo v dvorani župnĳ-
skega doma ob igranju Ansambla Bitenc in 
skupine Čuki ter voščilih predstavnikov 

ŽPS in Krajevne skupnosti Dobrova. V polni 
dvorani in za to priložnost lepo okrašeni je 
bilo čutiti prĳetno vzdušje, za kar so poskr-
beli tudi domači glasbeniki in Sirene. Vodi-
telj je na oder povabil tudi slavljenca g. Aloj-
zĳa Goloba, ki je zbranim spregovoril nekaj 
misli. Druženje se je nadaljevalo ob številnih 
raznovrstnih domačih dobrotah pridnih go-
spodinj ter kuhanem vinu in čaju v spodnjih, 
skupnih prostorih župnĳskega doma. Lahko 
smo pokramljali tudi s župnikovimi sorod-
niki, še posebno smo bili veseli prisotnosti 
njegove mame.

S skupnim praznovanjem smo slavljencu, 
domačemu župniku g. Alojzĳu Golobu, že-
leli pokazati, da ga spoštujemo in mu želi-
mo stati ob strani pri njegovih prizadevanjih 
za dobro župnĳe. Župnik je kazal veselje in 
nam sporočil, da si želi sodelovanja v dobro 
ljudi na Dobrovi ne glede na njihovo versko 
ali politično pripadnost. Namignil nam je, 
da bo vse svoje sile namenil tudi obnovi ču-
dovitega Marĳinega svetišča na Dobrovi.

Pripravljalni odbor se zahvaljuje vsem, ki 
so kakor koli po svojih močeh pripomogli k 
pripravi in izvedbi praznovanja ob osebnem 
okroglem jubileju g. župnika Alojzĳa Golo-
ba. Hvala krasilcem, pevcem, inštrumen-
talistom, pridnim domačim gospodinjam, 
gasilcem, Vrtnarstvu Breskvar, Gostilni sv. 
Martin v Podsmreki, skupini Čuki, Ansam-
blu Bitenc, skupini Sirene, Radiu Ognjišče, 
župnikovi gospodinji dr. Ireni Grecs in vsem  
drugimdobrotnikom.

    M&R

Žal tudi drugi sklep ni nič boljši od prvega, 
le nekaj več praznega besedičenja je v njem. Ko 
smo sklep proučili, se ni bilo težko odločiti, na kaj 
bomo naslonili utemeljitev druge tožbe. Kot prvič 
julĳa 2009, so se tudi tokrat izvoljenci ljudstva iz 
SD, ZARES in DESUS odločili, da nove občine ne 
dovolĳo, ker območje bodoče občine ni sklenjeno. 
Nekateri visoki uradniki še vedno ne znajo brati 
zemljevidov in ne morejo spoznati, da naselje Selo 
leži v KS Dobrova, z naseljem Selo nad Polhovim 
Gradcem  ki leži v KS Polh.Gradec, pa nimamo 
nič .Žal to ves čas ponavljamo, pa nič ne zaleže. 
Kako bodo gospodje utemeljili novo pobudo, če 
Sela ne bomo navajali (bo pač  del Hruševega, 
kot je formalno še sedaj). Gospodje so polni idej 
in bodo morda navedli, da  v novi občini povsod 
sonce ne sĳe enako?? 

En izgovor za ponovno odklonitev pobude so 
že našli,  in sicer, da preostali del občine brez Do-
brove ne bi mogel živeti kot samostojna občina.  
V sklepu je še precej besedičenja o gospodarski 
krizi, ki vpliva na zmanjševanje prihodkov občin, 
seveda vse brez kakršne koli ekonomske uteme-
ljitve in dokazov. Ne izpolnjujemo, pa pika, po-
slancem  morajo občani sveto verjeti. Hudič pa je, 
če jim vsega ne verjamemo in zahtevamo dokaze 
za njihove trditve. V sklepu ni nobene besede, da 
so vladajoče stranke dovolile novi občini Mirna 
in Ankaran, čeprav je iz podatkov razvidno, da 
slabše izpolnjujejo pogoje kot Dobrova. Ta očitna 
krivica nikogar od poslancev svete trojice ne za-
nima in    tudi ne čutĳo potrebe, da bi svoje ne-
spoštovanje enakosti pred ustavo in zakoni na-
šim občanom kakor koli utemeljili. Tudi toliko 
se niso potrudili, da bi posegli v še ne tako staro 
preteklost in bi ugotovili, da je Polhov Gradec na 
začetku leta 2002 vložil pobudo za ustanovitev 
lastne občine. Takrat je bila pobuda zavrnjena, 
ker takratni parlament,  razen Občine Šmartno, 
pač ni dovolil  nobene druge občine. Ni pa takrat 
nihče v Državnem zboru trdil, da Polhov Gradec 
ne more samostojno živeti. Morda so se  zdaj res 
zadeve toliko spremenile ali pa ima kraj le težave 
z novim vodstvom, ki si ne upa (ali pa ne zna) 
samostojno odločati. Takratno vodstvo je še kako 
dobro utemeljilo možnosti Polhovega Gradca za 
življenje v lastni občini. Žal pa je problem kraja, 
da vsakega, ki si preveč upa, sami odstrelĳo. To 

pa že ni več naš problem.
Nove tožbe  zaradi navedenega ni bilo težko 

utemeljiti. Iz leta 2002 je na  voljo dovolj gradiva, s 
katerim smo zavrnili dušebrižniško skrb vladajo-
če trojice SD, Zares in Desus za usodo preostalega 
dela občine, če bo Dobrova šla na svoje. Vse akte 
smo lepo priložili tožbi in sedaj pričakujemo, da 
nam bo Upravno sodišče še v drugo ugodilo. Za-
htevamo pa tudi, da Državni zbor pošteno pogle-
da 13.a člen zakona o lokalni samoupravi, katere-
ga menda ne izpolnjujemo. V njem so naštete vse 
zahteve, ki jih moramo imeti izpolnjene in jih tudi 
imamo, ker pa tega vrli poslanci ne ugotavljajo 
za vsako stvar posebej, je seveda sklep tak, kot je. 
Sploh ni govora o posameznih postavkah, ki bi jih 
morali izpolnjevati, ker bi se lahko takoj ugotovi-
lo, da zakon izpolnjujemo v celoti. Slabo se nam 
bo pisalo, če bodo  v  parlamentu kot glavnemu 
čuvarju zakonitosti tako spoštovali zakone. 

 Iz magnetograma seje izstopajo posebno modre 
razprave, kako imamo preveč občin. Pri tem mo-
ram omeniti negativno mnenje  poslanca, ki nam 
ga ponujajo za novega ministra za okolje. Kako bo 
razumel okoljske probleme, če pa ne razume več-
je zavzetosti  občanov za delo v majhnih občinah, 
kjer se njihova pobuda hitreje sliši in prej uresniči 
kot v veliki občini, kjer je ponavadi posluh le za 
večje objekte. Luknja v asfaltu pa ni problem, ki 
bi zanimal župana, občana pa jezi vsak dan. V 
razpravi ni nihče  razmislil o možnosti, da bo ob-
čine država razbremenila in, na primer, šolstvo, 
zdravstvo in socialo prepustila bodočim pokraji-
nam, občine pa se bodo bolj zavzeto ukvarjale z 
okoljem, z odnosi med občani, z urbanistično po-
litiko. Ali je pošteno, da, na primer, neko majhno 
občino zamorimo z obveznostmi za gradnjo nove 
šole, za kar bi morala skrbeti država oz.pokraji-
na, če želi zagotoviti enakomeren razvoj tega po-
dročja. Sedaj pa  nastajajo velike, saj se »gre neka 
občina hud luksus«, druga pa mora postrgati vse 
denarje, da zagotovi vsaj osnovni standard. 

Pričakujemo, da bo sodišče kmalu ponovno ob-
ravnavalo našo tožbo, ker vsaj na tem področju 
pa vlada red. O tem pa v naslednji številki. Ne 
bodo se nas še tako kmalu znebili!

Anton Potočnik
Odbor za novo Občino Dobrova

Župnik Alojzĳ Golob praznoval
Prvo nedeljo  leta 2010 je župnik Alojzĳ Golob daroval slovesno zahvalno mašo. 
Pred dnevi je obhajal osebni okrogli jubilej in prav v ta namen smo mu župljani 
pripravili prazničen dan. 

Zaradi neenakosti pred zakonom spet 
tožba proti Državnemu zboru
Že v zadnjem članku decembra 2009 sem napisal, da bomo morali ponovno toži-
ti državo Slovenĳo oz.Državni zbor zaradi kršitve Ustave in Zakona o lokalni 
samoupravi glede ustanavljanja nove Občine Dobrova. G. Milan Gumzar, po-
slanec LDS, ki je kot vlagatelj pobude za novo občino pooblaščen za vložitev 
tožbe, je to storil 17. 12. 2009, potem ko smo prejeli sklep Državnega zbora, 
št.003-04/09-15/15,  dne 10. 12. 2009, s katerim so poslanci SD, ZARES IN DE-
SUS drugič zavrnili pobudo za ustanovitev nove Občine Dobrova. Državni zbor 
je moral pobudo drugič obravnavati zaradi sodbe Upravnega sodišča Slovenĳe, 
ki je ugodilo naši prvi tožbi, ker ob prvi zavrnitvi  pobude Državni zbor ni ob-
razložil svojega sklepa.



NAS CASOPIS 368/25. 1. 2010 C M Y K 30

30 25. januar 2010
elektronski naslov:  info@dobrova-polhovgradec.si Občina Dobrova - Polhov Gradec 

V poštev pridejo pravljice in razne 
vrste pripovedk oziroma povedk, kot 
jih strokovno imenujejo. Lahko so bajč-
ne, krščanske, strašljive, roparske, raz-
lagalne, zgodovinske, socialne, anekdo-
tične, šaljive in smešne, tudi etnološke 
pripovedke, skratka vse, kar se prenaša 
iz roda v rod s pripovedovanjem. Zaže-
leno je, da je v pripovedi zgodbica, nič 
zato, če je zelo kratka. Zbirajo se tudi 
različice. Pri tem je treba poudariti, da 
v ljudskem izročilu ni napak. Podlaga 
pripovedi je pogosto nek objektivni 
dogodek, okrog katerega pa je ljudsko 
doživljanje spletlo čustva, domišljĳo, 
želje. Odkrivati te poteze neavtorske 
slovstvene dediščine pomeni poskušati 
ujeti duh določenega območja, njegove 
posebnosti,  ki se kažejo v številnih ta-
kih ali drugačnih vsebinah povedk. Ker 

gre za čim bolj naraven prenos govor-
jenega jezika v knjigo, je zelo zaželeno, 
da je zapis v narečju. 

Vsi s polhograjskega, dobrovskega, 
črnovrškega in šentjoškega območja, 
ki se od svojih prednikov spominjate 
pripovedk, bajk, vraž, zagovorov in 
drugega gradiva iz ljudskega spomina 
in se zavedate, da se v njih skriva zrno 
kulturne dediščine, prĳazno povabljeni 
k sodelovanju. Pišite lahko spodaj ime-
novani  v Srednjo vas 19 a, 1355 Polhov 
Gradec ali pa na e-naslov: milka.boka-
l@gmail.com.

Smuči  – pohorski tip tudi na 
Polhograjskem

Med takim iskanjem ljudskega blaga 
se odkrĳejo velike zanimivosti. Ena od 
njih je ta, da so na Polhograjskem kma-
lu po drugi svetovni vojni poznali po-
horski tip smuči. Smuči so namreč tisto
častitljivo staro slovensko prometno 
sredstvo, o katerih je pisal že Valvasor 
v svoji Slavi vojvodine Kranjske (1689). 
Povezuje jih z bloškim smučanjem, ki ni 
samo najstarejša zvrst smučanja v Slo-
venĳi, ampak v vsej Srednji Evropi. Po-
leg bloškega smučanja v  Slovenĳi po-
znamo še drugi tip smuči, t. i. pohorske 
smuči, ki se krmarĳo z vrvico. V krivi-
nah smučk je bila zvrtana luknja, skozi 
katero je bila napeta vrvica, ki jo je smu-
čar držal v rokah in s potegovanjem 
krmaril smuči po snegu. Tak tip smuči 
je bil znan tudi na Polhograjskem.  Za 

zgodovino slovenskega smučanja je to 
zelo zanimiv podatek. Tako so smučali 
na Prapročah kmalu po drugi sveto-

vni vojni. Takih smuči se še spomnita 
Anton Koprivec z Briš 26 in Ludvik 
Pustovrh s Praproč 13. Kot navdušena 
smučarja sta se oba lotila tudi izdelave 
smučk. Ludvik Pustovrh še  vedno hra-
ni preproste smuči, ki jih je sam naredil. 
Anton Koprivec se je tudi poskušal pri 
tem poslu. Še danes kot posebno zna-
menitost hranĳo na njegovem domu 
prav lepe smuči, ki mu jih je izdelal 
Franc Koritnik, Lebnov z Briš.  

Vsi ti drobci iz slovenske preteklosti 
odkrivajo posebnosti našega preteklega 
življenja. Opisan primer sicer ni tipi-
čen iz ljudskega izročila, nam pa vse-
eno sporoča o našem načinu življenja, 
o spretnosti našega človeka, o njegovi 

navezanosti na naravo, konec koncev 
tudi o debelih zimah, ki jih ni več, in o 
tem, zakaj pravĳo, da je smučanje slo-
venski nacionalni šport.  Izrazi, značilni 
za tako smučanje, bodo sicer zapisani 
in pomensko razloženi v Slovenskem  
smučarskem slovarju, ki nastaja v so-
delovanju med Sekcĳo za terminološke 
slovarje Inštituta za slovenski jezik Fra-
na Ramovša ZRC SAZU in Smučarsko 
zvezo Slovenĳe, nekaj zgodb, ki opi-
sujejo naše smučanje, pa bo, upajmo, 
prinesla nova knjiga pripovedk z na-
šega območja.  Tako se bodo tudi naši 
kraji pridružili območjem, na katerih 
je ljudska slovstvena dediščina ohra-
njena zanamcem. Milka Bokal

Krivine smuči, podobne pohorskim, na 
domu Antona Koprivca na Brišah 26. 

Ludvik Pustovrh s Praproč s smučmi, 
ki jih je naredil sam.

Zemljevid Slovenĳe z območji posameznih zbranih povedk; številka 38 ozna-
čuje naš del. 

Obvestila kmetĳske svetovalne službe 
PRENOS PLAČILNIH PRAVIC  
Rok vlaganja zahtevkov za prenos plačilnih pravic je podaljšan 
do 31. januarja 2010.
Obrazci in navodila za prenos plačilnih pravic so na voljo na 
spletni strani ARSKTRP
h�p://www.arsktrp.gov.si.
Vlagatelji naj  pri izpolnjevanju zahtevkov upoštevajo priprav-
ljena navodila, izpolnĳo vse potrebne rubrike v posameznem 
obrazcu in se tako izognejo najpogostejšim nepravilnostim, ki 
so bile zaznane v prejšnjih letih. 
Posebno naj bodo pozorni, da: 
• je na zahtevku »začasni prenos plačilnih pravic«  treba ob-

vezno vpisati datum zakupa, torej do kdaj bo trajal zakup 
plačilnih pravic; 

• morajo na zahtevkih za prenos plačilnih pravic, na katere je 
treba vpisati podatke o prenesenih površinah (začasni prenos 
plačilnih pravic - zakup, trajni prenos - prodaja z zemljiščem), 
biti ob vložitvi navedeni GERK PID-i, ki so že preneseni na 
prenosnika; 

• je zahtevku za prenos plačilnih pravic na podlagi dedovanja  
nujno treba priložiti dokazilo (sklep o dedovanju ipd.), iz kat-
erega je razvidna utemeljenost novega prevzemnika plačilnih 
pravic.

VLAGANJE ZAHTEVKOV ZA POSEBNO PREMĲO 
( biki, voli ) – III. obdobje
zakol v času od 1. oktobra do 31.decembra 2009 – rok vlaganja 
zahtevka:  januar 2010

VLAGANJE ZAHTEVKOV ZA EKSTENZIVNO REJO ŽEN-
SKIH ŽIVALI – III. obdobje
telitve v času od 1. avgusta do 10. decembra2009  – vlaganje 
zahtevkov: januar 2010

Naročanje na tel. št.:  256 – 57 - 92 (Nada Gabrenja)
Nadomeščanje v času odsotnosti:
256 – 57 - 91 (Franc Palčič)
256 – 57 - 93 (Zlatko Krasnič)

Povrnitev trošarine za leto 2009
Upravičenci in dokazila
Upravičenci do vračila trošarine za leto 2009 so na podlagi 
Pravilnika o načinu vračila trošarine za energente, ki se porabĳo 
za pogon kmetĳske in gozdarske mehanizacĳe (Uradni list RS, 
št. 10/06, 12/07, 3/09) fizične osebe, ki so v registru kmetĳskih 
gospodarstev pri Ministrstvu za kmetĳstvo, gozdarstvo 
in prehrano (MKGP) evidentirane kot nosilci kmetĳskih 
gospodarstev, ki imajo  na dan 30. 6. 2009 v RS  v uporabi toliko 
gozda in kmetĳskih zemljišč po posameznih vrstah dejanske 
rabe, da skupna normativna poraba znaša vsaj 540 litrov. 
Upravičenci do vračila so tudi fizične osebe, ki nimajo v uporabi 
kmetĳskih zemljišč, imajo pa na dan 30. 6. 2009 v RS v uporabi 
najmanj 10 ha gozda. 
Pri uveljavljanju vračila za gozd se v primeru več upravičencev 
- članov istega gospodinjstva (skupnost oseb, ki imajo skupno 
stalno ali začasno prebivališče, upošteva površina gozda v 
uporabi vseh članov gospodinjstva, zahtevek pa predloži eden 
od uporabnikov gozda kot vlagatelj v okviru gospodinjstva. V 
takšnih primerih se izpolni polje »5: Pooblastilo za uveljavljanje 
vračila trošarine za gozd«, ki je del zahtevka. 
V skladu s pravilnikom podatke o zemljiščih  glede na stanje 
na dan 30. 6. 2009 (kot dokazila) pridobi carinski organ po 
uradni dolžnosti in jih vlagatelj ne prilaga. 
Obseg povrnitve 
Vračilo trošarine se uveljavlja za dejansko porabljeno gorivo 
v letu 2009, kot je razvidno iz računov, vendar največ do 
normativne porabe. Ne glede na vrsto mineralnega olja, za 
katero upravičenec uveljavlja vračilo, se kot plačana trošarina 
priznava trošarina, predpisana za plinsko olje.
Normativna poraba je določena na leto glede na površino in 
dejansko rabo kmetĳskih in gozdnih zemljišč v RS v uporabi 
upravičenca, kakor ju izkazujejo GERK (grafične enote rabe 
zemljišč kmetĳskega gospodarstva) oziroma zemljiški kataster 
za gozd ter znaša: 
• 200 litrov na 1 hektar njive ali vrta, trajnih rastlin na njivskih 

površinah, rastlinjaka, matičnjaka, trajnega travnika, 
barjanskega travnika in ekstenzivnega sadovnjaka  (skupina 
1), 

• 420 litrov na 1 hektar vinograda, intenzivnega  sadovnjaka, 
hmeljišča, oljčnika ali drugega trajnega nasada   (skupina 2), 

• 50 litrov na 1 hektar plantaže gozdnega drevja (skupina 3), 
• 15 litrov na 1 hektar gozda ali kmetĳskega zemljišča, poraslega 

z gozdnim drevjem (skupina 4).
Vloga in računi
Vlogo za vračilo trošarine za leto 2009 je treba vložiti na obrazcu 

TRO-A do 31. marca 2010 pri pristojnem carinskem organu 
(osebno ali poslati po pošti). Obrazci so podobni kot prejšnje 
leto. Za obdobje vlaganja poleg leta (2009) vpišemo še mesece. V 
primeru vlaganja enkrat na leto, ki ga obravnavamo, se vpiše 1 
- 12, lahko pa tudi z besedami. Obrazci so na voljo na internetni 
strani carine  www.carina.gov.si (rubriki OBČANI ali Obrazci).

Vlogi se priloži originalne račune za nakupljeno gorivo, ki 
jih je treba oštevilčiti na način “1/n”, “2/n”,...”n/n”, pri čemer 
je “n” število računov. Veljajo računi za kupljeno gorivo na 
bencinskih servisih ali pa računi za strojne storitve, na katerih 
je navedena količina porabljenega goriva. Mora pa izvajalec 
storitve podati izjavo (napisati na račun), da za navedeno 
gorivo ne bo sam uveljavljal povrnitve trošarine. To izjavo že 
vsebujejo računi za storitve prek strojnih krožkov. Za račune 
z datumom do 15. 6. 09 bo povrnitev trošarine 50 %, za račune 
po tem datumu pa 70 %. Vsi, ki prilagate več računov, kot je 
vaša upravičena količina povrnitve (za »rezervo«), pazite, iz 
katerega obdobja boste priložili »preveč« računov.
Po končanem postopku carinski organ vrne potrjene račune 
upravičencu, ta pa jih  mora hraniti 10 let po preteku leta, na 
katerega se nanašajo in jih na zahtevo predložiti na vpogled 
carinskemu organu.

Napovednik izobraževanj v organizacĳi Kmetĳske 
svetovalne službe – Izpostava Vič

Datum Naslov Lokacĳa Ura 

1. 3. 
2010

Predstavitev zahtev Programa 
razvoja podeželja Republike 
Slovenĳe za obdobje 2007 
– 2013 za kmetĳsko okoljske 
podukrepe

Kulturni 
dom 
Polhov 
Gradec

9.00

Dopolnitve in novosti zahtev 
navzkrižne skladnosti ter 
načela dobre kmetĳske prakse

Kulturni 
dom 
Polhov 
Gradec

Predavanja se bodo  ponovila 2.marca  ob 9. uri v Podpeči 
(Kulturni dom) in 3. marca ob isti uri v Vrbljenih (gasilski 
dom).
Predavanja so namenjena vsem nosilcem kmetĳskih 
gospodarstev, ki nameravajo v letu 2010 vložiti Zbirno 
subvencĳsko vlogo.

Kmetĳska svetovalna služba
Nada Gabrenja, univ. dipl. inž. agr.

Zbiranje ljudskega izročila na dobrovskem, polhograjskem, črnovrškem 
in šentjoškem območju
Zbirka Glasovi, v kateri se zbira slovensko ljudsko izročilo iz celotnega slovenskega etničnega ozemlja, postaja čedalje bolj znana. Nekateri jo primerjajo z velikim 
Štrekljevim zbiranjem slovenskih ljudskih pesmi iz druge polovice 19. stoletja. V zadnjih nekaj letih jo izdaja Celjska Mohorjeva družba.  Od leta 1988, ko je zbirka 
začela izhajati,  je do leta 2009 izšlo že 37 knjig, zbranih pa je okrog 12 000 pripovedi raznih vrst. Zbirka s polhograjskega, dobrovskega, črnovrškega in šentjoškega 
območja se pripravlja in naj bi na zemljevidu Slovenĳe, ki prikazuje že zajeta območja, imela številko 38.

POTRDILO O PRIDOBITVI ZNANJA IZ 
FITOMEDICINE

Vsi, ki ste opravljali obnavljalni tečaj 6. novembra v Podpe-
či, lahko še  januarja 2010  prevzamete izkaznice na sedežu 
Kmetĳske svetovalne službe na Viču.
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Pol ure pred začetkom pri-
reditve smo zagrnili zaveso, 
v dvorani je igrala glasba, pri-
merna času, na odru je stala 
okrašena novoletna jelka, na 
kateri so utripale lučke in ne-
kaj je bilo v zraku. Pred vho-
dom v dvorano so učenke in 
učenci prĳazno pozdravljali 
obiskovalce in se jim zahvalje-
vali za prostovoljne prispevke. 
V zakulisju je bilo zaznati naj-
stniško razposajenost, pričako-
vanje, željo po uspehu in ne-
strpnost. Ko sem povedala,  da 
je dvorana polna, smo spozna-
li, da gre zares. Umirili smo se, 
se zresnili, si dali še zadnje na-
potke, si izmenjali vzpodbud-
ne besede, se postavili na svoje 
mesto, ugasnili luči v dvorani, 
odgrnili zaveso in … na božični 
večer so učenci 9. a skupaj z obis-
kovalci v dvorani čakali Božička. 
Med čakanjem so deklamirali 
božične pesmi v nemščini in 
francoščini ter peli v angleščini 
in španščini ob spremljavi kita-
re. Na obisk so prišli koledniki. 
Dekleta so zapela Tri ptičice, 
fantje pa so sproščeno in pre-
pričljivo povedali kolednico 
– vsak eno vrstico. Brez plesa 
v tem prazničnem času ne gre, 
zato nam je Krištof Janša iz 8. a 
razreda na harmoniko zaigral 
sieben shrit (ziben šrit), učenci 
pa so odplesali ta ples, ki so se 
ga naučili pri izbirnem pred-

metu ljudski plesi pod vod-
stvom Urške Žagar in Mojce 
Bizjak. Nestrpnost je narašča-
la, saj Božička ni in ni bilo. V 
roke so vzeli kitaro in zapeli 
slovenski evergreen Šuštarski 
most, ki je padel na dušo sta-
rim in mladim, si povedali še 
kakšno manj znano vražo in 
misel o prĳateljstvu. Zanimivo 
je bilo slišati, kako praznujejo 
božič po svetu. Čas je hitreje 
minil in kmalu smo v ozadju 
zaslišali kraguljčke. Prišel je 
čisto ta pravi Božiček. S svojim 
Ohoho je bil prepričljiv in zato 
je najmlajše obiskovalce takoj 
pridobil. Nikamor se mu ni 
mudilo. Zibal se je na ležalni-
ku, medtem ko so devetošolci 
in obiskovalci prepevali vesele 
otroške pesmice.

Napetost se je stopnjevala. 
Oči nastopajočih in obisko-
valcev so se zazrle v razred-
ničarko Urško Žagar, ki je že 
nekaj mesecev nismo videli 
pri pouku. Posebej zanjo smo 
napisali božično-novoletno 
voščilo in ga ob tej priložnosti 
tudi prebrali. Razredničarka je 
povedala, da je prĳetno prese-
nečena, ganjena in upravičeno 
ponosna na svoje devetošolce 
ter se zahvalila tudi meni kot 
njeni sorazredničarki. 

Presenečenje je bilo popolno 
v trenutku, ko smo razglasili 
vsoto zbranega denarja. Učenci 

so se spogledovali, se veselili, 
zahvaljevali in ploskali.

Pred veličastnim koncem so 
se mi zahvalili za organizacĳo, 
idejno zasnova, celotno besedi-
lo, režĳo in scenarĳ, predvsem 
pa za to, da sem jim zaupala 
tako pomembno nalogo in 
ker sem verjela vanje. Po-
vedali so, da so si pridobili 
dragoceno izkušnjo, saj se jih 
je večina prvič soočila z nasto-
panjem na takem odru in spo-
znali so, da se na odru odlično 
počutĳo.

Konec prireditve je bil tak, 
kot smo si ga želeli – čaroben 
in prazničen. Ob odru smo 
prižgali sveče ter v angleščini, 
nemščini, francoščini, špan-
ščini, italĳanščini in hrvaščini 
voščili srečno novo leto. Po 
bučnem aplavzu smo ugasni-
li vse luči in s pomočjo Alfija 
Nipiča vsi skupaj zapeli Sil-
vestrski poljub. Gorele so le še 
sveče in utripale so novoletne 
lučke na novoletni smrečici. Za 
trenutek se nam je ustavil čas, 
bilo nam je toplo pri srcu in bili 
smo srečni. 

Srečno novo leto je zazvenel 
v en glas in nastopajoči so po-
časi odhajaliiz odra. Na odru 
je ostal le Božiček, ki je za naj-
mlajše prinesel bombončke, 
pisane balončke in mandarine,  
drugi pa smo se zbrali v mali 
dvorani na pogostitvi, ki so jo 
pripravili starši nastopajočih.

Bila sem deležna čestitk star-
šev, starih staršev, krajanov 
in kolegov učiteljev. Mamice 
najmlajših so bile hvaležne za 
skromno pozornost in za to, da 
je Božiček prišel na obisk v naš 
kraj. Mamice devetošolcev pa 
so mi prišepnile, da so bile na 
trenutke ganjene in preseneče-
ne nad svojim otrokom ter nad 
enotnostjo in složnostjo nasto-
pajočih. Očetje so se čudili, da 
so sodelovali vsi učenci, da je 
vsak imel svojo vlogo, ki se jo 
je naučil na pamet in povedal 
razločno in naglas. Tudi uče-
nec, ki je prireditev snemal, je 
svojo nalogo izpeljal odlično. 

Hvala KS Polhov Gradec, 
ki so nam omogočili nastop v 
Kulturnem domu Jakoba Trob-
ca v Polhovem Gradcu, hvala 
Jožetu Malovrhu za brezhib-
no ozvočenje, hvala prĳaznim 
polhograjskim poštarkam, ki 
so poskrbele za našo kostumo-
grafijo in posebej za nas naro-
čile Božičkove kape, ki smo jih 

imeli na glavi ves čas priredit-
ve, najlepša hvala  občinstvu 
za pozorno spremljanje in so-
delovanje ter za prostovoljne 
prispevke. Zbrani denar bodo 
učenci porabili za valeto in 
končni izlet. Najlepša hvala 
tudi staršem za podporo in 
naklonjenost ter za okusno in 
obilno pogostitev.

Vsem nastopajočim bi rada 
še enkrat čestitala za odlično 
predstavo. Svojo nalogo in 
vlogo ste sprejeli z veseljem 
in jo odgovorno izpeljali. Delo 
z vami je bilo več kot prĳetno,  
upoštevali ste dogovore in 
upoštevali napotke pri pravilih 
igre na odru, zato sem močno 
stiskala pesti, da vam kaj ne bi 
spodletelo in se skupaj z vami 
veselila vašega uspeha. Za-
dovoljna sem, da ste začutili 
čarobnost odra in moč mikro-
fona. Hvala vam za prekrasno 
izkušnjo, zaradi katere je moja 
ljubezen do odra še večja in 
zaradi katere bom v  prihod-
nje še raje pripravljala take in 
drugačne prireditve v kraju in  
zunaj njega. 

Če si še kdaj zaželite igrati 
gledališče, pa … Saj veste, kje 
me najdete.

Barbara Rednak Robič

Knjižnica Dobrova

Lep pozdrav!
V februarju vas vabimo v Knjižnico Dobrova ;
☼ pravljična urica - četrtek, 11. 2. ob 17. 
uri
Pravljica Isabel Abedi „Želja za malo vilo“. 
Pripoveduje pravljičarka Jelka Krošelj. 
☼ ustvarjalna delavnica za odrasle »Mala 
šola ličenja z vizažistko Natašo Logar« - 
ponedeljek, 15. 2. ob 17. uri
Srečali se bomo petkrat, enkrat mesečno 
(februar - junij). 
Na prvem srečanju bomo spoznali osnove 
tehnike ličenja, morfologijo obraza, različne 
podlage, sence, korekture obraza in še 
marsikaj. 
Nataša Logar je znanje pridobila na Zavodu 
za tehnično izobraževanje v Lj. in se dodatno 
izobraževala v Milanu. Sodelovala je z 
različnimi stilisti in fotografi ter ličila na 
modnih revijah, slikanjih za revije, porokah...
☼ razstava, od 19. 2. do 19. 3. 
Vabljeni na ogled razstave » Barjanskih 
dvanajst «. Razstava nagrajenih fotografij z 
natečaja Najlepše fotografije Ljubljanskega 
Barja 2009.
Knjižnica Dobrova
Mestna knjižnica Ljubljana, Knjižnica Prežihov Voranc
Ul. Vladimirja Dolničarja 2, 1356 Dobrova
Vodja knjižnice: Maja Car Marn
Tel.št.: 01/364 20 40
Urnik knjižnice:  
pon.: 8.00 – 14.00
tor., sre., pet.: 13.00 – 19.00 
čet.: zaprto
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»Tole gre od ljudi za ljudi – ne 
glede na to, kje si, kaj si, kdo si.« 
Za naslov prispevka  sem si sposodila refren iz besedila 
znane raperske pesmi Murata in Josea z naslovom Od 
ljudi za ljudi. Besedilo pesmi je služilo tudi kot ena iz-
med iztočnic za pogovor o temi letošnjega 20. otroškega 
parlamenta z naslovom Stereotipi, rasizem in diskrimi-
nacĳa.  

Kot vsako leto smo razpisani temi  namenili nekaj decem-
brskih in januarskih razrednih ur ter nato organizirali šolski 
otroški parlament. Učenke in učenci naše šole so se skupaj z 
razredničarkami in razredniki pogovarjali o tej zahtevni temi 
ter delili svoja mnenja in izkušnje. Poskušali smo razumeti po-
jave in izraze, kot so: globalizacĳa, evropeizacĳa, medkulturni 
dialog, stereotipi, predsodki, diskriminacĳa, rasizem, drugač-
nost, enakost in enakopravnost.  

Ozrli smo se po našem okolju in se pogovorili o tem, kdo 
smo Zemljani, Evropejci, Slovenci. Spoznavali smo stereoti-
pe in se otresali predsodkov do Čefurjev, Romov, beguncev, 
bolnikov, paraplegikov, tetraplegikov, slepih in slabovidnih, 
gluhih in naglušnih in še in še.  

Za iztočnice smo uporabili in prebirali literarna dela, kot 
so: Drugačen, K. Cave, C. Riddel in Veveriček posebne vrste, 
S. Makarovič (1. in 2. razred), Ko so bili krokarji še pisani, E. S. 
Wicke, C. Holland (3. razred in 4. razred), Matilda, R. Dahl (5. 
razred), Srce iz špeha, S. Tamaro (6. razred),  Zĳalo, A. Fine (7. 
razred), Sramota, R. Swindells (8. razred) in Zvezdica, J. Spinel-

li (9. razred). 
Predstavniki par-

lamenta so zbrali 
misli in zaključke z 
oddelčnih razprav 
in jih predstavili v 
obliki poročila in 
različnih izdelkov. 
Na zasedanju šol-
skega parlamen-
ta smo si ogledali 
številne ilustracĳe, 
zanimive plakate, 
vznemirljive stripe, 
se pridružili verigi 
prĳateljstva,  si ogle-
dali zabaven dram-
ski prizor, slišali 
izvirno pesem in se 
poigrali s pisanimi 
lutkami. Tako je v 
obeh avlah nastala 

razstava izvrstnih izdelkov, ki pričajo o neizmerni ustvarjal-
nosti naših učenk in učencev ter učiteljic in učiteljev. 

Prepričana sem, da nam je uspelo razširiti naša obzorja in 
razbiti nekaj najbolj razširjenih stereotipov ter se otresti ne-
kaj najpogostejših predsodkov. Zaključili smo z mislĳo: Zave-
dajmo se, da smo vsi drugačni in potrudimo se, da smo vsi 
enakopravni. 
In še za konec, Murat in Jose: »Tole gre od ljudi za ljudi – ne 
glede na to, kje si, kaj si, kdo si.
Tole gre od ljudi za ljudi – za vse ljudi.«  

Viktorĳa Hribovšek, 
mentorica SUŠ, Osnovna šola Polhov Gradec

Kako je nastal 
mobitel (sodobna pripovedka)
Bilo je še v tistih časih,  ko še niso slišali za mobi-
tel. Zato še niso mogli klicati z njim.
Nekega  večera se je skupina  otrok  dogovarjala, da bi nasled-
nji dan odšli na piknik.
Morali bi se nekako sestati, a kaj ko so živeli daleč stran nara-
zen. Nihče ni vedel, kaj naj naredi. Naslednji dan pa se je zgo-
dilo, da je nekdo prišel zjutraj, nekdo popoldne ... Na koncu so 
se le poiskali. Vsi so bili nekoliko razdraženi, ker so se dolgo 
iskali. Rok  je sklenil, da naredijo načrt, da se bodo naslednjič 
lahko dogovorili. Tuhtali so in tuhtali. Dolgo je bila tišina, ko 
je nekdo rekel,  da bi lahko izumili napravo, po kateri bi se 
sporazumevali. Niso vedli, kako naj to naredijo. Na pikniku 
so se že dogovorili, kdaj se bodo zopet srečali. Vsak je moral 
nekaj prinesti. In res naslednji dan so vsi prišli ob istem čas; se-
stavljali so, pa se ni izšlo, pa spet in spet, skoraj so že obupali,  
ko se jim je posrečilo. Kar poskočili so! Ampak  niso vedeli, 
kako naj reč vključijo. Pritiskali so na vse tipke in uspelo jim 
je. Ko so ga vključili, so se takoj vse naučili. Sedaj pa še ena te-
žava, kako naj  novo stvar poimenujejo: sromo, mako, listatro, 
makal, mobiset.
Na koncu pa nekdo: mobitel. Vsem se je zdela ideja imenitna.
Tako so OTROCI v  svet prinesli mobitel in nikoli več se niso 
iskali po vasi.                                                 Katarina Oblak, 7. r

VSI DRUGAČNI, 
VSI ENAKOPRAVNI
Ta svet je poln skrbi in 
žalosti.
Dajmo, izbrišimo skupaj vse 
te skrbi.
Ljudje smo si drugačni,
ker enaki nismo vsi.
Mi bi radi spremenili,
da ljudje bi soljudi cenili.
Vsi smo drugačni,
vsak je dober vsaj v eni 
stvari.
Priznajmo si, pohvalimo,
če kaj dobro naredimo.
Vsi imamo pravice,
da se nam ne delajo krivice.
Vsak od nas opravi svojo naj 
dolžnost,
da drugačnost ne bo več 
skrivnost.
Imamo pravico,
da izvemo resnico,
da veliko se naučimo
in se s prĳatelji veselimo.

Sestavili učenci 
in učenke 3. c in 4. c        

POŠ Črni Vrh

Božič po svetu
Božično-novoletna prireditev v izvedbi učencev 9. a 
razreda OŠ Polhov Gradec je uspela nad vsemi pri-
čakovanji. Nastopajoči so se svojim staršem, sorod-
nikom, prĳateljem, znancem, učiteljem, krajanom in 
našim najmlajšim prikazali v popolnoma drugačni 
luči in obiskovalce prĳetno presenetili.  Občinstvo je 
svoje navdušenje izkazalo z dolgim in bučnim aplav-
zom, med katerim se je slišalo bravo, bravo. 
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Krpan je mesece vozil okoli 
angleško sol. Enkrat pa mu 
jo je zmanjkalo. Zato se je 
odločil, da se bo vrnil do-
mov. 
Bil je grd deževen dan. Dež 
je lil kot iz škafa, ceste so 
bile vse razrite. Krpan pa 
je stal nepremičen v nekem 
hlevčku, ki si ga je našel in 
gledal, kako lĳe.
Minil je dan in Krpan se je 
odpravil naprej. Peljal se je 
po vseh mogočih bližnjicah, 
ki je vedel zanje, le zato, da 
bi bil prej doma. Krpan se 
je že tako veselil, da je po-
zabil, kje pelje. Peljal se je 
in peljal …Pripeljal se je do 
nekega ogromnega gradu. 
Izza grma si je ogledoval 
viteze in druge vojščake, 
kako se pripravljajo na od-
hod. Slišalo se je samo: “ 
Poiščite ga. Iščite po vseh 
dolinah, gorah … Ko ga 
najdete, ga pripeljite.“ Kr-
pan ni niti slutil, da iščejo 
njega. Dobrovoljen se je od-
peljal do gradu. Na glavo si 

je  poveznil velik klobuk, da 
se mu ni videlo obraz in da 
ga ne bi prepoznali. Vitezi 
so si ga ogledovali in nekdo 
je vzkliknil: »Glejte, glejte, 
pa saj to je Martin, Martin 
Krpan.« Vitez ga je odpeljal 
v svoj grad in mu izročil 
pismo. Rekel je nekaj besed, 
potem pa se  poslovil. Mar-
tin ni ravno vedel, zakaj mu 
je dal pismo, tudi odprl ga 
ni. Nekoliko zamišljeno se 
je odpravil proti domu. Z 
veselim obrazom ga je pri-
čakal cesar. Takoj za tem je 
odprl pismo ter ga prebral: 
»Poklanjamo ti nagrado za 
NAJBOLJŠEGA  prevozni-
ka soli. Od zdaj naprej te 
častimo za Najboljšega pre-
voznika soli!«
Cesar je bil ob tem pismo 
zelo zadovoljen, Martin pa 
še posebno. 
Tako je Martin Krpan osta-
jal še naprej prevoznik soli, 
le da jo je zdaj lahko vozil 
tudi v tuje države.

Gabrĳela Plestenjak, 7. r

Krpan se je peljal s koči-
jažem iz mesta. Tam ga 
je kočĳaž pustil in odšel 
nazaj na cesarjev dvor. 
Krpan pa je odšel naprej 
peš.
Čez nekaj časa je že na 
ozemlju današnje Sloveni-
je srečal svojega starega 
prĳatelja Tomaža, ki pa 
ni bil prĳazen do Krpa-
na. Rekel mu je, naj takoj 
izgine z njegovega ozem-
lja, sicer mu trda prede, 
nato je odšel.  Vendar ga 
Krpan ni poslušal in je še 
naprej šel po njegovi poti. 
Čez nekaj časa je spet za-
gledal svojega starega in 
slabega prĳatelja Tomaža. 
Ko je Tomaž zagledal Kr-
pana na njegovem ozem-
lju, je s svojim konjem 

hitro stekel daleč naprej 
od Krpana in pripravil 
veliko past. Vendar je 
to Krpan vse videl in je 
tudi vedel, kam se je skril 
njegov sovražnik Tomaž. 
Potem se je Krpan spet 
vrnil na svojo pot, kot da 
ni bilo nič. Ko pa je prišel 
do jame, ki mu jo je pri-
pravil sovražnik Tomaž, 
je odšel do Tomaževega 
skrivališča in potegnil 
Tomaža iz  njega in mu 
rekel naj ne bo tako ne-
prĳazen do drugih ljudi, 
ki hodĳo po njegovem 
ozemlju, in ga vrgel na-
zaj v grmovje. 
Potem je odšel domov in 
tam zaspal. Zjutraj pa je 
odšel tovorit sol.
  Benjamin Malovrh, 7. r
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»Branje je za dušo to, 
kar je za telo telovad-
ba,«  nam je spregovorila 
knjižničarka v Knjižnici 
Prežihovega Voranca na 
Viču. Povedala nam je, da 
knjižnica ni le „skladov-
nica knjig“, ampak tudi 
pomemben kulturni cen-

ter, predstavila je prosto-
re knjižnice, spregovorila 
o cobissu, ki smo ga spo-
znali že v šoli, itn.

20. november je dan 
splošnih knjižnic in tako 
smo imeli možnost, da 
smo se udeležili predsta-
vitve   Dliba – nove digi-

talne knjižnice. Reševali 
smo učne liste, ki so se 
na nanašali na digitalno 
knjižnico, sodelovali v 
tekmovanju za mamljive 
nagrade, za konec pa pre-
jeli knjigo, ki jo je napisal 
Dušan Čater in nosi na-
slov Pojdi z mano. Sled-
njo so v okviru projekta 
Rastem s knjigo prejeli 
vsi letošnji sedmošolci. 

Nato smo se odpravili 
na Ig, kjer smo obiska-
li  Izobraževalni center 
za zaščito in reševanje. 
Najprej smo si  ogledali 
sicer že rahlo zastarel po-
snetek o izobraževalnem 
centru, ki nas je privabil k 
ogledu poligona. Po ogle-
du filma smo si odšli v 
živo ogledat  poligon. Vi-

deli smo labirint, tekočo 
lestev, tekoči trak in kla-
divo. Slednjo napravo so 
naši fantje tudi poskušali 
uporabiti. Ogledali smo 
si tudi različne, že poru-
šene, zadimljene ali po-
gorele stavbe, v katerih 
vadĳo, bazene, ogromno 
uničenih avtomobilov in 
ruševin … Za fante je bil 
to gotovo vrhunec dne-
va, pa tudi punce nismo 
bile povsem ravnoduš-
ne. Dobili smo povabilo, 

naj center obiščemo, ko 
bomo malce starejši in 
bomo želeli postati pro-
fesionalni gasilci, vojaki, 
policisti …

Domov smo prinesli 
novo knjigo, ki pa so jo 
nekateri še pred vrnitvi-
jo odvili in se »zagrizli« 
vanjo, dobili pa smo tudi 
veliko zanimivih spo-
minov na Izobraževalni 
center za zaščito in reše-
vanje.

Barbara Petrovčič, 7. b

Najprej smo se udeležile šol-
skega knjigosleda, na katerem 
smo podrobneje spoznale po-
nudbo nekaterih založb. Vodi-
teljica nas je peljala do stojnic 
različnih založb: Miš, Mladin-
ska knjiga, Učila  …, na katerih 
so nam predstavili svojo po-
nudbo ter vsebino knjig, ki so 
primerne za našo starost.

Sejem so spremljale tudi raz-
ne prireditve in tako smo si 
ogledale  predstavo z naslo-
vom Dnevnik Ane Frank. Vse 
se je dogajalo v času 2. sveto-
vne vojne, ko se je židovska de-
klica Ana z očetom in materjo 
zatekla v skrivališče, kjer naj bi 
prebivali do konca vojne. Ana 
ga je imenovala Hotel skriva-

lišče. V tem času je Ana pisala 
v svoj dnevnik. V skrivališču 
je bil tudi deček s svojo dru-
žino, s katerim se najprej ni 
razumela, potem pa sta se za-
ljubila. O tem, kaj vse se je do-
gajalo v Hotelu skrivališče in 
ali se zgodba konča srečno ali 
nesrečno, lahko izveste tudi v 
knjigi z  enakim naslovom.

Po predstavi smo imele ne-
kaj prostega časa, ko smo si 
še same lahko ogledale sejem. 
Hodile smo od založbe do za-
ložbe, si ogledovale knjige ter 
jih nekaj tudi kupile. Videle 
smo knjige v različnih jezikih, 
razne slikanice, knjige za mla-

dostnike ter odrasle. Kot sem 
opazila, so sedaj za mlade zelo 
priljubljene knjige Stephenie 
Meyer: Somrak, Mlada luna, 
Jutranja zarja in Mrk. Seveda 
smo se ustavile tudi na stojnici 
z bonboni in se malo posladka-
le. Na prizorišču so  potekale 
še razne prireditve. Tako smo 
videle čarodeja, učenci so brali 
pesmi Barbare Gregorič Go-
renc,  potekale so se debatne 
kavarne …

Na sejmu smo vse zelo uži-
vale in že komaj čakamo na 
naslednje leto, ko se ga bomo z 
veseljem spet udeležile. 

Tjaša Tavčar, 8. a

Obisk knjižnega sejma v Ljubljani
Od srede, 25. 11., do nedelje, 29. 11. 2009, je v Cankarje-
vem domu v Ljubljani potekal 25. knjižni sejem in tja 
smo se odpravile tudi učenke knjižničarskega krožka OŠ 
Dobrova z gospo knjižničarko. 

Združili nezdružljivo
V petek, 20.11.2009, smo imeli sedmošolci 
OŠ Dobrova tehnično-kulturni dan. Obis-
kali smo Izobraževalni center za zaščito in 
reševanje na Igu, temu pa smo v okviru vse-
slovenskega projekta Rastem s knjigo doda-
li še obisk   Knjižnice Prežihovega Voranca 
na Viču. Imeli smo priložnost spoznati dve 
zelo različni področji, pa vendar smo že ob 
začetku slišali misel, ki je obe prav dobro po-
vezala. 

Martin Krpan se vrača domov

Krpanova pot domov

Daleč je, že skoraj ob zahodni afriški obali, malo 
nad črno celino, z zahodnim evropskim časom kot 
Velika Britanĳa. Ni le naključje, da je na njem naj-
več angleških turistov, kot tudi ne, da je Kanarsko 
otočje že admiral Nelson hotel odvzeti Špancem   
in je v boju pri Santa Cruzu izgubil desno roko. 
Pozneje so se nasprotniki s pomočjo kraljevskih 
daril pobotali za večne čase. No, Angleži so se na 
tem vedno toplem otoku vseeno naselili, v zadnjih 
petdesetih letih predvsem kot turisti! In sploh ni 
nenavadno, če mi ostareli Anglež, ki sem prihaja 
že trideset let, zagotovi, da tod z ženo vsako leto 
prebĳeta 33 tednov! Za doma, v Southamptonu, 
jima jih še vseeno nekaj ostane...
Za Angleže je osvajanje tega otoka silno preprosto. 
Iz Londona vsak dan poleti kar nekaj nizkocenov-
nih letal in v dobrih štirih urah so na cilju. Zame 
in za moji mladi sopotnici pa je potovanje traja-

lo dva dni! Najprej v Benetkah stavka letaliških 
delavcev in premik na naslednje letalo, a le do 
Barcelone. Naslednji dan pa naprej, prek Madrida 
in na Tenerifih smo pristale šele pozno zvečer. Še 
dobro, da smo uro lahko premaknile nazaj! Tri le-
tala, prenočevanje v Barceloni in na vso srečo tudi 
dovolj časa za dopoldanski sprehod po katalon-
ski prestolnici. O ceni raje ne razmišljam, po vsej 
verjetnosti bi Anglež za ta denar lahko pripotoval 
kar petkrat. Vedno seveda podobno, medtem ko je 
naša pot postajala vse bolj razburljiva in zato ne-
pozabna.
Večerna Barcelona in dopoldanski sprehod
Ko se mi je leta 1993 Barcelona zamerila, saj so naju 
z možem pošteno oropali na vpadnici, ko so nama 
prebodli zadnjo desno gumo,  nato pa po dovr-
šenem scenarĳu iz avta odvzeli obe torbici, sem 

sklenila, da se Španĳe ne bom več lotila! Pa se z 
leti vse pozabi, tako sem se že pred tremi leti lotila 
tudi jezika, bolj počasi seveda. Najprej sama, po-
tem  pa na dveh poletnih tečajih: enkrat na severu 
v Santanderju in lani na jugu, v Cadizu. Po dveh 
tednih sem bila že 'Španka', vsaj za Italĳane, a kaj, 
ko doma ne morem več govoriti v tem mehkem in 
zvenečem jeziku! Tudi tokrat bo bolj slabo, pomis-
lim, saj nisem sama na tem potovanju. Katalonci 
imajo sploh raje francoščino – tako je bilo pred leti, 
ko mi je komisar Gérard dovolil zastonj telefonira-
ti iz žandarmerĳe, pa tudi z boni oskrbel za zajtrk, 
večerjo, spanje. Brez denarja je res žalostno poto-
vati. Tudi tokrat  me v hotelu niso hoteli poslušati 
po špansko, celo razložili so mi, da je zanje Fran-
cĳa bližje! Podarjeni dan v Barceloni smo dobro 
izkoristile. Kot nalašč je bil naš hotel na lokacĳi 
mojega zadnjega, zastonjskega hotela brez okna 

in z enim samim ležiščem; verjetno bolj bordelske 
vrste, torej blizu starega pristanišča in Kolumbo-
vega spomenika. Le kratek sprehod, pa smo že 
bile v Barcelone�i ob marini in zanimivi večerni 
ponudbi prigrizkov – tapas! Kot pred šestnajstimi 
leti sem tudi tokrat začela naslednje jutro s hitrim 
ogledom pristanišča in novejšega katalonskega 
podviga – Ramble de Mar, sprehajalne avenĳe, 
podaljšane mimo spomenika Krištofa Kolumba in 
prek mostu v morje. Toplo jutro mi je postreglo s 
prvimi sončnimi žarki in vse se mi je zazdelo zelo 
drugače kot nekoč, ko sem bila povsem sama na 
sprostitvenem teku ob zaspani obali. 

Marinka Vehar (1. nadaljevanje)

Tenerife – vulkanski otok v Atlantiku
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Župan Mladen Sumina se je 
spomnil na pomembnejše do-
godke v zadnjih treh letih delo-
vanja občine.

Ob koncu starega leta je Ob-
čina Log - Dragomer v pros-
torih osnovne šole obeležila 
3. obletnico delovanja občine, 
poslovili so se od starega leta 
in proslavili dan samostoj-
nosti in enotnosti Republike 
Slovenĳe. Polno dvorano je 
navdušil pester kulturni pro-
gram. Prireditev je s sloven-
sko himno  začel mladinski 
pevski zbor OŠ Log - Drago-

mer, ki je  v nadaljevanju ob 
spremljavi Orfovega orkestra 
zapel prazniku primerni Cin, 
cin cin zvončki ter V noči tej, 
zapeli pa so tudi V dolinci tihi. 

Voditeljica prireditve Andreja 
Čamernik je med glasbenimi 
vložki prebirala poezĳo ob-
čanke Rože Pečnik, Meta Iz-
goršek, učenka 9. razreda, pa 
je deklamirala poezĳo Toneta 
Pavčka.

Na odru sta prireditvi dala 
poseben značaj odlična glas-
benika Gal in Severa Gjurin, 
ki ju odlikujeta Galova genial-
nost v glasbenem ustvarjanju 

in Severin izjemen glas. Zbra-
ne sta navdušila z odlično li-
riko, romantiko, hrepenenjem 
in mistiko. Na odru je nastopil 
tudi eden izmed bolj udarnih 
komikov stand up, Vid Valič, 
ki je požel salve smeha. 

Na prireditvi je zbrane po-
zdravil župan Mladen Su-
mina, ki je vsem zaželel po-
nosno praznovanje ob dnevu 
samostojnosti in enotnosti 
ter srečne božično-novoletne 
praznike. Ob tej priložnosti je 
spomnil na pomembnejše do-
godke v prvih treh letih delo-
vanja občine ter predstavil na-
črte za prihodnje leto.

Prvič so bila podeljena tudi 

občinska priznanja. PGD Log 
so podelili priznanje Občine 
Log - Dragomer za izjemno 
delo v vseh letih obstoja z 
utemeljitvĳo, da je PGD Log 
vedno pripravljeno pomagati 
in sodelovati na prireditvah s 

svojo opremo in kadri, aktiv-
no sodeluje z občani, društvi 
in občino ter dela z mladimi 
in vzgaja mlade kadre ter dela 
z veterani. Ob tej priložnosti 
so se spomnili tudi na njiho-
vo učinkovito posredovanje 

ob požaru na Logu v začetku 
decembra. 

Priznanje župana sta prejela 
Marĳan Pečan, dolgoletni kr-
vodajalec, in poslanec Mihael 
Prevc, ki je Državnemu zboru 
posredoval predlog za usta-

novitev Občine Log  - Drago-
mer. 

Po kulturnem delu progra-
ma je sledilo sproščeno druže-
nje občank in občanov v več-
namenskem prostoru. 

Vesna Erjavec

Mladinski pevski zbor Osnovne šole Log - Dragomer je poskrbel 
za praznično vzdušje.

Vid Valič, komik stand up, je 
zbrane pripravil do smeha. 

Prostovoljno gasilsko društvo Log je prejelo pri-
znanje Občine Log - Dragomer. 

Dolgoletni krvodajalec Marĳan Pečan je prejel 
županovo priznanje. 

Gal in Severa Gjurin sta pričarala mistično vzdušje.

Priznanje župana izročili tudi 
Mihaelu Prevcu

Železniki, 15. januar 2010 – Župan Občine Log – Dragomer Mla-
den Sumina je Mihaelu Prevcu izročil priznanje župana. Mihael 
Prevc ima velike zasluge za ustanovitev občine Log – Dragomer, 
saj je v Državni zbor RS posredoval predlog za ustanovitev naše 
občine. Zakonske možnosti za posredovanje predloga so imeli 
Vlada, takratni vrhniški občinski svet ali pa poslanec DZ RS. Mi-
hael Prevc je bil v mandatnem obdobju 2004 – 2008 poslanec Dr-
žavnega zbora RS, kot župan manjše Občine Železniki je razumel 
željo krajanov Lukovice, Loga in Dragomerja po ustanovitvi svoje 
občine, zato je posredoval predlog in ga z vso vnemo na odborih 
in tudi v Državnem zboru zagovarjal.

Priznanje mu je Sumina izročil v Železnikih, saj se Prevc, zaradi 
kriznega ukrepanja ob poplavah v Železnikih, ni udeležil občinske 
proslave. Župana sta spremljala predstavnika občinskega odbora 
SLS Ludvik Rožnik in Marko Remškar.                                              Vesna Erjavec

Sumina je županu Železnikov Mihaelu Prevcu izročil priznanje 
župana.

Prevc je v DZ posredoval predlog za ustanovitev Občine Log  -
Dragomer.

Prva občinska priznanja

Bogat kulturni program 
Log - Dragomer, 23. december – Občanke in občani so se v prostorih OŠ Log -Dra-
gomer zbrali na prireditvi ob 3. obletnici delovanja Občine Log - Dragomer. Pri-
sluhnili so mladinskemu pevskemu zboru OŠ Log - Dragomer, Galu in Severi Gju-
rin, poezĳi domačinke Rože Pečnik ter deklamacĳi učenke Mete Izgoršek. Bogat 
kulturni program je popestril Vid Valič, komik stand up. Župan Mladen Sumina pa 
je prvič podelil občinska priznanja.

V sodelovanju z Rdečim kri-
žem so mu na Zavodu v ta na-
men izrekli posebno zahvalo. 
Predsednik RKS Franc Košir 
se mu je zahvalil za dolgoletno 
sodelovanje, veliko solidarnost 
in skrb za drugega sočloveka. 
Ob tej priložnosti je izpostavil 
in poudaril pomen krvoda-
jalstva za zdravje in reševanje 
življenj v svetu in pri nas.

Direktor Zavoda RS za trans-

fuzĳsko medicino, Igor Ve-
lušček, se  je v imenu zavoda 
zahvalil krvodajalcem in Rde-
čemu križu za vso pomoč pri 
zagotavljanju nemotene pre-
skrbe s krvjo z željo po še bolj-
šem sodelovanju v letu 2010. 

Pečanu so v zahvalo podarili 
knjigo in sliko osebja, ki skrbi 
za odvzem krvi. Na slovesno-
sti je Pečan povedal: »V to hišo 
prihajam že 38 let in tu sem na-
šel vse tisto, kar nekateri dobi-
jo z nikotinom in alkoholom.« 
Pozval  je: »Pustite to in pridite 
sem, tu boste našli vse, od spro-
ščenosti, humorja do kontrole 
svojega lastnega zdravja ter ob 
tem drugemu podarili upanje, 
da bo živel.« 

Krvodajalstvo je odsev člo-
večnosti, saj krvodajalci z da-
rovanjem krvi zagotavljajo 
nenadomestljivo zdravilo, ki 
bolnikom omogoča ohranjanje 
zdravja, preprečevanje po-

sledic in preprečevanje smrti 
ter  tudi nemoteno delovanje 
zdravstva. Marĳan daruje vse 
oblike celic za dejavnosti, ki 
jih opravlja Zavod za transfu-
zĳsko medicino. Je nesebičen 
krvodajalec z največkrat daro-
vano krvjo v Slovenĳi, ki jo je 
daroval že kar 400-krat, kar je 

izjemen življenjski dogodek. V 
akcĳi Vala 202 je bil razglašen 
za ime leta 2007, naslednje leto 
so mu podelili nagrado glav-
nega mesta Ljubljana, konec 
decembra leta 2009 pa je prejel 
tudi priznanje župana Občine 
Log - Dragomer.

Vesna Erjavec

Slovesnost na Zavodu RS za transfuzĳsko medicino  ob 400-tem 
darovanju krvi Marĳana Pečana

RAZPIS
za oddajo gostinskega obrata v najem.

Predmet objave je povsem nov objekt v Športnem parku Log. 
Objekt bo oddan za določen čas, pogoji najema pa bodo pred-
stavljeni na 
RAZPISNO-PREDSTAVITVENEM SESTANKU,
ki bo v petek, 26. 2. 2010, ob 18. uri v 
učilnici osnovne šole Log - Dragomer.
Pri izbiri bodo imeli prednost posamezniki ali organizacĳe, ki 
se bodo sestanka udeležili in imajo poleg izkušenj na področju 
gostinstva tudi izkušnje na področju organiziranja družabnih 
dogodkov športno-kulturnih vsebin.
Dodatne informacĳe lahko dobite na elektronskem naslovu
kranerm@gmail.com
ali na telefonski številki (041/484-198 – Mare).

Športno društvo Log
Cesta dolomitskega odreda 46

1358 Log pri Brezovici

Zdravja, sreče ter 
veliko uspehov v 
novem letu 2010 vam 
vsem skupaj želi

Prostovoljno 
gasilsko društvo  

LOG.

Marĳan Pečan 400-krat daroval kri
Ljubljana, 17. december 2009 – Marĳan Pečan, krajan Dragomerja, daruje kri in krvne komponente skoraj vsak 
mesec že 38 let. Na Zavodu RS za transfuzĳsko medicino je bila 17.  12.  2009 ob Pečanovem štiristotem daro-
vanju krvi posebna slovesnost. 
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Projekt trgovina – znova na začetku
Občinski svet Občine Log - Dragomer je na 23. redni seji žu-

panu in občinski upravi zaradi negotovosti o gradnji trgovine v 
Dragomerju naložil, da od investitorja M3 projekt in Mercatorja 
do 31. 12. 2009 pridobita natančen odgovor glede njunega medse-
bojnega dogovora in glede rokov izgradnje trgovine. Kljub temu 

se Mercator in investitor do roka nista uspela dogovoriti. Župan 
Občine Log - Dragomer Mladen Sumina je bil jasen: »Projekt, ki je 
bil na sejah sprejet, nima več nobene pravne podlage, da bi se iz-
vajal. Na tem mestu trgovine, po tem projektu, kot je bil odobren, 
ne bo, saj niso bili upoštevani sklepi občinskega sveta.« Sumina je 
še pojasnil, da je bil zaradi tega razloga postopek ukinjen. 

Občinska uprava je zato že začela z iskanjem novih možnosti re-
šitve, s potencialnimi investitorji pa je že vzpostavila stik. Iskanje 
rešitev za trgovino v Dragomerju, ki je nedvomno potrebna, se tako 
začenja od začetka.                                                                                               Vesna Erjavec

Mercator in investitor projekta M3 trgovina Dragomer se do roka 
nista medsebojno dogovorila, zato je postopek ukinjen. 

Starše obveščamo, da poteka vpis v OŠ Log - Dragomer, eno-
ta Vrtec Log – Dragomer, za šol. leto 2010/2011.
Vloge sprejemamo do 28. 2. 2010. Vlog, ki bodo prispele po 
tem datumu, komisĳa ne bo obravnavala.
Komisĳa za sprejem novincev bo vloge obravnavala aprila na 
podlagi Pravilnika o sprejemu otrok v vrtec (Ur. l. RS, št. 24/
2009) in Pravilnika o spremembah in dopolnitvah pravilnika o 
sprejemu otrok v vrtec (Ur. l. RS, št. 80/2009). Oba dokumenta 
sta objavljena na spletni strani vrtca.

Ravnateljica: Mihaela Mrzlikar
Finance

Občinski svet je razpravljal 
in sprejel proračun Občine 
Log - Dragomer za leto 2010. 
O predlogu proračuna je Svet 
prvič razpravljal na 23. redni 
seji 18. 11. in sprejel sklep, da 
je o predlogu potrebna javna 
razprava. V času javne raz-
prave pisnih pripomb niso 
prejeli, 7. 12. pa  so proračun 
obravnavali tudi na zboru ob-
čanov. 

V primerjavi z gradivom, ki 
ga je Svet obravnaval na prvi 
obravnavi, so se povečali pri-
hodki občine, in sicer za do-
datnih 47.565 evrov, ki bodo 
namenjeni za vzdrževanje ne-
kategoriziranih cest in kolovo-
zov, reševanje oskrbe z vodo 
na Pot na Ferjanko na Logu ter 
regresiranje oskrbe v domo-
vih. Svetniki so razpravljali o 
stroških študĳ, načrtovanja in 
dokumentacĳe, o smiselnosti 
zadolževanja, o katastru cest 
ter o obeh večjih investicĳah 
– knjižnici in prizidku vrtca, 
ki je sprožil burno razpravo. 

Lokalno energetski 
koncept

Svetnikom in svetnicam je 
Katarina Pogačnik, predstav-
nica podjetja OIKOS, predsta-
vila šibke točke, cilje in ukre-
pe, s katerimi naj bi dosegli 
cilje energetske učinkovitosti, 
ki sledĳo ciljem nacionalnega 
energetskega  načrta. Glavni 
cilji so učinkovita raba ener-
gĳe, zagotovitev rabe energĳe 
iz obnovljivih virov energĳe 
ter vzpostavitev sistema ener-
getskega informiranja in sve-
tovanja. Cilje naj bi dosegli s 
štirimi ukrepi. Prvi ukrep naj 
bi bila energetska sanacĳa, in 
sicer energetska učinkovitost 
v javnih stavbah, izvedba 

sanacĳe javne razsvetljave 
ter izgradnja plinovodnega 
omrežja. Drugi ukrep naj bi 
bil energetsko varčna gradnja, 
ki naj bi jo dosegli z oprede-
litvĳo obveznosti glede ener-
getsko varčne gradnje. Tretji 
ukrep je izraba obnovljivih 
virov energĳe, zadnji ukrep 
pa energetski menedžment, ki 
bi ga izpolnili z imenovanjem 
energetskega menedžerja, ki 
bi spremljal izvajanje koncep-
ta, izvajal aktivnosti za sode-
lovanje javnosti, se dogovarjal 
z nosilci projektov, pridobival 
dodatna finančna sredstva ter 
skrbel tudi za izobraževanje. 
Na seji so razpravljali o kon-
ceptu, o rabi sončne energĳe 
ter sončnih elektrarnah in 
razmišljali o varčnejši javni 
razsvetljavi. Na seji so spreje-
li LEK in se odločili, da bodo 
upoštevali pripombe, ki so 
bile dane v razpravi. 

Čistilna naprava 
Občinski svet je na seji ob-

ravnaval informacĳo o lokaci-
ji čistilne naprave, o kateri je 
razpravljal že 2. 7., ko so  pod-
prli lokacĳo čistilne naprave 
severno od regionalne ceste. 
Občinska uprava je proučila 
možnosti pridobitve zemljišča 
in opravila razgovore z ne-
katerimi lastniki ter preverila 
mnenja najbližjih sosedov ter 
ugotovila, da na tej lokacĳi v 
večini niso naklonjeni gradnji 
čistilne naprave.  Na seji so  
zato podprli sklep,  naj uprava 
nadaljuje aktivnosti za določi-
tev lokacĳe čistilne naprave 
tudi južno od avtoceste. Tudi 
na tistem območju je občinska 
uprava opravila razgovore z 
lastniki zemljišč in ugotovila,  
naj ne bi nasprotovali čistilni 
napravi. Lokacĳa čistilne na-
prave južno od avtoceste pa 

pomeni  postavitev objekta 
na območje Nature 2000 in 
Krajinskega parka Ljubljan-
sko barje, kar naj bi bilo po 
mnenju Zavoda RS za varstvo 
narave  mogoče le kot skrajni 
ukrep.

Komunala
Svet se je na seji seznanil in 

razpravljal o odvajanju in čiš-
čenju komunalne in odpadne 
vode za leto 2010. Sprejeli so 
tudi uradno prečiščeno bese-
dilo Odloka o ustanovitvi in 
organiziranju Javnega podjetja 
Komunalno podjetje Vrhnika 
ter se seznanili z informacĳo o 
ureditvi razmerĳ med lastniki 
gospodarske javne infrastruk-
ture – občino in izvajalcem 
gospodarske javne službe. Po 
Zakonu o gospodarskih druž-
bah je bilo treba do 31. 12. 2009 
urediti razmerje javnih pod-
jetĳ do javne infrastrukture, s 
katero upravljajo. JP KPV bo 
tako najemnik infrastrukture 
in zanjo plačeval najemnino, 
občina pa bo prevzela breme 
lastnika in skrb za zagotavlja-
nje dobrin skupnega in sploš-
nega pomena. 

Nadzor investicĳe ple-
zalne stene ŠP Log

Svet se  je seznanil s poro-
čilom o opravljenem nadzoru 
investicĳe v izgradnjo večna-
menskega odra s plezalno ste-
no v ŠP Log. Nadzorni odbor 
občine  je pregledal dokumen-
tacĳo, ki je bila lično pripravlje-
na, ugotovljeni pa sta bili dve 
kršitvi, in sicer krajši časovni 
razkorak med sprejemom ob-
činskega proračuna, ki v svoji 
vsebini opredeljuje investicĳo, 
in začetkom izvajanja investi-
cĳe. Prva kršitev je bila s strani 
občinske uprave že sanirana. 
Ugotovljeno je bilo tudi, da 

ni bilo  pripravljeno statistič-
no poročilo o izdelanih javnih 
naročilih ter posredovano v 
vednost finančnemu ministru. 
Zato je bilo podano priporoči-
lo, da je treba le-to v najkraj-
šem mogočem času pripraviti 
in ga posredovati v obdelavo 
finančnemu ministru. 

Šolstvo
Svetniki in svetnice so spre-

jeli odlok o spremembah in 
dopolnitvah Odloka o preob-
likovanju javnega vzgojno-iz-
obraževalnega zavoda Osnov-
na šola Log – Dragomer. Med 
drugim se v odloku spreminja 
število članov sveta zavoda 
z 9 na 11 ter se dodaja, da je 
zavod ustanovljen tudi za 
opravljanje predšolske vzgoje 
in ne le za opravljanje osnov-
nošolskega izobraževanja.  Na 
seji so bile potrjene tudi cene 
najema šolskih prostorov za 
leto 2010, ki ostajajo enake kot 
leta 2009. Določili so tudi ceno 
za uporabo orodjarne v veliki 
telovadnici. 

Šport
Svet je na seji sprejel letni 

program športa Občine Log 
- Dragomer za leto 2010, ki je 
podlaga za pripravo in objavo 
javnega razpisa za izvajanje 
športnih vsebin na območju 
občine.  V proračunu je za so-
financiranje športnih dejavno-
sti namenjenih 37.800 evrov. 

Nadomestila za odmero 
stavbnega zemljišča

Občinski svet je na seji spre-
jel vrednost točke za odme-
ro nadomestila za uporabo 
stavbnih zemljišč, ki ostaja 
enako kot leta 2009, in sicer 
znaša 0,003149 evra.

Vesna Erjavec

Zadnja seja v minulem letu
Log - Dragomer, 16. december 2009 – Občinski svet se je v prostorih osnovne šole Log  -Dragomer sestal 
na štiriindvajseti redni seji, na kateri je sprejel vseh štirinajst točk dnevnega reda. Na seji so svetniki med 
drugim sprejeli proračun občine za leto 2010, LEK ter razpravljali o lokacĳi čistilne naprave južno od avto-
ceste. 

Pobudo je podpisalo 412 prebivalcev iz 
107 hiš v soseski Polane, kar je kar 99,3 od-
stotkov stanovalcev vplivnega območja, 
ki so tudi po zakonu soglasodajalci. Sta-
novalci soseske Polane se zavzemajo za 
okolje in bivalni standard naselja. Želĳo 
si, da se kakovost bivanja v tej soseski ne 
bi poslabšala. Stanje v tem delu naselja že 
zdaj ni najboljše, saj se na vsakem koraku 
življenja kažejo težave. Naselje ob deževju 
ogrožajo vodotoki, električna napeljava je 
zastarela in zato so pogosti izpadi, zaradi 
prenizkega tlaka je slabša oskrba z vodo, 
poleg tega pa je neurejena tudi kanaliza-
cĳa. 

Stojčo Tasev, koordinator iniciativne-
ga odbora za pripravo OPN in OPPN za 
novogradnjo na Liparjevem griču, je po-
vedal, da novogradnji na Liparjevem gri-
ču ne nasprotujejo, vendar mora biti naj-
prej urejena infrastruktura. »Na griču bo 
predvidoma 100 stanovanjskih enot, kar 
pomeni 400 ljudi, glede na obstoječo infra-
strukturo je to ena velika obremenitev,« je 
povedal Tasev. Do Liparjevega griča tudi 
ni urejene primerne infrastrukturne poti. 
Cesti ( Pot ob Snežaku, Pot ob gozdu), že 
sedaj ne omogočata normalnega dosto-
pa do stanovanjskih hiš, saj sta preozki, 
brez izogibališč in pločnikov za pešce. 
Cesti tudi nista primerni za obremenitve 

s tovornim prometom, ki bi bil ob novo-
gradnjah nujen, ter za povečano frekvenco 
vozil. Podpisniki menĳo, da je spremenlji-
va rešitev ureditev dostopa do predvidene 
novogradnje na Liparjevem griču prek Poti 
ob gozdu, ki jo je treba sanirati  in urediti 
po vseh standardih še pred samim začet-
kom morebitne gradnje. »Zgraditi bo po-
trebno pet metrov široko asfaltirano cesto 
z enim metrom prostora na obeh straneh, 
ker bodo tod potekali kabli in vodovod. To 
mora biti narejeno še pred samo gradnjo, 
saj jo investitor, ki mu je v interesu kapital, 
potem popiha,« je še pojasnil Tasev. 

Prebivalci se zavedajo tudi drugih ne-
gativnih posledic, ki bi jih lahko sprožila 
novogradnja na Liparjevem griču. Ob po-
segih na tem območju naj bi med grad-
njo ob večjem deževju  nastali resni izlivi 
meteornih vod na Pot na Polane in na Pot 
ob gozdu, kar naj bi ogrozilo več hiš. Po-
leg tega poseg na Liparjevem griču  terja 
ureditev kanalizacĳe, odvajanja meteor-
nih voda, napeljave vodovoda, elektrike, 
telekomunikacĳ in  druge infrastrukture. 
Predhodno bi bilo potrebno za to območ-
je izdelati tudi geološko in geomehansko 
oceno, kar je tudi pogoj, da bi se izognili 
morebitnemu proženju zemeljskih plazov. 
Ob obsežnejši novogradnji bi se odprla 
tudi druga problematika, kot je povečano 

povpraševanje po otroškem varstvu ter 
pomanjkanje  prostora v vrtcu in šoli. 

Iniciativni  odbor se je 11. januarja sestal 
že na 3. seji, ki se je je udeležil tudi župan 
Mladen Sumina, ki se s pogledi krajanov v 
celoti strinja. » Vesel sem takšnih iniciativ, 
iz katerih je moč razbrati skrb občanov za 
naše okolje in naš bivalni standard. Tudi 
sam sem imel podobne skrbi, zato sem se 
odločil kandidirati za župana. Morda se 
še spomnite mojega predvolilnega pro-
grama, v katerem med  drugim piše: » 
Moj pomembnejši cilj je ohranjati naš bi-
valni standard, ga ob novih projektih, ob 
skrbnem varovanju kulturne dediščine in 
kmetĳske proizvodnje le še izboljševati in 
nikomur dopustiti, da bi mu iz sebičnih 
interesov škodoval.« Tej načelni usmeritvi, 
ki je bila odraz tudi vaših želja, natančno 
sledim,« je razložil Sumina. Ob tem je še 
pripomnil, da je v občini še pet podobnih 
območĳ za stanovanjsko pozidavo s po-
dobnimi problemi. »Vsem potencialnim 
investitorjem priporočam,  naj se zavedajo  
težav in možnih posledic in temu primer-
no jim dajemo enake predhodne pogoje. V 
prejšnjih  obdobjih je bilo storjenih preveč 
neumnosti in problemov, in še kar nekaj 
časa bo preteklo, preden jih bomo rešili,« 
je še dodal Sumina. 

Vesna Erjavec

Zima pokazala pravi obraz
Log - Dragomer, 11. januar – Drugi teden januarja je sneg 

pobelil naselja Občine Log - Dragomer. Kljub obilnim in ne-
nehnim snežnim padavinam pa zimska služba Javnega komu-
nalnega podjetja Vrhnika z izvajanjem ni imela večjih težav. 

Močno in konstantno sneženje je v začetku januarja po vsej 
Slovenĳi povzročilo obilico težav v cestnem prometu. Z vre-
menskimi razmerami niso bili zadovoljni vozniki, ki jih je pre-
senetil sneg na cestah. Ob zapadlem snegu je imela polne roke 
dela tudi zimska služba JP KPV, ki pa ni imela večjih težav 
ob izvajanju. Po Odloku o občinskih cestah v občini  mora JP 
KPV začeti plužiti sneg, ko ga zapade 10 cm ali manj, če je pri-
čakovati močnejše sneženje. Kot je pojasnil Jože Turk, vodja 
zimske službe, so ceste začeli plužiti, še preden je zapadlo 10 
cm snega, saj je bil zato učinek posipanja večji. »Posipali smo 
tudi v času padavin,« je še dodal Turk. 

Jože Turk je še pojasnil, da  čeprav so bili letos bolje založeni 
s posipnimi materiali kot v prejšnjih letih, pa so trenutno zalo-
ge soli kritične: » Soli povsod po Slovenĳi primanjkuje, imeli 
smo srečo s temperaturami, saj so bile pri temperaturah okoli 
ledišča učinkovite že slabše mešanice soli.« Že jutri pričaku-
jejo nove zaloge soli, zato bo tudi v prihodnje delo potekalo 
nemoteno.

Ob zapadlem snegu,  delu zimske službe in kupih snega na 
javnih površinah so veliko strpnosti in potrpežljivosti pokaza-
li tudi občani, ki niso imeli večjih pripomb nad delom zimske 
službe. »Pri pluženju smo upoštevali tudi pripombo, da so 
ceste na Lukovici bolj strme. Zato smo najprej splužili glavne 
ceste v Dragomerju in se takoj na to odpravili na Lukovico, na 
koncu pa smo plužili stranske poti v Dragomerju,« je povedal 
Turk. 

Tanja Krušič, na Občini Log - Dragomer zadolžena za okolje 
in prostor, je opozorila, naj avtomobili ne bodo parkirani na 
pločnikih ali ob cestah, saj ovirajo  delo zimske službe. Občani 
naj snega ne odlagajo na javne prometne površine. V takem pri-
meru je treba sneg odlagati na rob vozišča, pri čemer mora biti 
zagotovljeno odvodnjavanje, ali na mesto, kjer odstranjeni sneg 
ne ovira pešcev in prometa z vozili.                              Vesna Erjavec

Januarja je zima pokazala zobe tudi v Občini Log – Dragomer.

Proti uporabi dostopnih poti za novogradnje 
Dragomer, 13. januar – Stanovalci soseske Polane s peticĳo nasprotujejo uporabi Poti ob Snežaku in obstoječe 
Poti ob gozdu za dostop do morebitne novogradnje na Liparjevem griču. Podpisniki peticĳe menĳo, da je najprej 
treba urediti ceste, kanalizacĳo, odvajanje meteornih voda, napeljavo vodovoda, elektriko, telekomunikacĳe, 
cestno razsvetljavo in  drugo infrastrukturo. 



NAS CASOPIS 368/25.1. 2010 C M Y K 35

35 Občina Log - Dragomer 25. januar 2010
elektronski naslov: obcina@log-dragomer.si

Naše prednovoletno srečanje
Zaključek druženj, ki smo jih skrbno načrtovali  vse , smo 

sklenili na prednovoletnem srečanju. Silvestrovanja v malem 
se je udeležilo  več kot članov. Ob Janezovi glasbi nam ni bilo 
dolgčas,saj je bilo plesišče ves čas polno. Za popestritev smo 
organizirali srečolov, ki nam je dodatno popestril druženje. 
Srečanje s prĳatelji ob dobri pogostitvi in kozarčku vina se je 
zavleklo pozno v večer. Z lepimi voščilnicami, ki smo jih   na-
redili sami,in sskromnim darilom smo si zaželeli srečno v letu 
2010. Lepa udeležba nam je v spodbudo, da delujemo v pravi 
smeri in obljubljamo, da bo v letu 2010 srečanj še več,in to do-
brih, zato ne odlašajte in se nam pridružite tudi tisti, ki doslej 
še niste  v naših vrstah. Vsakega novega člana bomo veseli.

Zahvaljujemo se  za podarjene potice, ki ste nam jih spekle 
pridne gospodinje, za voščilo, zrečeno  upravnemu odboru, 
ki ste ga nam podarili v imenu celotn društva,in za podarjene 
dobitke.  Upravni odbor in organizator srečanja se vam lepo 
zahvaljujemo za sodelovanje in vam podarjamo skupinsko 
fotografijo.

PRIPRAVLJAMO
Občni zbor Društva upokojencev Dragomer L kovica bo v 
nedeljo,7. marca,ob 15. uri.
Pripravili bomo letni program druženj in izletov, ki ga boste 
prejeli takrat. Pričakujemo vas, da z nami zaključite poslov-
no leto 2009  in  sodelujete tudi  vnaprej.

ŠPORT
Pravi strokovnjaki smo postali pri igranju pikada, saj je to 

disciplina, ki je vključena v tekmovanje med društvi.  Vsak 
torek se nam lahko  pridružite ob 14 . uri v Kotičku. Zelo za-
bavno je tekmovanje že med nami samimi, zato si obetamo 
dobre uspehe, ko bodo tekmovanja razpisana.  

V spomladanskem času ponovno vabimo članice DU, ki jih  
veseli balinanje. Ženska ekipa bo lahko tekmovala med dru-
štvi v naši  regĳi.  Vsa društva v notranjski koordinaci, razen 
nas, imajo tudi ženske ekipe, ki so zelo uspešne in se ponašajo 
s številnimi pokali in priznanji. Ne odlašajte in prĳavite se. V 
zimskem času bo vadba organizirana na pokritih prostorih.  
PRIDRUŽITE SE NAM!

PROJEKT STAREJŠI ZA STAREJŠE
Tudi v letu 2009 smo vas obiskovali z vprašalnikom o kako-

vosti bivanja starejših doma. 
Zahvaljujemo se vam za sprejem in sodelovanje, z delom 

bomo nadaljevali tudi vnaprej.  Center za socialno delo smo 
za potrebno pomoč na domu obveščali na podlagi dobljenih 
podatkov na terenu. 

MERITVE 
Nadaljujemo z meritvami krvnega tlaka, krvnega sladkorja 

in maščob po ustaljenem terminu. Vsak drugi torek v mese-
cu od 9. do 10. ure v Kotičku  preventivno poskrbite za svoje 
zdravje.   

URADNE URE
Uradne ure so vsak torek od 10. do 12. ure, ko vas pričaku-

jemo. Dobrodošle so informacĳe o bolnih in pomoči potrebnih 
članih in starejših občanih ali pa samo obisk in klepet, za kate-
rega nam skoraj vedno zmanjkuje časa.

Tudi v Slovenski de-
mokratski stranki oz. v 
Občinskem odboru SDS 
Log - Dragomer je bil de-
cember pester in deloven. 

V začetku decembra je bila namreč sklicana 
ustanovna konferenca, na kateri smo izvolili 
novo vodstvo občinskega odbora.

Konferenco je vodil glavni tajnik stranke, 
Dušan Strnad, s svojo prisotnostjo pa sta nas 
razveselila tudi podpredsednik državnega 
zbora in poslanec SDS, France Cukjati, ter 
predsednik Obljubljanske regĳe in poslanec 
SDS, dr. Peter Verlič.

 Za predsednico Občinskega odbora je bila 

izvoljena Ivanka Mausar, izvolili smo tudi 
nove člane izvršnega in nadzornega odbora.

Spregovorili smo tudi o načrtu dela za prav-
kar začeto leto, o stanju v Občini Log - Dra-
gomer in prihajajočih lokalnih volitvah. Tudi 
tokrat bomo občankam in občanom ponudili 
kakovostno  svetniško listo, katere člani si 
bodo prizadevali za čim hitrejši in skladnejši 
razvoj naše občine. Prav zato tudi vabimo vse, 
ki jim ni vseeno za našo občino,  naj se nam 
pridružĳo, da bomo skupaj oblikovali pro-
gram za razvoj naše občine.

Vabljeni tudi k spremljanju strankine splet-
ne strani www.sds.si. 

OO SDS Log - Dragomer

Živahno dogajanje v OO SDS Log - Dragomer

Jaslice
Stane Kavčič iz 

Dragomerja si je 
že v rani mladosti 
želel izdelovati jas-
lice, a takrat ni imel 
priložnosti. Kmalu 
potem, ko se je z 
družino preselil v 
Dragomer, je izpol-
nil željo iz mladosti. 
Tako jaslice izdeluje 
že okoli  petnajst 
let.

Letošnje jaslice 
je postavljal tri dni, 
priprave pa so se 
začele že kar nekaj 
tednov prej. Dnev-
no sobo družinske 
hiše bodo krasile od 
predvečera božiča 
pa do 2. februarja.

Zbrali smo se na Vrhniki pred 
gasilskim domom, od koder nas 
je avtobus odpeljal do Vrzden-
ca.

Tam je bilo zbranih že veliko 
pohodnikov. Za dobrodošlico so 
nam postregli s čajem, kuhanim 
vinom in pecivom. Ogledali 
smo si spominsko sobo matere 
Ivana Cankarja in potem od-
šli pred cerkev sv. Kancĳana, 
kjer sta nas pozdravila vodička 
in podžupan Občine Horjul. 

Nato se je kolona pohodnikov 
odpravila skozi Vrzdenec in 
potem desno proti Žažarju. Po 
gozdnatem pobočju smo prišli 

do stare kmečke hiše, kjer so nas 
domačini zelo lepo pogostili. Po 
prĳetnem druženju in plesu ob 
zvokih Ansambla Prosen smo se 
povzpeli na Gradišče – 547 m vi-
soki hrib. Tam sta nas pričakala 
sonce in  lep razgled na Koreno, 
Horjulsko dolino in Ljubljansko 
barje. Na hribu stoji l4 m visoki 

križ, posvečen spominu na 2. 
evharistični kongres. 

Vodička  je povedala še  nekaj 
besed o Gradišču in  Žažarju, 

nato sta se s podžupanom po-
slovila. Vodenje je prevzel vrh-
niški vodič. Pot smo nadaljevali 
do Ligojne in naprej proti Stari 
Vrhniki, kjer smo v domu KS 
imeli krajši postanek.

Od tam smo odšli do cerkve 
sv. Trojice, kjer je sledilo ob-
vezno skupinsko fotografiranje 

in jo potem mahnili po klan-
cu navzdol mimo pisateljeve 
rojstne hiše pred TC Mercator 
na proslavo samostojnosti in 

enotnosti ter blagoslov konj ob 
prazniku sv. Štefana.

Po proslavi smo se podprli 
z golažem in čajem ter se nato 
zadovoljni, da smo se udeležili 
lepega pohoda in da nam je bilo 
vreme po deževnem tednu na-
klonjeno, odpeljali domov.

J. Trček

Pohod po poti Cankarjeve matere
V soboto, 26. decembra, smo se člani PD REGA  prvič udeležili  tradicionalnega spominskega pohoda po poti 
Cankarjeve matere Neže Pivk, ki je namenjen praznovanju njenega rojstnega dne.

Ložanka Ula 
Ana Leban je 
dosegla spet 
vrhunsko uvsti-
tev,  2. mesto v 
kategorĳi mlaj-
ši mladinci  na 
pokalu Sloveni-
je v rokenrolu 
za leto 2009
V nedeljo, 13. 12. 
2009, je bilo v Ma-
riboru finale pokala 
Slovenĳe v roken-
rolu, kjer se je od-
lično  izkazala 12-letna Ložanka  ULA ANA LEBAN,  
učenka 8. a/8 razreda Osnovne šole Log - Dragomer.  
Skupaj z soplesalcem Maticem sta v hudi konkurenci  
za las izgubila zmago in osvojila drugo mesto. Tudi v 
pokalu Slovenĳe sta zasedla drugo mesto.

Na  fotografiji skupaj z njunim trenerjem Robertom 
Kneževičem.

Čestitamo jima  ter jima želimo  še veliko uspehov.

Iz Društva upokojencev Dragomer - Lukovica

Tehnocommerce bo na mestu sedanjega 
Tenbara zgradil športni objekt v treh etažah, 
ki bo skupaj meril dobrih 600 m². Objekt bo 
dolg okoli 27, 5 metra in širok 14, 5 metra. 
Jože Remec iz Tehnocommerce je pojasnil, 
da bo v pritličju gostinski lokal v izmeri 
okoli 80 m², garderobe, sanitarĳe, kopalni-
ce ter prostor za športno društvo. V prvem 
nadstropju bosta kavarna in večnamenska 
športna dvorana v izmeri 240 m², ki bo pri-
merna za aerobne športe, v delu dvorane 
naj bi bil urejen tudi prostor za fitnes. Na 

ravni strehi bo terasa z zastekljenim delom, 
v katerem so predvideni poslovni prostori.

Občina je s Tehnocommercom že podpi-
sala pogodbo. Trenutno ta že izdeluje pro-
jektno dokumentacĳo, ki naj bi bila končana 
marca, ko načrtujejo tudi pridobitev grad-
benega dovoljenja. Po izdaji gradbenega 
dovoljenja naj bi z gradnjo športne dvorane 
začeli že aprila. Remec je pojasnil, naj bi se 
gradnja objekta glede na zagotovila ponud-
nikov končala že konec leta. Tako naj bi že 
naslednje leto tudi v  Dragomerju imeli pri-

meren pokrit prostor za aerobne vadbe.
Naj spomnim, da je bilo partnerstvo med 

občino in investitorjem sklenjeno v obliki 
koncesĳe gradnje po modelu zgradi – pre-
nesi v last – upravljaj za obdobje 20 let in 
možnostjo podaljšanja koncesĳe za obdo-
bje 10 let. Občina, ki je lastnica dobrih 11 
odstotkov projekta, je vložila zemljišče, 
komunalni prispevek ter izdelala doku-
mentacĳo, zasebni partner pa bo  poravnal 
stroške gradnje.

Vesna Erjavec

Športni objekt bo v Dragomerju stal na mestu sedanjega Tenbara. 

Začetek gradnje športnega objekta v aprilu
Dragomer, 13. januar – Občina je z investitorjem športnega objekta v Dragomerju Technocommerce, d. o. o., 
ki ga je na novembrski seji kot izvajalca javno–zasebnega partnerstva potrdil tudi občinski svet, podpisala 
pogodbo. Z gradnjo naj bi začeli že  aprila, končana pa naj bi bila konec leta. 
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Prvo tako tekmo smo organi-
zirali leta 2007, posebej za tek-
movalno skupino in posebej za 
člane nadaljevalne in začetne 
skupine. Tekma tekmovalne 
skupine je bila hkrati tudi po-
slovilna tekma Anžeta Popita, 
ki je tedaj končal svojo tekmo-
valno pot. Postavljenih je bilo 
več balvanov, pri katerih so 
imeli tekmovalci samo časovno 
omejitev. Ob koncu so najboljši 
trĳe v obeh kategorĳah (v mo-
ški in ženski) prejeli medalje.

Istega leta smo organizirali 
tudi tekmo za nadaljevalno in 
začetno skupino, kjer so bili 
otroci razdeljeni v več kate-
gorĳ, glede na letnico rojstva. 
Pomerili so se v vseh treh dis-
ciplinah. Naprej so tekmovali 
v hitrostnem plezanju, kjer so 
morali v čim krajšem času pri-
plezati do vrha stene v ozna-
čenem pasu. Naslednja nalo-
ga sta bila dva balvana in za 
vsakega po dva poskusa. Vsak 
dotaknjeni oprimek je prinesel 
določeno število točk, vrh naj-
manj, saj je bilo bo koncu treba 
imeti čim manj točk. Za konec 
je prišlo na vrsto še težavnost-
no plezanje, kjer so morali tek-
movalci splezati smer, dolgo 
okoli 40 do 50 gibov. Za končni 
izid so šteli dosežki v vseh treh 
disciplinah, in tako smo dobili 
prve tri uvrščene v vsaki kate-

gorĳi, ki so prejeli medalje in 
simbolične nagrade. Otrokom 
je bilo tekmovanje zelo všeč, 
saj so jih pri plezanju opazo-
vali tudi njihovi starši, bratje in 
sestre, ki so jih glasno bodrili 
vso tekmo.

Tekmo smo organizirali tudi 
leto pozneje, spet ločeno za 
tekmovalno in preostali dve 
skupini. Tekmovalni skupini 
so se pridružili tudi kolegi iz 
Plezalnega kluba iz Rogaške 

Slatine, s katerimi smo se lah-
ko družili tudi na tekmovanju, 
ne samo v zunanjih plezališčih. 
Tekmovanje za otroke iz nada-
ljevalne in začetne skupine je 
bilo še bolj številčno obiskano 
kot prejšnje leto. Prav zaradi 

čedalje večje množičnosti smo 
tekmovanje leta 2009 sklenili 
preseliti iz OŠ Log - Dragomer 
v dvorano Pungrt v Šmartnem 
pri Litĳi.

Tokratna tekma je bila tudi 
prvikrat organizirana za vse 
člane društva Korenjak skupaj, 
kar je bila res dobra priložnost 
in zlasti motivacĳa za najmlaj-
še, ki so imeli možnost videti, 
kako dobri bodo lahko postali, 
če bodo pridno vadili. Tekma je 

odlično uspela, saj so se je ude-
ležili skoraj vsi člani društva, 
poleg tega pa so se v plezanju 
pomerili tudi starši. Tekmoval-
ci so se pomerili le v težavnost-
nem plezanju, in to v dveh raz-
lično zahtevnih smereh. 

V absolutni kategorĳi je 
zmagal Gašper Potrebuješ, 
drugi je bil Jure Gvozdanovič, 
tretji pa Nejc Erklavec. Tilka 
Novak in Danuša Vižintin sta 
si razdelili prvo mesto, tretja 
pa je bila Manca Alič. Pri sta-

rejših dečkih je zmagal Vid 
Humer, pri deklicah pa je sla-
vila Maša Arnšek pred Katjo 
Hrovatič in Leo Hanželič. V 
mlajši kategorĳi so si meda-
lje razdelile Tina Vintar, Tina 
Arnšek in Neža Zupančič. Pri 

fantih je zlato medaljo odnesel 
domov Žiga Patačko Koder-
man, srebrno Nejc Peklar, bro-
nasto pa Jakob Humer.  Zani-
miv boj,  ki se je končal šele po 
superfinalu, se je vnel v sku-
pini cicibanov in cicibank. Pri 
fantih je zmagal Nejc Peciga, 
srebrn je postal Matic Velepič, 
bronast pa Lan Möscha. Pri 
cicibankah je zmagala Manca 
Patačko Koderman, druga je 
bila Pia Mišič, tretja pa Lara 
Jenko.  

Zanimivo je bilo tudi v tek-
movanju med starši. Pri očkih 
je zlato medaljo odnesel do-
mov Andrej Potrebuješ, srebr-
no Jože Alič, bronasto pa Uroš 
Šivic. Pri mamicah je slavila 
Janja Potrebuješ, za njo se je 
uvrstila Barbara Humer, tretja 
pa je bila Katja Avanzo.

Mojca Breskvar

Streljanje kot zabava ali 
nasilje

O vsakem božiču in novem letu 
se vedno znova odločno namenjam 
napisati članek v protest raketiranju 
in naraščajoči, nerazumni kanonadi 
mojega »dragega miru«, kjer živim, 
Dragomerja. Potem prazniki minejo 
in namera zvodeni, in si rečem, saj 
je mimo. Vendar se vsako leto vrača, 
v nekoliko krajšem časovnem obdo-
bju sicer, toda z občutno povečanim 
učinkom. Rakete so sodobnejše, naj-
pogosteje v lansirnih kasetah po 20, 
30 in več, tudi varnejše, da, vendar 
letĳo višje, pokajo močneje, pri tem 
pa neznosno tulĳo, piskajo, žvižgajo 
in prasketajo. In parajo nebo. In po-
ceni so. In vse so izdelane v daljni Ki-
tajski, domovini smodnika in kršenja 
človekovih pravic.

Moje posestvo je doli na ravnici 
dragomerškega amfiteatra, ki ga na 
severu zapira polkrožni venec zaled-
nega hribovja od Ferjanke prek Sv. 
Lovrenca do Lukovice, južna stran pa 
je odprta proti avtocesti in naprej čez 
njo na Barje. Vse rakete,  usmerjene 
iz stare vasi ali strnjenega novejšega 
naselja se razpočĳo visoko nad tlemi 
in pok odmeva od hribov, da se šipe 
v oknih tresejo. In vse letĳo sem dol 
na odprto, da se jih bolje in dlje vidi. 
Da, raketa nikoli ne pade na lastno 
hišo. V hlevu so konji, koze, zajci, na 
verigi pred senikom pes čuvaj, v kur-
niku pa kure. Vsak od nas doživlja to 
manifestacĳo praznika po svoje. One, 
živali, se bojĳo zase, jaz pa se bojim 
zanje.

Bilo je pred leti. Petega decembra, 
nekaj pred osmo zvečer. V hlevu sem 
že opravil. Antika, kobila, se je pred 
dvema dnevoma  zelo poškodovala. 
Imela je globoko raztrganino na ko-
pitu in živinozdravnica iz Klinike za 
konje jo je prejšnji dan operirala. Po 

posegu je naročila naj kobila počiva. 
Ker je imela osemmesečno žrebe, 
sem boks pregradil in ga  ločil tako, 
da ga je lahko videla, on pa njo. Ko 
sem  ju zapuščal, sta bila umirjena, 
malemu sicer ni bilo najbolj pogodu, 
da ni mogel do mamice, pa saj je bil 
že kar odrasel. Tako ali tako bi ga mo-
ral v kratkem odstaviti. Sedel sem v 
dnevni sobi in gledal televizĳo, ko je 
počilo. In potem še enkrat in potem 
še mnogokrat. Kot da bi tolklo po 
predsobi. Pognal sem se ven. Priha-
jalo je od soseda, tik ob moji živi meji 
in padalo je vse do hleva. Medtem 
je že ponehalo, ko sem se odpravil 
protestirat. Skozi vrtna vratca sem 
zakorakal čez njihovo trato proti raz-
svetljeni dnevni sobi, kjer je vesela 
družba nekaj proslavljala. Potrkal 
sem, prikazal se je gospodar in ko 
sem ga vprašal, kaj se vendar gredo, 
da mečejo rakete na mojo parcelo, je 
dejal, da oni pa že ne mečejo ničesar. 
Pokazal sem mu pravkar izpraznjeno, 
še toplo kaseto, ki je ležala pred nama 
v travi, druga je bila onstran njegove 
ograje pod mojo živo mejo. Besen jo 
je pograbil in mi jo vrgel v glavo ter 
zavpil, naj izginem z njegove parcele, 
ker da motim njegovo posest. Posre-
doval je sin, miril razjarjenega očeta, 
videl sem, da se stvar utegne slabo 
končati; pobral sem tisto kaseto, tako 
za spomin, in se umaknil. Tisti trenu-
tek še nisem vedel, da je mali v svo-
jem boksu v paniki odbil napajalnik, 
da je voda brizgala iz odtrgane cevi 
vsenaokrog in da je Antika v svojem 
boksu divje prhala in klicala malega, 
ki ni vedel, kam naj se umakne pred 
curkom vode, in jezno tolkla s kopiti 
po tleh, ki so bila že vrh bicljev zalita 
z vodo. Obveze so se snele, rana se je 
odprla, povsod je bila kri.

In bilo je leto 85. Bil sem na za-
časnem delu v Iraku, ki je bil že peto 

leto v vojni z Iranom. Iračani so igrali 
odločilno kvalifikacĳsko nogometno 
tekmo z eno od sosednjih držav. Ne 
spomnim se več, s katero. Bil sem 
pri prĳatelju na P-195 in tekmo sva 
spremljala po radĳskem sprejemni-
ku. Irak je zmagal. Takoj po končani 
tekmi se je začelo nepopisno slavje. 
Iz vseh strani so sikali rafali in sve-
tleči naboji so osvetljevali nebo. Na-
slednji dan smo pri poročilih slišali, 
da je od izstrelkov, ki so padali nazaj 
na zemljo, samo v Bagdadu umrlo  
enaindvajset  ljudi.

In bilo je leto 88. Avgust. Konec 
vojne. Zmaga, svoboda, nepopisno 
veselje. Kharada Sharkiya, ulica, kjer 
je bil naš building, je bila ena sama 
reka avtomobilov, ovešenih s ponore-
lo množico, ki se je počasi valila proti 
Ali Baba Squar. Iz vseh avtomobilov 
so divje streljali in slavili, eni skozi 
odprta okna, drugi stoje, loveč rav-
notežje na zadnjem delu pick-upa, z 
avtomati, s katerimi so se klali osem 
let, osem mesecev in osem dni.

Vsako leto na ta naš večni dan 
zmage sem doma, hodim okoli hle-
va in gledam in poslušam človeško 
norost. Včasih sem se izgovarjal na 
uboge živali, češ, kako trpĳo. Potem 
pa slišim tega ali onega, kako si ne 
upa ta dan iz hiše, drugi spet, kako 
bi šel ali šla v mesto, pa se boji pet-
ard. Znanko sem vprašal, kako je bilo 
letos kaj tam okoli njih, vedoč, da je 
eden od njihovih sosedov glede rake-
tiranja in bombardiranja vsako leto 
še posebno aktiven. Pa je rekla, ah, 
letos pa da ne bo streljal, ker imajo 
v hiši dojenčka. Lepo. Torej trpimo 
predvsem mi, ljudje. Moji konji so se 
pravzaprav navadili. Mali je med tem 
zrasel v postavnega žrebca in se po-
kanja ne boji več. Strah je predvsem 
v nas ljudeh, ker poznamo strasti in 
prikrito agresĳo.

Zakon uporabo pirotehničnih 
sredstev dovoljuje. Pogojno. Toda, 
ali kdo prebere zakon? Trgovec nam 
ga verjetno ne bo. Zakon tudi določa, 
da je celo za zračno puško potreben 
orožni list. Toda tudi za najmočnejšo 
petardo ali baterĳo raket ni potrebno 
ničesar. Zakaj? Ker to ni orožje, ker to 
ni nevarno, ker nima oblike zračne 
pušk, ali zato, ker je ni mogoče vre-
či v poštni nabiralnik, ker iz nje ni 
mogoče narediti, recimo, molotovke? 
Sodobni teroristi že davno ne strelja-
jo več z zračnimi puškami, pa tudi s 
kalašnikovkami ne. Vse lahko posta-
ne orožje, če je namen.

Znanec mi je, ko sem mu  glede 
tega nekaj težil, dejal, da to ni tako 
hudo, da pravzaprav okrog novega 
leta že lahko malo potrpimo in da je 
to pravzaprav tudi svoboda, a ne?

Da, tudi to je lahko svoboda za 
nekoga. Ob tem sem se spomnil na 
neko Mefovo pesem, ki sem jo sicer 
malo priredil, kar mi Mef, upam, ne 
bo zameril:

Svoboda je ptica
Visoko leti
In serje na nas
Uboge ljudi

In zakaj ne bi v tem našem Dragem 
miru razglasili miru in bi rekli: Pri 
nas pa streljanja ne bo več! 

In to bi bila zmaga. In zasĳala bi 
svoboda. In uvedli bi praznik dan 
zmage. Vendar to ne bi bil nikakr-
šen napredek v družbenih odnosih. 
Ponovno bi se vzpostavil krivičen, 
razdvojeni svet nasprotĳ, svet zma-
govalcev in poražencev, svet dobrega 
in zlega, lopovov in žandarjev, belih 
in rdečih, katolikov in pravoslavcev, 
zaposlenih in upokojencev, učiteljev 
in učencev … 

In tu – pozor – nastane zgodovin-
ski preobrat. Sprejeli bi nov zakon, 
da je za naš dan zmage pa dovoljeno 

streljati. In na tak način bi postali vsi 
zmagovalci in vsi bi lahko streljali, 
ker to ne bi nikogar motilo. 

In postali bi srečni. Srečen človek je 
miroljuben, je notranje umirjen. Sre-
čen človek je zdrav, zdravega duha 
v zdravem telesu, ima majhne potre-
be. Sčasoma bi opustil celo željo po 
streljanju in ideja bi se širila v druge 
majhne in malo večje občine, po  vsej 
Slovenĳi, da, in po  vsem svetu. O, to 
bi bil srečen svet! In vsi bi vedeli, da 
je tako genialna ideja  nastala v Dra-
gomerju, saj kje pa je še kakšen tak 
Dragomer? In potem ne bi bili znani 
samo po pogoreli trgovini in najlep-
ši umetni plezalni steni v Slovenĳi. 
Postali bi svetovna  zanimivost in 
dobili bi novo pokopališče. Lahko bi 
nas pokopavali celo stoje, da bi bili 
sami sebi spomenik, kot Srečni princ 
Oskarja Wilda. 

Ves svet bi bil srečen in zdrav, 
no, pa saj to je vendar edino, kar si 
voščimo ob sedanjem dnevu zmage 
(novem letu, kot sem ga samovoljno 
preimenoval):

SREČNEGA PA ZDRAVGA.

To vam želĳo vsi, jaz sem vam ho-
tel pokazati samo eno od morebitnih 
poti, po kateri to lahko dosežete. Če 
hočete to razumeti, morate ta članek 
vsaj dvakrat prebrati. Jaz ga še sedaj 
prav dobro ne razumem.

Nisem rešil vprašanja živali, kako 
jih umestiti v ta novi srečni svet. Pre-
malo sem se dotaknil ekologĳe in 
kačjih pastirjev. V novi ureditvi sveta 
je namreč odgovor na vse človeške 
dileme in zablode, toda to je preveč 
za ta kratek, »hecen« sestavek o sicer 
resni tematiki.

V upanju na nemogoče
Jože Zver

Športno plezalno društvo Korenjak

Uspelo druženje članov
Konec decembra 2009 je potekala zdaj že tradicionalna tekma Športnoplezalnega 
društva Korenjak, na kateri se člani društva  – letos prvič tudi njihovi starši – po-
merĳo med seboj v različnih kategorĳah. Tekma je dobra priložnost za druženje in 
spoznavanje članov med seboj, opazovanje drugih plezalcev pri plezanju in s tem 
tudi učenje tehnike plezanja. 
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Ob tridesetletnici Vrtca Dragomer smo v vrtcu izdelali kole-
dar z otroškimi izdelki, ki jih spremlja tudi pesmica z naslo-
vom Koledar. Ob njej naj bi starši skupaj s svojim otrokom 
potovali skozi letne čase. Koledar zajema dogajanje v naravi, 
značilnosti meseca ter aktivnosti, v katerih otrok sodeluje in 
se jih veseli:

K O L E D A R
JANUAR

Prižgala se novoletna je sveča, v srcih prevzema nas drobcena 
sreča.
Polje in travnik oblečena v belo, po njih otroci se sankajo, vse 
je veselo.
Postavĳo družno snežaka velikana, družina ob jelki prelepi je 
zbrana, z neba se drobna snežinkica smeje, družina ob peči, da 
nam je topleje.

FEBRUAR
Februar  kulturo ponuja, prireditev nam čut za umetnost vzbu-
ja, vsa se narava prvič prebuja, pust praznujejo kurenti s Ptuja.
Zabavo zamenjale naj bi proslave, mesec le medlo kuka iz goš-
čave, sonce se skriva, mraz se obnavlja, na bregu ponosno sne-
žak se postavlja.

MAREC
Marec je mesec, ko iz goščave  prve cvetlice pokukajo glave:
zvonček cinglja, trobentica rumena, trava začenja biti zelena.
Iz gozda zasliši prve se ptice, krpe snega  zemlji odkrivajo utru-
jeno lice.
Kmalu po veliki noči sonce pokuka, pomlad že napoči.

APRIL
Prvoaprilske šale prinesejo mnogo zabave: ko te ‘za nos’ kdo 
potegne, potlej pa hitro pobegne.
Sicer pa je to mesec ‘muh’, in je bolj moker kot suh.
Dežek zemljico namaka, vodica v lužah počaka,
dež se na listkih nabira, dežnik te pri hoji ovira.

MAJ
Maj prelepo zacveti, ptičji se zbor oglasi,
travice ozelenĳo, rožice pa zacvetĳo.
Dela se praznik slavi, kres se na hribu iskri.
Oblečemo kratke rokave, tečemo v širne daljave.

JUNĲ
Ko kresnička zaiskri, brž nebo se zasvetli:
jasni poletni večeri  odpirajo tople nam dveri.
Počitnice že so v načrtu, delo na polju in vrtu.
Ko slišiš kukav’co za srečo, že najdeš gozdno jagodo rdečo.

JULĲ
Šolar pospravi si torbo v omaro, prešle so skrbi, šolsko leto sta-
ro.
Kam bo zdaj šel, sanje si snuje, kaj tam doživel, ves srečen zdaj 
kuje.
Morja in sonca se veseli, na izlete in v hribe si zaželi.
Tudi doma tako je lepo, nič ni naloge, le sončno nebo.
Malo pa otroka le zaskrbi – od vročine nevihta je, grozno grmi.
Takrat v svoji sobi pred strelo se skriva, ne v morju, le v kadi 
telo si umiva.

AVGUST
Kmet ozimnico si v klet daje, lastovke imajo selitvene vaje.
V vrtcu napolnimo z vodo bazen, na brisači počiva, kdor je bolj 
len.
Sonce žari, da koža te peče, otrok prešerno po travici steče.
Zamenjale kopalke so drugo obleko, opoldne se skrĳeš pred 
sončno pripeko.
Metuljčki plešejo igrivo, lahkotno, le šola občuti praznino samo-
tno.

SEPTEMBER
Lastovke so odletele, prej  vse so leto nam pele:
v gnezdecu so ščebetale, nad hlevom, kjer bivajo krave.
Listje se v rdeče odeva, hišnik že šolo ogreva:
vanjo radovedne glavice hitĳo, šest let stare vrtec zapustĳo.

OKTOBER
Med  nas je prišla rjava gospa, pobarvala listke je, potke in tla.
Hoja po mehki odeji ne škodi, ko k jurčku rjavemu gobarja 
vodi.
Ptice selivke so vse odletele, drevesa povešajo veje uvele.
Ves gozd in narava spremembo začutita: prišel bo mraz ostri, 
ledeni in kruti.

NOVEMBER
Narava je pusta, bleda in siva, starček ob peči se greje, počiva.
Drevesa brez listkov so in obleke, oblaki zapirajo svoje že veke.
To mesec miru je in počitka, ko zunaj mrzla odvĳa se bitka:
veter brĳe in sneg naletava, utrujena zdaj je človekova glava.

DECEMBER
Decembra si trĳe možje podajajo svoje roke:
dobrote v koš in pod smrečico postavĳo, na novo leto ljudje se 
pripravĳo.
December obleče obleko svečano in mama postavi na mizo   
praznično hrano.
Za novo leto polno želja že imamo, družini, prĳateljem roke po-
damo.

Dragica Slana

Na podlagi 7. in 10. člena Zakona 
o športu (Uradni list RS, št. 22/98, 
97/01 – ZSDP, 27/02 – Odl. US, 
110/02 – ZGo-1 in 15/03 – ZOPA), 
določil 4. in 5. točke Nacionalne-
ga programa športa (Uradni list 
RS, št. 24/00 in 31/00), 5. člena 
Pravilnika o sofinanciranju športa 
v Občini Log - Dragomer (Uradni 
list RS, št. 122/07, 80/09), Letne-
ga programa športa Občine Log 
– Dragomer za leto 2010 (sprejet 
na 24. redni seji Občinskega sveta 
16. 12. 2009) ter sklepa župana o 
objavi javnega razpisa (št. 671-
1/2010 z dne 5. 1. 2010), objavlja 
Občina Log - Dragomer, 

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV 
ZA SOFINANCIRANJE 

ŠPORTNIH VSEBIN 
IZVAJALCEV LETNEGA 

PROGRAMA ŠPORTA NA 
OBMOČJU OBČINE LOG 

- DRAGOMER, V LETU 2010

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZ-
PISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 
5, 1358 Log pri Brezovici

2. PREDMET JAVNEGA RAZ-
PISA:
Predmet javnega razpisa je sofi-
nanciranje športnih vsebin, ki so 
v javnem interesu v Občini Log 
- Dragomer in sicer:

I. Športna vzgoja otrok, mladine 
in študentov, ki se prostovoljno 
ukvarjajo s športom zunaj obvez-
nega izobraževalnega programa 
I.1. Interesna športna vzgoja 
predšolskih otrok:
“Zlati sonček”
“Ciciban planinec”
ostali programi, ki jih organizira-
jo izvajalci športnih programov 
za predšolske otroke
I.2. Interesna športna vzgoja šolo-
obveznih otrok:
“Zlati sonček”
“Krpan”
“Naučimo se plavati”
mladi planinec, planinska šola, 
planinski tabor
drugi programi za skladen raz-
voj gibalnih sposobnosti otrok in 
mladostnikov
I.3. Športna vzgoja otrok, usmer-
jenih v kakovostni in vrhunski 
šport (od 6 do 14 let):
• cicibani in cicibanke
• mlajši dečki in mlajše deklice
• starejši dečki in starejše deklice
I.4. Športna vzgoja otrok s poseb-
nimi potrebami:
Občina Log - Dragomer v letu 
2010 ne predvideva sredstev za 
sofinanciranje tovrstne dejavno-
sti.
 I.5. Interesna športna vzgoja mla-
dine:
• programi športa, katerih na-

men je izboljšanje športnih 
znanj, zagotavljanje psihofizič-
nih sposobnosti mladine, od-
pravljanje negativnih vplivov 
sodobnega življenja, prepreče-
vanje zdravju škodljivih razvad 
in zadovoljevanje človekovih 
potreb po igri in tekmovalnosti

I.6. Športna vzgoja mladine, 
usmerjene v kakovostni in vrhun-
ski šport (od 15 do 18 oz.20   
let):
1. kadeti in kadetinje
2. mladinci in mladinke
I.7. Športna vzgoja mladine s po-
sebnimi potrebami:
Občina Log - Dragomer v letu 
2010 ne predvideva sredstev za 
sofinanciranje tovrstne dejavno-
sti.
I.8. Interesna športna dejavnost 
študentov:
• programi športa, ki so do-

polnilo intelektualnemu delu 
študentov in pripomorejo k 
polnejši uresničitvi človeka, 
bogastvu njegovega telesnega 
in duševnega zdravja ter inte-
griteti osebnosti

II. Športna rekreacĳa
programi vadbe v različnih šport-
nih panogah

III. Kakovostni šport 
programi priprav in tekmovanj 
ekip in posameznikov, registri-
ranih športnikov, ki nimajo ob-

jektivnih strokovnih, organizacĳ-
skih in materialnih možnosti za 
vključitev v program vrhunskega 
športa in ki jih program šport-
ne rekreacĳe ne zadovoljuje, so 
pa pomemben dejavnik razvoja 
športa

IV. Vrhunski šport 
Občina Log - Dragomer v letu 
2010 ne predvideva sredstev za 
sofinanciranje tovrstne dejavnosti.

V. Šport invalidov
Občina Log - Dragomer v letu 
2010 ne predvideva sredstev za 
sofinanciranje tovrstne dejavnosti.

VI. Športni objekti 
Na podlagi Meril za vrednotenje 
športa v Občini Log - Dragomer, 
se upravljavcem športnih objek-
tov občinskega pomena iz 6. točke 
prej omenjenih meril sofinancira 
objekte, ki jih lahko uporabljajo 
vsi občani – v času, ko se na teh 
objektih ne izvaja letni program 
športa.

VII. Izobraževanje, usposablja-
nje in izpopolnjevanje strokov-
nih kadrov v športu
Občina Log - Dragomer sofinan-
cira izobraževanje in usposablja-
nje strokovnih delavcev, ki delajo 
pri izvajalcih športnih programov 
v Občini Log - Dragomer in se ob-
vežejo, da bodo pri teh izvajalcih 
opravljali strokovno delo še naj-
manj tri leta ter izpopolnjevanje 
strokovnih delavcev, ki delajo pri 
izvajalcih športnih programov 
v Občini Log - Dragomer že naj-
manj eno leto. Izobraževanje, 
usposabljanje in izpopolnjevanje 
strokovnih kadrov poteka s so-
delovanjem Inštituta za šport in 
OKS-ZŠZ.

VIII. Velike mednarodne, držav-
ne, medobčinske in občinske 
športne prireditve
Občina Log - Dragomer sofinan-
cira materialne stroške športnih 
prireditev, ki jih opredeljuje 52. 
člen Zakona o športu, medob-
činske in občinske prireditve, ki 
imajo namen pospeševati motiva-
cĳo za šport in športno aktivnost 
ter imajo promocĳski učinek na 
šport, gospodarstvo in turizem. 
Med te prireditve se ne štejejo šol-
ska športna tekmovanja.

IX. Informacĳski sistem na po-
dročju športa 
Občina Log - Dragomer v letu 
2010 ne predvideva sredstev za 
sofinanciranje tovrstne dejavno-
sti.

X. Delovanje društev in šport-
nih zvez, ki opravljajo na ravni 
lokalne skupnosti strokovne,or-
ganizacĳske in razvojne naloge 
v športu
Občina Log - Dragomer s sredstvi 
za kritje osnovnih materialnih 
stroškov in plačilo storitev, pove-
zanih z  njihovo dejavnostjo, so-
financira delovanje športnih dru-
štev in zvez, ki na občinski ravni 
opravljajo strokovne, organizacĳ-
ske in razvojne naloge v športu.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO 
PRĲAVĲO NA JAVNI RAZPIS:
Izvajalci letnega programa športa 
v Občini Log - Dragomer so:
• športna društva;
• zveze športnih društev, ki jih 

ustanovĳo društva za posa-
mezna območja oziroma šport-
ne panoge;

• zavodi, gospodarske družbe, 
zasebniki in druge organiza-
cĳe, ki so na podlagi zakon-
skih predpisov registrirane za 
opravljanje dejavnosti na po-
dročju športa;

• vrtci in osnovne šole;
• ustanove, ki so ustanovljene za 

opravljanje dejavnosti v športu 
in so splošno koristne in nepro-
fitne;

• organizacĳe invalidov, ki izva-
jajo športni program za invali-
de. 

4. POGOJI, KI JIH MORAJO 
IZPOLNJEVATI IZVAJALCI 
ŠPORTNIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo iz-
vajalci, ki izpolnjujejo naslednje 

pogoje:
• biti najmanj devet mesecev 

registrirani s sedežem v Obči-
ni Log - Dragomer v skladu z 
veljavno zakonodajo in izvajati 
programe, namenjene občanom 
Občine Log - Dragomer;

• imajo zagotovljene materialne, 
prostorske, kadrovske in orga-
nizacĳske pogoje za uresničitev 
načrtovanih športnih aktivno-
sti.

Športna društva in zveze imajo 
pod enakimi pogoji prednost pri 
izvajanju letnega programa špor-
ta. 
Občinska proračunska sredstva, 
namenjena športnim vsebinam, 
lahko izvajalci pridobĳo le na 
osnovi kandidature na javnem 
razpisu. 
Posamezni izvajalci športnih vse-
bin lahko s svojimi programi za 
občinska proračunska sredstva 
kandidirajo za posamezne vsebi-
ne le enkrat letno. 
Športne zveze lahko kandidirajo 
za sredstva le na podlagi tistih 
športnih programov, ki jih iz-
vajajo same in ki jih posamezna 
društva, članice športne zveze, 
ne vključujejo v svoje programe, s 
katerimi kandidirajo za sredstva. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH 
SREDSTEV:
Višina sredstev razpisa po spre-
jemu Proračuna Občine Log - 
Dragomer za leto 2010 je 37.800 €. 
Sredstva bodo na podlagi Letne-
ga programa športa Občine Log - 
Dragomer za leto 2010 namenjena 
za:

I. Športno vzgojo otrok, mladine 
in študentov, ki se prostovoljno 
ukvarja s športom zunaj obvez-
nega izobraževalnega programa  
55,50 % in sicer:
I.1 Interesna športna vzgoja pred-
šolskih otrok  2,00%
I.2 Interesna športna vzgoja šolo-
obveznih otrok  15,00%
I.3 Športna vzgoja otrok, usmer-
jenih v kakovostni in vrhunski 
šport 20,00%
I.4 Športna vzgoja otrok s poseb-
nimi potrebami 0,20%
I.5 Interesna športna vzgoja mla-
dine 3,00%
I.6 Športna vzgoja mladine, 
usmerjene v kakovostni in vrhun-
ski šport 15,00%
I.7 Športna vzgoja mladine s po-
sebnimi potrebami 0,30%
I.8 Interesna športna dejavnost 
študentov 0,50%
II. Športno rekreacĳo  9,50%
III.Kakovostni šport  8,00% 
IV.Vrhunski šport  0,00%
V. Šport invalidov  0,00%
VI.  Športne objekte  3,00%
VII. Izobraževanje, usposabljanje 
in izpopolnjevanje strokovnih ka-
drov v športu 2,50%
VIII. Znanstveno-raziskovalna 
dejavnost 0,00 %
IX. Založniška dejavnost 0,00 %
X.Velike mednarodne, državne, 
medobčinske in občinske športne 
prireditve 3,00%
XI.  Informacĳski sistem na po-
dročju športa 0,00%
XII. Delovanje društev in šport-
nih zvez, ki opravljajo na ravni 
lokalne skupnosti strokovne, 
organizacĳske in razvojne naloge 
v športu  18,00%

6. MERILA ZA VREDNOTENJE 
ŠPORTNIH VSEBIN:
Merila za vrednotenje športnih 
programov so določena s Pravil-
nikom o sofinanciranju športa v 
Občini Log - Dragomer. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V 
KATEREM MORAJO BITI PO-
RABLJENA SREDSTVA:
Sofinancirajo se programi, ki se 
bodo izvedli v letu 2010. Rok za 
porabo sredstev je  31.12.2010. 
Sredstva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLO-
ŽITEV VLOG:
Z zbiranjem vlog na Javni raz-
pis pričnemo v ponedeljek, 25. 1. 
2010. Predlagatelji morajo vloge 
oddati kot priporočeno pošiljko 
po pošti na naslov Občina Log - 
Dragomer, p.p. 09, Dragomer, Na 
Grivi 5, 1358 Log pri Brezovici, 
najkasneje z datumom 10. 2. 2009 
ali osebno dostaviti na sedež Ob-
čine Log - Dragomer, Dragomer, 
Na Grivi 5, 1358 Log pri Brezovi-
ci, najkasneje do 12. ure tega dne.
Vloga mora biti izdelana na ob-
razcih, ki so sestavni del razpisne 
dokumentacĳe ter vsebovati za-
htevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne 
bodo upoštevane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti 
označena z imenom in naslovom 
predlagatelja, v spodnjem levem 
kotu pa opremljena s pripisom 
»Razpis - šport 2010«.

9. DATUM ODPIRANJA 
VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa za 
vrednotenje športnih vsebin opra-
vila po preteku razpisnega roka. 
V primeru nepopolno izpolnjenih 
vlog s pomanjkljivo dokumenta-
cĳo bodo predlagatelji pozvani, 
da v roku 8 dni vlogo dopolnĳo. 
Nepopolne vloge, ki jih po dolo-
čenem roku predlagatelj ne do-
polni, se s sklepom Občine Log 
- Dragomer zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z 
razpisom so vam na voljo na Ob-
čini Log - Dragomer, Dragomer, 
Na Grivi 5, 1358 Log pri Brezovi-
ci,  po telefonu 750 77 03, oziroma 
po elektronski pošti obcina@log-
dragomer.si.

11. RAZPISNA DOKUMENTA-
CĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko 
zainteresirani dvignejo na sedežu 
Občine Log - Dragomer, Drago-
mer, Na Grivi 5, 1358 Log pri Bre-
zovici, od dneva objave javnega 
razpisa do dneva, ko se izteče rok 
za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objav-
ljena na spletni strani www.log-
dragomer.si in jo je možno dobiti 
tudi po elektronski pošti. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o 
izidu javnega razpisa obveščeni v 
roku 30 dni po preteku rokov za 
pritožbe. 

Številka: 671-1/2010
Datum: 25. 1. 2010

OBČINA LOG - DRAGOMER

Na podlagi 11. člena Odloka o nadomestilu za uporabo stavbnih 
zemljišč na območju Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 328/06 – urad-
no prečiščeno besedilo), ki se v skladu s 125. členom Statuta Občine 
Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 33/07) uporablja tudi v Občini 
Log - Dragomer, je Občinski svet Občine Log - Dragomer na 24. 
redni seji dne 16. 12. 2009 sprejel 

Sklep o določitvi vrednosti točke za odmero nadomestila za 
uporabo stavbnih zemljišč na območju občine 

Log - Dragomer za leto 2010

1. člen
Vrednost točke za odmero nadomestila za uporabo stavbnih zem-
ljišč na območju Občine Log - Dragomer za leto 2010 znaša 0,003149 
EUR.

2. člen
Sklep se objavi v Uradnem listu RS in v Našem časopisu. Uporablja 
se od 1. 1. 2010 dalje.

Številka: 422-94/2009
Datum: 16. 12. 2009                                                               Župan Občine Log - Dragomer 

Mladen Sumina, l.r.



NAS CASOPIS 368/25.1. 2010 C M Y K 38

38 25. januar 2010
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Skupne strani

Nagodeti so Logatčani in aktualni lo-
gaški župan, Janez Nagode, ki župa-
nuje od leta 1997, potrdi, da je čistokr-
ven Logatčan. Tako kot mnogi drugi 
v Logatcu, ki kaj pomenĳo, se je tudi 
on delovno »šolal« v nekoč velikem 
in renomiranem Kombinatu lesne 
industrĳe Logatec (KLI). Delal je v to-
varni stavbnega pohištva, v oknarni, 
kot so imenovali tisti del proizvod-
nje,  Oknarna je še  vedno v Logatcu. 
Vendar zelo okrnjena gleda na zlata 
leta KLI-ja. Takratni KLI je bil s kolo-
nialnim pohištvom globoko usidran 
na ameriškem tržišču, s stavbnim pa 
doma in v Nemčĳi. V najboljših časih 
je bilo v njem zaposlenih 1500 ljudi in 
v ekonomskem in socialnem pogledu 
je bil steber Logatca in širše okolice. 
V devetdesetih letih prejšnjega sto-
letja, pa že konec osemdesetih let, se 
je velika zgodba KLI-ju zaključevala. 
»Globalizacĳa je naredila tržišče s 
kolonialnim in stavbnim pohištvom 
zelo konkurenčno, na trg so prihajali 
izdelki iz Azĳe, ceneni, kakovostni in 
tudi oblikovno dovršeni, v KLI-ju pa 
očitno nismo zmogli zadostiti novim, 
zaostrenim tržnim pogojem. Prepo-
časi smo se prilagajali novim tehno-
loškim in tržnim zahtevam. Počasi je 
velika tovarna usihala, se ubadala z 
vedno večjimi razvojnimi in finančni-
mi težavami, da bi po likvidacĳi hol-
dinga ostalo v Logatcu le še okrog 160 
zaposlenih v proizvodnji stavbnega 
pohištva,« pripoveduje zgodbo o KLI-
ju župan Janez  Nagode. 

Marsikateri župan danes meni, da 
ni njegova dolžnost razmišljati o 
poslovanju gospodarskih družb, 
kajti on je na občini zato, da skrbi 
za urejanje komunalnih, zdrav-
stvenih, šolskih, vzgojno-varstve-
nih, socialnih in podobnih zadev 
v občini. Problemi zaposlovanja 
pa so v pristojnosti gospodarstva 
in države. 

Čeprav občine nimajo nobene pri-
stojnosti za delovanje gospodarskih 
družb, razen deloma skrbi za varo-
vanje okolja, pa si vendarle ne moreš 
zatiskati oči pred dogajanjem v go-
spodarstvu. Kako naj me ne bi skrbeli 
ljudje, ki ostanejo brez dela, odvisni 
od nadomestil Zavoda za zaposlova-
nje in socialnih pomoči!? Ne počutĳo 
se dobro oni in tudi meni ni vseeno, 
koliko ljudi imamo v občini takšnih, 
ki si ne morejo sami, s svojim delom in 
znanjem, zaslužiti za človeka dostojno 
življenje. Za vsakega normalnega člo-
veka je nezaposlenost ekonomski, so-
cialni in psihični problem, problem 
njegove človeške integritete in zato se 
ne moreš kar zamahniti z roko, češ, to 
pa ni moj problem. Nezaposlenost in 
iskanje najboljših rešitev za zaposlitev 
je problem vseh, ne le gospodarstva 
in države. V naši občini imamo ta čas 
okrog 150 nezaposlenih, kar morda v 
primerjavi z drugimi ni veliko, vendar 
je tudi ta številka zame zaskrbljujoča. 
Občina lahko s svojo politiko razvoja 
in omogočanjem kar se da ustreznih 
pogojev za investiranje precej prispe-
va, da pridejo na njeno območje zani-
mivi investitorji, ki bodo zaposlovali 
ljudi. S komunalno opremljenostjo 
zemljišč, z načrtovanjem razvoja šol, 
vrtcev, zdravstva in tudi stanovanjske 
gradnje lahko ustvarja primerne raz-
mere za prihod investitorjev v občino. 

Očitno je v vaši občini takšna 
politika obrodila sadove, saj sta 
obe obrtni coni živahni. Nastajajo 
nova podjetja, sicer manjša, ven-
dar gibka in ljudje dobivajo delo.

Včasih se mi zdi, da smo imeli prav-
zaprav srečo, ker nas je udarec po les-
nopredelovalni industrĳi zadel daleč 
pred sedanjo krizo in se je začelo pre-
strukturiranje našega gospodarstva 
že v začetku devetdesetih let prejš-
njega stoletja. Če bi imeli KLI z okrog 

tisoč zaposlenimi predlani ali pa lani 
bi bili v hudi zagati. V naši občini smo 
pravi čas, tudi zato, ker se je lesno-
predelovalna industrĳa lomila že dve 
desetletji, oblikovali dve obrtni indu-
strĳski coni, kjer imajo podjetja dobre 
možnosti razvoja. Prva cona je nastala 
za nekdanjim KLI-jem na 37 hektarih 
zemljišča, kjer že od leta 1990 delujejo 
nova, majhna podjetja, vendar tudi s 
po sto zaposlenimi. Obrtna cona v Za-
polju, ki je nastala  pozneje, na 70 hek-
tarih zemljišč, se tudi dobro razvĳa. 
Med zadnjimi je prišla v Zapolje tudi 
Mercatorjeva Emba, ki predvideva ši-
ritev svojih zmogljivosti in obeta nekaj 
novih zaposlitev.

In kakšna je pri razvoju teh zmog-
ljivosti vloga občine?

Poskrbeti mora za zelo dobro komu-
nalno infrastrukturo, omogočiti po-
seg v prostor ob določenih pogojih in 
omogočiti investitorjem, da gradĳo in 
poslujejo. Poskrbeti mora tudi za dru-
go infrastrukturo, za ceste, šole, otro-
ško varstvo, kajti z odpiranjem novih 
delovnih mest se povečuje tudi prebi-
valstvo v občini. 

Ko sem leta 1997 prvič postal logaški 
župan, je imela občina 9000 prebival-
cev,  zdaj pa nas je že 13.500. Razlog za 
takšno povečanje števila prebivalcev 
sicer ni le v priselitvah, ampak tudi v 
pozitivni demografiji, kajti vsako leto 
se rodi več novih prebivalcev kot jih 
umre. Lani je bilo 179 rojstev, umrlo pa 
je okrog 80 občanov in občank. Zaradi 
razvoja gospodarstva in urejene infra-
strukture je Logatec zanimiv za mla-
de družine, ki se k nam priseljujejo iz 
Ljubljane zaradi nižjih cen stanovanj 
in dobre cestne in železniške poveza-
ve z glavnim mestom. Poleg tega sta 
nekoliko odročnejši mesti, Cerknica 
in Idrĳa, glede na prostorske možnosti 
za stanovanjsko gradnjo že zapolnje-
ni, precej ljudi, ki se vozĳo od tam v 
Ljubljano, pa se odloča za naselitev v 
Logatcu. Cenejša stanovanja in ugod-
na komunikacĳa z glavnim mestom 
sta pomembna dejavnika rasti števila 
prebivalcev v naši občini.  

Takim novim danostim morate 
prilagajati šolsko mrežo, vrtce in 
zdravstvene zmogljivosti. Pa so 
tudi večji kraji v občini deležni 
teh pridobitev?

V občini imamo tri osnovne šole. Dve 
sta v Logatcu, ena v samem centru ima 
kar 700 učencev. Druga je v Zgornjem 
Logatcu. Od leta 1995 imamo v Rovtah 
tudi osnovno šolo, ki je potrebna širit-
ve. Rovte so zanimivo naselje, saj tam 
živĳo večinoma domačini, ki hodĳo v 
službo in delajo še na domači kmetĳi. 
Vsaka družina ima po tri, štiri otroke. 
Zato sta vrtec in šola že premajhna. Z 
graditvĳo novega vrtca, zdaj je vrtec 
v šoli, se bodo sprostile zmogljivosti 
šole in zagate bomo uredili. Možnosti 
za širitev ima tudi Hotedršica, ki leži 
na tranzitni poti proti Idrĳi in naprej. 
Po velikosti je o tretje naselje v obči-

ni. Zanj pripravljamo  nov prostorski 
načrt, ki bo omogočal širitev Hotedrši-
ce, ki je zdaj, v primerjavi z Rovtami, 
strnjeno naselje na ravninskem polju. 
Laze skupaj z Jakovico  glede  širjenja 
stagnirajo, tja ni novih priselitev, ker 
to območje spada v zavarovano z Na-
turo 2000. Je na robPlaninskega polja. 
Tam se srečujemo s specifičnimi pro-
blemi urejanja in ohranjanja prostora.  

Vaša občina sodi tudi med zgled-
ne po skrbi za otroško varstvo in 
starostnike?

Lani smo razširili logaški zdravstveni 
dom. Pred nami je še adaptacĳa njego-
vega starega dela. Za nekaj časa, zdi 
se mi tako, so v zdravstvenem varstvu 
razmere urejene. Za vrtce težko re-
čem, kako bo, vendar imamo v vrtcih 
kar 83 odstotkov otrok, kar je dober 
podatek. V javnem domu starejših 
je 164 oskrbovancev. Zraven so tudi 
varovana stanovanja. Karitasov dom 
starejših pa ima 60 oskrbovancev. Za 
Logatčane, ki jih je v domovih več kot 
polovica, bo tudi v prihodnje dovolj 
prostora, če se bodo odločili za dom 
starejših. 

Letošnji proračun občine je težak 
15 milĳonov evrov, kar je sicer 
lep denar, vendar ga je zagotovo 
vedno, v času krize pa sploh, pre-
malo? 

Odločili smo se, da se letos ne bomo 
lotevali velikih investicĳ, ampak do-
končali projekte, ki so v realizacĳi. 
Ob vrtcu v Logatcu moramo zgraditi 
zunanje igrišče, rešiti moramo pros-
torsko stisko glasbene šole. Odkupu-
jemo, poleg drugih, prostore davčne 
uprave, ki se je preselila v naš novi 
upravni center. Z relativno majhnimi 
sredstvi bomo tako dobili ustreznejše 
prostore za delovanje glasbene šole, ki 
ima  več kot 300 učencev. 
V Rovtah bomo letos začeli graditi 
vrtec s šestimi oddelki. Mnogo dela 
pa nas čaka pri urejanju cestne infra-
strukture. V Logatcu moramo rekon-
struirali cesto ob železniški postaji, 
obnoviti pločnik in javno osvetljavo. 
Skupaj z državo pripravljamo pro-
jekt izgradnje ceste čez  Martinj hrib 
proti Lazam. Vsaj prvo fazo gradnje 
pločnika v Hotedrščici bi morali kon-
čati letos. Največ dela pa bo  z zaje-
manjem in čiščenjem odpadnih voda, 
kar predvideva začetek rekonstrukcĳe 
čistilne naprave v Logatcu na 15.000 
populacĳskih enot. Začeli bomo gra-
diti tudi čistilno napravo in kanali-
zacĳsko omrežje v Rovtah. Pripravili 
bomo še vso potrebno dokumentacĳo 
čistilne naprave in kanalizacĳo v na-
seljih, kjer je to potrebno. To delamo 
na podlagi operativnega programa za 
zajemanja in čiščenje odpadnih voda 
Republike Slovenĳe; se pravi v Hote-
drščici,  Lazah, Jakovici in še v dveh 
manjših naseljih, kot sta Grčarevec in 
Log - Zaplana. Tehnično bomo tudi 
v teh naseljih pripravljeni na gradnjo 
komunalnih naprav.  

Računate na državna in evropska 
sredstva pri teh projektih?

Čistilna naprava v Logatcu in del 
kanalizacĳe na Martinj hribu proti 
Kalcam sta vključena v  projekt Čiste 
Ljubljanice. V njem sodeluje osem ob-
čin in upam, da bomo letos vendarle 
dobili odločbo o sofinanciranja tega 
projekta. Jezi me, ker Ministrstvo za 
okolje in prostor nenehno spreminja 
parametre za financiranje projekta Či-
sta Ljubljanica. Enkrat so sekundarni 
vodi  kanalizacĳe vključeni v finan-
ciranje z evropskimi sredstvi, drugič 
pa ne. Spreminjajo tudi aglomeracĳe, 
ki so navedene v operativnem pro-
gramu, kar pomeni, da bomo morali 
nekatere projekte občin izločiti iz pro-
grama Čista Ljubljanica. No, kljub 
temu upam, da bomo v dveh mesecih 
končno s to zgodbo zaključili, saj se že 
predolgo vleče. 

Koliko je vreden projekt Čista 
Ljubljanica?

V celoti 38 milĳonov in pol. To je sku-
pek projektov osmih občin, za katere-
ga bomo dobili 70 odstotkov nepovrat-
nih evropskih in državnih sredstev. 

Če vas prav razumemo, je kriva za 
to, da ta projekt še ni stekel, pred-
vsem država …

… tudi občine, saj nekatere še nimajo 
povsem pripravljenih projektov. Če-
prav je bilo jasno, kaj lahko vključimo 
v ta projekt, pa so v nekaterih občinah 
pripravili projekte, ki zaradi različ-
nih razlogov ne zadoščajo pogojem 
za črpanje sredstev iz kohezivnih ev-
ropskih skladov. Ponekod so hoteli za-
obiti zahtevo, da mora biti na čistilno 
napravi vezanih najmanj 2000 gospo-
dinjstev oziroma populacĳskih enot 
kot temu rečejo strokovno. Nekatere 
manjše občine so se nadejale, da bodo 
dobile nepovratna sredstva brez upoš-
tevanje vseh zahtev EU, druge spet ni-
majo še gradbenih dovoljenj itn. Res 
je, da je ministrstvo nekaj časa zatrje-
valo, da je županova izjava, da bodo 
v določenem roku uredili gradbeno 
dokumentacĳo z dovoljenjem, kar so 
pozneje preklicali,  povzročilo nekaj 
zmede in nejasnosti. Zdaj so na potezi 
občine, ki morajo nemudoma pridobiti 
gradbena dovoljenja za svoj del skup-
nega projekta Čista Ljubljanica.  

Vi ste koordinator med občinami 
za projekt Čista Ljubljanica. Kdaj 
realno lahko pričakujemo, da bo 
izpeljan?

Letos bo za projekt zasvetila zelena 
luč, izpeljan pa mora biti do konca 
leta 2013. Torej do koca te finančne 
perspektive. Seveda pa takrat ne bo 
v vseh občinah že urejena potrebna 
komunalna infrastruktura, kajti Mi-
nistrstvo za okolje in prostor zahteva, 
da se najprej uredĳo tiste aglomeraci-
je, ki so opredeljene v operativnem 
programu iz leta 2004. To pomeni, da 
so prednostne in pripravljene tako, da 
bo po zaključku finančne konstrukcĳe 
in izvedbi projekta 95 odstotkov pre-
bivalstva priključeno na kanalizacĳo. 
V primeru naše občine to pomeni, da 
mora biti komunalno urejen Logatec s 
čistilno napravo in povezavo do Kalc 
in Martinj Hriba. V Logatcu vrednost 
tega projekta znaša okrog 7,5 milĳona 
evrov. Vrhnika mora zgraditi v tej fi-
nančni perspektivi čistilno napravo, 
speljati kanalizacĳo proti Verdu in 
jo zgraditi v Stari Vrhniki. Borovni-
ca mora tudi zgraditi kanalizacĳsko 
omrežje s čistilno napravo, čeprav je 
bila v prvotni fazi zamišljena le grad-
nje kanalizacĳskega omrežja. Evropa 
namreč zahteva celovito rešitev. Na 
Brezovici imajo dva projekta; en je ko-
heziven in zajema območje z več kot  
2000 populacĳskimi enotami, potema 
sta še dva projekta v Podpeči, ki so ju 
sicer hoteli združiti v enega, kar bi 

bilo s tehničnega vidika smiselno in 
racionalno, vendar se ne da. Ministr-
stvo vztraja na aglomeracĳah iz leta 
2004. In ker sta v Podpeči dva ločena 
projekta, zanju ne bo evropskih sred-
stev. Nekaj podobnega se je zgodilo 
tudi s Škofljico. 

Druga težava, ki tare vse občine s 
tega območja, so gospodinjski in 
drugi odpadki, saj se povsod sre-
čujemo s težavami pri ločevanju 
odpadkov in deponĳami?

To je akutno poglavje regionalnega 
pomena. Vsaka občina zase je namreč 
premajhna, da bi se smotrno lotila 
urejanja odpadkov. Sam vidim neka-
ko tri faze za ureditev tega vprašanja, 
kar smo dorekli tudi s posebno me-
dobčinsko pogodbo lani junĳa. Tako 
kot na Vrhniki in v Logatcu se je treba 
lotiti  doslednega ločevanja odpadkov 
pri izvoru, torej v gospodinjstvih. 
Zdaj ločimo okrog 50 odstotkov vseh 
odpadkov. Druga faza je povezana z 
deponĳo odpadkov v Logatcu, kjer 
imamo možnost sprejeti še 120.000 ton 
odpadkov. Z investicĳskimi posegi in 
še eno mobilno sortirnico odpadkov 
bi zadostili zahtevnim standardom 
za urejanje odpadkov in lahko izločili 
še 15 do 20 odstotkov odpadkov tako, 
da bi na deponĳo vozili vsega 30 od-
stotkov zbranih odpadkov. In ker gre 
vse v smeri, da v prihodnje praktično 
odpadkov ne bi več odlagali na depo-
nĳah, vidim tretji korak za  reševanje 
ta problematike na našem območju v 
obliki javno-zasebnega partnerskega 
projekta. Z njim bi poskrbeli za pre-
delavo in sortiranje odpadkov za trg 
tako, da bi ostalo praktično le deset 
odstotkov odpadkov za deponĳo.  
Seveda je treba dobro razmisliti, s 
kakšno tehnologĳo priti do čim manj-
šega ostanka odpadkov za na deponi-
jo. Ta tehnologĳa mora biti ekološko 
nesporna, stroški prevoza odpadkov v 
novi center pa ne smejo presegati 70 
evrov  na tono. Interes investitorjev 
za takšno naložbo obstaja. Investitorji 
ponujajo tudi različne tehnologĳe ob-
delave odpadkov. Seveda pa bi zaradi 
ekonomičnosti morali v novem centru 
obdelati namesto sedanjih 23.000 ton 
smeti na leto kar enkrat več. Ta šte-
vilka bi se morala bližati 50, 60 tisoč 
tonam, da bi se investicĳa povrnila v 
doglednem času. 

O sežigalnici ne razmišljate? 
Ne, te stvari gredo v pozabo. Tudi na 
zahodu jih zapirajo. Če pa bi se odlo-
čili, da bi skozi predelavo odpadkov 
dobili tudi energent za kurjavo, bi ga 
lahko ponudili Anhovemu ali komu 
drugemu. Pri tem ima besedo tudi 
država. 

Janez Nagode, logaški župan in koordinator projekta Čista Ljubljanica:
»Županu ne sme biti vseeno, če se nezaposlenost v občini povečuje. To je problem tudi občine, ne le države!«

»Razlogov, zakaj se še nisem odločil 
o ponovni kandidaturi, je več. Štiri-
najst let županovanja je dolga doba 
in bojim se, čeprav je še polno novih 
izzivov, rutine. Poleg tega županova-
nje ni zmeraj prĳetna služba. Zahteva 
več kot celega človeka, če hočeš delati 
dobro. Moj delavnik navadno ni kraj-
ši od 12 ur. Delam tudi ob sobotah in 
nedeljah. Oglaša pa se tudi družina, ki 
mi svetuje, naj izprežem in namenim 
več časa njim in sebi.«

Z novim letom so v Logatcu dobili nov poslovni center, kjer je sedež občine in 
upravnih služb.
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Glede lokacĳe sedanje deponĳe 
nimate preglavic s sosedi?

Je precej oddaljena od Logatca. Pa 
tudi najbližja hiša je od nje oddaljena 
več kot 600 metrov. Pred tem je bila ta 
lokacĳa namenjena za pirotehnično 
uničevanje streliva, leta 1970 pa se je 
občina odločila, da bo tam naredila 
deponĳo. Dokler je nismo uredili, so 
bile nevšečnosti. Ko pa smo jo sanirali 
skladno z vsemi predpisi in zahtevni-
mi tehnološkimi standardi, nimamo 
pritožb. Malce zagatno je le, ker je na 
kraškem terenu.  

Ko že govoriva o medobčinskem 
sodelovanju in skupnih pro-
jektih, nas zanima, ali bi bilo po 
vašem mnenju treba te oblike 
nekako institucionalizirati ali pa 
bodo bodoče pokrajine, ko in če 
bodo, lahko urejale taka skupna 
vprašanja?  

Sodelovanje med občinami poteka gle-
de na  skupne interese, kar je najbolj 
zdrava oblika. Tudi na ministrstvih 
nam, če gremo s kakšnim skupnim 
predlogom k njim, pravĳo, naj se sami 
dogovorimo. Sicer pa v zadnjega pol 
leta na Ministrstvu za okolje in pros-
tor dejansko nismo imeli ustreznega 
sogovornika za razreševanje proble-
mov, s katerimi se soočamo na našem 
območju. Zato tudi zagate pri projektu 
Čista Ljubljanica. Pokrajine pa so  ne-
izpeta pesem. Potrebujemo jih že za-
radi koriščenja sredstev iz regionalnih 
skladov v EU, vendar zagotovo ne več 
kot šest. Če bo občina Ljubljana dobila 
status posebne pokrajine kot glavno 
mesto države, spada Logatec v osred-
njo slovensko pokrajino. V njej seveda 
ne sme biti Ljubljane, ki nam s svojimi 
kazalniki družbenega razvoja škodi 
pri pridobivanju evropskih sredstev. 
Že samo podatki, da na osnovi zakona 
o regionalnem razvoju dobivata Loga-
tec in Vrhnika v finančni perspektivi 
2007–2013 le 32 evrov spodbud na pre-
bivalca, sosednji občini Postojna in 
Logatec pa 457 evrov, so zgovorni. 

Zanimivo je, da iz Logatca ni 
veliko slišati o političnih zdrahah 
v občinskem svetu, kar samo po 
sebi kaže, da je občina gospodar-
sko, socialno in politično stabilna 
družbena skupnost? 

No je, tudi do vroče krvi pride tu in 
tam. Sicer pa si funkcĳo župana pred-
stavljam, in tako jo tudi opravljam, 
v menedžerski vlogi. Treba je peljati 
projekte, ki so potrebni za občane in 
poskrbeti za enakomeren razvoj obči-
ne. Seveda so lepe želje pogosto pre-
malo. Za projekte je treba pridobiti 
tudi občinske svetnike. Včasih se v 
občinskem svetu kaj zalomi, vendar 
navadno speljemo zamišljene projekte 
do konca. Podpira me koalicĳa svetni-
kov iz SLS, LDS, Neodvisne liste mla-
dih in Neodvisne liste za Notranjsko. 
Od 21 svetnikov jih ima ta koalicĳa 13 
v občinskem svetu. S to koalicĳo pe-
ljemo razvoj zdaj že drugi mandat. In 
mislim, da kar uspešno. 

In zdaj, po štirinajstih letih 
županovanja se menda ne mislite 
več potegovati še za en mandat na 
volitvah?

O tem še razmišljam. Razlogov, zakaj 
se še nisem odločil o ponovni kandi-
daturi, je več. Štirinajst let županova-
nja je dolga doba in bojim, čeprav je še 
polno novih izzivov, rutine. Poleg tega 
pa županovanje ni zmeraj prĳetna 
služba. Zahteva več kot celega člove-
ka, če hočeš dobro delati. Moj delav-
nik navadno ni krajši od 12 ur. Delam 
tudi ob sobotah in nedeljah. Oglaša se 
tudi družina, ki mi svetuje, naj izpre-
žem in namenim več časa njim in sebi. 
Ne da bi se bal, vendar so pred nami 
težki časi. Ne le zaradi krize, ampak 
predvsem njenih posledic, kajti nava-
dili smo se dokaj lagodnega in malce 
kar razvajenega življenja, ki ga v pri-
hodnje ne bo več. In župan je navadno 
najbližji strelovod za vse, ko je težko. 
Za upokojitev še seveda nimam pogo-
jev, vendar bom delo zagotovo našel. 
Sicer pa odločitev še ni padla. 

Marjan Horvat

Kot v. d. odgovornega urednika Na-
šega časopisa sem v torek, 12. januarja 
2010, na delovno in družabno srečanje 
povabil vse dopisnike in ustvarjalce 
glasila v Gostilno in pizzerĳo Boter. 
Takoj moram poudariti, da je bilo sre-
čanje po dolgih sušnih letih. Vendar ne 
glede na to bili stiki skoraj vsakodnev-
ni ter ob izhajanju časopisa. Srečanja 
so se udeležili vsi povabljeni dopisni-
ki: Gašper Tominc (Dobrova - Polhov 
Gradec), Vesna Erjavec (Log - Drago-
mer), France Brus (Horjul), Marjan 
Horvat (Borovnica) in Damjan Debe-
vec (Borovnica). Poleg dopisnikov so 
se srečanja udeležili še: Marjetka Šivic 
(lektorica), Sabina Ahčan (vnašanje 
besedil), Tomo Cesar (grafična izved-

ba), Boštjan Koprivec (direktor ZIC 
Vrhnika) in lastnik Botra Franci Pišek. 
Delovni razgovor je potekal v spro-
ščenem in aktivnem pogovoru vseh 
prisotnih. Nakazane so bile težave 
dopisnikov in oddajanje prispevkov, 
predvsem preostalih piscev. Vse pri-
spevke je namreč treba prejeti pravo-
časno, da jih obdelamo po ustaljenem 
vrstnem redu. Vsi pristoni so tudi 
menili, da je glasilo zelo „brano“ in ga 
občani vsak mesec nestrpno pričaku-
jejo. Po delovnem razgovoru je sledilo 
še družabno srečanje, ko so pogovori 
potekali o veselih anekdotah pri delo-
vanju, oblikovanju in pisanju Našega 
časopisa, ki je tudi vaš časopis.

Simon SeljakDelovno in nato družabno z dobrotami Gostilne in pizzerĳe Boter

Naši tiskarji
Malo pred novim letom je odšel v pokoj 
tiskar Polde Rus.  Zagotovo boste pomisli-
li: Pa kaj, saj penzĳo zasluži marsikdo. No, 
pa ni čisto tako. Polde je ob tej priložnosti 
povabil vse svoje sodelavce - tiskarje iz 
Seta Vevče. Poklical je tudi mene, da sem 
vse skupaj ujel v fotografski objektiv. To 
pa zato, ker so ti tiskarji prav naši sode-
lavci, saj že skoraj dve desetletji in več ti-
skajo Naš časopis. Priznati moram, da jih 
poznam že veliko let, da so se selili že tri-
krat, vendar pa ostali zvesti svojemu pok-
licu – tiskarstvu. Tudi Polde Rus je več let 
delal na tiskarskem stroju, kjer je nastajal 
Naš časopis. Bil je tudi oziroma je še član 
Medobčinske komisĳe za izhajanje glasi-
la. To pomeni, da je bil aktiven pri sous-
tvarjanju Našega časopisa, ki je tudi vaš 
časopis. Naj mu bo staž v upokoju enako 
dolg kot delovna doba. Pa srečno in dobro 
sodelovanje vsem tiskarjem iz Seta Vevče.

Simon Seljak

Naš časopis je vaš časopis
Za leto 2010 smo pripravili  načrt izhajanja glasi-
la ter roke za oddajo prispevkov. Tako bo letos 
izšlo  enajst  rednih številk Našega časopisa ter 
po vsej verjetnosti še ena izredna, ker so letos 
volitve za župane občin in člane občinskih sve-
tov. Izhajali bomo, kot vedno, zadnji ponedeljek 
v mesecu, rok za oddajo prispevkov pa je  dva-
najst (12) dni pred datumom izida:

Še nekaj tehničnih podatkov, za velikost tiska:
1/1 = 280 x 396 mm (cela stran) 14000 znakov
½ = 280 x 196 mm (1/2 strani) 7000 znakov
¼ = 138 x 196 mm (1/4 strani) 3500 znakov
1/8 = 138 x 96 mm (1/8 strani) 1750 znakov
vsaka 1-kolonska slika zavzame 300 znakov
vsaka 2-kolonska slika zavzame 600 znakov
vsaka 3-kolonska slika zavzame 1000 znakov
širina kolone 43,333 mm
širina kolone in pol 66,825 mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm

Za uredništvo, Simon Seljak

»Gre za stacionarni radar, ki 
bo nameščen v vozilu. Njegova 
kamera lahko posname eno ali 
dve fotografiji vsakič, ko vozi-
lo prevozi radarski snop in pri 
tem prekorači prednastavljeno 
vrednost hitrosti. Sistem lahko 
nadzoruje do štiri vozne pasove. 
Meri lahko hitrost v prihajajoči 
in odhajajoči smeri, prav tako 
loči med osebnimi in tovornimi 
vozili,« je predstavil radar Dean 
Stepančič, vodja redarske služ-
be. 

Merilec hitrosti je stal 36 tisoč 
evrov, dobrega poldrugega tiso-
čaka pa je redarstvo odštelo še za 
rabljeno vozilo. Radar mora biti 
namreč nameščen v vozilu, ki je 
izključno namenjeno le merjenju 
hitrosti, zato so kupili čim cenej-
še vozilo.  To je rdeč clio, ki ga 
je nekoč uporabljala vrhniška 
uprava, nosi pa registrsko števil-
ko: LJ U8-88N.

»Predvidevamo, da bodo re-
darji v dveh ali treh mesecih 

osvojili znanje ravnanja z ra-
darjem, poleg tega pa moramo 
še sinhronizirati programski 
sistem, ki ga sicer uporabljamo, 
z računalnikom radarja. Nato 
bomo še z občinami in policisti 
dorekli tiste lokacĳe po občinah, 
ki so z vidika varnosti 
najbolj problematične 
in bi lahko prisotnost 
radarja izboljšala tre-
nutno stanje,« je po-
jasnil Stanislav Bele, 
vodja Medobčinskega 
inšpektorata. 

Glede na visoke kaz-
ni za prekrške v pro-
metu bo radarski si-
stem verjetno zelo hitro 
poplačan. Zbrani denar 
od kazni bo romal v ob-
činske proračune občin, 
kjer je  nastal prekršek. 
Da bodo lažje obvlado-
vali obilico dela, me-
dobčinski inšpektorat 
namerava zaposliti še 

dva dodatna redarja, tako da jih 
bo po novem osem. 

Medobčinski redarji so letos  
opravili 4585 postopkov. Od tega 
so izrekli 843 opozoril ter izdali 
3742 plačilnih nalogov zoper kr-
šitelje. Prejeli so 140 ugovorov 
zoper plačilne naloge. Trikrat so 
ukrepali tudi zaradi kršenja jav-
nega reda in miru, ko so se osebe 
nedostojno vedle do njih. Sicer 
pa so se za primer tovrstnih iz-
padov ustrezno zavarovali. Ku-
pili so radĳske zveze, ki so vklju-
čene v sistem TETRA, v katerega 
je vključena tudi Policĳa. Na tak 
način bodo takoj v povezavi s 
Policĳo, ki jim bo priskočila na 
pomoč, če bi jo potrebovali. Si-
stem radĳskih zvez nameravajo 
nadgraditi z GPS-sistemom, ki 
bo policistom sporočil tudi na-
tančno lokacĳo redarja. 

Gašper Tominc 
(foto: S. S.)

Medobčinski inšpektorat je predstavil svojo novo pridobitev – »radar«

Vodja redarjev pa je prikazal delovanje no-
vega radarja, ki je montiran v rdečem cliu.

Delovno in družabno srečanje ustvarjalcev Našega časopisa

Datum izhajanj v 
letu 2010

Roki za oddajo 
materialov

Št. 368_25. januar  13. januar

Št. 369_22. februar  10. februar

Št. 370_29. marec  17. marec

Št. 371_26. april  14. april

Št. 372_31. maj  19. maj

Št. 373_28. junĳ  16. junĳ

Št. 374_30. avgust  18. avgust

Št. 375_27. september  15. september

Št. 376_25. oktober  13. oktober

Št. 377_29. november  17. november

Št. 378_20. december   8. december

Medobčinsko redarstvo je kupilo radar

Hitrim voznikom je odklenkalo
Čeprav v medobčinskem redarstvu sodeluje sedem barjanskih in zalednih občin, so se za 
njegov nakup odločile le občine Vrhnika, Brezovica, Horjul, Log - Dragomer in Dobrova 
- Polhov Gradec, medtem ko Borovnica in Logatec pa ne. Redarstvo, ki organizacĳsko 
spada pod okrilje Medobčinskega inšpektorata, je merilec hitrosti kupilo 17. decembra.
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Tudi letos bodo združili svoje moči prostovoljci 
iz številnih barjanskih društev, da bi po svojih 
močeh pripomogli k čistejši naravi na Ljubljan-
skem barju. 
Akcĳa bo v soboto, 27. marca 2010, v času, ko 
ljudje že tradicionalno poskrbĳo za bolj urejeno 
okolico svojih domovanj. Čeprav je v naseljih 
po Ljubljanskem barju dobro poskrbljeno za 
urejenost tudi s pomočjo javnih komunalnih 
služb, v naravi še naprej ostaja problem divjih 
odlagališč.
Res je po zakonu o varovanju okolja za divje od-
lagališče v naravi odgovoren lastnik zemljišča, 

kjer so taki odpadki,  vendar je večina kupov 
smeti ob javnih poteh in kolovozih, ki so v lasti 
lokalnih skupnosti in ravno odstranjevanju teh 
je namenjena ta akcĳa.
Čeprav je letos načrtovana velika čistilna akcĳa 
po  vsej državi, je na Ljubljanskem barju  speci-
fično okolje, kjer je zaradi narave in živali treba 
takšno akcĳo  opraviti pred 17. aprilom. Poleg 
tega je praksa pokazala, da je nujen odvoz zbra-
nih količin še isti dan, da se tako izognemo šte-
vilnim težavam, ki so v preteklosti nastajale z 
nenamenskim kopičenjem kosovnih odpadkov 
na tistih lokacĳah, ki so bile določene za zbirna 

mesta v okviru akcĳe. Tovornjaki Komunalne-
ga podjetja Vrhnika bodo tako še isti dan od-
peljali zbrane količine na deponĳo.
Ravno tako kot lani bomo tudi letos na veliki 
barjanski čistilni akcĳi poskušali prostovoljce 
še dodatno motivirati, zato jim bomo poskušali 
zagotoviti večjo varnost in vidljivost s pomočjo 
odsevnih brezrokavnikov. Z njimi bo zagotov-
ljena prepoznavnost njihove udeležbe na akcĳi, 
lahko pa jih bodo uporabljali tudi kot udeležen-
ci v prometu čez leto.
Vabimo torej vse posameznike iz številnih 
prostovoljnih društev na Barju in vse okoljsko 

ozaveščene posameznike,  naj se pridružĳo 
skupinam, ki bodo čistile naravo na njihovem 
koncu. Vse podrobnosti o zbirnih mestih sku-
pin, ki bodo sodelovale pri čiščenju narave, 
bodo objavljene na spletnem portalu www.
barje.net. Prostovoljci se lahko odločĳo za čiš-
čenje svoje okolice ali se pridružĳo skupinam 
na drugih lokacĳah. 
Za dodatne informacĳe lahko pokličete na tele-
fonsko številko  040/591-887.

Okoljevarstveno društvo Barjanski zmaj
Uredništvo spletnega portala

www.barje.net

Novela zakona o žrtvah 
vojnega nasilja – obvestilo
V Uradnem listu Republike Slovenĳe, štev. 72, z dne 18. 9.2009, 
je bil objavljen Zakon o spremembah in dopolnitvah Zakona 
o žrtvah vojnega nasilja, s katerim se odpravljajo neskladno-
sti zakona z ustavo, ki jih je v svoji odločbi iz novembra 2006 
ugotovilo Ustavno sodišče RS.
Novela Zakona o žrtvah vojnega nasilja (Ur. list RS, št. 72/2009) 
dodatno razširja pojem žrtve vojnega nasilja (na kratko ŽVN). 
Žrtev vojnega nasilja je tudi državljan RS, ki je bil kot civilna 
oseba izpostavljen nasilnim dejanjem ali prisilnim ukrepom 
drugih oboroženih sil, med katere se šteje enote NOV in par-
tizanskih odredov Jugoslavĳe ter zavezniške enote protifaši-
stične oziroma protinacistične koalicĳe. Zakon je začel veljati 
4. oktobra 2009, uporabljati pa se začne s 1. januarjem letos. 

Novi upravičenci do statusa ŽVN in pravic so:
- nekdanji italĳanski vojaki, ki so bili po kapitulacĳi Italĳe od-

peljani v ujetništvo,
- oseba, ki je v času od 6. 4. 1941 do 15. 5. 1945 kot begunec 

morala zapustiti dom zaradi požiga, porušenja ali izropanja 
hiše ali stanovanja, ki so jo povzročile druge oborožene sile 
in se zato ni mogla vrniti na svoj dom neprekinjeno najmanj 
tri mesece, če ni prostovoljno ali poklicno sodelovala z agre-
sorjem, in oseba, rojena staršem v takih okoliščinah;

Predhodno navedeni kategorĳi upravičencev pridobita pravi-
co do mesečne rente, dodatnega zdravstvenega zavarovanja, 
pokojninske dobe in pravico do vojne odškodnine po poseb-
nem zakonu.
- Osebe s priznanim statusom prisilni mobiliziranec imajo 

pravico do mesečne rente.
- Otroci, katerih starš je umrl, bil ubit ali pogrešan zaradi na-

silnih dejanj ali prisilnih ukrepov navedenih drugih oboro-
ženih sil, vendar le, če ni prostovoljno ali poklicno sodeloval 
z agresorjem, imajo samo pravico do vojne odškodnine po 
posebnem zakonu.

O pravicah po Zakonu o žrtvah vojnega nasilja na prvi stop-
nji odloča pristojna upravna enota. Ker se novela zakona za-
čne uporabljati s 1. 1. 2010, bo mogoče pravno veljavno voditi 
upravni postopek ter odločati o statusu žrtve vojnega nasilja 
šele po tem datumu, pravice pa strankam priznati od 1. 2. 
2010, nikakor pa ne pred tem datumom.
Stranke morajo zahtevku priložiti potrdila o vrsti in času tra-
janja prisilnega ukrepa oz. dokument, ki je podlaga za prizna-
nje statusa žrtve vojnega nasilja, potrdila arhivov in muzejev 
(Arhiv Republike Slovenĳe, Zvezdarska 1, 1000 Ljubljana, 
Inštitut novejše zgodovine, Kongresni trg 1, 1000 Ljubljana, 
Zgodovinski arhiv Ljubljana, Mestni trg 27, 1000 Ljubljana).
V primeru, da stranka uveljavlja pravice po umrlem, pa ta ni 
vpisan v register umrlih, mora predhodno urediti to vpraša-
nje sama.

Upravičenci lahko vložĳo zahtevek:
– osebno ali prek pooblaščenca pri Upravni enoti Vrhnika, 

sprejemnoinformacĳski pisarni, pisarna. P - 01, Tržaška ce-
sta 1 Vrhnika, 

– neposredno pri uslužbencu upravne enote, pisarna P - 06 
in P – 15, 

– pošljejo zahtevek s prilogo po pošti na naslov upravne eno-
te,

– osebno ali prek pooblaščenca na Krajevnem uradu Borovni-
ca, Paplerjeva 22, Borovnica

vsak četrtek od 8.00 do 12.00.

Uradne ure upravne enote:
ponedeljek in torek  od 8.00 do 12.00 in od 13.00.do 15.00
sreda od 8.00 do 12.00 in 13.00 do 18.00
petek od 8.00 13.00

Uradne ure sprejemne pisarne:
ponedeljek, torek in četrtek od 8.00 do 15.00
sreda od 8.00 do 18.00
petek od 8.00 do 13.00

UPRAVNA ENOTA VRHNIKA

November so zaznamovali 
prvi letošnji sneg, pretoplo 
vreme in pogoste padavine! 
Začetek meseca je minil pod 
vplivom hladnih zračnih mas. 
Kmalu pa smo padli pod vpliv 
jugozahodnih vetrov, tempera-
ture so se dvignile, povprečna 

mesečna temperatura je tako 
presegla dolgoletno povprečje. 
Novembra smo bili priča dve-
ma nevihtama: prva je bila 
5. 11., druga pa 30. 11. Obe 
situacĳi sta bili pogojeni s 
prehodom obsežne vremen-
ske motnje! Na Vrhniki smo 

zabeležili kar 19 dopoldnevov 
z meglo ali nizko oblačnostjo, 
imeli smo 16 padavinskih 
dni, od tega 3. 11. tudi v ob-
liki snežnih padavin. Takrat 
je na širšem območju Logatca 
in Zaplane zapadlo dobrih 10 
cm snega, na Vrhniki pa od 2 

do 5 cm mokrega snega. Večja 
izdatnost snežnih padavin je 
bila ob obronkih Barja v smeri 
zahoda in juga, medtem ko se 
je višina snežne odeje manjšala 
v smeri proti Ljubljani. V 
Mostah pri Komendi in na 
širšem gorenjskem  območju 
je padlo le nekaj snežink med 
dežjem! Povprečna mesečna 
temperatura na Vrhniki je bila 
nadpovprečnih 7,8 °C, kar je 
kar 3,2 °C nad dolgoletnim 
povprečjem za to obdobje! 
Najnižja temperatura je bila  
– 3,7 °C dne 1.  novembra, 
najvišja pa 15,9 °C 20. novem-
bra. Novembra je bilo 184,7  
mm padavin! V Mostah pri 
Komendi je v 19 padavinskih 
dneh padlo 140,5 mm pada-
vin, povprečna mesečna tem-
peratura je bila 5,7 °C, najnižja 
pa 2. novembra pri vrednosti 
– 3,9 °C, najvišja pa 17. novem-
bra pri vrednosti 15,9 °C.
 Več podrobnejših mesečnih 
podatkov je dostopnih na gra-
fikonih.

Matej Kuharič, VP Vrhnika

Vabilo nevladnim organizacĳam, interesnim skupinam in posameznikom za udeležbo na povezani čistilni akcĳi:

»STOP DIVJIM ODLAGALIŠČEM NA BARJU 2010 «
27. marec 2010

Mesečna statistika

November je bil pretopel in pogosto namočen

Uredba o ravnanju z odpadnimi na-
grobnimi svečami (Ur.l. RS št. 78/08) do-
loča pravila za ravnanje z odpadnimi na-
grobnimi svečami in skrbi, da jih zbiramo 
ločeno od drugih komunalnih odpadkov. 

Določbe te uredbe se uporabljajo za od-
padne nagrobne sveče, ki jih obiskovalci 
pokopališč puščajo v zabojnikih na poko-
pališču kot odpadke, ki niso primerni za 
kompostiranje. Izvajalec obvezne občinske 
gospodarske javne službe zbiranja in pre-
voza komunalnih odpadkov sveče izloči s 
sortiranjem. Določbe te uredbe veljajo tudi 
za odpadne nagrobne sveče, ki spadajo 
med odpadno električno in elektronsko 
opremo (sveče z baterĳami).

Odpadne nagrobne sveče niso nevarni 
odpadki, kljub temu pa lahko škodujejo 
okolju. Odpadne nagrobne sveče niso pri-
merne za odlaganje na odlagališčih komu-
nalnih odpadkov, saj se zaradi razkrajanja 
plastike iz polivinilklorida (PVC) z izced-
nimi vodami sprošča v okolje tudi klor. 

Sestavni deli nagrobnih sveč iz plasti-
ke, stekla in kovine spadajo med embala-
žo. Zato je treba odpadne nagrobne sveče 
oddajati ločeno, v posebej zanje postav-
ljene zabojnike na pokopališčih, na kate-
rih je vidna oznaka z napisom »Samo za 
odpadne nagrobne sveče«. 

Zabojniki za zbiranje odpadnih 
nagrobnih sveč na pokopališčih v 
občinah Borovnica, Log–Dragomer in 
Vrhnika

Na 12 pokopališč v občinah Borovnica, 
Log–Dragomer in Vrhnika smo namestili 
240-litrske črne zabojnike. Na pokopališču 
na Vrhniki so nameščeni 1100-litrski za-
bojniki. Pokrovi zabojnikov so zaklenjeni s 
tipsko ključavnico, na pokrovu je okrogla 
odprtina za odlaganje odpadnih nagrob-

nih sveč, zaščitena z gumo. Zabojniki so 
opremljeni z nalepko »Samo za odpadne 
nagrobne sveče«. JP KPV, d. o. o. bo sveče 
s pokopališč pobiral z manjšim tovornim 
vozilom. Sveče bomo po omenjeni Uredbi 
oddajali na Centru za ravnanje z odpadki 
brezplačno. Pričakujemo, da bomo teden-
sko zbrali približno 10 m3 odpadnih na-
grobnih sveč z vseh 12 pokopališč, in sicer 
s pokopališč Borovnica, Log, Dragomer, 
Vrhnika, Verd, Stara Vrhnika, Podlipa, 
Zaplana, Sinja Gorica, Blatna Brezovica, 
Bevke, Ligojna. Na letni ravni je to 520 
m3 odpadnih nagrobnih sveč, ki jih zdaj 
vozimo na deponĳo Ostri vrh v Logatec. 
Z omenjeno Uredbo bomo tako zmanjšali 
tudi količino odloženih odpadkov. 

V Slovenĳi je letno v prometu okoli 8.000 ton 
nagrobnih sveč (od 20 do 30 milĳonov sveč), 
v katerih je v povprečju 70 % parafina, ostalo 
maso nagrobnih sveč pa predstavljata plastič-
no ohišje nagrobne sveče in njen pokrov, ki je 
navadno kovinski. Zaradi uporabe nagrobnih 
sveč nastane v Slovenĳi vsako leto okoli 3.000 
ton odpadkov, največ okoli 1. novembra, ko se 
znajde med odpadki okoli 700 ton odpadnih na-
grobnih sveč.

Odpadne nagrobne sveče so večinoma 
primerne za recikliranje materialov, iz ka-
terih so narejene, saj je mogoče v sekun-
darne surovine predelati vse tri glavne 

sestavine nagrobnih sveč: plastično ohišje, 
ostanek parafina in kovinski pokrov.
Pomembno: 
Prosimo, da organske odpadke (zele-
ni odpad, cvetje, zemljo …) s pokopališč 
odlagate v zelene zabojnike z napisom 
»Organski odpadki«. Poskrbite, da bodo 
odpadki s pokopališč pravilno razvrščeni 
v zabojnike z ustreznimi napisi. Odločite 
se za nakup okolju prĳaznih sveč (sveče, 
izdelane iz polipropilena (PP), iz stekla, in 
solarne nagrobne lučke).

Javno podjetje Komunalno podjetje 
Vrhnika, d. o. o.

Obvezno zbiranje odpadnih nagrobnih sveč na pokopališčih od 1. 1. 2010

Javno podjetje 
KOMUNALNO PODJETJE VRHNIKA, d. o .o.
Pot na Tojnice 40
1360  VRHNIKA 
www.kpv.si e-pošta: info@kpv.si 

ODVOZ ORGANSKIH 
ODPADKOV NA 14 DNI

Obveščamo vas, da bomo v tednu od 14. 
decembra 2009 do vključno 28. februarja 
2010 odvažali organske odpadke iz gospo-
dinjstev na 14 dni. 

Urnik odvoza organskih odpadkov bo 
tudi sicer spremenjen. Prilagamo vam da-
tume za december 2009 ter januar in febru-
ar 2010. 

Javno podjetje 
KOMUNALNO PODJETJE VRHNIKA, d. o. o.
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Zanimivo je, da so naši “prednjaki”, ali ka-
kor koli smo jim že rekli (trenerjem, sedaj 
v modernem času), veliko pripovedovali o 
takratnih telovadcih in o takratni telovadni 
aktivnosti. Zato smo marsikaj zvedeli, med 
drugim tudi, da so bili vrhniški telovadci  
dobri in da je bila v tistem času razširjena 
množična telovadba. Tako mi ta imena niso 
tuja in vem da sta Dušan Furlan, Tone Tom-
šič, ki sta bila nekoliko starejša od mene, te-
lovadila tudi po II. svetovni vojni, tako da 
sem od njĳu zvedel, kaj so njihovi predniki 
delali in kako so živeli. Moram pa še to po-
vedati, da imam lep spomin tudi na Indu-
strĳo usnja Vrhnika, takratnega direktorja, 
ki je imel posluh za šport, čeprav s telovad-
bo ni imel nobene povezave, da tako rečem, 
pa je vendarle videl in ocenil mojo takratno 
situacĳo, ker smo živeli in delali v povsem 
amaterskih razmerah in nisem imel prav-
zaprav nobene finančne pomoči. IUV mi je 
odobrila dveletno štipendĳo z možnostjo, 
da se pri njih  pozneje morebiti zaposlim, 
sicer pa brez obveznosti. To mi je veliko po-
menilo, ker sem iskal finančno podporo. V 
takratnih razmerah so mi veliko pomagali.
Iz kakšnega okolja izhajaš, kako si se šo-
lal?
Rodil sem se v Ljubljani materi Pavli, ki je 
bila gospodinja in šivilja, in očetu Ivanu, 

ki je bil mornariški oficir. Po vojni sem se 
zaposlil v Ljubljani in tako sem tudi jaz 
šole obiskoval v Ljubljani – gimnazĳo na 
Rakovniku in v Vegovi ulici – realko – in 
seveda Pravno fakulteto.
Iz Tvoje personalne mape na OZS izhaja, 
da si z odvetništvom začel že leta 1973. 
Kateri je bil v vsem tem obdobju najbolj 
vesel in kateri najbolj žalosten trenutek v 
32-letni odvetniški karieri?
Najbolj vesel dogodek v mojem odvetni-
štvu je bil obisk prve stranke po dveh dneh 
čakanja v prazni pisarni. Prišel je gospod 
z obilo dokumentacĳe, ki mi jo je pustil v 
pisarni in oba z ženo sva po diskusĳi nekaj 
dneh ugotovila, da je bil duševni bolnik. 
Nikoli več se ni vrnil in papirji so ostali v 
pisarni. Pa vendar sem ga bil tako vesel.
Žalostni trenutki v odvetniški karieri so 
bili, ko so »odhajali« moji kolegi. Pa ne v 
penzion, ampak za vedno. V tistih časih 
penziona tako rekoč nismo poznali, vsi so 
delali »do konca«.
Kdo od kolegov in kolegic Ti je ostal v 
najlepšem spominu?
Na to vprašanje je res težko odgovoriti, od-
govor bom združil v odvetniško-telovad-
nem slogu. Moj najljubši kolega, hvalabogu 
še živ in moj vrstnik, je odvetnik Andrej 
Pavčič. Rodil se je v Celju in dela v odvet-
niški pisarni v Laškem. Z njim imam toliko 
skupnega in lepega, tudi s področja odvet-
ništva, da mu poklanjam to mesto.
Mi lahko poveš veselo in žalostno anek-
doto iz prakse, odvetnika ali športnika?
Povedal bom tipično zgodbo – veselo ža-
lostno anekdoto iz odvetniške prakse, ki 
gotovo ni izjemna, jo pa večkrat povem kot 
resnično šalo. 
V odškodninski zadevi sem zastopal po-
škodovanca, ki je silno tožil nad bolečinami 
vsepovsod in smo v takem slogu postavili 

pisni zahtevek za odškodnino z utemeljit-
vĳo. Na razpravo je prišel lepo urejen in 
pred začetkom sem ga opozoril, naj prav 
tako prepričljivo in sočno, kot je povedal 
meni, pove o svojih bolečinah in težavah 
tudi sodišču, da bodo verjeli utemeljenosti 
zahtevka. 
A kaj, ko je bila sodnica mlada in lepa! Moj 
poškodovanec se je pred njo nenadoma 
spremenil v »mačota«, nič ga ni bolelo, kaj 
pa je to zanj! On vse zmore, on vse prenese. 
Skratka, vse je šlo navzdol in pristali smo 
na zelo nizki odškodnini. Kdo pa je bil na 
koncu kriv? Seveda jaz, odvetnik! Tako je to 
v tem poklicu – če stranka zmaga, je zma-
gala zato, ker ima prav, če pa izgubi, je kriv 
odvetnik!

Kaj meniš o aktualnih problemih sloven-
skega odvetništva:
–  samostojnost in neodvisnost,
–  tarifa, ugled odvetništva v javnosti 

(imidž),
– uvedeni izpit za nove odvetnike iz po-

znavanja ZOdv, tarife in poklicne etike 
itn.?

Odvetnik mora biti samostojen in neodvi-
sen. Je edino jamstvo ljudem, da bo nekdo 
brez strahu zanje nastopil proti državi, ki je 

vedno močnejša. Ljudje se tega zavedo šele 
takrat, ko  zaidejo v težave. Prej in poslej pa 
odvetnikov  preprosto ne marajo, ker jih je 
treba plačati.
Po pripovedi moje hčere in zeta vem, da je 
bil sprejet Zakon o odvetniški tarifi, ki je 
večino postavk tako znižal, da je popolno-
ma razvrednotil ceno odvetniškega dela. 
Ta je izredno nizka in neustrezna naporom, 
ki jih morajo odvetniki vlagati v pridobitev 
znanja in njegovo uporabo. Zakonodaja je 
izredno spremenljiva, zahtevna, terja spro-
tni študĳ, vsaka napaka ima lahko  velike 
posledice. 
Ugled odvetništva v javnosti žal ni ustre-
zen in tudi ne bi pričakoval, da bi ga  po-
večalo ponovno uvajanje novih preverjanj 
znanja. Slišim, da je pred sodišči in med 
odvetniki več neprimernega obnašanja, ka-
kršnega nismo poznali v mojih časih. To je 
gotovo tudi odraz splošnega pomanjkanja 
kulturnega komuniciranja.
Koliko je bilo odvetnikov v času, ko si 
Ti vstopil?  Zdaj nas je že nekaj manj kot 
1.300.
V mojem času je bilo odvetnikov okoli 150. 
Veliko bolj smo se poznali in mlajši smo 
se učili od starejših. Pa ne samo v vlogah, 
temveč tudi v obnašanju. Odvetništvo je že 
iz pred druge svetovne vojne imelo odličen 
etični kodeks. Še  vedno je primer za vse 
druge.
Kako vidiš vpliv tega količinskega ele-
menta na kakovost ter varstvo interesov 
naših klientov?
Zaradi velikega števila odvetnikov se je 
strnjenost odvetništva zmanjšala, nemogo-
če ga je obravnavati v krogu večine, niti v 
pogledu pridobivanja znanja niti v pogledu 
boja za stroko in položaj v družbi. Tako pri-
de do odločanja vodstva ali ozkega kroga 
okolĳ, v kateri verjetno sploh nimajo čuta 

pripadnosti. Škoda.
V družini ste kar štirje pravniki, pa me 
zanima, kakšna je družinska “seja sena-
ta” oziroma “brain-storming” s področja 
prava? Kdo prevladuje, kdo ima vlogo 
aktivne ali pasivne legitimacĳe ob reše-
vanju spornih vprašanj?
Naši »braim-stormingi« v družini so za-
nimivi in živi. Vsak lahko pove, kar misli, 
ni rečeno, da se eno mnenje sprejme z vseh 
strani. Stara navada v naši družini pa je, in 
velja še vedno, da ni ene same resnice, in 
da je treba prenesti tudi drugačno mnenje. 
Zato se naše debate, kljub živahnosti, niko-
li ne končajo s sporom ali  zamero. Vsak je 
pač slišal in »take it or leave it«. Imamo pa 
veliko srečo, da smo delali ali delamo na 
različnih področjih in je vsebina debat zelo 
bogata.
Poznaš socialni in ekonomski položaj 
119 upokojenih odvetnikov-ic? Kakšno 
je zdajšnje odvetništvo in kakšne so na-
sploh družbene razmere z zornega kota 
upokojenega kolega?
Kolikor je meni znano, sta socialni in eko-
nomski položaj upokojenih odvetnikov 
lahko zelo težka, verjetno odvisno od vi-
šine plačanih prispevkov in posameznih 
obdobĳ, v katerih so odvetniki delovali. 
Sam imam državno športno pokojnino in 
premalo vem, da bi na to vprašanje lahko 
dal konsekventen odgovor. 
Kaj bi “položil na srce” mladim kolegom, 
da bi slovensko odvetništvo ohranilo po-
končnost ter etična načela, kot so živela v 
Tvojem času?
Naši mladi kolegi imajo veliko znanja, nji-
hov primanjkljaj je – tako kot pri drugih 
mladih v družbi – večinoma na področju 
srčne inteligence. Več človečnosti, več ra-
zumevanja za nasprotnika, za nasprotne 
stranke. Ni vse lepo, kar je dovoljeno. Pravo 
se ne uporablja samo v  pomenu pravilno-
sti, temveč tudi pravičnosti. To je veličina 
poklica sodnika, tožilca in odvetnika. 
Če dovoliš nekoliko nenavadno vpraša-
nje: na 176. strani knjige piše, da “politike 
in športa ne gre mešati”, pa me zanima, 
kako je nastalo manj znano dejstvo, ki 
sem ga v zadnjem času ob Tvojem jubileju 
zasledil v medĳih, da je nekdanji (odstav-
ljeni) premier (Borovničan) Stane Kavčič, 
v času liberalizma v Slovenĳi 70. ih let, 
svoje zapiske in dnevnike, po katerih sta 
pozneje Janša in Bavčar napisala knjigo, 
zaupal v hrambo prav Tebi?
To je bilo ob priložnosti sprejema sloven-
skih športnikov po olimpĳadi v Münchnu, 
na kateri sem sodeloval. Takrat se je zani-
mal za moje življenje. Ugotovil sem, da o 
športu ni veliko vedel, presenetil pa me je 
s svojimi izredno preciznimi in smiselnimi 
vprašanji. Opisal sem mu pač moje stanje 
in bil je začuden, v kakšnih amaterskih raz-
merah živim skupaj z mojo družino, da sem 
brez štipendĳe in podobno. Skratka, poka-
zal je veliko zanimanje in očitno ocenil, da 
sem izjemen športnik. Takrat sem mu pač 
nekatere stvari povedal… Ko pa je bil v ne-
milosti sam, sem se ga spomnil, ga obiskal 
in verjetno je začutil, da mi lahko zaupa … 
Knjiga Miroslav Cerar in njegov čas je 
izšla ob Tvojem 70. rojstnem dnevu. Za 
oboje Ti iskreno čestitam. Ker sem jo pre-
jel šele danes ob slavnostni predstavitvi, 
je še nisem utegnil prebrati, zato kar na-
ravnost vprašam: Koliko je odvetniških 
vsebin v njej, saj je odvetništvo gotovo 
vplivalo na Tvoj življenjski lok?
Tudi v knjigi je odvetništvu namenjen del 
vsebine. Ker smo želeli v knjigi biti krat-
ki in slikoviti, vam branje tega dela ne bo 
vzelo veliko časa. Sicer pa knjiga ni nikjer 
v javni prodaji, mogoče jo je kupiti le pri 
Gimnastični zvezi, kateri gre tudi ves iz-
kupiček.
Žal imam premalo časa. Čisto sem »razpro-
dan« pri raznih šolskih in drugih priredit-
vah v okviru Fair play.
Hvala lepa za pogovor in na mnoga leta ter 
na še kakšno knjižno delo!
Vrhnika, grudna 2009

Intervju vodil: odv. dr. B. Kukec

Navzkrižna skladnost  – 
standard za nitrate
Iz sklopa zahtev navzkrižne skladnosti je treba poznati in 
izvajati zahteve  s področja  varovanja okolja, kamor spa-
dajo:

I.      Standard za ohranjanje živalskih vrst 
II. Standard za podzemne vode
III. Standard za odpadno blato
IV. Standard za nitrate
V. Standard za ohranjanje habitatov

Nekaj  temeljnih zahtev s področja Standarda za nitrate:
Gnojnica ali gnojevka se ne sme uporabljati na kmetĳskih 
površinah brez zelene odeje od 15. novembra do 15. febru-
arja in tam, kjer so tla nasičena z vodo ali poplavljena, za-
mrznjena ali prekrita z več kot 10 cm debelo snežno odejo.
Poplavna zemljišča gnojimo šele takrat, ko ne pričakujemo 
več poplav.
Cisterne za razvažanje tekočih gnojil morajo biti dobro vzdr-
ževane. Pomembno je, da z njimi lahko enakomerno poraz-
delimo gnojilo po zemljišču.
Izogibamo se gnojenju z gnojevko ali gnojnico na velikih str-
minah. Na nagnjenih zemljiščih pred gnojenjem z brano ali 
podobnim orodjem obdelamo vrhnji sloj tal in  tako pospeši-
mo vpĳanje gnojevke ali gnojnice v tla. 
Na priobalnih zemljiščih v tlorisni širini 15 metrov od meje 
brega voda 1. reda (reke, obale) in 5 metrov od meje brega 
voda 2. reda (potoki, jarki) ni dovoljeno gnojiti. Ta ukrep je  
zaradi varovanja voda (preprečevanje onesnaženj površin-
skih voda in podtalnice).

Na vodovarstvenih območjih je treba upoštevati posebne 
pogoje za gnojenje:

1. Prepoved gnojenja z gnojnico, gnojevko in kompostom z  ne-
omejeno uporabo:
a) zemljišča z zeleno odejo:
– na lahkih tleh od 15. 10. do 31. 1.,
– na srednje težkih in težkih tleh od 15. 11. do 15. 1.
b) druga zemljišča (njive):
z zaoravanjem žetvenih ostankov:
–  na lahkih tleh od 1. 10. do 15. 2.,
–  na srednje težkih in težkih tleh od 15. 10. do 31. 1.
 brez zaoravanja žetvenih ostankov:
–  od spravila pridelkov do 15. 2

2. Prepoved gnojenja s hlevskim gnojem:
a) njive brez dosevkov:
– na lahkih tleh od spravila pridelkov do 15. 2.
– na srednje težkih in težkih tleh od spravila pridelkov do  
31. 1.

3. Prepoved gnojenja z   mineralnimi gnojili, ki vsebujejo dušik 
(N):
a) zemljišča z zeleno odejo: od 15. 10. do 31. 1.
b) druga zemljišča (njive): od spravila pridelkov do 15. 2.

Kmetĳsko gospodarstvo mora imeti zadostne skladišč-
ne kapacitete (gnojišča, gnojnične jame) za skladiščenje 
organskih odpadkov.
– Upoštevati moramo, da mora skladiščni prostor zadosto-

vati za najmanj 6 mesecev oziroma  za čas, ko je uporaba 
živinskih gnojil prepovedana ali onemogočena. 

– Skladiščni prostori morajo biti narejeni iz ustreznih ma-
terialov in tako, da iz njih ne odteka ali pronica odpadna 
voda v okolje. 

– Za skladišča so najprimernejše senčne lege.
– Skladišča morajo biti dobro dostopna in zasnovana tako, 

da jih je mogoče prazniti brez tveganja razlitja. 
– Skladišče naj ne bo nameščeno v bližini molzišča ali mle-

karnice.
– Skladišče za tekoča živinska gnojila mora biti vsaj 10 m od 

vodotokov in drenažnih jarkov.

Neprimerno skladiščenje organskih gnojil:
Zgoraj navedene zahteve se vežejo tudi na druge uredbe, iz 
katerih izhaja, da je treba zagotoviti minimalne skladiščne  
zmogljivosti za živinska gnojila za obdobje pol leta:

7 m3 / 1 GVŽ  za hlevski gnoj
2 m3 / 1 GVŽ   za gnojnico 
8 m3 / 1 GVŽ    za gnojevko

V primeru reje na globokem nastilu (drobnica, konji …), kjer 
ni izcedkov, mora biti površina v hlevu iz vodo tesnega be-
tona.

Stopnje posamezne kršitve znotraj opisanega standarda so 
od 5 do 50 točk.  Največ pozornosti je treba nameniti gnoje-
nju na VVO območjih in skladiščenju organskih gnojil.

Vsako kmetĳsko gospodarstvo  naj ima zabeleženo, na 
katere površine (GERK-e)  in v kakšnih količinah razvaža 
organska gnojila.

Kmetĳska svetovalna služba:
Nada Gabrenja, u.d.i.a

INTERVJU Z MIROSLAVOM CERARJEM

Veličina človeka je v srčni inteligenci
V predzadnji številki Našega časopisa smo brali, da si obhajal 60. obletnico v Močilniku na Vrhniki. Zanima 
me, ali Te kaj veže na Vrhniko oz. ali so Ti znani odlični vrhniški (natančneje – verdski) telovadci, ki so telo-
vadili na prostem v Matjaževki in so, po anekdoti, tvorili kar  polovico takratne jugoslovanske reprezentance 
med dvema svetovnima vojnama (kot so bili Tomšič, Furlan, Petrič itn.)?
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Na podlagi 95. člena Poslovnika o 
delu Občinskega sveta Občine Vrhni-
ka (UPB2 - Naš časopis, št. 354/2008), 
99. člena Poslovnika o delu Občinske-
ga sveta Občine Borovnica 
(Uradni list RS, št. 33/2008) in 100. čle-
na Poslovnika o delu Občinskega sve-
ta Občine Log - Dragomer (Uradni list 
RS, št. 55/2007) je Občinski svet Obči-
ne Vrhnika na 25. redni seji dne 19. 11. 
2009 in Občinski svet Občine Borovni-
ca na 24. redni seji dne 21. 12. 2009  ter 
Občinski svet Občine Log - Dragomer 
na 24. redni seji dne 16. 12. 2009 potr-
dil uradno prečiščeno besedilo 2 Od-
loka o ustanovitvi in Organiziranju 
Javnega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika, d.o.o., ki obsega:

– Odlok o ustanovitvi in organizira-
nju Javnega podjetja Komunalno 
podjetje Vrhnika, d.o.o.  (Uradni list 
RS, št. 98/2008),

– Odlok o spremembah Odloka o 
ustanovitvi in organiziranju Jav-
nega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika, d.o.o. (Uradni list RS, št. 
11/09) in 

– Odlok o spremembah Odloka o 
ustanovitvi in organiziranju Jav-
nega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika, d.o.o. (Uradni list RS, št. 
84/2009).

Številka: 353-69/03 (1-02)   
Datum:   14. 1. 2010
Župan   
Občine Vrhnika
dr. Marjan Rihar l.r.

Številka: 014-0002/2008-1   
Datum:   14. 1. 2010
Župan  
Občine Borovnica
Andrej Ocepek l.r.

Številka: 354-5/2007   
Datum:   14. 1. 2010
Župan   
Občine Log - Dragomer   
Mladen Sumina l.r.

ODLOK
O USTANOVITVI IN 

ORGANIZIRANJU JAVNEGA 
PODJETJA

 KOMUNALNO PODJETJE 
VRHNIKA, d.o.o.

uradno prečiščeno besedilo 2

I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
(1) S tem odlokom se ureja ustano-
viteljstvo, ustanoviteljske pravice ter 
organizacĳske in upravljavske spre-
membe Javnega podjetja Komunalno 
podjetje Vrhnika, d.o.o. (v nadaljeva-
nju: javno podjetje).
(2) Ta odlok nadomešča ustanovitve-
ni akt Javnega podjetja  Komunalno 
podjetje Vrhnika p.o., ki je bil sprejet 
z Odlokom o organiziranju Javnega 
podjetja Komunalno podjetje Vrhnika 
(Uradni list RS, št. 18/91), in je pod-
laga za vpis v sodni register.
(3) Javno podjetje Komunalno podjet-
je Vrhnika, d.o.o. nadaljuje poslovanje 
in delovanje skladno s tem odlokom. 
Javno podjetje Komunalno podjetje 
Vrhnika, d.o.o. je pravni naslednik 
Javnega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika, d.d.

2. člen
Ustanovitelji in družbeniki Javnega 
podjetja Komunalno podjetje Vrhnika 
d.o.o. so Občina Vrhnika, Občina Bo-
rovnica in Občina Log - Dragomer.

3. člen
(1) Ustanoviteljske pravice so nasled-
nje:
1. Določitev posebnih pogojev za iz-
vajanje dejavnosti ter za zagotavljanje 
in uporabo javnih dobrin;
2. Odločitev o cenah oziroma tarifah 
za uporabo javnih dobrin;
3. Sprejem letnega poročila in zaključ-
nega računa;
4. Imenovanje in razrešitev direktor-
ja;

5. Sprejem odloka o ustanovitvi jav-
nega podjetja, spremembe in dopol-
nitve odloka;
6. Odločanje o statusnih spremembah 
podjetja;
7. Razpolaganje s kapitalskim dele-
žem občine v javnem podjetju;
8. Odločitev o prenehanju javnega 
podjetja;
9. Odločitve v zvezi s tekočim usta-
noviteljskim in kapitalskim upravlja-
njem.
(2) Ustanoviteljske pravice iz tretje, 
četrte, pete, šeste in osme točke prejš-
njega odstavka izvršujejo občinski 
sveti občin, ustanoviteljske pravice iz 
prve, druge in devete točke prejšnje-
ga odstavka pa izvršuje skupni organ 
za izvrševanje ustanoviteljskih pra-
vic. Ustanoviteljske pravice iz sedme 
točke prejšnjega odstavka tega člena 
uresničuje vsaka posamezna občina 
samostojno, sicer pa se ustanovitelj-
ske pravice izvršujejo v soglasju ozi-
roma na način, kot je določen s tem 
odlokom.

II. FIRMA, SEDEŽ IN PEČAT

4. člen
(1) Firma javnega podjetja je Javno 
podjetje Komunalno podjetje Vrhni-
ka, d.o.o., Vrhnika.
(2) Skrajšana firma podjetja je: JP KPV, 
d.o.o.
(3) Sedež podjetja je na Vrhniki, Pot na 
Tojnice 40.

5. člen
Podjetje ima pečat pravokotne oblike 
z naslednjo vsebino: Javno podjetje 
Komunalno podjetje Vrhnika, d.o.o.

III. DEJAVNOST PODJETJA

6. člen
(1) Podjetje opravlja dejavnosti gospo-
darskih javnih služb, in sicer: 
1. Oskrba s pitno vodo;
2. Odvajanje in čiščenje komunalnih 

odpadnih in padavinskih voda;
3. Zbiranje in prevoz komunalnih od-

padkov;
4. Odlaganje ostankov predelave ali 

odstranjevanja komunalnih odpad-
kov;

5. Oskrba s plinom;
6. Urejanje in čiščenje javnih površin;
7. Vzdrževanje in varstvo lokalnih in 

drugih javnih cest;
8. Javna razsvetljava;
9. Urejanje pokopališč, pokopališka in 

pogrebna dejavnost.

(2) Podjetje lahko opravlja tudi druge 
dejavnosti, za katere je registrirano, 
s tem, da mora zagotoviti nemoteno 
opravljanje osnovne dejavnosti iz 
prejšnjega odstavka. 
(3) Podjetje opravlja dejavnosti iz pr-
vega odstavka tega člena na podlagi 
sprejetega odloka posamezne občine, 
ki ureja opravljanje posamezne de-
javnosti na njenem področju oziroma 
pogodbe, ki jo podpiše s posamezno 
občino.
(4) Določila tega odloka, ki veljajo za 
gospodarske javne službe se smiselno 
uporabljajo, kolikor to ni v nasprotju 
z zakonom ali drugimi predpisi, tu-
di za investicĳe v komunalno gospo-
darsko infrastrukturo v lasti občin in 
druge dejavnosti ter pravna razmerja 
(blago, storitve, gradnje) z občinami 
ustanoviteljicami.
(5) Dejavnosti iz prejšnjega odstavka 
lahko opravlja javno podjetje na pod-
lagi 6. točke 17. člena Zakona o jav-
nem naročanju (ZJN-2, Uradni list RS, 
št. 128/2006) kot notranje naročilo.

7. člen
Po standardni klasifikacĳi dejavnosti 
je dejavnost podjetja: 
20.150 - Proizvodnja gnojil in dušiko-
vih spojin
35.220 – Distribucĳa plinastih goriv 
po plinovodni mreži
35.230 – Trgovanje z plinastimi gorivi 
po plinovodni mreži
36.000 – Zbiranje prečiščevanje in di-
stribucĳa vode

37.000 – Ravnanje z odplakami
38.110 – Zbiranje in odvoz nenevarnih 
odpadkov
38.120 – Zbiranje in odvoz nevarnih 
odpadkov
38.210 – Ravnanje z nenevarnimi od-
padki
38.220 – Ravnanje z nevarnimi od-
padki
38.310 – Demontaža odpadnih na-
prav
38.320 – Pridobivanje sekundarnih 
surovin iz ostankov in odpadkov
39.000 – Saniranje okolja in drugo rav-
nanje z odpadki
41.200 – Gradnja stanovanjskih in ne 
stanovanjskih stavb
42.110 – Gradnja cest
42.210 – Gradnja objektov oskrboval-
ne infrastrukture za tekočine in pline
42.220 -  Gradnja objektov oskrbne 
infrastrukture za elektriko in teleko-
munikacĳe
42.910 – Gradnja vodnih objektov
42.990 – Gradnja drugih objektov niz-
ke gradnje
43.110 – Rušenje objektov
43.120 – Zemeljska pripravljalna dela
43.210 – Inštaliranje električnih nape-
ljav in naprav
43.220 – Inštaliranje vodovodnih, plin-
skih in ogrevalnih napeljav in naprav
43.290 - Drugo inštaliranje pri grad-
njah
43.390 – Druga zaključna gradbena 
dela
46.130 – Posredništvo pri prodaji lesa 
in gradbenega materiala
46.770  - Trgovina na debelo z ostanki 
in odpadki
46.900 – Nespecializirana trgovina na 
debelo
47.190 - Druga trgovina na drobno v 
nespecializiranih prodajalnah
49.410 - Cestni tovorni promet
49.420 – Selitvena dejavnost
49.500 – Cevovodni transport
52.100 - Skladiščenje
68.100 - Trgovanje z lastnimi nepre-
mičninami  
68.200 – Oddajanje in obratovanje 
lastnih ali najetih nepremičnin
68.310 – Posredništvo v prometu z ne-
premičninami
68.320  - Upravljanje z nepremičnina-
mi za plačilo ali po pogodbi
69.200 - Računovodske, knjigovodske 
in revizĳske dejavnosti, davčno sveto-
vanje
70.220 – Drugo podjetniško in poslov-
no svetovanje
71.111 – Arhitekturno projektiranje
71.121 – GEO meritve in kartiranje
71.129 – Drugo tehnično projektiranje 
in svetovanje
71.200 - Tehnično preizkušanje in ana-
liziranje
73.110 - Dejavnost oglaševalskih 
agencĳ
73.120 – Posredovanje oglaševalskega 
prostora
74.900 – Drugje razvrščene strokovne 
in tehnične dejavnosti
77.290 - Dajanje drugih izdelkov za 
široko rabo v najem in zakup
81.290 – Čiščenje cest in drugo čišče-
nje
81.300 -  Urejanje in vzdrževanje zele-
nih površin in okolice
82.190 – Fotokopiranje , priprava do-
kumentov in druge posamične pisar-
niške dejavnosti
85.590 – Drugje nerazvrščeno izob-
raževanje, izpopolnjevanje in uspo-
sabljanje
85.600 – Pomožne dejavnosti za izob-
raževanje
96.030 - Pogrebna dejavnost 
96.090 – Druge storitvene dejavnosti, 
drugje nerazvrščene

8. člen
Dejavnost podjetja se spremeni na 
predlog skupščine podjetja s spre-
membo tega odloka.

IV. JAVNA POOBLASTILA

9. člen
Javno podjetje opravlja za ustanovite-
ljice v skladu z 12. členom Zakona o 
gospodarskih javnih službah kot jav-

na pooblastila tudi naslednje naloge v 
zvezi z dejavnostmi, ki jih na podlagi 
področnega odloka opravlja za posa-
mezno občino:
1. Strokovno-tehnične, organizacĳske 
in razvojne naloge v zvezi s komunal-
nimi infrastrukturnimi objekti in na-
pravami, s katerimi upravlja;
2. Izdajanje soglasĳ oziroma dovoljenj 
za priključitev na javno vodovodno 
omrežje, javno kanalizacĳsko omrež-
je, javno omrežje zemeljskega plina, 
javno cestno omrežje ter na druge 
komunalne infrastrukturne objekte in 
naprave, ki jih ima v upravljanju;
3. Določanje pogojev in izdajanje 
soglasĳ k dovoljenjem za posege v 
prostor, če le-ti zadevajo komunalno 
infrastrukturo, ki jo upravlja oziroma 
gospodarsko javno službo, ki jo izvaja 
javno podjetje.

10. člen
Javno podjetje opravlja dejavnosti iz 
prejšnjega člena na način in pod po-
goji, ki jih določajo zakoni, odloki 
ustanoviteljic in drugi predpisi.

V. OSNOVNI KAPITAL PODJETJA

11. člen
Osnovni kapital javnega podjetja je 
401.095,62 EUR.

12. člen
Osnovni vložek posamezne občine v 
osnovnem kapitalu podjetja se določi 
na podlagi Sklepa o delitveni bilanci 
premoženja prejšnje občine Vrhni-
ka na dan, 31. 12. 1994 z dne 23. 10. 
1997 ter Sporazuma o razdelitvi pre-
moženja Občine Vrhnika na dan 31. 
12. 2006 z dne 21. 6. 2007 tako, da so 
osnovni vložki sledeči:
1. Občina Vrhnika, osnovni vložek 26-
5.404,97 EUR, poslovni delež 66,17 %;
2. Občina Borovnica, osnovni vložek 
74.202,69 EUR, poslovni delež 18,5 %;
3. Občina Log - Dragomer, osnovni 
vložek 61.487,96 EUR, poslovni delež 
15,33 %.

13. člen
(1) Ustanoviteljice dajejo javnemu 
podjetju v upravljanje infrastrukturne 
objekte in naprave na podlagi medse-
bojne pogodbe.
(2) Objekti in naprave, namenjene 
opravljanju gospodarske javne službe 
(infrastrukturni objekti in naprave), 
ki so na podlagi 76. člena Zakona o 
gospodarskih javnih službah postali 
lastnina ustanoviteljic, niso vključeni 
v osnovni kapital javnega podjetja.

VI.   RAZMERJA MED JAVNIM POD-
JETJEM IN USTANOVITELJICAMI

1. POVEČANJE OSNOVNEGA KA-
PITALA

14. člen
(1) O povečanju osnovnega kapitala 
odloča skupščina s soglasjem.
(2) Povečanje osnovnega kapitala se 
lahko izvede tako, da se vplačajo novi  
denarni vložki ali izročĳo novi stvarni 
vložki (efektivno povečanje), ali tako, 
da se za povečanje uporabĳo rezerve 
ali dobiček podjetja (nominalno po-
večanje).
(3) Nove vložke lahko prevzemajo 
in vplačajo dosedanje ustanoviteljice 
ali druge osebe. Dosedanje ustanovi-
teljice imajo prednost pri prevzemu 
novih vložkov v sorazmerju s svojimi 
deleži v osnovnem kapitalu, tako da 
ostanejo razmerja med ustanovitelji-
cami nasproti osnovnemu kapitalu 
nespremenjena.
(4) Izjave o prevzemu in vplačilu so 
ustanoviteljice dolžne podati najkas-
neje v štirinajstih dneh od prejema 
pisnega odpravka sklepa o povečanju 
osnovnega kapitala podjetja.
(5) Če posamezna ustanoviteljica ne 
želi izkoristiti prednostne pravice, 
lahko povečata udeležbo preostali 
ustanoviteljici skupaj ali posamezno 
tako, da prevzameta ali ena od njĳu 
prevzame tudi vložek ustanoviteljice, 

ki ni izkoristila prednostne pravice. 
Navedena izjava mora biti dana v na-
daljnjih 30 dneh, sicer skupščina lahko 
sklepa o vstopu novega družbenika.
(6) Povečanje se izvede skladno s skle-
pom skupščine in sicer tako, da pri-
dobĳo dosedanje ustanoviteljice nov 
in samostojen poslovni delež. 
(7) S sklepom skupščine se lahko do-
ločĳo še drugi pogoji in načini za po-
večanje osnovnega kapitala podjetja.

2. ZMANJŠANJE OSNOVNEGA KA-
PITALA

15. člen
(1) Skupščina lahko sklene, da se 
osnovni kapital zmanjša.
(2) Zmanjšanje je veljavno le:
- če direktor vsaj dvakrat objavi sklep 
o zmanjšanju osnovnega kapitala in v 
objavi pozove upnike, da se zglasĳo 
pri podjetju in izjavĳo, ali soglašajo 
z zmanjšanjem osnovnega kapitala; 
upnike, ki so podjetju znani, mora po-
zvati neposredno,
- če podjetje upnikom, ki niso soglaša-
li z zmanjšanjem osnovnega kapitala, 
poravna zahtevke ali zagotovi varšči-
no.
(3) Zmanjšanje osnovnega kapitala se 
lahko prĳavi za vpis v register šele po 
enem letu od zadnje objave iz prve 
alinee prejšnjega odstavka in potem, 
ko direktor, predloži dokaze o tem, 
da je podjetje poravnalo zahtevke up-
nikom ali jim zagotovila varščino iz 
druge alinee prejšnjega odstavka.
(4) Osnovnega kapitala ni mogoče 
zmanjšati pod zakonsko določen mi-
nimum zahtevanega osnovnega kapi-
tala.

3. POSLOVNI DELEŽI

16. člen
Vsaka ustanoviteljica ima enega ali 
več poslovnih deležev, ki so soraz-
merni z vrednostjo osnovnega kapita-
la v osnovnem kapitalu podjetja.

4. PRENOS POSLOVNIH DELEŽEV

17. člen
(1) Poslovni deleži se lahko odsvojĳo.
(2) Ustanoviteljice imajo predkupno 
pravico pri nakupu poslovnega de-
leža, ki velja tako pri prodaji deleža 
drugim ustanoviteljicam, kot proti 
tretjim osebam.

18. člen
(1) Ustanoviteljica, ki namerava pro-
dati svoj poslovni delež drugi ustano-
viteljici ali tretji osebi mora s priporo-
čenim pismom s povratnico o prodaji 
in pogojih prodaje (cene, načina odtu-
jitve in roka plačila) obvestiti vse pre-
ostale ustanovitelje.
(2) Ustanoviteljica lahko uveljavi 
prednostno pravico v roku 30 (tride-
set) dni od dneva, ko je prejela pismo 
iz prejšnje točke,
(3) V kolikor drugi ustanoviteljici ne 
želĳo uveljavljati predkupne pravice 
v predvidenem roku, sme ustanovi-
teljica odstopiti svoj poslovni delež 
tretjim osebam, vendar pod enakimi 
ali slabšimi pogoji kot jih je ponudila 
ostalima ustanoviteljicama.
(4) Za odsvojitev poslovnega deleža 
tretjim osebam je potrebno soglasje 
vseh ustanoviteljic.
(5) Če nobena od ustanoviteljic ni pri-
pravljena prevzeti poslovnega deleža 
in tudi ni dala soglasja k odsvojitvi 
poslovnega deleža tretjim osebam, 
lahko ustanoviteljica, ki je zahtevala 
soglasje za odsvojitev, izstopi iz pod-
jetja.

5. IZSTOP IN IZKLJUČITEV

19. člen
(1) Ustanoviteljica sme iz podjetja iz-
stopiti pod naslednjimi pogoji:
- če poravna vse obveznosti, ki jih ima 
do podjetja.
(2) Enostransko izjavo o izstopu je 
možno podati z odpovednim rokom 
treh mesecev in mora biti pisna in 
vročena direktorju podjetja ter dru-
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gim ustanoviteljicam.
(3) Ustanoviteljica, ki je izstopila 
iz podjetja, ima pravico do vračila 
ocenjene vrednosti svojega deleža v 
času izstopa. Podjetje mu je dolžno to 
vrednost izplačati najkasneje v treh 
letih od dneva izstopa, z obrestmi po 
obrestni meri, po kateri se obrestujejo 
bančni denarni depoziti na vpogled.

20. člen
(1) Ustanoviteljica je iz podjetja lahko 
izključena, v primeru da grobo krši 
odlok o ustanovitvi ali družbeno po-
godbo.
(2) Kot grobe kršitve štejejo zlasti:
-  če ustanoviteljica s svojim ravna-

njem povzroča podjetju škodo;
- če ustanoviteljica ne sodeluje pri 

upravljanju in s tem ovira redno 
delovanje podjetja ali uresničevanje 
pravic drugih ustanoviteljic;

-  če ravna v nasprotju s sklepi skup-
ščine;

-  če na drug način grobo krši pogod-
bo.

(3) O izključitvi odloča sodišče

(4) Ustanoviteljica, ki je bila izključe-
na iz družbe, ima pravico do izplačila 
ocenjene vrednosti svojega poslov-
nega deleža po stanju ob izključitvi. 
Družba mu mora to vrednost izpla-
čati najpozneje v treh letih od dneva 
izključitve z obrestmi, po obrestni 
meri, po kateri se obrestujejo bančni 
denarni depoziti na vpogled.

21. člen
(1) Z izstopom ali izključitvĳo prene-
ha poslovni delež dosedanje ustano-
viteljice in vse z deležem povezane 
pravice in obveznosti.
(2) V treh mesecih po izstopu ali iz-
ključitvi morajo preostale ustanovite-
ljice sprejeti sklep o znižanju osnov-
nega kapitala ali sorazmerno s svojim 
dosedanjim deležem povečati ta delež 
tako, da je višina osnovnega kapitala 
taka, kot je bila pred izstopom oziro-
ma izključitvĳo ustanoviteljice.
(3) Če ustanoviteljice v treh mesecih 
po izstopu oziroma izključitvi usta-
noviteljice ne sprejmejo odločitve iz 
prejšnjega odstavka, se šteje, da so 
pristale na zmanjšanje osnovnega ka-
pitala in da je direktor dolžan ravnati 
v skladu s 454. členom ZGD.

VII. PRAVICE, OBVEZNOSTI IN OD-
GOVORNOSTI PODJETJA

22. člen
Javno podjetje odgovarja za svoje ob-
veznosti s svojim premoženjem, razen 
s premoženjem, ki predstavlja infra-
strukturne objekte in opremo, napra-
ve oziroma omrežje in je namenjeno 
opravljanju dejavnosti, ki se izvaja kot 
gospodarska javna služba. Infrastruk-
turnih objektov in opreme, naprav 
oziroma omrežja, ki je potrebno za 
izvajanje gospodarske javne službe, 
ni dovoljeno prodati, zastaviti, oddati 
v dolgoročni najem ali kako drugače 
odtujiti, prav tako ni predmet stečajne 
niti likvidacĳske mase.

23. člen
Javno podjetje ne sme brez soglasja 
ustanoviteljic sklepati poslov ali spre-
jemati odločitev, ki se nanašajo na:
1. Pridobivanje, odtujitev ali obreme-

nitev nepremičnin; 
2. Izvajanje investicĳskih del (iz lokal-

ne javne službe);
3. Najemanje posojil in kreditov, z za-

padlostjo nad enim letom, kakor 
tudi dajanje takih posojil ali poro-
štev;

4. Sklepanje zakupnih pogodb glede 
lastnih ali tujih sredstev;

5. Sklepanje kooperacĳskih pogodb s 
trajanjem več kot eno leto; 

6. Podeljevanje zastopstva in neome-
jenih pooblastil.

VIII. ORGANI PODJETJA

24. člen
Organi javnega podjetja so:

1. Skupščina;
2. Nadzorni svet;
3. Direktor.

25. člen
(1) Družbeniki odločajo s sprejema-
njem sklepov na skupščini.
(2) Skupni organ za izvrševanje usta-
noviteljskih pravic izvaja naloge 
skupščine podjetja.
(3) Način dela skupščine se določi s 
poslovnikom, ki ga sprejme skupšči-
na. 
(4) Posamezen družbenik ima toliko 
glasov, kot to izhaja iz višine poslov-
nih deležev posamezne občine usta-
noviteljice in je določen v 12. členu 
tega odloka.  

26. člen
Skupščina odloča o:
1. Sprejemu družbene pogodbe;
2. Razdelitvi dobička in kritju izgube;
3. Opravljanju nadzora nad poslova-

njem podjetja;
4. Dajanju soglasja k sklepanju poslov, 

ki se nanašajo na pridobivanje, od-
tujitev ali obremenitev nepremičnin 
ali drugih sredstev, če to ni izrecno 
opredeljeno v letnem planu, k fi-
nanciranju in izvajanju investicĳ-
skih del, k sklepanju zakupnih po-
godb glede lastnih ali tujih sredstev, 
k sklepanju kooperacĳskih pogodb 
s trajanjem več kot eno leto in k pre-
nosu kakršnihkoli pravic javnega 
podjetja na druge;

5. Predlogih za delo direktorja javne-
ga podjetja;

6. Ukrepih za pregled in nadzor dela 
direktorja;

7. Postavitvi prokurista in poslovnega 
pooblaščenca;

8. Uveljavljanju zahtevkov  javnega 
podjetja proti direktorju ali ustano-
vitelju v zvezi s povračilom škode, 
nastale pri ustanavljanju ali poslo-
vodenju;

9. Zastopanju javnega podjetja v sod-
nih postopkih proti direktorju.

27. člen
(1) Nadzorni svet ima šest članov, od 
katerih štiri člane izvoli in odpoklice 
skupščina, od tega dva na predlog 
Občinskega sveta Občine Vrhnika, 
enega na predlog Občinskega sveta 
Občine Borovnica in enega na pred-
log Občinskega sveta Občine Log 
- Dragomer, dva člana, ki zastopata 
delavce, pa izvoli in odpokliče svet 
delavcev, v kolikor se ta ustanovi in 
če to zahteva zakon.
(2) Člani nadzornega sveta so izvolje-
ni za dobo štirih let in so po preteku 
mandata lahko ponovno izvoljeni.
(3) Nadzorni svet izvoli izmed svojih 
članov predsednika in namestnika.
(4) Predsednik sklicuje in vodi seje ter 
podpisuje zapisnike in sprejete sklepe. 
V njegovi odsotnosti opravlja zadeve 
iz pristojnosti predsednika namestnik 
predsednika.

28. člen
(1) Nadzorni svet nadzira vodenje po-
slov javnega podjetja ter pregleduje 
in preverja knjige in dokumentacĳo 
družbe, njeno blagajno, shranjene 
vrednostne papirje in zaloge blaga in 
druge stvari
(2) Nadzorni svet obvezno obravnava 
predloge letnih načrtov, poslovnega 
poročila, pred odločanjem skupščine 
in k tem poda mnenje. Nadzorni svet 
lahko zahteva od direktorja poročila 
tudi o drugih vprašanjih, pomembnih 
za poslovanje družbe. 
(3) Nadzorni svet lahko skladno z za-
konom določi, da se smejo določene 
vrste poslov opravljati le z njegovim 
soglasjem. Če nadzorni svet zavrne 
soglasje, lahko direktor zahteva, da o 
soglasju odloči skupščina. Za sklep, 
s katerim skupščina poda soglasje, je 
potrebne večina najmanj treh četrtin 
vseh glasov skupščine.
(4) Nadzorni svet o svojem delu in 
ugotovitvah obvešča skupščino druž-
be.
(5) Nadzorni svet je dolžan izvesti na-
loge iz svoje pristojnosti, ki mu jih na-

loži skupščina družbe.

29. člen
(1) Nadzorni svet mora biti sklican 
najmanj enkrat v polletju.
(2) Vsak član nadzornega sveta ali 
direktor lahko zahteva, da predsed-
nik nadzornega sveta takoj skliče sejo 
sveta, in navede namen in razloge za-
njo. Seja mora biti sklicana najkasneje 
v sedmih dneh po zahtevi, izvesti pa 
jo je treba najkasneje v naslednjih 14 
dneh.
(3) Če zahteva najmanj dveh članov 
nadzornega sveta ali direktorja ni 
sprejeta, lahko ti sami skličejo nad-
zorni svet in predlagajo dnevni red.
(4) Nadzorni svet je sklepčen, če je pri 
sklepanju navzoča več kot polovica 
imenovanih članov.
(5) Nadzorni svet odloča z večino od-
danih glasov. V primeru neodločene-
ga izida odloča glas predsedujočega.
(6) Nadzorni svet ima svoj poslovnik, 
s katerim podrobneje uredi način svo-
jega dela.
Podrobnejše pristojnosti NS, organi-
zacĳa dela, plačilo za delo in druge 
zadeve se uredĳo v družbeni pogod-
bi.

30. člen
(1) Direktor zastopa in predstavlja 
javno podjetje ter organizira in vodi 
njegovo delo in poslovanje.
(2) Direktor odgovarja za zakonitost 
dela javnega podjetja. Pri svojem delu 
je dolžan varovati poslovno tajnost 
javnega podjetja.
(3) Direktor mora pri vodenju poslov 
ravnati s skrbnostjo dobrega gospo-
darstvenika.
(4) Direktor odgovarja javnemu pod-
jetju za škodo, ki je nastala kot posle-
dica kršitve njegovih dolžnosti, razen 
če dokaže, da je pošteno in vestno iz-
polnjeval svoje dolžnosti. 

31. člen
Direktor javnega podjetja:
1. Organizira in vodi delovni pro-

ces;
2. Predlaga temeljne razvojne in po-

slovne politike, delovni načrt in 
program razvoja javnega podjetja;

3. Sprejema ukrepe za izvajanje de-
lovnega načrta in programa raz-
voja; 

4. Izvršuje sklepe skupščine javnega 
podjetja;

5. Daje poročilo o rezultatih poslo-
vanja po letnem in periodičnem 
obračunu;

6. Zagotavlja zakonitost dela javne-
ga podjetja s pravico zadržanja 
sklepov sveta delavcev oziroma 
drugega organa, če je z njimi kr-
šen zakon ali splošni akt;

7. Izdaja posamične akte in pravil-
nike, ki urejajo delo in poslovanje 
javnega podjetja; 

8. Določa notranjo organizacĳo ter 
odloča o razporeditvi in zaposlitvi 
delavcev; 

9. Odloča o nagradah in pohvalah 
delavcem;

10. Predlaga uvedbo disciplinskega 
postopka ter izreka disciplinske 
ukrepe v skladu z zakonskimi po-
oblastili;

11. Sklepa pogodbe, podpisuje po-
slovne akte, listine ter druge do-
kumente, ki se nanašajo na poslo-
vanje javnega podjetja;

12. Na predlog strokovnih služb pod-
jetja določa cene za opravljanje 
dopolnilnih dejavnosti;

13. Pripravlja predloge za statusne 
spremembe in prenehanje javnega 
podjetja ter spremembe v tehnič-
no tehnoloških postopkih;

14. Opravlja druge naloge, določene z 
zakonom, tem odlokom in drugi-
mi akti javnega podjetja ter sklepi 
skupščine in ustanoviteljic.

32. člen
(1) Direktorja imenujejo in razrešĳo 
občinski sveti občin ustanoviteljic na 
podlagi javnega natečaja pod pogoji, 
na način in po postopku, določenim s 
tem odlokom.

(2) Postopek imenovanja direktorja se 
mora začeti najkasneje šest (6) mese-
cev pred iztekom mandata dotedanje-
mu direktorju, vendar ne prej kot eno 
(1) leto pred iztekom mandata.
(3) Direktorja se imenuje za štiri leta, 
ista oseba pa je lahko po preteku man-
data ponovno imenovana.

33. člen
Direktor je lahko vsaka neomejeno 
poslovno sposobna fizična oseba, ki 
poleg delovnopravnih pogojev izpol-
njuje še naslednje pogoje:
1. Da ima najmanj visokošolsko izob-

razbo;
2. Da ima najmanj 7 let delovnih iz-

kušenj, od tega najmanj 5 let na 
vodstvenih ali vodilnih delovnih 
mestih;

3. Da ni bil pravnomočno obsojen 
zaradi kaznivega dejanja zoper 
gospodarstvo, zoper delovno raz-
merje in socialno varnost , zoper 
pravni promet, zoper upravljanje 
družbenih sredstev in naravna bo-
gastva ter zoper družbeno in zaseb-
no premoženje, in sicer za obdobje 
petih let po pravnomočnosti sodbe, 
vendar ne prej kot dve leti po pre-
stani kazni zapora;

4. Da mu ni bil izrečen varnostni 
ukrep prepovedi opravljanja pokli-
ca, in sicer za čas trajanja prepove-
di;

5. In če je bil član uprave podjetja, nad 
katerim je bil začet stečajni posto-
pek, ni bil pravnomočno obsojen na 
plačilo odškodnine upnikom po 19. 
členu Zakona o finančnem poslo-
vanju podjetĳ, in sicer za obdobje 
dveh let po pravnomočnosti sodbe.

34. člen
(1) Javni natečaj za imenovanje direk-
torja se objavi v Uradnem listu Repu-
blike Slovenĳe, poleg tega pa v ena-
kem natečajnem roku tudi v javnih 
glasilih, ki jih določi organ za izvedbo 
javnega natečaja in v uradnih prosto-
rih Zavoda za zaposlovanje Republi-
ke Slovenĳe.
(2) Za izvedbo javnega natečaja ime-
nuje skupni organ  komisĳo, ki skrbi 
za pravilen postopek izvedbe javnega 
natečaja.

35. člen
(1) Objava javnega natečaja vsebuje:
1. Navedbo prostega mesta direktorja 

javnega podjetja; 
2. Pogoje, ki jih mora izpolnjevati kan-

didat;
3. Navedbo dokazil, ki jih mora kan-

didat priložiti prĳavi;
4. Postopek izbire kandidata;
5. Rok za vlaganje prĳav ter naslov 

pošiljanja prĳav;
6. Rok, v katerem bodo kandidati ob-

veščeni o izbiri;
7. Navedbo organa oziroma osebe, ki 

daje informacĳe o izvedbi javnega 
natečaja;

8. Kriterĳe za izbiro kandidata; 
9. Druge okoliščine, ki so pomembne 

za izbiro. 
(2) Rok za vlaganje prĳav na javni na-
tečaj ne more biti krajši od trideset dni 
od dneva objave javnega natečaja.
(3) Prĳavi na javni natečaj za delovno 
mesto direktorja javnega podjetja mo-
rajo kandidati priložiti program raz-
voja javnega podjetja.

36. člen
(1) Komisĳa objavi javni natečaj, pre-
gleda prispele prĳave in sestavi sez-
nam kandidatov, ki na podlagi pred-
loženih dokazil izpolnjujejo pogoje za 
imenovanje. 
(2) Preden izvede postopek izbire 
kandidata (v nadaljevanju: izbirni 
postopek), mora komisĳa omogočiti 
kandidatom, ki na podlagi predlo-
ženih dokazil izpolnjujejo pogoje za 
imenovanje, da se seznanĳo z odlo-
kom o ustanovitvi javnega podjetja 
ter predpisi in drugimi akti, ki se na-
našajo na pravice in obveznosti ter 
pooblastila in odgovornosti direktorja 
javnega podjetja.

37. člen
(1) Izbira kandidata se opravi po 
opravljenem izbirnem postopku, v 
katerem se v skladu s kriterĳi, dolo-
čenimi v javnem natečaju, ugotavlja 
strokovna usposobljenost kandidata.
(2) Izbirni postopek se opravi z vsa-
kim kandidatom, uvrščenim na sez-
nam kandidatov, ki na podlagi pred-
loženih dokazil izpolnjujejo pogoje za 
imenovanje.

38. člen
(1) Skupni organ predlaga v imeno-
vanje občinskim svetom občin usta-
noviteljic kandidata, ki je v izbirnem 
postopku dosegel najboljši rezultat.
(2) Če nihče od prĳavljenih kandida-
tov v izbirnem postopku ni dosegel 
zadovoljivega rezultata, se javni nate-
čaj ponovi, prĳavljenim kandidatom 
pa vroči obvestilo o neuspelem jav-
nem natečaju.

39. člen
O imenovanju odločĳo občinski sveti 
ustanoviteljic s sklepom, v skladu z 
drugim odstavkom 51. člena tega od-
loka.

40. člen
(1) Direktorja se predčasno razreši:
1. Če to sam zahteva;
2. Če več ne izpolnjuje pogojev za 

imenovanje; 
3. Če ne izpolnjuje nalog, določenih v 

zakonu, tem odlokom in splošnih 
aktih javnega podjetja;

4. Če huje ali večkrat krši svoje obvez-
nosti iz 30. in 31. člena tega odloka;

5. Če s svojim nevestnim ali nepravil-
nim delom povzroči večjo škodo ali 
malomarno opravlja svojo dolžnost, 
tako da lahko nastanejo ali bi lahko 
nastale hujše motnje pri opravljanju 
dejavnosti.

(2) Direktorja razrešĳo občinski sveti 
občin ustanoviteljic.

41. člen
V primeru razrešitve brez utemeljene-
ga razloga pripada direktorju pravica 
do odpravnine v skladu z zakonom. 
Spore v zvezi z imenovanjem in raz-
rešitvĳo direktorja rešuje sodišče, pri-
stojno za upravne spore. 

42. člen
(1) Če direktorju predčasno preneha 
mandat oziroma če nihče izmed pri-
javljenih kandidatov za direktorja ni 
imenovan, imenujejo Občinski sveti 
občin ustanoviteljic vršilca dolžnosti.
(2) Vršilca dolžnosti direktorja imenu-
jejo Občinski sveti občin ustanoviteljic 
do imenovanja direktorja, vendar naj-
več za eno leto. Ista oseba ne more biti 
imenovana za vršilca dolžnosti direk-
torja več kot enkrat. 
(3) O imenovanju odločĳo občinski 
sveti ustanoviteljic s sklepom, v skla-
du z drugim odstavkom 51. člena tega 
odloka.

IX. SKUPNI ORGAN ZA IZVRŠEVA-
NJE USTANOVITELJSKIH PRAVIC

43. člen
(1) Skupni organ sestavljajo župani 
Občine Vrhnika, Občine Borovnica in 
Občine Log -Dragomer.
(2) Organ zastopa in predstavlja žu-
pan Občine Vrhnika.

44. člen
Sedež organa je na Vrhniki, Tržaška 
cesta 1.

45. člen
Organ izvršuje ustanoviteljske pravi-
ce iz 3. člena tega odloka in usklajuje 
odločitev občin ustanoviteljic v zvezi 
z zagotavljanjem gospodarskih javnih 
služb, ki jih izvaja javno podjetje. 

46. člen
Organ opravlja svoje naloge v imenu 
in za račun občin ustanoviteljic.

47. člen
(1) Organ se sestaja in odloča na sejah, 
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ki jih sklicuje in vodi župan Občine 
Vrhnika. Pobudo za sklic seje lahko 
posredujejo:
1. Župan Občine Vrhnika;
2. Župan Občine Borovnica;
3. Župan Občine Log - Dragomer;
4. Direktor JP KPV, d.o.o.. 

(2) Pobuda za sklic seje mora vsebo-
vati razloge za sklic seje in ustrezno 
gradivo. Pobuda se posreduje županu 
Občine Vrhnika, ki v osmih (8) dneh 
po prejemu pobude skliče sejo orga-
na.

48. člen
(1) Vabilo za sejo s predlogom dnev-
nega reda in gradivom mora biti po-
slano najkasneje sedem (7) dni pred 
sejo.
(2) Na sejo se obvezno vabĳo vsi žu-
pani, lahko pa se povabi tudi druge 
pobudnike za sklic seje.
Skliče se lahko tudi korespondenčna 
seja.

49. člen
O poteku seje se piše zapisnik, ki mora 
vsebovati vse sklepe, ki jih sprejme 
skupni organ. Prepis zapisnika mora 
biti pripravljen v treh (3) dneh po seji. 
Zapisnik se posreduje v podpis župa-
nom.

50. člen
Strokovne in administrativno-tehnič-
ne naloge, potrebne za nemoteno iz-
vajanje nalog organa, zagotavlja Ob-
činska uprava Občine Vrhnika.

51. člen
(1) Organ lahko kadarkoli odloči, da 
bo odločitev o določeni zadevi iz svoje 
pristojnosti prenesel na občinske sve-
te občin ali da bo v posamezni zadevi 
zaprosil občinske svete za mnenje.
(2) O preneseni zadevi in o ustanovi-
teljskih pravicah, ki so v pristojnosti 
občinskih svetov, iz 3. člena tega od-
loka, odločajo Občinski sveti Občine 
Vrhnika, Občine Borovnica in Občine 
Log - Dragomer na način, da se delež 
ustanoviteljskih pravic, ki pripada 
posamezni občini, in sicer pripada 
Občini Vrhnika 66,16 % ustanovitelj-
skih pravic, Občini Borovnica 18,5 % 
in Občini Log Dragomer 15,34 %, deli 
s številom svetnikov, ki so se pri posa-
meznem glasovanju opredelili. Tako 
pridobljeni rezultat predstavlja utež 
glasu opredeljenega svetnika, ki se 
pomnoži s številom glasov »PROTI« 
in številom glasov »ZA« v posamez-

ni občini (delni rezultat glasovanja). 
Končni rezultat glasovanja predstav-
lja vsoto vseh delnih rezultatov glaso-
vanja.
(3) Občinski sveti o zadevi odločĳo v 
roku petnajstih dni od dneva zahteve 
oziroma zaprosila organa.

52. člen
(1) Organ sprejema vse odločitve so-
glasno. 
(2) V primeru, da soglasja ni mogoče 
doseči, o zadevi odločajo Občinski 
sveti Občine Vrhnika, Občine Borov-
nica in Občine Log - Dragomer na 
način, določen v prejšnjem členu tega 
odloka. 

53. člen
(1) Organ odloča samostojno.
(2) Organ lahko za mnenje o posa-
meznem vprašanju zaprosi zunanje 
izvedence.

54. člen
Organ sprejema svoje odločitve v ob-
liki sklepov, ki jih podpisuje župan 
Občine Vrhnika. 

55. člen
Javno podjetje mora organ pisno za-
prositi za izdajo soglasja za opravlja-
nje poslov iz 23. člena tega odloka in 
za soglasje k ustanovitvi gospodar-
ske družbe, kadar bi bil ustanovitelj 
ali soustanovitelj javno podjetje ter k 
vlaganju kapitala v že ustanovljene 
gospodarske družbe.

56. člen
Organ mora odgovoriti na vlogo za 
izdajo soglasja v tridesetih (30) dneh 
od prejema vloge. Če v tem roku ne 
odgovori, se šteje, da je njegovo so-
glasje pozitivno.

57. člen
(1) Sredstva za delovanje organa za-
gotavljajo občine ustanoviteljice glede 
na osnovne vložke iz 12. člena tega 
odloka.
(2) Sredstva za delovanje obsegajo:
1. Materialne stroške;
2. Stroške strokovnih delavcev Občin-

ske uprave Občine Vrhnika, ki bodo 
skrbeli za izvajanje nalog, ki izhaja-
jo iz tega odloka;

3. Ostale potrebne stroške.
(3) Sredstva za delovanje organa vna-
prej zagotavlja Občina Vrhnika.
(4) Občina Vrhnika dvakrat letno, in 
sicer do 31. 3. in do 30. 9. izstavlja 
račune za nastale stroške v zvezi z 

delovanjem organa Občini Borovnica 
in Občini Log - Dragomer. Občini sta 
izstavljene račune dolžni plačati v za-
konitem roku na transakcĳski račun 
Občine Vrhnika.

X. FINANCIRANJE, DOBIČEK IN IZ-
GUBA

58. člen
(1) Viri za financiranje dejavnosti 
podjetja so:
1. Sredstva, ki jih za uporabo javnih 

dobrin in javnih storitev po tem 
odloku plačujejo uporabniki (cena 
storitev);

2. Viri, ki se zagotavljajo v okviru si-
stema financiranja  javne porabe;

3. Donacĳe in dotacĳe;
4. Drugi viri, določeni z zakonom ali 

predpisom občine.
(2) Druge dejavnosti podjetja se fi-
nancirajo s cenami storitev po tržnih 
načelih.

59. člen
Pri vlaganju v javno podjetje, spre-
membi osnovnih vložkov in kritju 
izgube sodelujejo ustanovitelji v so-
razmerju z vloženim kapitalom v 
podjetje, razen če se ne dogovorĳo 
drugače.

60. člen
(1) Javno podjetje opravlja dejavnost 
gospodarskih javnih služb in vodi 
evidence o poslovanju
ločeno po posameznih dejavnostih 
gospodarskih javnih služb ter obči-
nah ustanoviteljicah. Za
ostale dejavnosti pa se vodi ločena 
evidenca v skladu s skupnim dogovo-
rom ustanoviteljic.
(2) Bilančni dobiček poslovnega leta 
ali izgubo poslovnega leta, ugotovlje-
no iz poslovanja gospodarskih javnih 
služb, se ugotavlja za vsako občino 
ustanoviteljico posebej.
(3) Bilančni dobiček poslovnega leta, 
ugotovljen iz poslovanja gospodar-
skih javnih služb, se razporedi za 
namene, ki so navedeni v pogodbi 
o upravljanju sredstev za potrebe 
opravljanja dejavnosti javnih gospo-
darskih služb. 
(4) V pogodbi se določi tudi vire za 
pokrivanje izgube poslovnega leta, 
ki je bila ugotovljena na posamezni 
dejavnosti gospodarske javne službe 
za posamezno ustanoviteljico. Izgu-
ba do višine obračunane amortizacĳe 
infrastrukturnih objektov s pripadajo-
čo opremo se krĳe tako, da se stroški 

amortizacĳe nadomestĳo v breme iz-
rednih prihodkov zaradi ustreznega 
zmanjšanja dolgoročne obveznosti do 
posamezne občine.
(5) Izgubo, ki je višja od obračunane 
amortizacĳe infrastrukturnih objek-
tov s pripadajočo opremo se krĳe iz 
sredstev ustanoviteljic.
(6) Bilančni dobiček poslovnega leta, 
ugotovljen na ostalih dejavnostih, se 
na podlagi sklepa skupščine nameni:
1. Delno ali v celoti za oblikovanje re-

zerv;
2. Delno ali v celoti za izplačilo usta-

noviteljicam podjetja v razmerju 
poslovnih deležev.

(7) Bilančni dobiček lahko ostane del-
no ali v celoti nerazporejen.
(8) Izguba na ostalih dejavnostih pod-
jetja se krĳe na podlagi sklepa skup-
ščine iz sredstev rezerv ali iz prenese-
nega dobička preteklih let.

XI. PREHODNE IN KONČNE DO-
LOČBE

61. člen
Mandat članom nadzornega sveta 
KPV, d.d., preneha z dnem vpisa pod-
jetja v sodni register.

62. člen
(1) Občine ustanoviteljice so dolžne v 
roku šest mesecev po uveljavitvi tega 
odloka sprejeti in podpisati družbeno 
pogodbo javnega podjetja, s katero 
podrobneje uredĳo organizacĳo in 
delovanje javnega podjetja, delovanje 
in odločanje organov in druga vpra-
šanja.
(2) Za pripravo družbene pogodbe 
podjetja in za izvedbo vpisa podjetja v 
sodni register pri Okrožnem sodišču 
v Ljubljani je zadolžen direktor.

63. člen
Konstitutivno sejo skupnega organa 
Občine Vrhnika, Občine Borovnica 
in Občine Log - Dragomer za izvrše-
vanje ustanoviteljskih pravic občin v 
javnem podjetju skliče župan Občine 
Vrhnika v treh mesecih po uveljavitvi 
tega odloka.

64. člen
Pravice do sodelovanja delavcev pri 
upravljanju javnega podjetja se po-
drobneje uredĳo z notranjimi akti 
javnega podjetja skladno z določbami 
zakona, ki ureja sodelovanje delavcev 
pri upravljanju  in skladno s sklenje-
nimi kolektivnimi pogodbami.

65. člen
Javno podjetje mora prilagoditi svojo 
organiziranost in uskladiti splošne 
akte javnega podjetja v šestih mesecih 
po uveljavitvi tega odloka.

66. člen
Z dnem uveljavitve tega odloka pre-
neha veljati Odlok o organiziranju 
Javnega podjetja Komunalno podjetje 
Vrhnika (Uradni list RS, št. 2/91), prvi 
odstavek 9. člena Odloka o gospodar-
skih javnih službah v Občini Vrhnika 
(Uradni list RS, št. 71/95) in Odlok o 
ustanovitvi skupnega organa Občin 
Vrhnika in Borovnica za izvrševanje 
ustanoviteljskih pravic v javnem pod-
jetju Komunalno podjetje Vrhnika, d. 
d. (Naš časopis, št. 307). 

67. člen
(1) Ta odlok začne veljati naslednji dan 
po objavi v Uradnem listu Republike 
Slovenĳe, objavi pa se tudi v uradnem 
glasilu Naš časopis.
(2) Odlok v Uradnem listu Republike 
Slovenĳe objavi Občina Vrhnika, stro-
ški objave bremenĳo občine ustanovi-
teljice glede na osnovne vložke.

Odlok o spremembah Odloka o 
ustanovitvi in organiziranju Javnega 
podjetja Komunalno podjetje Vrh-
nika, d.o.o. (Uradni list RS, št. 11/09) 
vsebuje naslednjo končno določbo:

5. člen
(1) Ta odlok začne veljati naslednji dan 
po objavi v Uradnem listu Republike 
Slovenĳe, objavi pa se tudi v uradnem 
glasilu Naš časopis.
(2) Odlok o Uradnem listu Republike 
Slovenĳe objavi Občina Vrhnika, stro-
ški objave bremenĳo občine ustanovi-
teljice glede na osnovne vložke. 

Odlok o spremembah Odloka o usta-
novitvi in organiziranju Javnega pod-
jetja Komunalno podjetje Vrhnika, 
d.o.o. (Uradni list RS, št. 84/09) vse-
buje naslednjo končno določbo:

2. člen
(1) Ta odlok začne veljati naslednji dan 
po objavi v Uradnem listu Republike 
Slovenĳe, objavi pa se tudi v uradnem 
glasilu Naš Časopis.
(2) Odlok v Uradnem listu Republike 
Slovenĳe objavi Občina Vrhnika, stro-
ški objave bremenĳo občine ustanovi-
teljice glede na osnovne vložke.

SLOVENĲA, D. O. O.
Neinovativna družba

V zadnjih dneh smo precej slišali o inovativ-
nih podjetjih, inovatorjih in povečanih sredstvih 
za razvoj. Politiki so delili  priznanja in obljublja-
li razvojne programe in ukrepe, ki nas bodo po-
peljali v inovacĳsko družbo. V vsakem drugem 
stavku je bila omenjena inovativnost, prestruk-
turiranje in visoka dodana vrednost.

Inovacĳa je novost, ki vedno pomeni nekaj 
boljšega, novega ali enakega pri  manjših stro-
ških; je realizirana ideja, ki se potrjuje na trgu in 
pri izboljšanju  kakovosti življenja. Tudi skoraj 
vsa blaginja na svetu je rezultat množice pred-
vsem tehnoloških inovacĳ. Inovativno podjetje 
dela bolje in drugače od drugih, hitreje uvaja 
spremembe od konkurence in ustvarja višjo do-
dano vrednost od povprečja v ‘branži’. Ne vem, 
če na to pomisli kak politik, razen Lahovnika. 

Sam se kakih trideset let ukvarjam z inovaci-
jami in raznimi metodami zmanjševanja stro-
škov v proizvodnji, redno spremljam dogajanje 
v politiki in gospodarstvu in poznam razmere v 
mnogih podjetjih. Prepričan sem, da vedno ob-
staja boljša rešitev in da je vse mogoče opraviti 
bolje, hitreje in ceneje. 

Ko pogledamo malo podjetje, ki raste, vidimo, 
da se lastnik leta in leta trudi, uči, vlaga ter uvaja 
spremembe in izboljšave na vseh področjih.Tako 
podjetje od konkurentov posnema najboljše, ne 
prenese nesposobnežev, dobro plačo ima tisti, ki 
si jo zasluži. Brez stalnih izboljšav in inovacĳ bi 
se hitro končala rast in hitro bi se podjetje utopi-
lo v povprečju ali šlo na beraško palico.

Slovenĳa, d. o. o., kot zelo veliko in drago pod-
jetje pa je pravo nasprotje inovativnega podjetja, 

saj spremembe za večino pomenĳo nekaj slab-
šega ali enakega pri višjih stroških,  kakovost 
življenja se slabša in ustvarjamo manjšo doda-
no vrednost od povprečja v ‘branži’. Tisto, kar 
delamo drugače od drugih, delamo slabše od 
drugih, od kapitalizma pa najhitreje pobiramo 
predvsem tiste rešitve, ki so slabe ali celo nemo-
ralne. Praviloma je pri zadevah, ki se financira-
jo iz davkoplačevalskega denarja, večina stvari 
sčasoma slabša, počasnejša ali pa vsaj dražja. 
Ne poznam izraza za nasprotje od inovativnosti 
in rešitev, ki so dražje in slabše.  Mogoče je pri 
vsem skupaj najhuje to, da tisti, ki si polnĳo žepe 
in uničujejo to podjetje,  štejejo sebe za sposobne 
in se imajo za poštene tudi takrat, ko jih pokvar-
jen odvetnik, lažnive priče in bedast zakon rešĳo 
pred nesposobnim in preplačanim sodnikom. 
Zdravnika, ki z nekaj ‘dežurstvi’ pobere 10.000 
evrov na mesec, ni sram od upokojenke s 400 
evri  pokojnine zahtevati 500 evrov za spremem-
bo datuma operacĳe.

Vsak, ki uporablja malo kmečke pameti, že  
ob branju časopisa ali gledanju ‘dnevnika’ vidi 
nekaj potreb in rešitev, ima idejo za izboljšavo, 
predlog, invencĳo. Celo  nekateri ministri pred-
lagajo ali vsaj obljubĳo pametne rešitve, ki pa 
praviloma povzročĳo več uradnikov ali pa vsaj 
večje stroške.  Mislim, da so redki, ki niso opa-
zili, da so najhitreje nagnali tistega direktorja 
železnic, ki edini ni ustvaril zgube, da so za-
prli direktorja igralnice, ki je najhitreje razvĳal 
igralništvo in ogromno vlagal v turizem, da 40 
let delamo 400 km avtocest, da so v bankah iz-
plačali največje nagrade zdaj, ko je največ  težav 
s financiranjem gospodarstva itn. itn. Kdo razu-
me,  zakaj nekdo na monopolnem direktorskem 
mestu dobi še odpravnino, kdo razume, kako bo 

menedžer, ki kupuje podjetje, vlagal v inovacĳe, 
širitev in razvoj podjetja, če mora grabiti denar 
za plačevanje posojil. Kako lahko sposoben me-
nedžer govori o odpuščanju delavcev, namesto 
o rasti, inovacĳah, prodanih patentih, povečanju 
proizvodnje in deleža na svetovnem trgu ter po-
večanju dodane vrednosti na zaposlenega. Zakaj 
gradimo luksuzno opremljene zapore za krimi-
nalce, delavci pa nimajo za položnice. Zakaj se 
ukvarjamo z nekimi nadzorniki ‘prostovoljnega’ 
zdravstvenega zavarovanja, namesto o upravi-
čenosti takih zavarovalnic in večjih stroškov za 
zdravstvo, ki se plačajo prek prispevne stopnje, 
brez dodatnih zavarovalnic. Ko beremo, kako bo 
eden od nemških ‘distributerjev’ električne ener-
gĳe, z dvajset milĳoni odjemnih mest, gradil je-
drsko elektrarno, se ne vprašamo, zakaj imamo 
mi sedem ali celo osem  ‘distributerjev’ za mili-
jon odjemnih mest, ki ne gradĳo ničesar. Bruselj 
nam ponuja denar za čistilne naprave, varčeva-
nje z energĳo, zmanjšanje emisĳ CO2, vlada pa 
dela neke študĳe in postavlja neke ovire. Name-
sto da bi kup ljudi delalo eletrična vozila, sončne 
elektrarne in čistilne naprave z denarjem EU, 
plačujemo kazni, ker nismo vzeli denarja. Pla-
čujemo RTV-hišo z največ zaposlenimi, ki ima 
najmanj gledalcev, imamo stotine nekih skladov, 
zavodov, inštitutov in direktoratov, da delajo ne-
kaj,  česar se ne rabi, ali  zahtevajo več denarja od 
države in ugotavljajo, kako je država predraga. 
Kdo ve, kam so šli zaposleni ob ukinitvi SIS-ov, 
SDK-ja, carin in kdo ve, zakaj imamo AJPES ali 
JAPTI. 

 Ko  bomo prebrali, da je inovator v podjetju 
podpisal individualno pogodbo in zaslužil več 
kot direktor ali da draga oprema v bolnišnici 
dela 5000 ur na leto ali da sodnik reši 200 eno-

stavnih izvržb na dan ali da se je  prepolovila 
državna uprava, kako so se pocenili vrtci in od-
voz smeti, kako nekje predlagajo združitev ob-
čin, da smo pred roki porabili sredstva EU, da 
ni sodnih zaostankov, da so  zamude pri plačilih 
prava redkost, da se je podvojil tovor na želez-
nicah z manj zaposlenimi, da je voda v neki reki 
spet pitna, da cerkev plačuje za svoje oddaje na 
TV, da se je zmanjšalo delo na črno, takrat še ne 
bomo inovativna družba, ampak bomo šele bolj 
pošteno delali. 

Ko pa bomo prebrali, da je neka fakulteta iz 
prodanih patentov pokrila 20 % svojih finančnih 
potreb, ko bodo v EU spreminjali predpise zaradi 
slovenskega mestnega električniga vozila, ko bo 
slovenska kuhĳa ali streha svetovni standard, ko 
bodo protihrupne ograje ob cestah sončne elek-
trarne, ko bodo po svetu posnemali slovenski 
način cestninja, ko bodo tujci prihajali na ogled 
varčnih hiš, vetrnih elektrarn na Pokojišču nad 
Borovnico in solarne javne razsvetljave v Kopru, 
ko bomo v Afganistan poslali lopate in gospo-
darstvenike, ko bodo kriminalci vsaj del kazni 
prestajali v Sudanu, ko bodo naši predstavniki 
ameriškim kongresnikom razlagali učinkovite 
rešitve v socialni državi, ko bodo direktorji go-
vorili o povečanju dodane vrednosti na efektiv-
no uro in povečanje števila realiziranih izboljšav 
na zaposlenega, ko bodo tujci čakali na operacĳe 
v UKC in prosili za vpis na naše fakultete,  ko 
bodo prvi v EU odpravili vse vrste odpravnin 
in bodo po svetu posnemali naše rešitve in ko 
bodo Nemci iskali službe v Slovenĳi; takrat pa 
bomo inovativna družba. Takrat bodo tudi poli-
tiki verjeli, da najboljši delajo drugače od večine 
in pošteno.

Ciril Krašovec 
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Na Vrhniki je bil tako imeno-
vani Novoletni koncert 2010 v 
soboto, 9. januarja, dvakrat v ve-
liki dvorani Cankarjevega doma 
na Vrhniki. Vrhniški poslušalci 
in ljubitelji glasbe resnično z 

veseljem vsako leto pričakujejo 
novoletne koncerte, saj sta bila 
oba koncerta razprodana in tudi 
polnoštevilno obiskana. Seveda 
pa pripravljalci programa zna-
jo obiskovalce tudi pritegniti z 

dobrim programom, dobro iz-
vedbo in dobrimi glasbenimi 
interpretacĳami in navsezadnje 
tudi z dobrimi gosti. Letos so bili 
gostje tradicionalnega koncerta 
pevci in pevke Mešanega pev-
skega zbora dr. Frančiška Lam-
peta iz Črnega Vrha ter sopra-
nistka Martina Burger. Tako je 
bilo na odru skoraj 150 glasbenih 
izvajalcev. Gostje večera izhajajo 
iz Črnega Vrha in delujejo že od 
leta 1975, kar letos pomeni 35 let 
delovanja. Ime MePZ dr. Fran-
čišek Lampe so povzeli po nji-
hovem znanem rojaku, filozofu, 
teologu, pisatelju in uredniku, ki 
je bil znan predvsem po svojih 
Zgodbah Svetega pisma. 

Vrhniški pevci in člani orke-
stra so z zborom prvič uspešno 
sodelovali  ob odprtju 25. festi-
vala idrĳske čipke v Idrĳi – to 
je bilo na koncertu leta 2006, ki 
ga je posnela tudi Televizĳa Slo-
venĳa.  Omeniti pa elja še dve 
prelomnici v delovanju zbora: 
prva je bila leta 1998, ko je zbor 
prevzela sedanja zborovodkinja 
Katja Bajec Felc, druga pa leta 
2000, ko se je zbor prvič udeležil 
pevske revĳe Primorska poje ter 
Območne revĳe pevskih zborov 
in oktetov iz občin Idrĳa in Cerk-
no. Od tega leta se zbor redno in 
uspešno udeležuje na obeh ome-
njenih revĳah in drugih tekmo-
vanjih. Za pevkami in pevci so 
sicer številni nastopi ne samo 
doma, kjer so še posebno aktiv-
ni v dneh čipkarskega festivala, 
ampak tudi v tujini: gostovali so 
že na Dunaju, v Rimu, Berlinu 

in  Essnu. Prioriteta zbora sicer 
ostaja sodelovanje in oblikovanje 
bogoslužĳ v domači cerkvi, pa 
tudi sodelovanje na koncertih.

Prvi del koncerta je bil name-
njen predvsem klasični glasbi, saj 
smo slišali kar nekaj odlomkov 
iz znanih oper: G. Rossini – Se-
viljski brivec, J. Massenet – Ca-
valeria Rusticana, A. Hačaturjan 
– Valček iz Maškarade ter druge.

Drugi del je bil bolj živahen in 
temperamenten. Slišali smo šest 
znanih skladb imenitnih sklada-
teljev: J. Straussa – Pizzicato pol-
ka in Odlomek iz Netopirja, G. 
F. Handla – Joy to the World, g. 

Gershwina – Summertime, J. Ro-
bežnika  – Na vrhu nebotičnika 
in L. Bernsteina – America. Nekaj 
skladb je priredil dirigent Simfo-
nike Marko Fabiani. Vsi izvajalci 
so prejeli velik aplav, še poseb-
no pa jih je očarala sopranistka 
Martina Burger. Sopranistka je 
študentka zagrebške Akademĳe 
za glasbo v razredu profesorice 
Vladke Oršanić. Nižjo glasbeno 
šolo (klavir in petje) je končala v 
Ljubljani, pozneje pa se je izpo-
polnjevala pri številnih znanih 
pedagogih. V letih 2007 in 2009 
je na državnem tekmovanju 
študentov glasbe v Dubrovniku 

osvojila prvo nagrado. Sodeluje 
v več pevskih skupinah in na-
stopa na recitalih po Slovenĳi, 
Hrvaški, Avstrĳi in Italĳi. De-
cembra lani je v abonmaju Sim-
fonikov RTV Slovenĳa nastopila 
v znameniti vlogi kraljice noči v 
Mozartovi operi Čarobna piščal.

Celotno prireditev je pove-
zovala Monika Tavčar. Tako ob 
koncu lahko zapišem, da je bil 
lep in nepozaben glasbeni večer. 
Doživeli smo še enkrat novo leto 
v polni dvorani, z dobro glasbo, 
neodvisno od slabega vremena, 
kakršno je bilo na silvestrovo.

Simon Seljak

Skoraj 150 pevcev in glasbenikov na vrhniškem odru ob tradicionalnem Novoletnem koncertu

Oba zbora s stotimi glasovi sta navdušila polno dvorano.

Sopranistka Martina Burger in dirigent Marko Fabiani

Obe zborovodkinji pevskega zbora, Darinka Fabiani in Katja Ba-
jec Felc, ter obe korepetitorki 

Na kratko poglejmo vsebino, 
ki jo je predstavila tudi urednica 
Razgledov, Marĳa Oblak Čarni. 
Polona Zalokar piše o zgodovini 
hiš oziroma večjih objektov ter 
njihovih lastnikih na vrhniškem 
Gradišču. Med drugim njen pri-
spevek zajema tudi zgodovino 
blokov in usnjarskih objektov. 
Marĳa Habič in Marjan Sedej sta 
obelodanila spomine na otroštvo 
na Gradišču, zgodovinar Janez 
Kos pa piše o podložnikih samo-
stanskega zemljiškega gospo-
stva Bistra v Verdu, na Mirkah 
in v Podlipi ter drugih krajih leta 
1659. Radoslav Tomaž Grom in 
Jože Jurca v svojih prispevkih 
pišeta o veterinarskem podpol-
kovniku Ivanu Gromu  s Stare 
Vrhnike, ki je študiral na zname-
niti Živinozdravniški visoki šoli 
na Dunaju. Tatjana Hojan je pod 
drobnogled vzela tri preminu-
le vrhniške učitelje in učiteljice: 
Marĳo Marinko, Emila Milana 

Schiffrerja in Antonĳo Završnik. 
Igor Koršič piše o filmski upo-
dobitvi Cankarjevih del, Mateja 
Glušič in Elica Brelih pa o raz-
voju glasbenih dejavnosti na 
Vrhniki. Janez Žitko predstavlja 
seznam priimkov iz krstnih ma-
tičnih knjig (1633–1745) Vrhnike, 
Milena Živec se je poglobila v 
sokolsko gibanje v Cankarjevem 
rojstnem mestu, svoj prispevek 
pa popestrila še z mnogimi za-
nimivimi fotografijami. O športu 
na Vrhniki po vojni piše Zdenek 
Mohar, predstavljen je tudi odlo-
mek iz knjige Franca Bekša, ki se 
je kot vajenec šolal pri ključavni-
čarskem mojstru Simonu. V za-
dnjem delu Razgledi prinašajo 
nagovor Branka Stanovnika ob 
odkritju spomenika vrhniškim 
krasoslovcem decembra lani, 
Gašper Tominc je zapisal kroni-
ko pomembnejših dogodkov od 
konca  minulega leta do novem-
bra letos, objavljen je tudi podli-

stek Leopolda Lenarda o borov-
niškem mostu, ki je bil objavljen 
v Slovencu leta 1915. Slednji 
prispevek je opremljen s foto-
grafijami iz avstrĳske nacional-
ne knjižnice, katerih posnetke je 
nedavno tega dobilo borovniško 
zgodovinsko društvo. Razglede 
zaključuje urednica Oblak Čar-
ni s poročilom dela Muzejskega 

društva Vrhnika v  minulem letu 
ter Zdenka Obal in Mojca Okorn 
z bibliografijo člankov v Vrhni-
ških razgledih 1–9.

Sicer pa so se vsi sogovorniki 
na predstavitvi strinjali, da ima-
jo Vrhniški razgledi pomembno 
mesto v zavedanju lokalne zgo-
dovine. Boštjan Koprivec z Za-
voda Ivana Cankarja Vrhnika je 
dejal, da skoraj ne mine mesec, 
ko ne bi nekdo povpraševal po 
tej ali oni številki Razgledov. 
Župan dr. Marjan Rihar pa jih 
ni označil le za vedno aktualne, 
marveč tudi za čtivo, po katerem 
radi posegajo tudi Nevrhničani. 

Gašper Tominc (foto: S.S.)
Zanimanje za predstavitev desetih Vrhniških razgledov je bilo 
veliko.

Branje, ki ne sme manjkati na knjižni polici

Izšli so jubilejni Vrhniški razgledi
Vrhnika, 22. december – V osrednjem vrhniškem kulturnem hramu je potekala 
predstavitev že desetih Vrhniških razgledov, ki sta jih izdala in založila vrhni-
ško muzejsko društvo in Zavod Ivana Cankarja. Njihovo vsebino na 207 straneh 
dopolnjuje osemnajst zgodovinskih prispevkov, za dodatno popestritev pa skrbi 
še 230 fotografij in grafičnih skic.

Urednica razgledov Marĳa Ob-
lak Čarni je predstavila novo 
vrhniško pridobitev.

Novoletni koncert 2010 

Na odru 150 glasbenikov
Tradicionalni novoletni koncert orkestra Simfonika Vrhnika in MePZ Mavrica 
Vrnika je bil letos dvakrat na Vrhniki in dvakrat v Slovenski filharmonĳi ter bil 
vsakokrat polnoštevilno obiskan. Gostje novoletnega koncerta so bili pevci in 
pevke Mešanega pevskega zbora dr. Frančišek Lampe iz Črnega Vrha in sopranist-
ka Martina Burger.
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Dr. Marĳa Stanovnik je napi-
sala življenjepis Julĳane Kavčič 
- Snopkove mame iz Šentjošta. 
Mama Julĳana in oče Jože sta 
imela veliko družino: rodilo 
se jima je štirinajst otrok. Težki 
časi so bili in skromno so ži-
veli. Po pripovedovanju sinov 
Marka, Matĳe in Petra ter hče-
re Marĳe so imeli veliko boga-
stvo v družinskem življenju in 
globoki veri. Vojni in povojni 
časi so bili za njihovo in druge 
družine tako hudi, da bi človek 
obupal. Snopkova mama kljub 
izgubi petih sinov, pet fantov 
rosnih let, ni izgubila volje do 
življenja. Tiho je trpela in ni 
gojila ne sovraštva ne zamere. 
Reševala jo je skrb za družino 
in vera v Boga.

Predstavitev njene življenj-
ske zgodbe je gospa Milena 
Miklavčič povezala v lep kul-
turni program. Obogatili so ga 
Mešani pevski zbor invalidov 
– Vrhnika, trĳe pevci iz Drago-
merja in pevca Kavčič iz Šent-
jošta.

Mama Julĳana ima šestind-
vajset vnukov in oseminpet-
deset pravnukov. Na prireditvi 
je vnuk Marko obujal spomine 
na staro mamo, snaha Ivanka 
pa je prebrala pesem Ivana 
Malavašiča z naslovom Snop-
kovi mami. Mama Julĳana ima 
že likovni, pesniški in literarni 
portret ter velik spomenik v sr-
cih svojih otrok.

Po govoru prelata dr. Ivana 
Merlaka smo spoznali, da ji na-
menjajo še veliko več. Gospod 

prelat se že več let zavzema 
za začetek procesa prištetja 
k blaženim. Povedal je, da v 
teh težkih časih potrebujemo 
življenjsko zgodbo Snopkove 
mame. Uči nas, da ne iščemo 
sreče tam, kjer je ni. Njeno živ-
ljenje nam kaže pravo pot, pot 
trpljenja, ljubezni, miru in ne-
izmernega zaupanja v Boga.

Ob koncu prireditve nas je 
duhovnik blagoslovil, pisatelji-
ca pa je zaključila z besedami: 

„To ni konec, ampak šele za-
četek ...“

Helena

Prelat dr. Ivan Merlak je spregovoril o svetniškem življenju Snop-
kove matere. 

Ivan Malavašič
Slovenska mati
Na svetu mnogo je lepote,
da večkrat ostrme oči,
je mnogo rož in lepih pesmi,
vse to človeka razvedri.
A ni stvari bolj dragocene
kot materino je srce,
ki vse odpušča, vse prenese
in ki izpolni vse želje!
Zgubila svoje je sinove,
ko je čez svet divjal vihar;
čeprav roke je vila v grozi,
klonila mati ni nikdar!
So njene ustnice prosile,
naj njeni dragi mirno spe;
za rablje tudi je molila – 
to zmore blago le srce!
Kar si naš rod načrtov snuje
in kar želĳo si ljudje:
izpolni se, če bo med nami
svetniških mater še srce!
Snopkovi mami iz Šentjošta!

»Nekatere so delale tudi po 
dva meseca na tem projektu,« 
nam je zaupala pomočnica 
ravnateljice Andreja Brelih 
Hatunič. Rezultate truda in 
ustvarjalnega duha so raz-
stavile v mali dvorani Can-
karjevega doma, kjer so stene 
okrasile z več kot dvajsetimi 
koledarji, izdelanimi v najraz-

ličnejših tehnikah: od prepro-
stejših naslikanih, do takšnih, 
ki so  terjali veliko šiviljskih in 
drugih ročnih spretnosti. Kot 
je dejala Brelih Hatuničeva, 
nameravajo koledarje po raz-
stavi obesiti v vrtcu, da bodo 
estetsko in funkcionalno do-
polnjevali oddelke vrtcev.  

Ob odprtju razstave so so-

delovali otroci vrtca, seveda 
pa so za del programa po-
skrbele tudi vzgojiteljice in 
pomočnice. Poprĳele so za 
inštrumente in s petjem nežno 
zazibale res številne starše v 
prihajajoče praznike. Ob kon-
cu so se s petim voščilom od 
gledalcev poslovili tudi nasto-
pajoči vrtičkarji. Sicer pa raz-
stava ni bila samo lepa na po-
gled, marveč je ponujala tudi 
prenekatero ustvarjalno idejo.

(gt)Razstava je vedno deležna veliko pozornosti.  

Številni koledarji niso samo 
lepi na pogled, ampak ponujajo 
tudi kreativne ideje. 

Portret slovenske matere
V župnĳski Cukaletovi dvorani na Vrhniki je bila 25. 
novembra 2009 predstavljena knjiga z naslovom Por-
tret slovenske matere.

Cankarjev dom na Vrhniki 

Ob zaključku leta so se predstavile vzgojiteljice vrtcev
Vrhnika, 15. december – Že vrsto let se ob koncu leta v osrednjem vrhniškem kul-
turnem hramu s pomočjo svojih unikatnih izdelkov predstavljajo vzgojiteljice 
Vrtca Vrhnika. Lani so se preskusile v izdelovanju nakita, letos pa so se odločile 
za izdelavo karseda zanimivih koledarjev.

V zaodrju pa se je že čutilo 
rahlo vznemirjenje najmlajših 
nastopajočih, ki obiskujejo 
veroučno šolo na Drenovem 
Griču. S sestro Felicitas so pri-
pravili dve pesmi, na violino 
pa jih je spremljala Klara Je-
lovšek.

Otroški pevski zbor POŠ 
Drenov Grič je zapel pod 
vodstvom Bernarde Novak, 

na klavirju jih je spremljala 
Marjeta Jelovšek. Petje so po-
pestrili s spremljavo na male 
inštrumente.

Nekatere učenke podružnič-
ne šole rade plešejo. Enkrat na 
teden vadĳo z mentorico Špe-
lo Lenarčič. Predstavile so se z 
dvema plesoma.

Trebušne plesalke je za na-
stop pripravila Živa Stanov-
nik. S svojim nastopom so do-
dobra ogrele dvorano.

MePZ Drenov Grič - Lesno 

Brdo je zapel pod vodstvom 
zborovodje Romana Marolta, 
na klavirju jih je spremljala 
Dominika Naveršnik. Pevci so 
zapeli tudi Božične zvonove 
Rudĳa Poljanška, na harmo-
niko jih je spremljal Črt Mrz-
likar. Svoj nastop so sklenili 
z nepogrešljivo Sveto nočjo. 
Pevci domačega pevskega 
zbora pa so skupaj s pevci cer-

kvenega MePZ iz Bevk pod 
vodstvom Romana Marolta 
zapeli na uprizoritvi živih jas-
lic v Ligojni.

Nastop so sklenili plesalci 
plesne šole Drenov Grič s ple-
soma Božični angleški valček 
in Flashdance.

Marsikatero oko se je usta-
vilo pred okrašeno smrečico 
in jaslicami, ki jih je postavila 
Stanka Koprivec.

Zbrane v dvorani je na-
govoril gospod Pavle Oblak, 

predsednik KS Drenov Grič 
- Lesno Brdo.

Največje veselje za vse na-
stopajoče je polna dvorana 
poslušalcev, ki jih nagradi z 
bučnim aplavzom. 

Po končani prireditvi smo 
ob pĳači in prigrizku pokram-
ljali drug z drugim, si zaželeli 
zdravje, mir, veselje in med-
sebojno razumevanje. Črt je še 

nekajkrat raztegnil svoj meh, 
tako da so nekatere zasrbele 
pete in so se zavrteli v ritmu 
harmonike. 

Zahvaljujemo se trgovini 
DG 69, ki nas vedno založi s 
sadjem, in Damjani Sotlar iz 
Simfonĳe cvetja, ki nam je po-
darila šopke.

Zapisala: Bernarda Novak
Fotografije: Igor Oblak

S seboj smo prinesli srobot, 
leskove palice, različno zelenje, 
borove storže, vrvice, svečke in 
različne okraske. Tiste, ki jih je 
presenetilo deževno vreme, je 
iz zadrege rešil Jure Petrač, ki je 
poskrbel za nujno potrebno ze-
lenje. Najprej smo naredili obo-
de iz srobota ali leskovih vej. Z 
vrvico smo nanj pritrdili smre-

kove vejice, cipreso, bršljan ali 
drugo zelenje. Za tako delo je 
potrebno kar nekaj spretnosti, 
saj se rado zgodi, da venček 
razpade, če ga povežemo pre-
več narahlo. Hitro, brez večjega 
truda pa so nastajali venčki,  
na katerih smo obode obložili 
z mahom. Venčke smo okrasi-
li s svečami, storži in drugimi 
okraski. Z veseljem smo jih 
odnesli domov, jih  obesili na 
vhodna vrata ali jih položili na 
mizo v napetem pričakovanju, 
da bomo na prvo adventno ne-
deljo prižgali prvo svečko.

December je tudi čas, ko so-
rodnikom, prĳateljem in znan-
cem pošiljamo lepe misli ob bo-
žičnih in novoletnih praznikih. 
Prav lepo je, če jih napišemo na 
ročno izdelane voščilnice. KUD 
Drenov Grič - Lesno Brdo je 
organiziral delavnico, na kateri 
smo izdelovali voščilnice in an-
gelčke iz različnih materialov.

Na zadnji delavnici v prejš-
njem letu pa smo izdelovali 
ljudska glasbila.

Bernarda Novak

Opravičilo in popravka
V prejšnji, 367., številki Našega 
časopisa sta se nam prikradli 
dve napaki, lahko rečemo, da 
je bil tiskarski škrat. Na stra-
neh kulture smo pri prispevku 
Gostje navdušili le-te označili 
kot MOPZ Jepa – Bavško jezero 
z avstrĳske Koroške. Pravilno 
pa je, da je to Moški pevski zbor 
Jepa – Baško jezero. 
Pri prispevku Potrebe in želje 
po večjih prostorih pa smo arhi-
tekta Aleksandra Saša Bleiweisa 
preimenovali v arhitektko.
Vsem se opravičujemo za nelju-
be napake.            Simon Seljak

Božično-novoletni koncert
Tokrat se je prireditev začela nekoliko drugače. Katarina Lenarčič, ki je povezovala celotno prireditev, je na 
oder najprej povabila plesalce Plesne šole Drenov Grič. Paso doble je bila prva točka plesalcev. Koreografijo 
je pripravil Peter Capuder, ki skupaj z Ano Jelovšek tudi vodi plesno šolo.

Praznični december na Drenovem Griču
Le nekaj dni pred začetkom zadnjega meseca v letu smo se zbrali v dvorani gasilskega doma na Drenovem 
Griču z namenom, da bi izdelali adventne venčke. 

MePZ KUD Drenov Grič - Lesno Brdo

vabi na

KONCERT 
ob 25-letnici pevskega zbora.

Koncert bo v ponedeljek, 8. 2. 2010, ob 18. uri
v dvorani gasilskega doma na Drenovem Griču.

Na koncert vabimo naše zveste poslušalce, 
še posebno pa bomo veseli 

vseh nekdanjih zborovodĳ, pevk in pevcev.

Veselimo se vašega obiska!
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Program prireditev za januar in februar 2010
 Cankarjev dom Vrhnika

SREDA
27. 1. 2010
ob 19. uri

Vstopnina: 
2 €

PLANINSKO DRUŠTVO VRHNIKA
OD DEVINA DO KANINA

Botanični in drugi vtisi na zahodni meji 
slovenstva

Dr. Tone Wraber, predavanje z diapozitivi
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

PETEK
29. 1. 2010
ob 19. uri

Vstop prost

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE 
DEJAVNOSTI OI VRHNIKA

Gledališka skupina ŠOTA, KD Borovnica
Vinko Möderndorfer

ŠAH MAT
Režĳa: Slavica Marta Ošaben

Družabno srečanje članov kulturnih društev
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
31. 1. 2010

ob 16.30 uri
(68 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

MEDVEDEK PU IN SLOVON
Pooh’s Heffalump Movie

Animirana družinska komedĳa, podnaslovi
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
31. 1. 2010
ob 20. uri
(94 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

MOJA GRŠKA AVANTURA
My Life in Ruins

Romantična komedĳa, podnapisi
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

TOREK
2. 2. 2010
ob 18. uri

Vstop prost

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
ŽARKO VREZEC
»ILUSTRACĲE«

Razstava
Razstava bo odprta do 28. februarja 2010.
Galerĳa Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK
2. 2. 2010

ob 20.30 uri
(123 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

JULIE & JULIA
Julie & Julia

Biografska romantična komedĳa, podnapisi
Zlati globus za glavno žensko vlogo v komedĳi 

(Meryl Streep)
in še 7 drugih nagrad ter 10 nominacĳ

Termin: Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

SREDA
3. 2. 2010
ob 18. uri

Vstop prost

CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Matjaž Kmecl
SLOVO ANDREJA SMOLETA OD VESELIH 

UR
Igra: Anatol Štern

Prireditev ob Slovenskem kulturnem 
prazniku

Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK
4. 2. 2010
ob 20. uri
(120 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.
REVNI MILĲONAR
Slumdog Millionaire

Kriminalna ljubezenska drama, podnapisi
8 Oskarjev 2009 in še 96 nagrad ter 48 

nominacĳ; Film leta 2009
Termin: Mladi + (od 3. triade OŠ dalje) in 

Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

PETEK
5. 2. 2010
ob 20. uri

Vstopnina: 
18 €

ŠPAS TEATER MENGEŠ
ŽENSKE & MOŠKI.COM

Komedĳa
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

SOBOTA
6. 2. 2010
ob 16. uri

Vstopnina: 
5 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

Mini teater Ljubljana
Hans Christian Andersen / Darĳ Kreuh in 

Tadej Fius
PALČICA

Prva virtualna lutkovna predstava na svetu
Režĳa in igra: Robert Waltl

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

SOBOTA
6. 2. 2010
ob 20. uri

Vstopnina: 
14 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLASBENI ABONMA in IZVEN

MOJCA ZLOBKO – VAJGL in MIRAN 
KOLBL

Duet: harfa, violina
Koncert

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

NEDELJA
7. 2. 2010

ob 16.30 uri
(91 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

ČIVAVA Z BEVERLY HILLSA
Chihuahua from Beverly Hills,

Družinska komična pustolovščina, 
podnapisi, 6+

Termin: Otroci, Družinski
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
7. 2. 2010
ob 20. uri
(161 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

AVATAR
Domišljĳski akcĳski spektakel, podnapisi

Zlata globusa za režĳo (James Cameron, prej: 
Titanic) in najboljši film,

še 6 drugih nagrad ter 23 nominacĳ
Termin: Odrasli

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

TOREK
9. 2. 2010
ob 18. uri

Vstop prost

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE 
DEJAVNOSTI OI VRHNIKA

Jana Pestotnik
V NJIHOVEM SVETU

Fotografska razstava
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK
9. 2. 2010

ob 20.30 uri
(105 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

DVOM
Doubt

Drama o skrivnosti in morali, podnapisi
5 nominacĳ za Zlati globus 2009 in še 10 
drugih nagrad ter 33 nominacĳ Termin: 

Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

SREDA
10. 2. 2010

od 9. do 12. 
ure

Vstop prost

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE 
DEJAVNOSTI OI VRHNIKA

MLADI ODER
Območno srečanje otroških gledaliških in 

lutkovnih skupin
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

ČETRTEK
11. 2. 2010
ob 20. uri
(111 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

DIVJE MRHE
Whip it

Najstniška komedĳa, podnapisi
Termin: Mladi (višja razreda 3. triade OŠ,  SŠ)

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

PETEK
12. 2. 2010
ob 20. uri

Vstopnina: 
15 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in IZVEN

SNG Nova Gorica /Gledališče Koper
Branislav Nušić

GOSPA MINISTRICA
Režĳa: Dušan Jovanović

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

NEDELJA
14. 2. 2010

ob 16.30 uri
(91 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

PLANET 51
Družinska animirana pustolovska komedĳa, 
sinhronizirano v slovenščino Termin: Otroci, 

Družinski
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
14. 2. 2010
ob 20. uri
(100 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

VSE MOJE BIVŠE
Ghosts of Girlfriends Past

Romantična komedĳa, podnapisi
Termin: Odrasli

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

TOREK
16. 2. 2010

ob 20.30 uri
(128 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.
SHERLOCK HOLMES

Akcĳski pustolovski misteriozni kriminalni 
triler, podnapisi

Zlati globus 2010 za glavno moško vlogo: 
Robert Downey jr.

Termin: Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

ČETRTEK
18. 2. 2010

ob 20.00 uri
(130 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

MLADA LUNA
The Twilight Saga: New Moon

Fantastična grozljiva romantična drama, 
podnapisi;

po priljubljenih romanih, prevedenih tudi v 
slovenščino

Termin: Mladi +
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
21. 2. 2010

ob 16.30 uri
(100 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

ALVIN IN VEVERIČKI 2
Alvin and the Chipmunks 2

Animirana družinska pustolovska komedĳa, 
sinhronizirano v slovenski jezik Termin: 

Otroci, Družinski
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
21. 2. 2010
ob 20. uri
(158 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

2012
Znanstveno fantastični akcĳski triler, 

podnapisi
6 nominacĳ za nagrade

Termin: Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

TOREK
23. 2. 2010

ob 20.30 uri
(160 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.
NESLAVNE BARABE

Unglorious Bastards
Vojna drama, podnapisi

Zlati Globus za stransko moško vlogo in še 33 
drugih nagrad

ter 36 nominacĳ
Termin: Odrasli

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

ČETRTEK
25. 2. 2010
ob 20. uri
(128 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

RAZRED
Entre les murs

Šolska drama, podnapisi
Nominacĳa za Oskarja in še 7 drugih nagrad 

ter 9 nominacĳ
Termin: Mladi +, Odrasli

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

SREDA
24. 2. 2010
ob 17. uri

Vstop prost

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE 
DEJAVNOSTI OI VRHNIKA

FESTIVAL MLADE LITERATURE »URŠKA«
Literarno srečanje osrednje slovenske regĳe

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

PETEK
26. 2. 2010
ob 20. uri

Vstopnina: 
15 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in IZVEN
Slovensko ljudsko gledališče Celje

Simon Bent
ELLING

Režĳa: Andrej Jus
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

SOBOTA
27. 2. 2010
ob 16. uri

Vstopnina: 
5 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA 11. ŠOLA in IZVEN

Lutkovno gledališče Fru-Fru
KRTEK ZLATKO ali KAKEC, KI JE PADEL 

Z NEBA
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

SOBOTA
27. 2. 2010
ob 20. uri

Vstopnina: 
14 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLASBENI ABONMA in IZVEN

BRINA VOGELNIK s skupino BRINA
Koncert

Velika dvorana Cankarjevega doma na 
Vrhniki

NEDELJA
28. 2. 2010
Ob 16.30 

uri
(90 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.

OBLAČNO Z MESNIMI KROGLICAMI
Cloudy with a Chance of Meatballs

Družinska animirana pustolovščina, 
sinhronizirano v slovenski jezik Nominacĳa za 

Zlati globus za najboljši animirani film 2010
in še 6 drugih nominacĳ

Termin: Otroci, Družinski
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki

NEDELJA
28. 2. 2010
Ob 20. uri
(88 min.)

Vstopnina: 
3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GO - PARTNER d. o. o.
PARANORMALNO
Paranormal Activity

Psihološka grozljivka, podnaslovi
2 nagradi in 2 nominacĳi

Termin: Odrasli
Velika dvorana Cankarjevega doma na 

Vrhniki
Predprodaja vstopnic za kulturne prireditve

Turistični informacĳski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9
Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si

Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure
Sobota: od 8. do 14. ure in uro pred prireditvĳo 

na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika.
Dodatne informacĳe o prireditvah in morebitne spremembe:

www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si, www.barje.ne
 

Več o filmih si preberite na www.kolosej.si, ali na www.imdb.com. 
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Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
Vas vljudno vabi na odprtje razstave:
ŽARKO VREZEC
»ILUSTRACĲE«,
ki bo v torek, 2. februarja 2010, ob 18. uri
v Galerĳi Cankarjevega doma na Vrhniki.

Razstava bo odprta do 28. februarja 2010
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 8.30 do 12. ure.

Javni Sklad RS za kulturne dejavnosti OI 
Vrhnika
pa Vas vljudno vabi na odprtje fotografske 
razstave:
JANA PESTOTNIK
»V NJIHOVEM SVETU«,
ki bo v torek, 9. februarja 2010, ob 18. uri
v avli Cankarjevega doma na Vrhniki.
Razstava bo na ogled do 3. marca 2010.

CANKARJEV DOM VRHNIKA
Gledališki abonma in Izven
Petek, 12. februar 2010, ob 20. uri.
Slovensko narodno gledališče Nova Gorica v 
koprodukcĳi z Gledališčem Koper
Branislav Nušić
Gospa ministrica
Komedĳa
Režĳa: Dušan Jovanović
Poznamo ministrice in gospe ministrice; ministrice 
imajo oblast, gospe ministrice pa moč. Uspešne kom-
binacĳe obeh načel pa so na žalost zelo redke in zdru-
žitev oblasti in moči zato največkrat ostane le na ravni 
pobožnih želja ministrskih soprog – gospa ministric.
Nušićeva Gospa ministrica ni le komedĳa o vrsti 
žensk, ki se prek svojih mož iz anonimnosti povzp-
nejo na visoke položaje in se po strmoglavem pad-
cu spet vrnejo vanjo, temveč je tudi satira o (malo-
)meščanstvu in politični klimi, predvsem njenem 
vladnem režimu, ki v sistemu vzajemnih uslug 
spregleda marsikatero korupcĳsko afero, prevare, 
komolčarstvo in protekcionizem. Prav v tej točki 
pa Nušićeva komedĳa korespondira s sodobnostjo, 
tudi slovensko.

Gledališki abonma in Izven
Petek, 26. februar 2010, ob 20. uri.

Slovensko ljudsko gledališče Celje
Simon Bent
Elling
Komedĳa
Režĳa: Andrej Jus
Norveški pisatelj Ingvar Ambjørnsen je zaslovel s 
tetralogĳo Elling, ki jo sestavljajo romani Pogled v 
raj, Ptičev ples, Krvna  brata in  Ljubi me jutri. Po 
romanu Krvna brata je leta 2001 nastala filmska 
uspešnica Elling v režĳi Petra Næssa, ki je bila no-
minirana za oskarja za najboljši tuji film leta 2002. 
Film je bil nagrajen na številnih uglednih festivalih. 
Odrska priredba je nastala leta 2007 in bila upri-
zorjena v Bush theatre v Londonu, julĳa 2007 pa 
se je uprizoritev preselila na West End v Trafalgar 
Studio.
Predstava Elling Slovenskega ljudskega gledališča 
Celje je prva slovenska uprizoritev.
Elling je moški pri štiridesetih, ki je  vse življenje 
preživel popolnoma izoliran z mamo. Po  njeni 
smrti pa ostane povsem sam na svetu, v katerem 
se nikakor ne znajde. Socialna služba ga pošlje v 
institucĳo. Tam si deli sobo z naivnim, preprostim, 
s seksom obsedenim Kjellom Bjarneom. Naloga so-
cialne službe norveške vlade je, da asimilira ljudi, 
ki imajo psihične težave, nazaj v družbo. 
Duhovita zgodba, kjer so v ospredje postavljeni 
pristnimi človeški odnosi, na topel in prisrčen na-
čin nudi snov za razmišljanje o drugačnosti.

Razstave so odprte tudi ob nedeljah od 8.30 do 12. ure.Vabljeni!

CANKARJEV DOM VRHNIKA
GLASBENI ABONMA in IZVEN
Sobota, 6. februar 2010, ob 20. uri.

MOJCA ZLOBKO – VAJGL in MIRAN 
KOLBL
Duet: harfa, violina
Koncert

Harfistka Mojca Zlobko - Vajgl je že vrsto let ena 
izmed vodilnih slovenskih glasbenih poustvar-
jalk, pa tudi pedagoginja na ljubljanski Akademĳi 
za glasbo. Za seboj ima bogato solistično kariero, 
nastopala je v večini evropskih držav in Kanadi, z 
uglednimi tujimi orkestri in komornimi ansambli. 
Slovensko občinstvo jo pozna po številnih solistič-
nih koncertih, nastopih s Slovensko filharmonĳo in 
simfoniki RTV Slovenĳa.
Iz sodelovanja s slovenskimi skladatelji (Primož 

Ramovš, Ivo 
Petrić, Uroš 
Krek, Jani Go-
lob, Aleš Straj-
nar in Milko 
Lazar) je nastalo 
nekaj izvirnih 
del za harfo. 
Mojca Zlobko 
- Vajgl je doslej 
posnela sedem 
zgoščenk. 

Glasbeni kritiki so v muziciranju Mojce Zlobko - 
Vajgl razpoznavali predvsem njeno muzikalnost, 
dovršenost in izpiljenost tehnike, širok barvni 
spekter, izrazito artikulacĳo v harfni izgovarjavi, 
nenehno iskanje ustreznih elementov konceptual-
nih ilustracĳ njene harfne igre, pa tudi vedno pri-
sotno poglobljenost in preglednost v oblikovanju 
skladb, pa naj gre za izvirnike ali aranžmaje.                                                  
Violinist Miran Kolbl je dolgoletni koncertni moj-
ster simfoničnega orkestra Slovenske filharmoni-
je in Komornega godalnega orkestra Slovenske 
filharmonĳe ter prvi violinist kvarteta Tartini. Na 
številnih nastopih doma in v tujini je sodeloval z 
orkestrom Slovenske filharmonĳe, s Komornim 
godalnim orkestrom Slovenske filharmonĳe, s slo-
vitim kvartetom Amadeus, z Bernskimi simfoniki, 
s kvartetom Tartini ... Za seboj  ima tudi veliko 
solističnih koncertov. Je prvonagrajenec državnih 
tekmovanj in mednarodnega Tekmovanja treh 
dežel v Fari ob Soči. Leta 1999 je prejel nagrado 
Prešernovega sklada kot član Komornega godal-
nega orkestra Slovenske filharmonĳe, leta 2000 pa 
nagrado Prešernovega sklada za solistično udejs-
tvovanje.

GLASBENI ABONMA in IZVEN
Sobota, 27. februar 2010, ob 20. uri.
BRINA VOGELNIK s skupino BRINA
Skupina Brina so: 
Brina Vogelnik, glas 
Jelena Ždrale, violina 
Drago Ivanuša, harmonika 
Luka Ropret, kitare 
Nino de Gleria, bas 
Blaž Celarec, tolkala 
Aleš Rendla, bobni
Julĳ Zornik, zvok 

Brina Vogelnik izhaja iz znane umetniške družine 
v Ljubljani. Za ljudsko izročilo jo je že v otroštvu 
navdušila mama. Njen prvi preboj na oder se je 
razvĳal ob plesnih predstavah z maskami in lut-
kami, kmalu pa tudi kot samostojni koncerti dua 
Andrabrin. Zatem je njena pot peljala le še navzgor. 
Študirala je grafično ob-
likovanje na ALU v Lju-
bljani, eno leto se je iz-
popolnjevala na Univerzi 
Gesamthochschule Essen 
v Nemčĳi, diplomirala je 
iz plastelinske animacĳe. 
Sodelovala je v različnih 
gibno-plesnih in lut-
kovnih predstavah 
društva Kinetikon, 
otroških TV serĳah 
(Bisergora … ), ustvarja kratke animirane filme 
in videospote v stop-motion tehniki z različnimi 
materiali. Za animirani videospot Mlado leto 
je prejela priznanje za glasbo na Izolanimi, 
Festivalu slovenske animacĳe v Izoli (2006). 
S skupino Šišenska bajka je prišla njena prva Druga 
godba (1999),  ki ji je odprla vrata do prvega albu-
ma Graščakinja (2002), ki ga je posnela s skupino 
String.si Vlada Batiste in zanjo prejela nagrado 
zlata ptica. 
V želji po svežem in drznejšem glasbenem ustvar-
janju je leta 2003 ustanovila skupino Brina. Sedem 
glasbenikov črpa glasbene motive iz ljudskega 
blaga, vedno več repertoarja pa predstavljajo tudi 
avtorske pesmi. Izdali so albuma Mlado leto in Pa-
sja legenda. Pasja legenda je kar tri mesece zasedala 
top 10 lestvice World Music Charts Europe, pesem 
Poljanska balada pa je bila nominirana za skladbo 
leta na BBC. Vse tri albume je Brina oblikovala 
sama.
Foto: Žiga Koritnik

Na oba koncerta VLJUDNO VABLJENI

CANKARJEV DOM VRHNIKA
Otroški abonma 11. šola in Izven
Sobota, 6. februar 2010, ob 16. uri.
Mini teater Ljubljana
Hans Christian Andersen/Darĳ Kreuh in 
Tadej Fius
Palčica
Prva virtualna lutkovna predstava na svetu
Režĳa in igra: Robert Waltl
Palčica je ena najlepših in najtankočutnejših 
Andersenovih pravljic nasploh. To je zgodba 
o deklici Palčici, ki zaradi svoje nežnosti in 
krhkosti doživlja različne nezgode, iz katerih 
pa s svojo srčnostjo in ljubeznĳo vedno najde 
pravo pot. Andersenove pravljice vedno go-
vorĳo o iniciacĳskem procesu, potovanju, ki 
ga mora človek narediti, da se reši težav. Na 
koncu je Palčičina nesreča nagrajena. 
Lutkovna predstava, nastala v produkcĳi 
Foruma Ljubljana in Cankarjevega doma, je 
kombinacĳa računalniške animacĳe z lutkov-
no oziroma gledališko predstavo, ki se  dogaja 
v virtualnem računalniškem okolju. Pravljični 
junaki na platnu oživĳo s pomočjo animatorja 
in ob pomoči občinstva rešujejo glavno juna-
kinjo iz zapletenih situacĳ. Vsaka situacĳa je 
sestavljena iz dveh ali več različnih rešitev. 
Otroci skupaj z animatorjem določĳo potek in 
izberejo značaje za ustrezno  situacĳo. 

Otroški abonma 11. šola in Izven
Sobota, 27. februar 2010, ob 16. uri.
Lutkovno gledališče FRU-FRU 
Werner Holzwarth/Irena Rajh Kunaver
Krtek Zlatko ali Kakec, ki je padel z neba
Zamisel, priredba in režĳa: Irena Rajh Kuna-
ver
Nekega sončnega jutra je krtek Zlatko prilezel 
iz svoje krtine in pogledal v nebo, kakšno bo 
vreme. Takrat se je zgodilo. Bilo je mehko in 
okroglo kot klobasica in pristalo je ravno na 
krtkovi glavi. “Kdo se mi je pokakal na gla-
vo?” je jezno zavpil Zlatko. A kratkoviden kot 
je bil, ni videl nikogar ...
Skozi srečevanja krtka z živalmi na domačem 
travniku in njihovimi velikimi in malimi kakci 
otroci na zabaven način spoznajo, da vsa živa 
bitja počnejo “tiste stvari,” o katerih se odrasli 
nočejo pogovarjati. Za otroka pri dveh letih pa 
je polna kahlica lahko zelo pomemben dogo-
dek. 
Lutkovna predstava je nastala po motivih 
svetovne uspešnice, slikanice Wernerja Holz-
wartha. Na 4. Bienalu lutkovnih ustvarjalcev 
septembra 2007 je predstava Krtek Zlatko pre-
jela nagrado za prenos knjižnega besedila v 
lutkovno govorico, na mednarodnem lutkov-
nem festivalu Poletni pristan v Mariboru pa 25 
zvezdic, nagrado po izboru otroške žirĳe.

In nenadoma pred nami stoji 
mož, ne več fant, oblikovana 
osebnost, ki samozavestno, 
ravno prav zadržano, z veliko 
mero samodiscipline motri nas, 
njegove poslušalce. Kam se je 
skrilo tistih sedem let? Odgo-
vor je jasen: v zrelost, kakovost, 
pozitivno naravnanost do ljudi, 
glasbe, družine, prĳateljev, da, 
vseh humanističnih vrednot, 
ki mu jih je v razvĳanje ponu-
dila njegova družina, h kateri 
se vedno znova vrača in kate-
re del ostaja kljub odsotnosti, 
kljub zdaj že magistrskemu 
študĳu solopetja v Haagu. 

Tudi tokrat ni mogel brez 
upoštevanja drugega in dru-
gih, čeprav je bil večer njegov. 
Koncert je posvetil svojemu po-
kojnemu stricu Levu Petraču 
in kot gosta povabil njegovega 
sina, tenorista Anžeta Petrača. 
Ta nas je v odlomku iz Foer-
sterjevega Gorenjskega slav-
čka resnično prevzel s svojo 
interpretacĳo. »Vsi so prihajali, 
njega ni b’lo! Vsi v dvorani smo 
se zdrznili ob misli, ob opo-
minu, da je življenje minljivo, 

da pa ljubezen ostaja v vseh 
svojih nedoumljivih oblikah. 
Lev je bil tako močno prisoten 
med nami, kot da nikoli ne bi 
bil odšel. Prisoten je bil v vsaki 
potezi njegovega sina, v njego-
vem glasu, v barvi njegovih las, 
v njegovi bolečini. 

Prvi del koncerta je bil posve-
čen pesmim znanih evropskih 
avtorjev. Uroša je suvereno 
spremljala pianistka Dominika 
Naveršnik, Anžeta pa uveljav-
ljena pianistka gospa Vlasta 

Doležal Rus. Žal nisem glas-
benica, toda zdi se mi, da so 
godala odlično opravila svojo 
nalogo. Dvorana je bila nabita 
s čustvi in Uroš nas je s svojim 
namerno zadržanim nastopom 
komaj obvladoval. V drugem 
delu pa so božične pesmi in na-
pevi ogreli še poslednje srce v 
dvorani vrhniškega Cankarje-
vega doma in brez izjeme smo 
vsi postali »ljudje blage volje«, 
ki bomo ponesli mir v naše do-
move.

Toda – vrnimo se k Urošu. 
Med vsemi lepimi lastnostmi, 
ki so mu bile dane, so tokrat 
ob intonančni in interpretativni 
popolnosti izstopale tudi velika 
odprtost, velikodušnost, širina, 
vse tiste lastnosti, seveda ople-
menitene z lastnim prizadeva-
njem in delom na sebi, ki jih 
družina Petrač živi vse leto, ne 
samo v božičnem času. In pri 
vsem tem Uroš ostaja preprost 
in prisrčen vnuk: »Babi, pa kaj 
piši!« Prepričana sem, dragi 
Uroš, da Ti bo. Pa še mnogo 
drugih …

Mojca Vivod Zor

Območna izpostava Vrhnika

VABILO NA SKLADOVE PRIREDITVE

Cankarjev dom Vrhnika, 
petek, 29. 1. 2010,

ob 19. uri.
Vstop prost

DRUŽABNO SREČANJE ČLANOV KULTURNIH DRUŠTEV
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer
PROGRAM: Vinko Möderndorfer ŠAH MAT

                             Gledališka skupina ŠOTA, KD Borovnica
                   POGOSTITEV

Cankarjev dom Vrhnika, 
torek, 9. 2. 2010,

ob 18. uri.
Vstop prost

ODPRTJE FOTOGRAFSKE RAZSTAVE
V NJIHOVEM SVETU

Razstavlja: Jana Pestotnik

Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 10. 2. 2010,
od 9. do 12. ure.

Vstop prost

MLADI ODER
Območno srečanje otroških gledaliških in lutkovnih skupin

občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer

Cankarjev dom Vrhnika, 
SREDA, 24. 2. 2010,

ob 17. uri.
Vstop prost

FESTIVAL MLADE LITERATURE URŠKA
Literarno srečanje osrednje slovenske regĳe

»In na zemlji mir ljudem, ki so 
blage volje!«
Že sedmo leto zapored nas vsako leto, ujet med čarobno praznične dni, razveseli 
težko pričakovani kulturni dogodek – koncert tenorista Uroša Petrača. Srečanje je 
postalo že tradicionalno. Na njem smo prĳatelji glasbe, Uroševi prĳatelji in pri-
jatelji Uroševih prĳateljev, ki skrbno motrimo tenoristovo poklicno pot. Katere 
lege mu ležĳo, kako je z njegovim glasbenim in osebnostnim razvojem, katero in-
terpretacĳo bo izbral pri posameznih pesmih, kakšen bo njegov odrski nastop … 
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To je to. Zdaj pišem o svojem skrivnem popotova-
nju. Le kaj mi je bilo, da sem to naredila? Še zdaj 
ne vem! Groza! Od tega dogodka sem svoj dnevnik 
poimenovala Knjiga skrivnosti. Upam, da za spre-
membo te knjige ne bo nihče odkril.

Korčula, avgust 2008
Z družino smo bili na Korčuli. Natančneje v vasici 

Račišče. Bilo je super, dokler mama ni naključno ugo-
tovila, da so v sosednji vasici naši družinski prĳatelji 
- Podlipniki. Sovražim jih! Poznamo se, ker je moja 
sestrica Nacetova sošolka že od vrtca. Z njimi so bili 
tudi Nacetov stric in njegova družina. Tudi njih sem 
že poznala in so bili zame prava nočna mora. Bili so 
štirje otroci in štirje odrasli. Najstarejši hčeri je bilo 
ime Neža, to je Nacetova starejša sestra. Njunima 
bratrancema je bilo ime: starejšemu Jure in mlajšemu 
Žan. Že ko smo prišli s trajekta, se je mama spomnila, 
kje so. Ustavili smo se pri njih. Imeli so lep vrt in pla-
žo čisto blizu. Mama je obljubila, da se ne bomo dol-
go zadržali. Tam smo bili samo eno uro. Potem smo 
odšli in se dogovorili, da se kmalu spet vidimo.

Ta kmalu je bil že naslednji dan. Zjutraj smo vstali 
in pojedli zajtrk in se okoli 10. odpravili tja. Takoj, ko 
smo prišli tja, smo odšli v vodo. Nace in Žan sta našla 
desko za surfanje. Ampak, ker ne znamo surfati, smo 
se jaz, Nace in Žan usedli nanjo, vzeli vesla in se od-
pravili. Nace, Jure in Žan so že imeli narejeno sidro iz 
plastenke, v kateri so bili kamni. Privezano je bilo z 
dolgo močno vrvjo, ki je bila vsekakor predolga. S 
skupnimi močmi smo ga zavezali za desko in ga po-
stavili nanjo, saj s takim sidrom nismo mogli pluti. 
Odpravili  smo se. Nace je sedel in veslal spredaj, jaz 
sem vse nadzirala od zadaj, mali Žan pa se je trudil z 
veslanjem na sredini. Z Žanom sem se najbolje razu-
mela, saj se z majhnimi fantki vedno. Ni dolgo traja-
lo, ko smo takole pluli, ko je prišel še Jure. Važič, eno 
leto mlajši od mene. Usedel se je pred mano in hotel 
prevzeti mojo nalogo nadziranja. Seveda tega nisem 
dopustila in je skoraj spet prišlo do prepira. Na srečo 
imam dobre živce in sem vse pomirila. Ukazala sem, 
naj prevzame vlogo Žana in vesla namesto njega, saj 
je bil Žan videti zelo utrujen. Na moje začudenje sta 
ubogala in nadaljevali smo pot. Nace, ki je bil med 
prepirom tiho, se je takrat oglasil. Želel si je, da bi 
našli zaklad. Vsi smo se smejali in Nace je med sme-
hom dejal, da se le heca, ampak ni vedel, kako nepre-
pričljiv je bil. Vsi smo vedeli, da je mislil resno. V ti-
šini smo nadaljevali plovbo. Zagledali smo skalo in 
se dogovorili, da plujemo samo še do nje in da se 
bomo potem vrnili na obalo, ker nas verjetno že ča-
kajo s kosilom. Ampak še zdaleč nismo vedeli, koliko 
časa smo se zadržali. Prišli smo do tiste skale in vide-
li, da je v njej majhen rov, v katerega bi se z lahkoto 
splazil Žan, pa tudi jaz ampak z malo več truda kot 
on. Nace je že predlagal, da bi se splazili noter in 
iskali zaklad. Ker nam je kazal hrbet, nismo videli 
njegovega obraza, ampak smo vedeli, da je mislil res-
no. A, ko se je obrnil, smo videli njegov obraz, ki ni 
izdajal ničesar. Namesto da bi nam začel razlagati, 
kot smo pričakovali in je verjetno hotel narediti tudi 
sam, nam je rekel, naj se obrnemo. Zagledali smo 
Gajo, psa od Žana in Jureta. Verjetno nam je sledila 
že vso pot in nas ni mogla dohiteti. Priveslali smo ji 
naproti in v daljavi zagledali Barbaro, mamo Žana in 
Jureta. Gaji smo ukazali, naj plava poleg nas in hiteli 
Barbari naproti. Med hitrim veslanjem smo se dogo-
vorili, da bomo naslednjič nadaljevali. Imeli smo ko-
silo in smo že dve uri zamujali. Zato so starši poslali 
Barbaro, ker je najhitrejša plavalka, ampak nas ni 
mogla dohiteti, dokler se nismo ustavili. Verjetno je 
za nami plavala eno uro, saj je bila videti zelo utruje-
na. Usedla se je na desko, ampak ni bilo prostora za 
vse. Javila sem se, da bom zdaj jaz plavala in ker tre-
niram plavanje je bila zame to mala malica, čeprav 
sem bila zelo lačna. Jure, ki ni hotel zaostajati in je 
tekmoval z mano, je šel v vodo in tudi sam plaval. Jaz 
sem odšla naprej, saj so bili za moj tempo prepočasni. 
Vse sem pustila daleč za sabo, tudi Jureta, ki je hitel 
na vso moč. Verjetno je mojo hitrost povečala lakota, 
saj so bile za kosilo ribe in školjke, ki jih naravnost 
obožujem. Hitro sem se preoblekla in se, kot bi stra-
dala tri leta, spravila na ribe, ki jih je ne vem od kod 
in kje in kako prinesla Lili, Nacetova mama. Čez 
kakšnih petnajst minut je prišel ves zadihan Jure in 
govoril, da me bo ubil. A jaz se nisem zmenila za nje-
gove grožnje, saj sem bila v svojem svetu rib. Čez pol 
ure pa so prišli še ostali člani posadke in vsi sestrada-
ni napadli hrano. Po kosilu so nas starši napodili ig-
rat igro Otok Catan. Igrali sta tudi Neža in Tjaša 
(moja sestrica), kar je bilo pravo presenečenje, saj, ko 

smo bili mi na popotovanju, sta onidve imeli modno 
revĳo. Seveda sem zmagala jaz in Jure je spet trdil, da 
me bo ubil. Ne vem, zakaj ga nisem takrat jemala res-
no, ampak sem vsako njegovo besedo jemala bolj za 
šalo kot zares. Potem je naša mornarica imela sesta-
nek. Dogovorili smo se, da bomo ob naslednjem sre-
čanju raziskali tisto jamo. Potem smo jaz in moja 
družina odšli v svoj apartma. In kot smo vsi pričako-
vali, so naslednji dan k nam prišli Podlesniki. Spet 
smo igrali Catan in spet sem zmagala. Podlesniki so 
prišli ob šestih zvečer in odšli ob enih zjutraj. Zato 
smo bili zelo utrujeni in smo šli k njim naslednji dan 
šele okoli treh. Naša mornarica je imela spet kratek 
sestanek in dogovorili smo se, da gremo takoj na pot 
in bomo šli naravnost tja in nikamor drugam, ker 
nismo imeli veliko časa. Bilo me je strah in čudno 
sem se počutila. Imela sem občutek, da to kar dela-
mo, ni dobro in da se bo nekaj zgodilo. Odšli smo z 
ne veliko poguma. Voda je bila mrzla. Naenkrat je 
zapihal veter in skoraj prevrnil desko. Jure, važič, 
kakršen je, se je naredil, da ga je veter odpihnil in 
skočil je v vodo. Žan je videl svojega brata in skočil 
za njim. Jure je splezal na desko, ki se jo je držal Žan. 
Jure je spet skočil v vodo in pri tem porinil desko 
Žanu v ustnico. Barbara, ki je vse videla, je hitro pri-
plavala in jokajočega Žana odpeljala na obalo. Izgu-
bili smo našega asa, ampak se nismo preveč obreme-
njevali, saj smo se zanašali nase. Veslali smo naprej in 
zdaj sem morala tudi jaz poprĳeti za veslo. Hiteli 
smo in kmalu prišli do skale. Nace je vzel svetilko  in 
vrv, spravil ju je v nahrbtnik. Že prej me je zanimalo, 
kaj ima notri, rekel pa je, da ima le najnujnejše stvari. 
Dogovorili smo se, da greva v jamo jaz in Jure, saj 
mora nekdo paziti na desko. Nacetu to ni bilo po vo-
lji, ampak smo se strinjali, da moram iti jaz, ker sem 
najstarejša in sem punca, saj imajo punce prednost 
(to sem jima vbila v glavo). Za naslednjega člana je 
bilo malo več težav: Jure je hotel, ker je starejši od 
Naceta, Nace pa je dejal, da je največ vložil v to popo-
tovanje. Odločili smo se za žrebanje. Iz sidra sem 
vzela kamenček in si ga za hrbtom podajala iz roke v 
roko. Potem sem naredila pesti in jih dala proti nji-
ma. Jure je izbral pravo roko in Nace je moral postati 
čuvaj. Prĳela sem za konec vrvi in se splazila v luk-
njo. Na moje presenečenje je imela visok strop in sem 
se z lahkoto vzravnala. V jami  je bilo zelo suho in 
prav nič mokro, kot bi človek pričakoval. Za mano je 
prišel še Jure in se udaril v glavo, saj se je prekmalu 
vzravnal. Smejala sva se in za trenutek se mi ni zdel 
tako napačen. Odpravila sva se naprej po ozki poti, 
ki je bila že uhojena. Zdelo se je, kot bi bilo to kakšno 
skrivališče. Moje misli so podivjale: ″Kaj, če je imel 
Nace prav, je morda nekje skrit zaklad? Naju morda 
na koncu čaka pirat? Je rov poln pasti in bova padla 
v jamo polno kač?″ In še podobne misli so me obha-
jale, medtem ko sva hodila. Nihče ni niti črhnil, saj 
sva se oba bala. Tiho sva hodila naprej in čeprav je 
bilo v jami hladno, mi je bilo vroče. Prva sem hodila 
jaz, saj sem imela svetilko, čeprav je bilo še kar sve-
tlo. Prišla sva do razcepa in odločila sva se, da se ra-
zideva. Jaz sem odšla po levi, Jure pa po desni. Odšla 
sem po levi, saj sem imela občutek, da je prava. Mene 
pa občutek še nikoli ni pustil na cedilu. Ampak Jure 
ni bil takega mnenja, vedela sem, da mi je hotel dati 
kontro (kot rada pravim). Na koncu poti sem zagle-
dala kup zemlje in ne vem, zakaj sem takoj  začela 
kopati. Ko sem odkopala zadostno količino zemlje, 
sem zagledala skrinjico. Čeprav je bila dolga le tri-
deset centimetrov, sem jo komaj dvignila. Poklicala 
sem Jureta, ne vedoč, ali me je slišal. Dvignila sem jo 
in odšla do razpotja, kjer sva se dogovorila. Jure je 
pritekel naproti in zavriskal, ko je videl kaj nosim. 
Pomagal mi je in smejoč sva se odpravila proti izho-
du. Šele ko sva bila na polovici poti, sem se spomnila, 
da sem pozabila svetilko na koncu poti. Ko sem ko-
pala, sem jo odložila in jo pozabila. Imela sva samo 
eno svetilko in če je ne bi vrnila na mesto, od kjer jo 
je Nace vzel, bi jo njegov oče pogrešil in bi morali vse 
pojasniti. Že tako smo se bali, da je Žan vse izdal. 
Hitro sem tekla nazaj in pri tem padla. Hitro sem 
vstala, čeprav se mi je zdelo, da mi jo bo razneslo. 
Mislila sem, da krvavim, ampak sem vseeno tekla 
naprej. Odločila sem se, da ju ne bom pustila na cedi-
lu. Že tako sva zaradi moje pozabljivosti zapravila 
nekaj minut in zato je Naceta gotovo skrbelo. Ko sem 
prišla tja, je nisem opazila, zato sem spet začela ko-
pati. Kmalu sem jo našla in tekla nazaj. Med tekom 
sem premišljevala o Juretu:″Kaj, če ni tako napačen? 
Kaj, če sem se motila o njem in je čisto prĳazen fant? 
Zdaj se je izkazal!″ Po vseh premislekih sem ugotovi-
la, da sem ga vzljubila. Hitro sva se splazila iz luknje 
in zagledala zaskrbljenega Naceta. Pokazala sva mu 
skrinjo in videti je bil zelo zadovoljen, čeprav ni rekel 
ničesar. Dogovorili smo se, da jo bomo odprli skupaj 
z Žanom. Hitro smo veslali do mesta, kjer smo pona-
vadi skakali in se delali, kot da ni bilo nič. Medtem, 
ko smo skakali, nam je v vodo padla skrinja in veslo. 
Veselo smo skakali in nismo opazili, kam sta padli 
naši dragocenosti. Brezskrbno in olajšano smo se ig-
rali. Ko se je stemnilo in nas je začelo zebsti, smo se 
usedli na desko in pogrešili veslo in še najhuje, skri-
njo. Nacetu je šlo na jok in tudi Juretu se je videlo, da 
mu ni vseeno. Jaz pa sem čutila olajšanje. Bilo je 
mnogo lažje. Nobenih skrivnosti in laži ni bilo več. 
Ampak smo se dogovorili, da o tem nikomur ne 
bomo nič povedali. Hitro smo odveslali samo z enim 
veslom. Prišli smo na obalo in starši so nas že čakali 
z večerjo. Potem smo mi odšli domov in zdaj so med 
mano in Podlesniki boljše vezi. Čeprav smo dogo-
vorjeni, da ne govorimo o našem popotovanju, ga ne 
bo nihče pozabil.   

11.
Alja Primožič 

VABILO
Vabimo Vas na  prireditev 

ob slovenskem kulturnem 
prazniku, ki  bo v torek 
2. 2. 2010, ob 17.00 uri, v 
Kulturnem domu Bevke.

Za program bodo poskrbeli 
učenci Podružnice Bevke in 
otroci Vrtca Rosika (Bevke).

Veselimo se Vašega obiska 
in Vas lepo pozdravljamo.

Učenci in učitelji 
Podružnice Bevke

Otroci in vzgojitelji Vrtca 
Rosika

5. 2. SLOVENSKI TURBO SHOY PARTY z Dj Johnyjem.
6. 2. LEZBO SHOW in POSTREŽBA ZGORAJ BREZ.
12. 2. BALON PARTY z Dj Gregoryjem. Simpatične nagrade!!
13. 2. PUSTOVANJE z Dj Johnyjem. Bogate nagrade za naj-
boljše maske. Glavna nagrada  en teden ZAKINTOSA, druga 
nagrada izlet v GARDALAND, tretje mesto KRAŠKI PRŠUT 
...
19. 2. FACEBOOK PARTY – Vsi, ki se boste prĳavili na zabavo 
prek spleta, boste dobili pĳačo GRATIS!
20. 2. KMETĲA SLAVNIH, SHOW PARTY! Zabavali se bomo 
z udeleženci Kmetĳe slavnih, INES, MAJA, ARTUR, SUZA-
NA ...
26. 2. MANCA ŠPIK in Dj Gregory!
27. 2. BALKAN TURBO SHOV PARTY z Dj Elvinom!
5. 3. BRIGITA ŠULER IN Dj Johny!
6. 3. KARAOKE PARTY!

Na sejemski prireditvi se bodo predstavili 
vsi, ki so pomembno vpeti v verigo izobraže-
vanja in zaposlovanja - programi slovenskih 
izobraževalnih institucĳ, 3 tujih izobraževal-
nih institucĳ (Kwantlen Polytechnic Uuniver-
sity, Sharif University Iran, University of the 
Fraser Valley), štipenditorji in zaposlovalci, 
programi državnih institucĳ, založniki, medi-
ji, strokovna združenja, študentske, dĳaške, 
nevladne in druge organizacĳe, ponudniki 
didaktičnih pripomočkov in programov vse-
življenjskega učenja. 

Poleg sejemskega dela potekajo na Informa-
tivi še izobraževalni program v treh preda-
valnicah, interaktivne predstavitve v kavarni 
in bogat program na odru. V okviru izobra-
ževalnega programa bo mogoče prisluhniti 
temam kot so: mentalna priprava na maturo, 
evropsko računalniško spričevalo, mobilnost 
med mladimi, štipendiranje, sodobna podoba 
dĳakov in študentov, jezikovni trendi, poklic-
na orientacĳa idr. Poleg tega bodo podrobno 
predstavljene študĳske smeri nekaterih slo-
venskih fakultet. 

V sklopu kavarniškega programa se bodo 
razvĳale debate o novih oblikah dela, najbolj-
ših zaposlovalcih, študentskem delu in zapo-
slovanju, svetu umetnosti in diskriminacĳi. 

Vsak dan bodo dĳaki, študentje in drugi nasto-
pajoči obiskovalce navduševali z gledališkimi, 
plesnimi, pevskimi in drugimi atraktivnimi 
nastopi in predstavitvami na odru. 

Organizator tudi letos za učence in dĳake 
pripravlja brezplačne vodene oglede prire-
ditve. Do sedaj je prĳavljenih 1.400 otrok iz 16 
šol. Za prevoze organiziranih skupin otrok je 
poskrbljeno, tako da potujejo na Informativo 
‘10 ceneje z vlaki in avtobusi. 

Mladi bodo na Informativi, 14 dni pred 
uradnimi informativnimi dnevi, spoznali vse 
izobraževalne programe in se tako lažje od-
ločili, katere tri programe obiskati v času in-
formativnih dni in kam nato marca oddati pri-
javnico. Vsi ostali iskalci informacĳ pa bodo 
spoznali nove poti, nove možnosti ali ideje za 
uresničevanje kariernih ciljev. 
Več o sami prireditvi si lahko ogledate na splet-
ni strani Informative: www.informativa.si. 
Vstop prost! 
Kontakt: 
Aleksandra Rebec, vodja marketinga in odno-
sov z javnostmi 
Telefon: 01 300 26 95 
E-naslov: aleksandra.rebec@gr-i.si 
Utrinki z Informative 2009 
www.informativa.si

Slovenĳa je majhna država, knjig o najlepši 
deželi na svetu pa je bilo izdanih že zelo ve-
liko, nikakor pa ne preveč. Vsaka naslednja je 
drugačna, z drugačno vsebino in drugačnimi 
fotografijami. Slednje nam nadomeščajo uži-
vanje v naravi, če sami ne moremo okusiti  nje-
nih lepot potem, ko gremo od doma na potep 
ali na daljši izlet. Prĳetno je videti in doživeti 
Slovenĳo v vseh letnih časih, pa tudi ob raz-
ličnih urah dneva: čez dan, zjutraj in zvečer 
(zgodaj oz. pozno) in ne nazadnje tudi ponoči 
ali vsaj v mraku. V življenju smo zamudili že 
veliko in tudi še bomo; truditi pa se je vredno, 
da bo tega čim manj. 

Knjiga o Slovenĳi, ki jo je pripravila in v sa-
mozaložbi izdala družina Natek, je nekaj po-
sebnega; njena urejenost in preglednost  sta 
taki, kot bi jo pripravil »matematik«. 

V knjigi si vsebine sledĳo po naslednjem 
vrstnem redu.  Najprej sta opisana lega in geo-
grafski položaj države Slovenĳe. Nato so pred-
stavljene pokrajine Slovenĳe: alpska, pred-
alpska, panonska, dinarska in sredozemska. 
V poglavju Narava je opisan geološki razvoj 
ozemlja in njene kamnine, podnebje, stoječe in 
tekoče vode, tla in rastje. Sledi daljše poglavje 
o prebivalstvu na tleh naše države vse od raz-
voja in njegovega gibanja, med značilnostmi 
pa avtorja pišeta še o starostni in spolni raz-
delitvi, o aktivnem prebivalstvu, gospodinj-

stvih in družinah, izobrazbi in narodnostni ter 
verski strukturi. Tu lahko najdemo tudi nekaj 
statističnih podatkov o prebivalcih na podeže-
lju in v mestih. Omenjeni so tudi Slovenci v za-
mejstvu in tujini: Italĳi, Avstrĳi, na Hrvaškem 
in Madžarskem ter po svetu. 

Posebna poglavja so namenjena pomemb-
nejšim datumom v slovenski zgodovini ter 
državni ureditvi. Najobsežnejši del knjige je 
namenjen vsem različnim panogam gospo-
darstva. Zadnje poglavje, kjer so opisane za-
nimivosti v naši Slovenĳi, je urejeno po abece-
di krajev, kar bi lahko izšlo tudi v samostojni 
brošuri. Ob koncu knjige je obsežen seznam 
uporabljene literature in drugih virov ter ne-
verjetnih  šestnajst strani v treh stolpcih dolg 
seznam imenskega in stvarnega kazala, kjer so 
morda prvič upoštevane tudi fotografije. 

Množica fotografij, znanih in neznanih kra-
jev, običajnih ali nenavadnih pogledov izpol-
njuje lepo in zanimivo knjigo. Posebej pa želim 
poudariti njeno notranjo oblikovanje. Fotogra-
fije so med besedilom, točno tam, kamor sodi-
jo. Ne segajo v živ rob, kot da bi bila narejena 
napaka. Zato je pogled na vsako stran v knjigi 
zelo prĳeten za oko. 

Fotografijo na naslovni strani, pogled na 
Prule, Ljubljanski grad, stolpnice v centru 
Ljubljane ter Grintovce, je avtor posnel kar iz 
svojega stanovanja.                          Ciril Velkovrh

Sporočilo za javnost 

INFORMATIVA ‘10 
Ljubljana, 12. januar 2010 – Med 29. in 30. januarjem 2010 bo na Gospodarskem 
razstavišču v Ljubljani že drugič potekal vseslovenski dogodek o izobraževanju, 
štipendiranju in zaposlovanju – Informativa ‘10, katerega namen je, da vsem, ki 
načrtujejo svojo izobraževalno ali karierno pot olajša iskanje informacĳ o tem, 
kakšne so možne izobraževalne poti, kako do štipendĳe, kako do (prve) zapo-
slitve, pa tudi kje najti druge pomembne informacĳe v zvezi z izobraževanjem 
in zaposlovanjem v trenutnih gospodarskih razmerah. 

Karel in Marjeta Natek, Slovenĳa. Portret države. 
Ljubljana, Družba Natek in ostali, d. n. o., 2008. 203 str.



NAS CASOPIS 368/ 25.1. 2010 C M Y K 50

50 25. januar 2010
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siKultura

MUZEJ POŠTE IN 
TELEKOMUNIKACĲ 

Grad Polhov Gradec
Polhov Gradec 61, 
1355 Polhov Gradec
www.tms.si, 
ajda.kozjek@tms.si
Telefon: 
01/ 364 00 83, 031 816 580

Odprto od torka do petka, ob nede-
ljah in praznikih od 10. do 17. ure.
Oglejte si zbirke: Zgodovina poš-
te, Zgodovina telekomunikacĳ, 
Telefonistke in telegrafistke in raz-
stavo Začetki mobilne telefonĳe v 
Slovenji.

Muzej pošte in 
telekomunikacĳ vas 
vabi, da se februarja 
pridružite:

Prešernov dan
V ponedeljek, 8. februarja 2010, 
vas vabimo od 10. do 17. ure na 
brezplačen ogled muzeja. Ob 
10. in 15. uri se nam pridružite 
na javnem vodstvu po muzej-
skih zbirkah.

Odprtje razstave
V sredo, 10. februarja 2010, vas 
ob 13. uri vabimo na odprtje 
gostujoče razstave z naslovom 
Železna pot - Sledi človeka na 
območju vzhodnih Julĳskih 
Alp od bronaste dobe do zgod-
njega srednjega veka. Sporočilo 
razstave je povezanost alpskega 
prostora s skupno preteklostjo 
rudarstva. Razstavo so pripra-
vili v oddelku Muzeji v Bohinju 
Gorenjskega muzeja v okviru 
mednarodnega projekta IRON 
ROUTE Interreg III B. Razsta-
va bo na ogled do konca aprila 
2010.   

Počitniške delavnice
Predšolske in šolske otroke Va-
bimo, da se nam pridružite na 
počitniških  delavnicah od tor-
ka, 16. februarja, do petka, 19. 
februarja 2010,  od 10. in 13. ure. 
Predšolski otroci boste barvali 
pobarvanke, osnovnošolci pa iz-
delovali poštne kape, štampiljke 
in poštne rogove. Na pustni to-
rek, 16. februarja, bomo izdelo-
vali tudi pustne maske. Prĳave 
niso potrebne. 

SPOŠTOVANE 
OBISKOVALCE IN 

OBISKOVALKE 
OBVEŠČAMO, DA 

JE TEHNIŠKI MUZEJ 
SLOVENĲE V BISTRI 
PRI VRHNIKI OD 4. 
12. 2009 DO 1. 3. 2010 

ZARADI NEOGREVANIH 
PROSTOROV ZAPRT ZA 

OBISKOVALCE (RAZEN ZA 
VNAPREJ DOGOVORJENE 
SKUPINE. Za ogled se lahko 

naročite na 
tel. številki 01 750 66 72 

ali na elektronskem naslovu 
programi@tms.si). 

Februarske otroške 
delavnice
Pozdravljeni, vsi otroci in starši! 
Spet vas vabimo, da pustno 
obarvane počitnice preživite z 
nami. Delavnice bodo potekale 
od 15. do 20. februarja od 10.00 do 
13.00 ter od 16.00 do 19.00 v pros-
torih Krajevne skupnosti Vrhnika 
v prvem nadstropju Tržaške 11. 
Skupaj bomo ustvarjali, se družili 
in preganjali zimo.

Sredin jamsession
KVŠ bo tudi  februarja (ob sredah 
od 17. do 22. ure) organiziral 
delavnico glasbene improvizacĳe. 
Jamsession je namenjen vsem 
glasbenikom in glasbenicam, 
ki želĳo predstaviti svoje delo, 
ga glasbeno nadgraditi, svojim 
pesmim prepustiti prosto 
pot  zunaj začrtanih smernic, 
ustvarjati nove žanre in glasbene 
podobe, lotiti se starih uspešnic 
ter  tako vaditi igranje na svojem 
glasbilu, zabavati se ob živi glasbi 
in spoznati ustvarjalne ljudi. 
Navdušence in navdušenke nad 
različnimi glasbenimi zvrstmi 
pričakujejo prost oder, osnovni 
komplet bobnov, kitarski ter 
basovski ojačevalnik in mikrofon. 
S seboj prinesite svoja glasbila in 
voljo do pospravljanja končnega 
nereda.
Termina:
– sreda, 11. februarja;
– sreda, 25. februarja.

sobota, 27. februarja, v klubu 
Zakon:

Koncert Sweet Sorrow, 
Mordenom in Septic Scum
Člani ljubljanski benda Sweet 
Sorrow preigravajo melodični 
death metal. V svoji 16-letni karieri 
so odigrali več kot 200 koncertov 
doma in v tujini. Pred  nedavnim 
so izdali album 1000th Millennium, 
ki prikaže vse vrline pravega 
melodičnega death metala in še 
kaj več. Sweet Sorrow veljajo za 
veliko ime slovenske scene death 
metal, zato jih ne smete zamuditi.
www.myspace.com/
sweetsorrowslo

Zasedba:
Peter Carič – kitara
Peter Gale – bobni
Marko Košmrlj – vokal
Ragnar Belial Us – bas kitara
Blaž Lončar – kitara

Začetki benda Mordenom iz 
Metlike segajo v leto 2003, ko 
so zasedbo ustanovili Marjan 

Krajačič, Rok Stopar in Jernej 
Bricelj. Leta 2005 se jim je pridružil 
Dušan Vukčevič, dve leti pozneje 
pa še Deni Petraš. Fantje so lani 
posneli demoploščo v domačem 
studiu, letos pa je izšel njihov prvi 
studĳski album, Agnvs Dei.
www.myspace.com/mordenom

Zasedba:
Deni Petraš – vokal
Marjan Krajačič – vodilna  kitara
Rok Stopar – ritemkitara
Dušan Vukčevič – bas
Jernej Bricelj – bobni

Sevniški bend Septic Scum je 
z nekakšno mešanico grinda, 

HC-ja in death metala začel leta 
2007. Sprva je bil zamišljen le kot 
projekt, vendar ga je  občinstvo 
zelo dobro sprejelo, zato je s 
svojim grindovskim pohodom 
nadaljeval po vseh mogočih 
klubih. Lani so fantje nastopili 
na festivalu Paranoid Open Air; 
posneli so tudi videospot za 
skladbo Terrorizer.
www.myspace.com/septicscumgrind

Zasedba:
Luka Kranjec in Jure Bence 
– vokal
Jernej Križnik – kitara
Benjamin Košir – bas
Bine Košir – bobni

Pustne karaoke
Na pustno soboto, 13. februarja 
2010, se v klub Zakon tudi letos 
vračajo tradicionalne pustne 
karaoke z izborom najboljše 

skupinske in posamezne maske. 
Vse maškare pričakuje tudi obilica 
krofov.

Odprti oder kluba Zakon
KVŠ tudi letos, že tradicionalno, 
vabi vse mlade, še neuveljavljene 
glasbene skupine iz občin Vrh-
nika, Borovnica, Horjul in Log 
- Dragomer, da se na odru kluba 
Zakon predstavĳo občinstvu. 
Omejitev glede glasbenih zvrsti 
ni, pomembno pa je, da skupine 
igrajo svojo, avtorsko glasbo in da 
se še nikoli niso predstavile na 
našem odru. Odprti oder ni tek-

movalne narave, temveč ima na-
men, da v enem izmed aprilskih 
večerov še dodatno spodbudi pov-
ezovanje in kreativno ustvarjanje 
glasbenikov iz našega okoliša, ter 
je obenem odlična priložnost za 
pridobivanje koncertnih izkušenj.
Prĳave sprejemamo do 13. mar-
ca 2010 na elektronski naslov: pro-
gram_kvs@yahoo.com. Ob prĳavi 
mora vsaka skupina predložiti 
kontaktne podatke (ime, naslov in 
telefonsko številko) ter kratek opis 
skupine. Zaželena, ne pa tudi nuj-
na, sta fotografija in demoposnetek 
(naslov internetne povezave ali 
zgoščenka, ki jo pošljete na naslov: 
Klub Zakon, Tržaška 11, 1360 Vrh-
nika, s pripisom “Za odprti oder”). 

Ker je število v večeru nastopajočih 
skupin omejeno na pet, bosta v 
primeru velikega zanimanja imeli 
prednost kakovost in kreativnost. 
Vstop na prireditev bo prost, sku-
pine pa so upravičene do povr-
nitve potnih stroškov. V primeru 
premajhnega števila prĳavljenih 
skupin bo prireditev prestavljena 
na naslednje leto.
Vabljeni!

Dodatne informacĳe dobite 
na: program_kvs@yahoo.com.

Skupinske maturitetne 
inštrukcĳe 
Januarja  je  KVŠ začel z matur-
itetnimi tečaji za dĳake zaključnih 
letnikov.
Februarja bomo nadaljevali z 
matematiko, v poznejših mesecih 
pa se bo po potrebi razširil še na 
druge predmete. Tečaji bodo im-
eli ugodno ceno, še dodatno pa 
bodo subvencionirani za člane 
kluba. Več na internetni strani 
kluba ali na e-mail naslovu: nejc.
krasovec@kabelnet.net.

Tečaj za voditelja čolna 
Februarja 2010 bo potekal tečaj 
za voditelja čolna. Tečaj vam bo 
omogočil pridobitev licence z ne-
omejeno veljavnostjo za plovila 
do 24 metrov dolžine. 12-urni tečaj 
bo potekal v prostorih krajevne 
skupnosti, skupina pa bo sestav-
ljena iz največ  desetih  ljudi. Na 
tečaju se boste seznanili s pomor-
skimi predpisi, meteorološkimi 
znanji, osnovami navigacĳe, 
zvočnimi in svetlobnimi sig-
nali ter motoroznanstvom in po-
morstvom. Ves potrebni material 
(literaturo, navtične karte, špage) 
boste dobili na tečaju. Tečajniki 
boste teoretični izpit opravljali na 
Ministrstvu za promet v Ljublja-
ni. Prĳavite se lahko na telefonsko 
številko 041/757-694 (Marko).

Cena:
člani KVŠ-ja: 89 evrov;
nečlani: 119 evrov.

Pridi po svojo KVŠ-majico
Želiš KVŠ-jevo majico nove 
sezone? Če si že član/-ica Kluba 
vrhniških študentov, jo lahko v 
klubu Zakon med delovnim časom 
že prevzameš. Na voljo sta ženski 
in moški model majic v različnih 

velikostih. Če še nisi član/-ica 
KVŠ-ja, lahko to brezplačno 
postaneš s potrdilom o šolanju ali 
vpisu, ki ga v klub Zakon prineseš 
vsak dan od 17. do 22. ure ali pa ga 
s pristopno izjavo (www.kvs-klub.
si/kvs_pristopna.doc) pošlješ po 
pošti. Naš poštni naslov je Klub 
vrhniških študentov, Tržaška 11, 
1360 Vrhnika.

Dĳaški počitniški teden
Ko smo se di(v)jaki nazadnje 
srečali, smo spremenili Zakon 
(na bolje)! Stene so pokale po 
šivih, klub smo postavili na glavo, 
predsednika pa stresli iz hlač. Med 
zimskimi počitnicami bomo spet 
prikrojili vsa pravila, ga žurali 
pozno v noč, ostarele študente pa 
poslali spat. Vabimo te, da se nam 
pridružiš v tednu med februar-
skimi dĳaškimi počitnicami in 
zaspancem pokažeš, iz kakšnega 
testa si!

Vabilo Dĳaške sekcĳe KVŠ-
ja
Imaš status dĳaka in polno idej? 
Postani član/-ica Dĳaške sek-
cĳe KVŠ in jih uresniči! Sestanki 
potekajo vsako nedeljo ob 19. uri v 
klubu Zakon. Vse, kar potrebuješ, 
je potrdilo o šolanju in nore ideje! 
Za več informacĳ obišči spletno 
stran www.kvs-klub.si ali pokliči 
041/846-609 (predsednik Kekec).

Nedeljski filmski večeri
Ker človeškemu bitju   ugaja ogled 
dobrega filma, te vsako nedeljo 
ob 20. uri vabimo v klub Zakon, 
kjer je s projekcĳo in dobrim 
ozvočenjem poustvarjeno kin-
ematografsko vzdušje – s to raz-
liko, da je vstop prost. Ponavadi 
predvajamo tujejezične filme, 
zmagovalce raznih festivalov ali 
pa stare klasike, za katere televiz-
ĳci nimajo posluha. Z glasovanjem 
na forumu (www.kvs-klub.si/forum) 
lahko pri izbiri naslednjega filma 
sodeluješ tudi ti. Vabljen/-a pa si 
tudi, če želiš javno predvajati svoj 
krajši amaterski film!

Sestanki KVŠ-ja
Sestanki KVŠ-ja v šolskem letu 
2009/10 potekajo vsak torek ob 
20.00. V našo družbo ste vabljeni 
vsi z idejami, predlogi in voljo do 
dela.

KVŠ-jev fitnes in rekreacĳa
KVŠ-jeve rekreacĳe in fitnesa se 
lahko udeležite vsako nedeljo od 
18.00 do 19.30 v telovadnici Parti-
zan. Če vam zdravje ponuja svo-
jo roko, zakaj mu ga ne bi še vi? 
Vaša udeležba je zaželena in … 
brezplačna!

• K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n •

Klub Zakon
je 

ZAKON 
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0 SPLOŠNO: KNJIŽNIČARSTVO, 
ENCIKLOPEDĲE, ZBORNIKI ...
BAHOR, S.: Skriti knjižni zakladi
BLANCHARD, K.: Veliko denarja!
MIHALIČ, R.: Izmerimo in razvĳmo 
intelektualni kapital organizacĳe
SIMMONDS, P.: Gemma Bovery
1 FILOZOFĲA.ETIKA.
OKULTIZEM.PSIHOLOGĲA.
BARDON, F.: Frabato
COOPER, D.: Čudežni samorogi
COUÉ, É.: Kako gospodariti s seboj s 
pomočjo zavestne avtosugestĳe
CVETEK, R.: Bolečina preteklosti
DELEUZE, G.: Guba
KLEIN, S.: Čas : snov, iz katere je 
življenje
LINN, D.: Potovanje k duši
LOSIER, M.: Zakon privlačnosti
MIHAJLOVIĆ-Slavinski, Ž.: Ključi 
psihične magĳe
MODER, G.: Hegel in Spinoza
NERBURN, K.: Pisma sinu
PLATO: Zbrana dela
TOLLE, E.: Nova zemlja
YU, D.: Konfucĳ iz srca
ZELAND, V.: Transurfing realnosti.
ZUPANČIČ, B. M.: Prva od suhih 
krav

2 VERSTVO
AMALIETTI, P.: Kitajski zen (čan)
BIBLĲA za ateiste
DOGEN: Oko in zakladnica prave 
postave šobogenco
GRÜN, A.: 50 obredov za življenje
NAŠ um je Buda
RUSTJA, B.: Kruh in vino smo 
prinesli

3 SOCIOLOGĲA. POLITIKA. 
EKONOMĲA. PRAVO. VZGOJA. 
ETNOLOGĲA.
ANDERSON, C.: Dolgi rep
ASTREI, G.: Starševske zmote
AVBELJ, M.: Izbrane sodbe Sodišča 
Evropskih skupnosti : s komentarjem
DOBRILA, V.: 80 iger za učenje tujih 
jezikov
EKONOMSKA analiza prava v 
Slovenĳi
FERLINC, B.: Izzivi in pasti sodobne 

vzgoje
GRAFENAUER, B.: Upravni 
postopki v občinah
HEER, F.: Pravičnejši svet
IGLIČAR, A.: Pogledi sociologĳe 
prava
IVANJKO, Š.: Korporacĳsko pravo
JAZBEC, M.: Martin Krpan : 
diplomat in vojščak
JEŽEK, F.: Zakon o plačilnih 
storitvah in sistemih
KAPITALIZEM, tranzicĳa, 
demokracĳa
KOTLER, P.: Kaotika : upravljanje in 
trženje v obdobju pretresov
LAUBIER, M.: Mali Jan s kopico 
vprašanj
MEDNARODNA raziskava 
poučevanja in učenja TALIS
MEHLE, T.: Razmišljanje ob 162. 
členu Ustave nasploh
PATTILLO, N.: Otroci zvezd
PITAMIC, L.: Država
POGLED na reševanje 
matematičnih nalog TIMSS za 
maturante
POGLED na reševanje nalog iz 
fizike TIMSS za maturante
POROČILO Varuha človekovih 
pravic RS o izvajanju nalog 
državnega preventivnega 
mehanizma
PRAVNA država
Zakon o kazenskem postopku 
(ZKP) z novelo ZKP-J
SLOVENSKI vremenski pregovori 
in reki
VREDNOTE za prihodnost
ZAGORC, S.: Poslanski mandat in 
nezdružljivost poslanske funkcĳe
ZAGOVORNIK - glas otroka

5 OKOLJE. MATEMATIKA. 
ASTRONOMĲA. FIZIKA. KEMĲA. 
BIOLOGĲA.
Rastlinski genski viri v sliki: 
fotografska razstava ob 19. 
konferenci EUCARPIA - sekcĳe za 
genske vire
WEBSTER, R.: Kako uporabljamo 
nihalo in bajalico
ŽIŽEK, A.: Kompleksni sistemi.

6 MEDICINA. TEHNIKA. 
KMETĲSTVO. VODENJE. 
INDUSTRĲA. OBRT.
ACETI, E.: Ali otroka prinese 
štorklja?
BROFMAN, M.: Kako se znebimo 
očal
LINDBERG, M.: Orgazmična dieta
NOVAK, L.: Ljubezen skozi želodec
OGOREVC, M.: Iskanja
OLJKA: živilo, zdravilo, lepotilo
PARTL, N.: Koroška pohača
PREŽIVETJE bolnikov z rakom, 
zbolelih v letih 1991–2005 v 
Slovenĳi
ZUPANIČ Slavec, Z.: Tuberkuloza: 
kuga 19. in 20. stoletja na Slovenskem
7 UMETNOST. ARHITEKTURA. 
FOTOGRAFĲA. GLASBA. ŠPORT.
ANČNIK, T.: Tai chi chuan : izziv 
notranje igre
BLATNIK, A.: Digitalna filmska 
revolucĳa
DUGO, F.: Allegorie
OKNO v svet
POJMOVNIK slovenske umetnosti 
po letu 1945

81 JEZIKOSLOVJE VR
ŽIROVNIK Bocelli, M.: Angleščina 
in nemščina v pisarniškem 
poslovanju
82 KNJIŽEVNOST
JAVORNIK, M.: Razdalje
82-1 POEZĲA.
FERRARI, V.: Pot, ki si ti
KOVIČ, K.: Vse poti so
KRESLIN, V.: Pojezĳe
ROD Lepe Vide
VEGRI, S.: Naročje kamenčkov
82–3 ROMANI. KRATKA PROZA.
BENEDIKT, B. D.: Inkvizitor
BOŠNJAK Logar, V.: Potovanja 
--- : trilogĳa. Knj. 2, V znamenju 
skrivnosti ---
CAVINA, C.: V deželi Penavrit
CHRÉTIEN de T.: Vitez z levom ali 
Roman o Yvainu
ERJAVEC, F.: Hudo brezno ali 
Gozdarjev rejenec
GREEN, R.: Zgodbice iz zibelke
JAKOVAC, R.: Obroči

KUREISHI, H.: Nekaj ti moram 
povedati
LUSTBADER, E.: Bournova 
zapuščina
MENCINGER, J.: Človek toliko 
velja, kar plača
MONTEFIORE, S.: Sašenka
RAND, A.: Izvir
RITTER, Savina A.: Zamenjam 
razsvetljenje za hiter vibrator
ZGODBE iz Portugalske

82–4 ... 9 ESEJI. HUMOR. SPOMINI. 
DNEVNIKI. POTOPISI.
JERAJ, M.: Midva
KOŠIR, M.: Objemi srca
LOUIS, C.: Monika Hauser - 
začenjam vedno znova
MA, J.: Rdeči prah
NAŠ klub domišljĳe: beg iz zapora 
v knjižnico
ROŽANC, M.: Maša dvajsetega 
stoletja

82C–P–M MLADINSKO 
LEPOSLOVJE.
ABEDI, I.: Jaz že ne
ABEDI, I.: Spalček pričara sladke 
sanje
ALCOTT, L. M.: Li�le women
BATES, H. E.: The darling buds of 
May
BAUER, J.: Detektivske prigode 
Fokusa in Kolumne.
BEATTY, K.: Theseus and the 
Minotaur
CIENCIN, S.: Jurassic park III
COLFER, E.: Artemis Fowl. Časovni 
paradoks
DOOLEY, J.: Chicken Licken
ESCOTT, J.: The ghost of Genny 
Castle
GRAY, E.: The ugly duckling
HANUŠ, B.: O Jakobu in muci Mici. 
Rojstni dan
KLOPČIČ, A.: Nosorog Jani je hotel 
leteti
KLOPČIČ, A.: Poredni veveriček 
Danček
KORMAN, J.: Babe. Pig in the city
KOZINC, D.: Metla, metlica je vse 
pometla

KRIŠČAK, N.: Marko in note
MEAD, R.: Ledeni ugriz
MONTGOMERY, L. M.: Anne of 
Green Gables
NOVAK, M. M.: Sveti Miklavž
PAVČEK, T.: Ana in Bučko : 
abecerimarĳa
PURVIS, N.: Johnny English
RABLEY, S.: The pearl girl
SCHLÜTER, A.: Močan udarec
SHIELDS, G.: Ko se zmrači
SHIPTON, V.: Grey Owl
SMITH, B.: The Blue cat club
WILLIAMS, S.: Becoming Jane

9 DOMOZNANSTVO. 
GEOGRAFĲA. ZGODOVINA. 
BIOGRAFĲE.
ARHIVSKI depoji v Slovenĳi
LENARČIČ, M.: Alpe : kot jih vidĳo 
ptice
MONTEFIORE, S.: Mladi Stalin
ROJC, T.: Pogovori z Alojzom Rebulo
ŠTUHEC, M.: Besede, ravnanja in 
stvari: plemstvo na Kranjskem v prvi 
polovici 18.stoletja
VLADIMIR Makovec: ob 100-letnici 
rojstva
ŽVANUT, M.: Plemiške zgodbe: 
kranjsko plemstvo v šestnajstem in 
sedemnajstem stoletju

Najbolj iskane ali izposojene v 
decembru 09
1. Woodiwiss, K. E.: Shanna
2. Petiška, E.: Stare grške bajke
3. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubezni
4. Sophocles: Antigona
5. Woodiwiss, K. E.: Pepel v vetru
6. Natek, K.: Države sveta
7. McCarthy, M.: Ko se boš prebudila 
---
8. Kluun: Pride ženska k zdravniku 
--- 
9. Dahl, R.: Matilda
10. Woodiwiss, K. E.: Zimska vrtnica

Novosti prejšnjih mesecev lahko prebirate 
na naših straneh
na svetovnem spletu: www.ckv.si

Novosti v Cankarjevi knjižnici v decembru 2009

Revĳe na 
svetovnem 
spletu

Vsako leto v knjižnici z od-
pisovanjem in naročanjem 
publikacĳ obnovljamo spisek 
naslovov serĳskih publikacĳ ( 
več kot 170), ki so na voljo v 
prostem dostopu v naši čital-
nici. Tokrat smo spisku dodali 
tudi njihove  naslove na sveto-
vnem spletu. 

Redki so tisti, ki uživajo v 
časovno daljšem branju teko-
čega in morda tudi zahtevne-
ga  besedila neposredno z ra-
čunalniškega ekrana. Toda v 
tem informacĳsko nasičenem 
okolju in v časovnih zagatah, 
v katerih se velikokrat znajde-
mo,  je skoraj nuja, da si po-
magamo s »hitrim branjem« 
ali z »branjem po diagonali«, 
s katerim si pomagamo do za-
želenih ciljev. Zato smo spisku 
publikacĳ dodali njim pripa-
dajoče  naslove na svetovnem 

spletu. Cankarjeva knjižnica 
ima kot naročnik papirnate 
izdaje publikacĳ možnost do 
pridobitve  neposrednega (on-
line) dostopa prek svetovnega 
spleta do nekaterih vsebin teh 
publikacĳ (iskanje po papirna-
tih izdajah, arhivu, shranjeva-
nje na lokalni disk posamez-
nih letnikov ali številk v obliki 
PDF itn. …). Na tak način 
lahko spoznamo publikacĳo, 

še preden jo vzamemo v roke. 
Prebiranje papirnatih strani 
je namreč še vedno za večino 
»zakon«.  

Celoten obogaten spisek se-
rĳskih publikacĳ in  druge in-
formacĳe o delovanju čitalnice 
lahko pridobite na naših stra-
neh svetovnega spleta: h�p://
www.ckv.si/vsebina.php?vi-
d=20080825151511900

Niko Nikolčič

ABC zdravja h�p://www.abczdravja.si/
Ambient h�p://www.revĳaambient.si/

Amfiteater h�p://www.agr	.uni-lj.si/amfiteater/
AMPAK h�p://www.ampak.si/

ANTENA h�p://www.antena.si/
Anthropos h�p://www.anthropos.si/
Apokalipsa h�p://www.kud-apokalipsa.si/datoteke/revĳa_apokalipsa.htm

Spisek revĳ po abecedi (začetek) v naši čitalnici:

Slovo Andreja 
Smoleta od veselih ur
V okviru kulturnega praznika Cankarjeva 
knjižnica in Zavod Ivana Cankarja vabita na 
ogled monodrame z naslovom Slovo Andreja 
Smoleta od veselih ur. Avtor besedila je Mat-
jaž Kmecl. V monodrami bo nastopil Anatol 
Štern v sredo, 3. februarja 2010, ob 18. uri v 
mali dvorani Cankarjevega doma
Vabljeni!

Vse poti so
V četrtek, 18. februarja 2010, ob 9. uri prirejamo našo peto KNJIŽNO ČAJANKO v 
tej sezoni. Njen naslov je VSE POTI SO. Ob prĳetnem druženju, čaju in pecivu vas 

bomo seznanili z odličnimi knjižnimi novostmi za otroke, mladino in odrasle. 
Dobimo se na mladinskem oddelku Cankarjeve knjižnice.

Lahko ste, naredite ali 
imate vse, kar želite!
Ponovno se bomo srečali s temami iz knjig 
Esther in Jerryja Hicksa. Vabljeni na pred-
stavitev in predavanje DENAR IN ZAKON 
PRIVLAČNOSTI. Predstavljala in predava-
la bo Slava Čeak, voditeljica Društva ENO, 
Centra za radost življenja iz Ljubljane. V če-
trtek, 4. februarja 2010, ob 18. uri v čitalnici 
Cankarjeve knjižnice Vrhnika 
Vabljeni, predavanje je brezplačno!
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Zbrane so nagovorili župan 
Občine dr. Marjan Rihar, pred-
stavnik Olimpĳskega komiteja 

Slovenĳe Marjan Leon Možina 
in direktor Zavoda Ivana Can-
karja Boštjan Koprivec. 

Župan je z veseljem ugoto-
vil, da prav športniki in njihovi 
uspehi najbolje promovirajo 

Vrhniko širom sveta, za kar jim 
pripadajo iskrene čestitke. 

V imenu OKS in Zveze šport-
nih zvez pa je Marjan Leon Mo-
žina še posebej poudaril:

„Priznanja so za vse šport-
nike pomembna, saj se na ta 
način športnikom, trenerjem in 
športnim delavcem simbolično 
zahvalimo za ves vloženi trud. 
Športni dosežki naših športni-
kov so izjemni. Šport se razvĳa 
tako krajevno kot tudi panož-
no in tudi to je odraz številnih 
prostovoljnih ur, ki jih športni 
delavci vložimo. 

Priznanja, ki jih podeljujejo 
zveze in občine, so pomembna, 
saj tako nagradimo športnike v 
njihovem kraju. Tako je tudi le-
tos na Vrhniki, ko Športna zve-
za skupaj z občino in Zavodom 
Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem podeljuje pri-
znanja posameznikom, ekipam 
in društvom za uspehe doseže-
ne v preteklem letu.

Tudi OKS bo letos pode-
lil priznanja športnikom in 
trenerjem. Za dosežke v letu 
2009 bo podeljenih preko 220 
priznanj športnikom in preko 
30 priznanj trenerjem. Naj na 
koncu čestitam vsem, ki bodo 
prejeli priznanja in jim zaželim 
športnih uspehov in zagnano-
sti tudi naprej.“

Direktor ZIC Boštjan Kopri-
vec je dodal:

„Številne prĳave na razpis 
za podelitev priznanj za šport-
ne dosežke v letu 2009, številni 
dobitniki priznanj ter polna 
dvorana dokazuje, da šport v 
Občini Vrhnika še kako živi.

Zato si tako šport kot vsi 
vi, zaradi katerih smo se tu-
kaj zbrali, vsaj enkrat na leto 
zaslužite, da se vam pokloni-
mo. Da se poklonimo Vašemu 
zgledu. Vsi, ki boste danes do-
bili priznanja, ste zgled vsem 
nam, predvsem pa ste lahko 
zgled mladim v svoji okolici. 
Ste zgled vztrajnosti, zgled 

Športnik Vrhnike

Dobitnika Helena Gutnik in Jaka Južnič
Športna Vrhnika je v petek dobila športnika Vrhnike za leto 2009;  to sta postala svetovna prvaka in evropska 
vice prvaka plesalca v rokenrolu Helena Gutnik in Jaka Južnič. Na prireditvi, ki je bila v polni dvorani Can-
karjevega doma na Vrhniki, sta od župana dr. Marjana Riharja prejela zlato značko občine. Ob tej priložnosti 
so bila podeljena številna priznanja in pohvale športnikom, trenerjem, športnim delavcem in tudi vzglednim 
društvom. 

Dobitniki pohval za  obetavne športnike

Športniki z bronastimi plaketami

Srebrne plakete v pravih rokah

Zlate plakete: Jaka Južnič, Helena Gutnik, Matej Šebenik in David 
Nagode

Športnika Vrhnike 2009 in dobitnika zlate značke občine sta po-
stala plesalca Helena Gutnik in Jaka Južnič

Starejša plesna skupina Žabice Break dance skupina Cele A�ack v elementu

Na prireditvi Športnik leta 2009 so podelili 
naslednja priznanja in pohvale:
Pohvale za obetavne športnike:
Gašper Teršar (karate), Andraž Peklenk (karate), Sabina Burjak 
(karate), Kristjan Buh (karate), Benjamin Husakovič (karate), Va-
lentin Kohek Tancar (vidni rezultati v karateju), Filip Todorovič 
(smučanje), Hadalin Štefan (smučanje), Aljaž Kužnik (smučanje), 
Matic Kaiser (namizni tenis), Rok Semič (namizni tenis), Tina Jese-
novec (atletika), Domen Vrhovec (atletika), Lea Železnik (atletika), 
Andraž Južnič (ples – rokenrol), ekipa Gimnastika – deklice: Žana 
Erznožnik, Metka Močilar,Meta Mramor in Ajda Ratkovič, ekipa 
gimnastika – mladinke: Neža Grum, Katja Grum, Špela Jilek in 
Klavdĳa Makuc

Bronaste plakete so prejeli:
Anže Merlak – atletika (skok v višino, dvoranski in zunanji DP, 
prvenstvo za OŠ – 1. mesto ) 
Jaka Fefer – atletika (skok v višino, dvoranski in zunanji DP, ekipno 
na DP –  1.  mesto) 
Martina Jal – atletika (skok v daljino in višino – dvoransko DP v 
obojem in državni rekord v skoku v višino, Dp za posameznike v 
daljini – državni rekord)
Mojca Rus – streljanje z zračno puško – invalidi,  državna prvakinja 
v streljanju s serĳsko zračno puško
Neža Lupšina – namizni tennis, šolska državna prvakinja v kate-
gorĳi deklic 6. do 9. razreda
Domen Mavsar – lokostrelstvo (državni dvoranski prvak na 18 m 
in DP v arrowhead)
Rok Grahovar – lokostrelstvo (dvoranski državni prvak na 18 m )
Ana Kostanjevec – lokostrelstvo (državna prvakinja v dvorani na 
18 m, državna prvakinja arrowhead, državna prvakinja fita, 900 
krogov, in državna prvakinja 3D)
Miha Kostanjevec – lokostrelstvo (državni prvak fita, 900 krogov, 
in državni prvak 3D)
Andrej Velkavrh – avtomobilizem (podprvak v divizĳi 1 in prvak 
v yugo pokalu)
Marko Štirn – avtomobilizem (podprvak v divizĳi 1 in prvak v 
yugo pokalu)
Stanislav Caserman – karate (državni podprvak pri veteranih in 1. 
mesto na mednarodnem turnirju Ljubljana open)
Aleksandra Radovič – karate  (1. mesto, pokalna tekma, in 3. me-
sto, mednarodni turnir Slovenia open)
Samir Šarić – karate (1. mesto na pokalni tekmi)

Srebrne plakete 2009 so prejeli:
Tanja Gutnik in Grega  Petkovšek – plesni par  rokenrol (državna 
prvaka v rokenrolu in 12. na tekmi za svetovni pokal na Finskem)
Lovre Jesenovec – lokostrelstvo (državni prvak v dvorani na 18 m, 
državni prvak arrowhead, državni prvak fita, 900 krogov)
Klemen Pavačič – lokostrelstvo (državni prvak v arrowhead) 
Rado Kržič – lokostrelstvo (državni prvak 3D, državni prvak v 
dvorani na 18 m, državni prvak fita, 900 krogov, flight in cloud)
Nina Vavtar – lokostrelstvo (svetovno prvenstvo 3D, 5. mesto, Ev-
ropsko prvenstvo arrowhead, 14. mesto, državna prvakinja v dvo-
rani in državna prvakinja v arrowhead)
Jan Rĳavec – lokostrelstvo (2 x  1. mesto na tekmah za evropski 
lokostrelski mladinski pokal, državni prvak v fita, 900 krogov)
Aljaž Mavsar – lokostrelstvo (državni prvak v arrowhead in dr-
žavni prvak v 3D)
Roman Kostanjevec – lokostrelstvo (državni prvak v 3D)
Aleš Prek – avtomobilizem (skupno 6. mesto v točkovanju za sve-
tovno prvenstvo v gorskohitrostnem avtomobilizmu, 1. mesto v 
seštevku državnega prvenstva v gorskohitrostnem avtomobiliz-
mu, 1. mesto v seštevku pokalnega prvenstva v gorskohitrostnem 
avtomobilizmu )

Posebna priznanja za športne delavce:
Avto Moto Klub Atom – posebno priznanje društva  za naslov dr-
žavnega prvaka v točkovanju gorskohitrostnem avtomobilizmu
Franci Drašler – posebno priznanje za športne delavce, ki so pripo-
mogli k razvoju športa na Vrhniki (za dolgoletno delo z mladimi 
na področju namiznega tenisa)
Miha Prek – posebno priznanje za športne športnike, ki so pripo-
mogli k razvoju športa na Vrhniki (za dobre dosežke v avtomobi-
lizmu)
Luka Drašler – Posebno priznanje za športne delavce, ki so pripo-
mogli k razvoju športa na Vrhniki (za uspešno trenersko delo na 
področju atletike pri skoku v daljino)
Mirko Malneršič – posebno priznanje za športne delavce, ki so pri-
pomogli k razvoju športa na Vrhniki (za dolgoletno pomoč in delo 
v Planinskem društvu vrhnika)
Jernej Fefer – posebno priznanje za športne delavce, ki so pripo-
mogli k razvoju športa na Vrhniki (za 18 let delovanja na področju 
atletike)

Zlate plakete pa:
David Nagode – kick boks (3. mesto na svetovnem prvenstu, 1. 
mesto na tekmi za svetovni pokal, državni prvak v kick boksu)
Matej Šebenik – šah – mednarodni šahovski mojster (je na pragu 
velemojstra, leta 2009 je osvojil dva šahovska bala, prav tako je 
večkrat nastopil za slovensko reprezentanco, na 17. Evropskem 
ekipnem šahovskem prvenstvu je osvojil zlato medaljo za najboljši 
rezultat na svoji deski, prav tako je zmagal na odprtem velemoj-
strskem turnirju v San Sebastjaniu v konkureci 122 šahistov, med 
katerimi je bilo tudi trinajst velemojstrov)
Plesni par Helena Gutnik in Jaka Južnič (plesni par rokenrol) sta 
svetovna prvaka in evropska vice prvaka v ROKENROLU v kate-
gorĳi starejših mladincev leta 2009 (prav tako sta leta 2009 osvojila 
naslov vice prvakov na Evropskem prvenstvu v rokenrolu, pleše-
ta že devet let, trenirata najmanj 5-krat na teden, zaradi osvojenih 
naslovov sta kot edini slovenski par s takimi rezultati za vedno 
zapisana v »zlato knjigo« najuspešnejših slovenskih plesalcev)
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Posebna priznanja za športne delavce je podelil Marjan Leon Mo-
žina.

Gostje in ostali na slovesnosti Športnik Vrhnike 2009 

Mlajše Žabice pod stropom dvorane

prizadevanja, zgled odpove-
dovanja, zgled moči, zgled fair 
playa, zgled sodelovanja, zled 
delavnosti in zgled predanosti. 
Želim si, da bi vašemu zgledu 
sledili vsi mladi, ki ne znajo 
oplemenititi svojega časa, svo-
jega znanja in svojih talentov, 
kot to znate vi. Vrhnika je lah-
ko in je ponosna na vas.“

Nato so sledile podelitve šte-
vilnih pohval in priznanj. Tako 
so  obetavni in mladi športniki 
prejeli posebne pohvale, po-
sebna priznanja pa delavni in 
aktivni športni delavci. Sami 
športniki so za uspehe na ob-
činskem, državnem in sveto-
vnem nivoju prejeli bronaste, 
srebrne in zlate plakete. (Vsi 
dobitniki so  navedeni v pri-
logi.)

Čisto  na koncu pa je sledil 
najslavnejši trenutek, ko je 
napovedovalec Rok Tamše, 
športni komentator, razgla-
sil, da sta plesalca rokenrola 
Helena Gutnik in Jaka Južnič 
postala športnika leta 2009. Iz 
rok župana dr. Marjana Riharja 
sta prejela zlato značko Občine 
Vrhnika, od vseh prisotnih pa 
velik aplavz, kar je pomenilo, 
da sta si naziv resnično zaslu-
žila.

Med posameznimi podelit-
vami priznanj so s svojo energi-
jo, plesom in akrobacĳami po-
skrbele članice plesne skupine 
Žabice ter skupina break dance 
Cele �ack iz Celja. Nastopi so 
navdušili polno dvorano in 
ogreli mlajše in starejše obis-
kovalce.

Ob koncu naj samo še potr-
dimo in zapišemo misli, ki jih 
je izrekel Boštjan Koprivec v 
svojem nagovoru:

„Želim vam, da bi uživali v 
vsakem trenutku, ki ga pre-
živite v športu. Da bi ostali 
nasmejani, veseli in srečni v 
vsem, kar počnete. In seveda, 
da bi ostali zdravi ter brez po-
škodb.

Čestitam Vam, Vašim trener-
jem, staršem, starim staršem,  
drugim podpornikom za vaše 
uspehe in vaš zgled. Vsi skupaj 
ste danes tisti, ki si zaslužite 
najgloblji poklon in najglasnej-
ši aplavz.“

Simon Seljak

Pozdravljeni, prĳatelji smu-
čanja! Končno je zapadel tež-
ko pričakovani sneg, pobelil 
doline, smučarska središča pa 
obdaril z zajetno snežno ode-
jo. Ponovno vas vabimo, da se 
nam pridružite v naši alpski 
šoli smučanja, ki jo organi-
ziramo vsak konec tedna na 
enem izmed slovenskih smu-
čarskih središč. Lahko pa se 
v naše društvo vključite tudi 

kot aktivni član in s svojimi 
idejami in delom prispevate h 
krepitvi rekreativnega in tek-
movalnega alpskega smuča-
nja. Vabljeni ste tudi na naše 
kondicĳske priprave, ki po-
tekajo vsak četrtek v športni 
dvorani Partizan na Vrhniki 
od 17.00 do 18.30. 
Več informacĳ lahko dobite 
vsako sredo v prostorih Parti-
zana na Tržaški 9 na Vrhniki 

od 19. do 20. ure ali po tele-
fonu:
Damjan Rupnik 041 780 867 
– alpska šola/trener
Alojz Prek 041 754 435 – otro-
ški tekmovalni program/tre-
ner
Leon Marjan Možina 041 667 
452 – predsednik društva

Obljubili smo vam, da vas 
bomo redno obveščali tudi o 
dosežkih naših tekmovalcev 
na tekmah notranjsko-pri-
morske regĳe in državnih 
tekmah. Januarja nam je žal 
vreme tako  zelo zagodlo, da 
so odpadle vse načrtovane 
tekme. Pa nič zato, kajti naši 
nadobudni tekmovalci imajo 
zato več časa za svoje pripra-
ve in bodo tako še bolje pri-
pravljeni za dobre uvrstitve.  

Še enkrat vabljeni na smu-
čarske poljane s Smučarskim 
društvom Vrhnika!
Smučarski pozdrav!

SD VrhnikaUtrinek s smučarskih priprav v Avstrĳi

Alpska šola smučanja v Smučarskem društvu Vrhnika

Lani se je NK Vrhnika pri-
družilo veliko novih otrok in 
z velikim veseljem lahko za-
pišem, da se bo nogomet na 
Vrhniki še dolgo brcal.

Z g. Abdićem sva prevzela 
najmlajše člane, ki sva jih poi-
menovala kar ČEBELICE. Delo 
z njimi je bilo na začetku zelo 
zahtevno, saj vsa morala neka-
terim pojasniti, da na igrišču ne 
nabiramo štiriperesnih deteljic, 
temveč treniramo nogomet. Ko 

nama je uspelo njihove mis-
li usmeriti k treningu, je bilo 
delo z njimi odlično. Otroci so 
v velikem številu prihajali na 
treninge, s čimer sva bila s ko-
legom zelo zadovoljna. Več kot 
jih je bilo na treningu, lažje je 
bilo delo z njimi.

Fantje so spomladi pridno 
delali in priznati moram, da 
imamo kar nekaj dobrih igral-
cev, ki bodo v prihodnosti za-
gotovo opozorili nase. 

Udeležili smo se Božičnega 
turnirja v Lucĳi in osvojili od-
lično 3. mesto. Dosežek je še 
toliko večji, ker je bilo to njiho-

vo prvo tekmovanje nasploh. 
Poleg pokala za 3. mesto je naš 
vratar Nik Božnik prejel pokal 
za najboljšega vratarja na tur-
nirju.

Zahvalil bi se sponzorju g. 
Dejanu Gorzi in njegovemu 
podjetju GORDEJA GRADBE-
NIŠTVO, saj je našim malčkom 
kupil nove drese in nahrbtnike. 
HVALA!

Vse malčke, ki bi radi brcali 
in se pri tem zabavali, vas z ve-
seljem vabimo v naš klub, kjer 
bomo dobro poskrbeli za vaše 
nogometno znanje.

Jasmin Muratagić

Cicibani U-10
S pomočjo uprave NK Vrhni-

ka smo določili trenerje posa-
meznih selekcĳ. Tako sem letos 
dobil generacĳo, rojeno l. 1999. 
Fante sem z veseljem prevzel. 
Otroci so me po nekaj treningih 
zelo dobro sprejeli in se tudi 
sami prepričali, da nisem napa-
čen, niti preveč strog, vseeno pa 
imajo postavljena pravila, ki jih 
morajo upoštevati, če želĳo biti 
na mojih treningih.

V jesenskem delu prvenstva 
je ekipa tekmovala v B-skupini 
lige MNZ, kar je bil zanje tudi 
nov način tekmovanja. Na za-
četku lige nam je šlo bolj slabo, 
saj so se v igri kazale določene 
slabosti, zato smo morali na 
treningih delati še bolj trdo in 
predvsem z mislimi biti priso-
tni pri vajah, ki smo jih izvajali. 
Pohvaliti moram prav vse igral-
ce, saj so nato pridno delali in 
se tudi med seboj zelo močno 
povezali. Rezultat vsega je bila 
odlična igra v ligi, saj so fantje 
v zadnjem krogu s kar 6 : 0 pre-
magali takrat vodeče moštvo 
Olimpĳe, in to na njihovem te-
renu za Bežigradom.

Na koncu jesenskega dela 
prvenstva je ekipa NK Vrhnika 
U-10 uvrščena na 6. mesto z mi-
nimalnim zaostankom le 4 točke 
za vodečo ekipo.

S pomočjo naših dobrih star-
šev tudi letos nastopamo v 
Zimski ligi MNZ. S predstavo 
svojih fantov sem kar zadovo-
ljen, saj smo uvrščeni na odlično 
4. mesto. Udeležili smo se tudi 
Božičnega turnirja v Lucĳi in 
prav tako osvojili zelo dobro 4. 
mesto.

Z letošnjimi rezultati svoje 
ekipe sem zelo zadovoljen in 
mislim, da bodo s pravilnim 
odnosom in trdim delom na 
treningih lahko posegli še višje. 
Priznati pa moram, da me otroci 
vsak dan presenečajo na trenin-
gih, zato pustimo času čas.

Zahvalil bi se tudi upravi NK 
Vrhnika, saj so tudi oni, vsak na 
svoj način, pripomogli, da so 
imele vse naše selekcĳe dobre  
možnosti za delo in so bili nam, 

trenerjem, vedno dosegljivi za 
kakršne koli potrebe.

Na koncu bi zopet rad povabil 
vse mlade fante in dekleta letni-
kov 1999 in 2000, naj se nam pri-
družĳo, da bomo z vami še bolj-
ši in uspešnejši. Trenerji bomo 
poskrbeli za vaše nogometno 
znanje in zabavo ob vsem tem.

Prosil bi vse sponzorje in do-
natorje, ki boste prebrali članek, 
da nam pomagate prebroditi 
tekmovalno sezono. Za vse in-
formacĳe me lahko pokličete na 
telefonsko številko 040-378-778 
ali na e-naslov jasmin.muratagi-
c@kabelnet.net. 

Lep športni pozdrav z moje 
strani in vseh strokovnih delav-
cev NK VRHNIKA.

Trener mlajših selekcĳ
Jasmin Muratagić

Novice iz NK Vrhnika •Novice iz NK Vrhnika •Novice iz NK Vrhnika •Novice iz 

Mladi nadobudneži U-8

December je bil v šteilčnosti tekmovanj za 
našo sekcĳo bolj kot ne zatišje pred večjimi 
tekmovanji in turnirji  januarja in februarja. 
20. decembra smo se s šestimi igralci udele-
žili 3. Odprtega turnĳa za mednarodni pokal 
Alpe-Adria, ki je potekal v Tržiču v organiza-
cĳi NTK Križe. Tekmovanja se je udeležilo 132 
tekmovalcev  triindvajsetih  klubov (dvajsetih 
slovenskih, dveh italĳanskih in enega avstrĳ-
skega). Predvsem starejši so tokrat prikazali 
zelo dobro igro in posegli v sam vrh. Najbo-
lje se je izkazal Rok Semič, ki je med kadeti 
do  petnajst let najprej suvereno premagal vse 
nasprotnike v svoji predtekmovalni skupi-
ni. Nato je za uvrstitev med najboljših osem 
opravil tudi s Črtom Urbančičem Grmom iz 
NTK Preserje, na koncu pa po dolgi in napeti 
igri ter po vodstvu z 2 : 0 v setih klonil s 3 : 2 
proti odličnemu Admirju Muratoviču iz NTK 
Arrigoni Izola. Prav tako se je iz predtekmo-
valne skupine prebil tudi David Cirikovič, ki 
ga je iz nadaljnega tekmovanja izločil Emil 
Steiner iz NTK Križe. Solidno igro je prikazal 
tudi Matic Kaiser. V predtekmovalni skupini 
v kategorĳi mladincev do  devetnajst let je iz-
gubil proti Denisu Pintarju iz NTK Merkur, 
vendar nato dosegel dve zmagi proti Erjavcu 
iz NTS Edigs ter Italĳanu Giorghĳu iz namiz-
noteniškega kluba Kras iz Zgonika. Za uvrsti-
tev med štiri najboljše ga je nato premagal Ha-
ris Bapič iz NTK Križe. Preostalim trem našim 

predstavnikom (Nejc Nagelj do dvanajst let, 
Klemen Gutnik do petnajst let, Nina Pejič do 
devetnajst let) se ni uspelo uvrstiti v nadaljne 
tekmovanje.

Ponovno pozivamo vse, ki bi jih igranje na-
miznega tenisa zanimalo,  naj se nam pridruži-
jo. Vse informacĳe  glede treningov, vadbe ali 
rekreativnega igranja namiznega tenisa dobi-
te na naši spletni strani: www.ntenis.si 

Kot smo že omenili, nas predvsem febru-
arja čaka zelo pestro dogajanje za zelenimi 
mizami – tokrat spet tudi na Vrhniki!

V soboto, 6. februarja, bo v dvorani OŠ 
Antona Martina Slomška potekal 1. turnir za 
Notranjski pokal v tej sezoni. Tako kot je že 
postalo tradicionalno, se ga bodo udeležili ig-
ralci in igralke iz NTK Logatec, NTK Preserje, 
PPK Rakek ter NTS Vrhnika. Tekmovali bodo 
v kategorĳah 1. do 5. razred OŠ, 6. do 9. razred 
OŠ, dĳaki in dĳakinje enotno, najboljši pa se 
bodo pomerili v posebni skupini TOP 16.

V nedeljo, 7. februarja, bo v telovadnici OŠ 
Antona Martina Slomška potekal mednarod-
ni ekipni turnir za pokal Alpe-Adria v orga-
nizacĳi Namiznoteniške sekcĳe ŠD Vrhnika.  
Začetek bo ob 9.45, tekmovanje pa bo potekalo 
v kategorĳah do 12 do 15 in do 19 let za dekle-
ta in fante. Pričakujemo ekipe iz klubov širom 
Slovenĳe ter tudi Italĳe, Hrvaške, Avstrĳe ter 
Madžarske. Zagotovo bodo prikazane odlične 
igre namiznega tenisa. Vljudno vabljeni!!

Namizni tenis

V letu 2010 za zelenimi mizami!
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Z decembrom smo že kar 
pošteno zakorakali v novo 
vadbeno in tudi tekmovalno 
sezono, ki se je sicer začela 
že z začetkom šolskega leta. 
V tem času se nam je pridru-
žilo kar nekaj novih članov in 
članic pri akrobatiki, pa tudi 
pri ritmični gimnastiki. Naši 
akrobati in akrobatke že prid-
no vadĳo in pridobivajo znanje 
pod vodstvom Jureta, Mateja, 
Petra in Jureta. Za podmladek 
pri ritmični gimnastiki skrbi 
Urška. Dekleta, ki bodo v le-
tošnji sezoni tekmovala v pro-
gramu A1, se že pripravljajo 
na nove izzive, ki jih čakajo na 
treh prvenstvenih tekmah, od 
katerih bo prva že marca 2010, 
in državnem prvenstvu. Zav-
zeto trenirajo pod vodstvom 
Urše, Tine in Barbare. Z vese-
ljem smo pozdravili tudi novo 
trenersko moč v društvu. Naša 

dekleta podrobneje seznanja z 
baletom Alena in jih uči ba-
letnih prvih, ki še kako prav 
pridejo pri nastopih in tekmo-
vanjih.  

Vse doslej pridobljeno zna-
nje pa so prav vsi prikazali, 
kot je že navada, na novo-
letnem nastopu, ki je bil 22. 
decembra v športni dvorani 
OŠ Antona Martina Slomška. 
Akrobati so prikazali znanje 
na poligonih in v akrobatskih 
elementih, ritmičarke so prika-
zale nekaj svojih tekmovalnih 
sestavov, najstarejše pa tudi 
svojo baletno koreografijo. Po 
nastopu smo presenetili še z 
novoletnim darilcem, ki so se 
ga vsi razveselili.

Polni zanosa smo vstopili v 
novo leto in se že vnaprej vese-
limo izzivov, ki nas čakajo. 

Gimnastično društvo 
Vrhnika

Božični turnir kimon 2009
V nedeljo, 20. 12. 2009, so za veselje v klubu poskrbeli mlajši 

člani Karate kluba Vrhnika, ki so se udeležili Božičnega tur-
nirja Kimon 2009. Turnirja se je udeležilo kar  dvanajst članov 
našega kluba, med njimi štirje, ki so šele  letos začeli s treningi 
karateja. Naši najmlajši so nas tudi tokrat razveselili z odlični-
mi rezultati v katah, borbah (kumite) in tehniki (kihon): 
•Brina Arsič (tehnika kihon) – 3. mesto;
•Benjamin Husakovič (kata) – 3. mesto;
•Valentin Kohek Tancar (kata) – 3. mesto;
•Tilen Oblak (kihon) – 3. mesto;
•Gašper Teršar (kata) – 2. mesto;
•Teodor Teo Urbančič (kumite – borbe) – 1. mesto;
•Andraž Peklenk (kata) – 1. mesto.

Našim najmlajšim čestitamo za odlične rezultate ob zaključ-
ku leta in jim v letu 2010 želimo še veliko športnih uspehov.

 Džemal Mustafič, Mojster karateja 5. dan 

Prvi nastop uspešen, naproti 
novim izzivom

Tako se začne …            
… s podporo staršev ... se nadaljuje … ra-
zvĳa srčno kulturo … pridobiva znanje … 
nenazadnje pa igra, zabava in uživa kot 
pravi športnik!

KDAJ?    Aktivnosti bodo potekale v ob-
dobju šolskih zimskih počitnic, in sicer od 
Ponedeljka, 15. 2.  do  petka 20. 2. 2010. 
Varstvo in aktivnosti organizirane vsak 
dan od 6.30 do 16.30. Otroke pripeljejo 
starši, starejši otroci lahko pridejo sami.
KJE? V športni dvorani OŠ Antona Mar-
tina Slomška na Vrhniki.
KDO? Zimskih počitnic se lahko udeležĳo 
vsi otroci od 6. do 14. leta starosti. 
Udeleženci bodo razporejeni v tri star-
ostne skupine. 
KADER  in ZDRAVSTVENO 
VARSTVO?
Za dejavnosti v okviru počitnic bodo skr-
beli licencirani trenerji in pedagogi, za 
zdravstveno varstvo pa medicinsko us-
posobljena oseba.
Starši, ne pozabite na potrjeno zdravstveno 
izkaznico!
OPREMA?
Za vse rekvizite poskrbi organizator, otroci 
s seboj prinesejo le osebne stvari (družabne 
igre, igračo, itn. ...) in športno opremo 
(predlagamo: športne copate, trenirko, te-
lovadne hlačke, dve majici, dvoje nogavice 
in brisačo). Prav tako priporočamo, da im-
ajo otroci s seboj malico, zgodnejši morda 
celo zajtrk, saj bo do kosila (ob 12. uri), 
dolga in predvsem lačna doba. 
KAJ BOMO POČELI?
Počitnice predvidevajo aktivno preživljanje 
prostega časa prek raznih športno-rekrea-
tivnih in družabnih vsebin. Otroci bodo 
lahko obiskovali nogometno šolo in 
začetni tečaj florballa, se preizkusili v 
badmintonu, košarki, spoznavali namizni 

tenis in še mnogo drugih športov. 
Poudarek počitnic je na nogometni šoli, 
v kateri se bomo učili  temeljnih prvin 
nogometa in se zabavali skozi igro 
najštevilčnejšega športa na svetu. Ker se 
zavedamo, da ne želĳo biti vsi nogometaši, 
smo pripravili aktivnosti tudi za vse druge. 
Zanje bo na voljo paleta drugih športnih 
aktivnosti: od začetnega tečaja florballa pa 
vse do spoznavanja  košarke, namiznega 
tenisa, badmintona, pa tudi iger brez meja 
ne bo manjkalo. Program bodo dopolnjev-
ale likovne in kulturne delavnice. 
Kakšen bo torej naš dan?  Zbrali se bomo 
vsako jutro v prostorih OŠ Antona Mar-
tina Slomška na Vrhniki, kjer bo potekalo 
družabno varstvo do 8.30 (delavnice, 
risanke, filmi, družabne igre, animacĳa, 
itn. …), ki se bodo nadaljevale v dopol-
danske športne aktivnosti. 
Dopoldanske aktivnosti se bodo končale 
ob 12. uri s kosilom. Nato si bomo v sklopu 
počitka pretegnili noge na sprehodu po 
okolici (v primeru slabega vremena – pri-
lagojen program v dvorani).
V popoldanskem času so predvidena raz-
lična tekmovanja v igrah z žogo (npr. med 
dvema ognjema) ter igranje namiznega 
tenisa, nogometaši pa bodo na svoj račun 
prišli prek nemotene, a vodene igre.
PRĲAVNINA in PRĲAVE?
Cena za pet dni znaša 75,00  evrov, 
posamezni dan pa 18,00 evrov .
(Redni ceni programov sta 100 evrov oz. 
25 evrov, razliko poravnata Občina Vrh-
nika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika). 
Za kombinacĳe različnih dni in popuste za 
drugega ali tretjega otroka nas, prosimo, 
pokličite. 

Poleg samih dejavnosti in organizacĳe je 
v ceni zajeto kosilo, animacĳa, rekviziti in 
promocĳsko  članstvo v društvu zavoda 
SENT, ki med drugimi akcĳami prinaša še 
športno kartico ugodnosti (cenejše vstop-
nice, popuste v trgovinah, itn. …). Seznam 
ponudnikov ugodnosti se bo mesečno 
povečeval in bogatil, o čemer boste sproti 
obveščeni. 
Seveda se bomo za vse udeležence potrud-
ili zagotoviti tudi kakšen priboljšek. 
Rok za oddajo prĳav je petek, 12. 2. 2010. 
Prĳave sprejemamo do popolnitve pros-
tih mest (največ 50 udeležencev na dan).
Prĳave lahko posredujete preko e-pošte 
na naslov: sent.zavod@gmail.com  ali 
sport@zavod-cankar.si (oba naslova 
služita tudi za vse informacĳe) ali pa jih 
osebno oddate na naslovu: Zavod Ivana 
Cankarja (ZIC) za kulturo, šport in tu-
rizem Vrhnika, Tržaška cesta 9, 1360 
Vrhnika, in sicer vsak delovnik (do roka 
oddaje) od 9. do 14. ure.
Plačati je mogoče v dveh obrokih, in sicer 
prvi obrok do konca januarja, drugega pa 
do začetka počitnic oziroma do roka pri-
jave (12. 2. 2010). 
Račun za nakazilo je TRR Zavoda SENT: 
SI56 0202 7025 8334 286 s sklicem: datum 
plačila (npr.: 00 01-02-2010).
Za dodatna vprašanja, pojasnila in infor-
macĳe smo na voljo na mobi: 041 686 415.

ORGANIZATORJA POČITNIC:
SENT, Zavod za razvoj športa in srčne kul-
ture, Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika.

PRĲAVNICO LAHKO DOBITE NA SPLETNI STRANI ZAVODA IVANA CANKARJA ZA KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM 
VRHNIKA: www.zavod-cankar.si 

Letos, že šesto leto zapo-
red, organiziramo aktivne 
počitnice na snegu, ki  bodo 
še boljše kot doslej. Pripra-
vili smo pester program, ki 
vključuje kakovostno šolo 
smučanja in deskanja, dru-
ženje, zabavo, igre na sne-

gu, videoanimacĳo, kino, 
drsanje, nočno smuko …ter  
mnogo drugih prsenečenj.

Smo mlado društvo, z dol-
goletnimi izkušnjami na po-
dročju dela s šolskimi otroki. 
Naše delo je usmerjeno pred-
vsem v vzgojo otrok, ki sko-

zi igro, delo v skupinah ter 
lastno iniciativo spoznavajo 
pomen športa v  življenju. 

Vabimo Vas, da si,  če smo 
Vas prepričali o našem delu, 
ogledate našo spletno stran 
www.pancrinsnorkl.20m.
com ali pa nas za vse podro-
bne informacĳe polličete: 
• Klemen Stojanovič 
 (041 382 525)
• Sebastjan Mihajlovič 
 (041 818 760)
• Sebastian Jeršinovec 
 (041 332 326) 

Cenovno smo najugod-
nejši, ker želimo omogočiti 
počitnice čim večji množici 
otrok. Lani jih je z nami smu-
čalo  več kot 60. 

Prĳavnico dobite na naši 

spletni strani ali pa nas pokli-
čite in z veseljem Vam bomo 
svetovali, kako lahko vaši 
otroci postanejo AKTIVNI 
med zimskimi počitnicami.

Športni pozdrav,
Vaš PANC'R IN 

ŠNORK'L 

AKTIVNE POČITNICE NA SNEGU S ŠD PANC'R IN ŠNORK'L
Kranjska Gora, 14. 2.–18. 2. 2010
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Naša trma je bila poplača-
na, vreme se je uneslo, oblaki 
so grozili, a večje škode niso 
naredili, le luno so nam skri-
li.

Vse to ni motilo 136 pohod-
nikov, ki so od Štirne, kjer 
se nas je zbralo 106, in prek 
Blatnega Dola, Stare Vrhnike 
in Zaplane, da se ne bi po-
dali vrhu Planine naproti. 
Po pozdravnem govoru in 
željah za vse naj naj v letu 
2010 predsednika društva 
Romana Novaka in po na-
potkih načelnika Vodniškega 
odseka, Boštjana Ravnika, je 
sedem vodnikov varno po-

peljalo pohodnike prek Stor-
ževega griča, mimo Bukve 
do zavetišča na Planini.

 Na vrhu nas je presenetila 
megla, a kaj hitro smo poza-
bili nanjo ob izvrstnem to-
plem čaju našega oskrbnika 
Mirka in gospodarja Berta 
ter ob strežbi planink Hele-
ne in Irene. Ko nas je pogrel 
čaj, so nas na plesišče zvabili 
veseli toni »hišnega« tria, ki 
so ga sestavljali Jože, Janez in 
Francelj, marsikdo se je zavr-
tel in še dodatno ogrel za še 
en podvig, vzpon na stolp.

Rajanje je trajalo kar ne-
kaj časa, a klic doline je bil 

kar vabljiv in začeli smo za-
puščati kraj celoletnega obis-
kovanja, mu rekli srečno in 
že nas je zagrnila megla. Tik 
nad Storževim gričem nas je 

med oblaki pozdravila svoje-
glava luna in namignila nam 
je, naj postanemo pri Petih 
storžkih, ki nam od lani s 
svojimi dobrotami olajšajo 
pot v dolino.

Samo še slovo z najlepšimi 
željami za prihajajoče leto in 

obljubami, da se bomo  leta 
2010 še večkrat srečali na pla-
ninskih poteh naše prelepe 
okolice in širše domovine in 
kresničke so začele ugašati. 

A ne za dolgo, kajti naslednji 
nočni pohod, 17. decembra 
2010, bo prišel iznenada.

Na Vrhniki, december 2009

Besedilo dodal: Yeti   
Podobe ustvaril: 
Miran Klavora

S športnim društvom vučko 
smučajmo brezplačno!
Slišati je neverjetno, a vendarle je. Naj vam povemo, da smo za 
vse člane, ki se udeležujejo naših sobotnih izletov, pripravili 
noro akcĳo –  ob plačilu dveh smučarskih izletov vam tretje-
ga podarimo (plačaš dva, smučaš tri dni)!!!!!

Dragi ljubitelji belih strmin in tisti, ki si to še želite postati!

Vabimo vas, da se nam pridružite na naših enodnevnih in 
večdnevnih smučarskih izletih v okviru alpske šole, ki jo vodi 
Emilĳan Vučko. Naša alpska šola deluje predvsem na druže-
nju in zabavi, kar pomeni, da stalna prisotnost ni potrebna, 
saj se vsakemu posamezniku vedno znova posvetimo tako, da 
imamo na izletih začetnike, izpopolnjevalce in odlične smu-
čarje. Še posebno vabljeni tudi tisti, ki si želite postati najboljši 
v tekmovalnih vrstah, saj smo za vas pripravili poseben pro-
gram s trenerji z večletnimi izkušnjami in doseženimi odlični-
mi rezultati njihovih varovancev.

Letošnjo sezono smo začeli zelo uspešno, kajti izpeljali smo 
že zelo dobro obiskan božično-novoletni tečaj. Otroci so imeli 
možnost izbire med nastanitvenim in prevoznim tečajem na 
smučišču Cerkno. Tako kot že nekaj let doslej, pa smo za vaše 
otroke pripravili nastanitveni in prevozni tečaj med zimskimi 
počitnicami na Starem vrhu, ki je vsekakor zelo priljubljen, saj 
ste nam lani zaupali nekaj manj kot 200 otrok.

Z naše strani ste, kot že vsa leta doslej, vabljeni tudi odrasli, 
ki si želite izpopolniti vaše znanje.

Za vsa dodatna vprašanja smo vam na voljo po telefonu 040 
600 777 ali na elektronskem naslovu info@sdvucko.com . In-
formacĳe dobite tudi na naši spletni strani www.sdvucko.com 
Vsako sredo ob 20. uri v Hotelu Mantova pa lahko na vaša 
vprašanja odgovorimo tudi osebno.
Lep pozdrav!

Emil Vučko
ŠD Vučko

Ob spremstvu strokovno usposobljenih uči-
teljev smučanja bomo v soboto 20. 2. 2010 
smučali na smučišču STARI VRH nad Ško�o 
Loko.
Stroške prevoza in učiteljev smučanja krĳe 
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika. Udeleženci 
pa krĳejo samo stroške smučarske karte v 
višini 10,00 € (redna cena izleta je 35,60 €, 
razliko povrneta Občina Vrhnika in Zavod 
Ivana Cankarja).

PRĲAVA: Prĳave lahko posredujete preko e-
pošte na naslov: sport@zavod-cankar.si ali pa 
jih osebno oddate na naslovu: Zavod Ivana 
Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrh-
nika, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika, in sicer 
vsak delovnik med 9.00 in 12.00 ter med 13.00 
in 16.00, v petek med 13.00 in 15.00. Prĳave 
se zbirajo do petka 12. 2. 2010. Prĳave spre-

jemamo do popolnitve prostih mest (45 ude-
ležencev). 
Smučarsko karto je potrebno vplačati do 
srede 17. 2. 2010. Vplačila bo sprejemalo 
Smučarsko društvo Vrhnika v sredo 3., 10. 
in 17. 2. od 19.00 do 20.00 v prostorih Šport-
ne zveze Vrhnika, Tržaška cesta 9, 1360 Vrh-
nika.

Informacĳe o uri odhoda in prihoda ter o 
zbirnem mestu bodo objavljene na oglasni ta-
bli pri Turistično informacĳskem centru Vrh-
nika, Tržaška cesta 9, ter na internetni strani 
zavoda: www.zavod-cankar.si

Za morebitne informacĳe smo na voljo preko 
e-pošte: sport@zavod-cankar.si ali preko tele-
fona: 01/7506-635 (Daniel Cukjati).

Plešem …Plešeš? ...Bi, pa …Ne znam …Mi je nerodno …Nimam s kom …Nimam kje …. 
                                                                   
                                             

 !.........……….REŠITEV…………….!
Kje: na Vrhniki.
Kdaj: sobota in nedelja (zaenkrat).
Začetek: 13. in 14. februar 2010.
Kako: sami ali v dvoje, tudi troje …

SOLO SALSA – za vse, ki nimate plesnega partnerja.     
(salsa, merengue, samba, regeaton, bachata …)  
Sobota: 17.45 do 19.00

SALSA – ZAČETNI TEČAJ – v paru 
(salsa, merengue, bachata, cha cha cha, salsa in bachata rueda, bachatango …) 
Sobota: 19.15 do 21.00

DRUŽABNI PLESI – NADALJEVALNI  TEČAJ – v paru!  Že poteka! 
(disko foks, swing, twist, rokenrol, salsa, tango, samba, fokstrot, valček, ča ča ča, rumba, zouk ...)
Nedelja: 19.00 do 20.45

DRUŽABNI PLESI – ZAČETNI TEČAJ – v paru!  
(fokstrot, valček, merengue, ča ča ča, rumba, disko sving, salsa, disko foks, polka, bachata ...)
Nedelja: 19.45 do 21.15

Tečaji bodo trajali predvidoma tri mesece 1-krat na teden po uro in pol, razen solo salse, ki traja 
uro in 10 minut.
Tudi če ste sami, pokličite, poskusili vam bomo najti soplesalca/ko.
Če slučajno zamudite na prvo vajo, nič hudega, pridite na drugo.
Če ste že hodili na plesne tečaje in imate nekaj predznanja, se lahko priključite nadaljevalnemu 
tečaju.
Ob vsakem plačilu podarjamo bon v vrednosti 5 evrov za refleksno masažo stopal.
Urnike bo mogoče še prilagodili in spremeniti! V rezervi je tudi nekaj terminov med tednom!

Pokličite, vprašajte, povejte svoje želje!
Prĳave, rezervacĳe in informacĳe na številki: 031 306 866 po 14. uri                             
pri plesni učiteljici:  Andreji Šinkovec.

Brez lune na nočni pohod na Planino
Dnevi in večeri pred nočnim pohodom na Planino, 26. decembra 2009, niso obetali nič dobrega. Toda v društvu 
smo bili pripravljeni naš zadnji pohod izpeljati tako, kot smo ga načrtovali lani.

Uradni del z nagovorom predsednika društva, Romana Novaka in 
z napotki načelnika Vodniškega odseka, Boštjana Ravnika.

Črna noč nas je začela požirati

Spodaj podpisani /a _________________________________________________________ 

soglašam s prĳavo sina / hčere ___________________________, rojene-ga ______________,

stanujoče-ga ____________________________________, mobitel staršev ______________, 

e-mail naslov ______________________ na smučarski izlet na Stari Vrh nad Ško�o Loko, v 

soboto 20. 2. 2010.

Zaradi lažje razvrstitve po skupinah, prosimo, ocenite smučarsko znanje svojega otroka s 
tem, da obkrožite ustrezno številko od 1 do 5 (1 – slabo, 5 – odlično):

1 2 3 4 5

Dne: ___________________    Podpis: __________________

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika ter Smučarsko društvo Vrhnika 
vabita osnovnošolsko mladino na 

Smučarski izlet za samo 10,00 €
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Nekoč so bile razglednice pomemben del 
turistične ponudbe tudi pri nas. Fotografi-
je turističnih krajev in lepe slovenske po-
krajine so krasile izložbena okna, pa tudi 
albume mnogih zbirateljev te vredne kul-
turne dediščine. Poleg fotografij, ki so bile 
včasih domena le izbrancev, dandanes pa 
si lahko že vsak pripravi ne le svoj, pač pa 
tudi lep posnetek, so na razglednicah tudi 
risbe in slike pomembnih slikarjev, med 
katerimi je v začetku prejšnjega stoletja 
veliko slik ustvaril prav Maksim Gaspari. 
Včasih je bilo najpomembnejše poznavanje 
fotografske tehnike. Dandanes pa so izde-
lave fotografskih aparatov, klasičnih in di-
gitalnih, že toliko izpopolnjene, da dobre 
fotografije niso domena le profesionalnih 
fotografov. Na starih razglednicah so med 
najbolj zanimivimi motivi tudi posnetki z 
našega gorskega sveta. 

Zbiranje starih razglednic je še vedno pri-
jetna zabava mnogih zbirateljev. Za knjigo 
Pozdrav z vrhov so Manica Ravnihar ter 
Nejka in Miran Dolar zbrali in uredili 222 
starih razglednic, ki so v knjigi razvrščene 
po geografskem načelu: Julĳske Alpe (96), 
Karavanke (33), Kamniško-Savinjske Alpe 
(60) in predalpsko hribovje (33). V knjigi 
so prve, kot se spodobi, razglednice s fo-
tografijami Triglava, Aljaža in Aljaževega 

stolpa, Kredarice in njene okolice z nekda-
njimi planinskimi kočami: Triglavska koča 
na Kredarici, Koča Marĳe Terezĳe na Pla-
niki, Staničeva koča, Koča pri Triglavskih 
jezerih, Vodnikova koča na Velem polju, 
Aljažev dom v Vatih, Koča na Gozdu, Er-
javčeva koča in Tičarjev dom na Vršiču, 
Skalaški dom na Voglu, Koritniška koča, 
Koča pod Mangartom, Tillerjeva koča na 
Krnu, Zavetišče pod Špičko, Findenegova 
koča na Prestrelniku, koča pod Poliškim 
Špikom in Orožnova, najstarejša slovenska 
planinska koča. 

V Karavankah so: Prešernova koča na 
Stolu, Valvazorjeva koča pod Stolom in Ce-
lovška Koča na severni strani Stola, Koča 
na Zelenici, Vilfanova koča in Roblekov 
dom na Begunjščici, Kadilnikova in nova 
koča na Golici, Koča na Tromeji, Koča pod 
Kepo in Koča na Korošici. V Kamniško-
Savinjskih Alpah pa so: Češka koča na 
Spodnjih Ravneh, Koča na Dobrči, Koča 
v Kamniški Bistrici, Koča na Kamniškem 
sedlu, Frischafov dom pod Kokrškim se-
dlom, Piskernikovo zavetišče v Logarski 
dolini, Zoisova koča na Kokrškem sedlu, 
Koča pod Korošico, Kocbekova koča pod 
Ojstrico, prva turistična koča v Logarski 
dolini, Tillerjeva koča, Koča na Krvavcu, 
Korytzkega koča na Smrekovcu, Uletova 

in Tomaževa koča na Peci. Tudi v predalp-
skem hribovju so postavili več planinskih 
koč. Tu so objavljene razglednice: Koče 
na Pesku, na Klopnem in Kremžarjevem 
vrhu, Senjorjev dom, Ruška in Mariborska 
koča ter Vila Planika na Pohorju, Celjska 
koča, Koča na Menini planini, Mozirska 
koča, Koča na Boču, Planinska koča na Ur-
šlji gori, Koča na Lubniku, Krekova koča 
na Ratitovcu, Koča na Poreznu, Koča na 
Mrzlici, Planinska koča na Javorniku ter 
Dom na Mirni gori. 

Na slikah in fotografijah so, kot je bilo 
tedaj v navadi, ker še ni bilo barvne foto-
grafije, posnetki kolorirani (ročno pobar-
vani). Poleg omenjenih koč so na fotografi-
jah tudi številni vrhovi naših gora, izvirov, 
slapov, rek in jezer ter mnogo drugih lepih 
posnetkov naše gorske narave. Razgledni-
ce s podobami našega gorskega sveta so v 
začetku izdajala založbe, sprva le nemške, 
pozneje pa so se tega zanimivega dela lotili 
tudi domači profesionalni fotografi, v ok-
viru planinskih društev pa njihovi amater-
ski fotografi, kot so Alojzĳ Knafelc, Bogu-
mil Brinški in Rudolf Badjura, pri TD Dren 
pa Josip in Pavel Kunaver ter Ivan Tavčar, 
pri TK Skala so veliko razglednic pripravi-
li poleg najbolj plodnega Janka Ravnika še 
Janko Skerlep, Ivan Tavčar, Stane Tomin-

šek, Dana Kuralt, Franc Krašovec, Cveto 
Švigelj, Josip Kozak idr.  

Z nakupom te knjige bomo prispevali 
nekaj sredstev tudi za Slovenski planinski 
muzej v Mojstrani. 

Ciril Velkovrh

Planinski izlet v neznano
Zadnji izlet  lani nam je v soboto, 12. 12. 2009, postregel z mrz-
lim jutrom. Malo smo pogledovali v nebo, kajti bilo je oblačno 
in tudi nekaj malega padavin je bilo napovedanih. Prav zaradi 
take napovedi je bilo tudi nekaj manj udeležencev na izletu, 
kot je bilo prĳavljenih. Devetinštirideset udeležencev se nas 
je odpravilo proti Ljubljani. Cesta nas je vodila po stari cesti 
proti Gorenjski, mimo Mednega v Medvode, kjer smo zavili z 
glavne ceste proti našemu izhodišču,  vasi Topol.  Vas je znana 
kot izletniška točka Ljubljančanov, vendar ne pod imenom To-
pol, temveč pod imenom Katarina nad Ljubljano. Ko smo pri-
speli v vas, nas je avtobus odložil na velikem parkirišču, kjer 
je stala tudi informacĳska tabla. Na  njej so bile izrisane vse so-
sednje vzpetine. Otroci so si tablo z zanimanjem ogledali, kajti 
na avtobusu so na listke napisali naš cilj. Šlo je za igrico znanja 
z glavno nagrado veliko čokolado, ki si jo je vsak želel. Otroci 

niso vedeli, kam odhajamo, kajti na prĳavnici je pisalo, da je 
to izlet v neznano. S Katarine smo se po markirani poti od-
pravili proti ….. Pot je potekala večinoma po gozdu. Ko smo 
se vzpenjali, je bilo tudi vse več snega. Po dveh urah lahke 
hoje smo končno prišli do ravninice pod vrhom. Tam smo ob-
lekli kape in rokavice, saj nas je zaradi mraza in rahlega vetra 
precej zeblo. Vsak je pojedel svojo malico in po skupinah smo 
se odpravili na vrh. Tam smo v knjižice vtisnili žig, se  foto-
grafirali in odpravili po drugi poti v dolino. Na začetku je bila 
pot precej strma, pozneje pa nas je peljala po travnikih mimo 
radovednih konj in kozic proti Polhovemu Gradcu. Malo bolj 
zgodaj kot ponavadi smo prišli nazaj  na Vrhniko, kjer so otro-
ci skočili v objem staršev. Bil je lep izlet in upam, da se v lepem 
številu srečamo tudi na naslednjem izletu. Takrat bo izlet le 
za otroke. 

Lep pozdrav, Krokar
Aja, naš cilj je bila Grmada (898m).

S 115. letnikom Planinskega vestnika 
je osrednja slovenska planinska revĳa 
doživela večjo spremembo. Njen format 
se je povečal na velikost A-4. Čeprav so 
mnogi menili, da sprememba formata 
prinaša veliko težav, od navad do shra-
njevanja v že vnaprej pripravljene police, 
ima po drugi strani tudi veliko drugačnih 
prednosti. Predvsem bodo laže objavljeni 
daljši članki, po drugi strani pa bodo ob-
likovalci revĳe laže uvrščali med besedilo 
množico lepih fotografij, ki jih v naši re-
vĳi najdemo zelo veliko. Novost so tudi 
priloge v sredini revĳe v rubriki Z nami 
na pot, kjer bodo predstavljene slovenske 

in tuje pokrajine tistih gorskih skupin, 
od koder manjkajo opisi in informacĳe 
v slovenskem jeziku. Kratke opise tur z 
ustreznimi zemljevidi je mogoče tudi iz-
trgati iz revĳe zato, da jih popotniki lah-
ko odnesejo s seboj na pot. 

Ta številka se začenja s prispevkom Ur-
ške Bokal, ki  pripoveduje o tem, kaj se 
dogaja s človeškim telesom v mrazu, Kle-
men Volontar pa o novi lavinski sondi, 
ki jo uporabljamo pri iskanju zasutega. 
Martina Čufar se je pogovarjala z Ale-
šem Jensterletom, dolgoletnim trenerjem 
športnega plezanja. Urban Novak se je 
povzpel le na še�isočak v Himalaji, Jurĳ 
Hladnik pa je plezal v Patagonĳi, deželi 
vetra. Mojca Stritar je obiskala pe�isoča-
ke v Peruju, Marjan Bradeško pa je ostal 
kar doma na Kraškem robu v Slovenski 
Istri. Vladimir Habjan je obhodil Muzce, 
svet beloglavega jastreba, Miran Mihelič 
pa se spominja kontrabantov in brusačev, 
ki so tihotapili prek rezĳanskih hribov. 
Mimi Urbanc in Aloisia Gomez sta pri-
pravili zapis, kako je Josef Stussiner osva-
jal Triglav že leta 1869. Darko Lorenčič 
razmišlja o preobremenjenosti najbolj za-
nimivih planinskih poti, Dušan Klenov-
šek, Andreja Škvarč in Tanja Košar pa se 
sprašujejo, kako priti do območja Natura 
2000. Irena Mušič Habjan in Slavica Tov-
šak sta pripravili poročilo ob podelitvi 
najvišjih priznanj PZS v letu 2009, Urška 
Andrejc pa poročilo o turnokolesarskem 
taboru v Bavšici. 

Ciril Velkovrh

Krim (1107 m) je najvišji vrh v okolici Ljub-
ljanskega barja. Za svojega bi ga radi imeli 
Ižanci pa tudi prebivalci ob srednjem toku 
Ljubljanice vse do Vrhnike. Tudi Ljubljančani 
se radi ozirajo nanj, saj jim oblačna kapa na nje-
govem vrhu napoveduje slabo vreme. Na nje-
govem vrhu je postavljena geodetska točka I. 
reda, meteorološka postaja, telekomunikacĳski 
stolp, nekaj vojaških stavb ter planinska koča, 
ki jo je Slovenska vojska odstopila v uporabo 
Planinskemu društvu Podpeč - Preserje. 

Krim je zanimiva kraška gora, na kateri lah-
ko najdemo tudi podzemne jame s kapniki in 
jamskimi živalmi. Na površju pa živi več raz-
lične divjadi ter mnogo vrst ptičev. Da ne boste 

mislili, da tod ne boste našli mnogo različnega 
lepega cvetja. Prek gore, ki je bogata z drevesi 
listavcev in iglavcev, so speljane številne gozd-
ne poti za spravljanje lesa. Širše ceste pa vodĳo 
iz Rakitne v Iško vas ter z Iga na Golo, Kureš-
ček in naprej. 

Navdušeni planinci so speljali tudi številne 
planinske poti na ta barjanski Olimp. Člani Pla-
ninskega društva Krim so pripravili tudi lično 
zloženko, v kateri so poleg naštetega opisane 
vse, tudi pri Planinski zvezi Slovenĳe registri-
rane planinske poti: 
1351 Tomišelj–Strmec–Krim 
1352 Vrbljene–Strmec–Krim 
1353 Strahomer–Strmec–Krim 
1354 Strahomer–Kramarca–Krim 
1355 Iška–Gornji Ig–Krim 
974 Iški Vintgar–Dolenje Senožeti–Krim 

Na vzornem in preglednem priloženem zem-
ljevidu pogrešam le občinske meje, ki bi bile 
nujne vsaj zato, ker je Občina Ig s finančnim 
prispevkom omogočila izid te brošure. Ižanci 
kljub temu vabĳo na svoj »Triglav« vse ljubite-
lje neokrnjene narave ter jih vabĳo, naj brošuro 
naročĳo na naslovu: Planinsko društvo Krim, 
Boštjan Gačnik, Iška vas, 01 367 30 41, 041 638 
616, pdkrim@gmail.com. 

Če boste prišli v nevarnost, ko se boste ustav-
ljali na Igu, naj Vam z nasvetom pomagam z 
naslednjo  izvirno staro zgodbo: 
– Če pride Ljubljančan na Ig in ga obstopĳo štir-
je krepki ižanski fantje, se ve, kaj temu sledi. 
– Kako se Ljubljančan lahko reši? 
– Začne naj jih prepričevati, da imajo na Igu 
lepše krave kot v Bohinju! 

Ciril Velkovrh

PLANINSKA LITERATURA 
Planinski vestnik, 115. letnik, leto 2010, januar, številka 1. 

Iz ižanskih vasi na vrh Krima, 1107 m. Danĳel Cilenšek idr. 
Ig, Planinska skupina, 2007. 30 str. in zemljevid. 

Pozdrav z vrhov. Slovensko planinstvo na starih razglednicah. Zbrali in uredili Manica Ravnihar ter 
Nejka in Miran Dolar. Uvodna beseda Elizabeta Gradnik. Žirovnica, Medium, 2009. 165 str. 
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Avto Merlak d.o.o.
Drenov Grič 99; 1360 Vrhnika; gsm: 031/643 597; avto.merlak@gmail.com,
Prodaja vozil: 01/7553-807; Servis vozil: 01/7551-007

Delovni čas: vsak dan 
od 8.00 do 12.00, 14.00 do 18.00 

sobota: od 8.00 do 12.00.

d.o.o.
V R H N I K A
delovni čas: 
od ponedeljka do petka: od 8.00 do 18.00
sobota od 8.00 do 12.00
Opekarska 18, Vrhnika, PE Ljubljanska 31, Vrhnika

Telefon: 01/750-24-89, Telefaks: 01/750-24-90
Mobilni: 031/678/490

CENIK SAMOPLAČNIŠKIH STORITEV – 
DEŽURNA SLUŽBA
STORITEV      CENA(€)
NENUJEN KRATEK OBISK     7,50
NENUJEN PRVI PREGLED     25,00 
NENUJEN PONOVNI PREGLED    20,00
NENUJEN OBISK NA DOMU    55,00
MANJŠI POSEG      7,50 
SREDNJI POSEG      15,00
VELIK POSEG      25,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA     20,00
ZDRAVNIŠKI PREGLED ZARADI AKUTNEGA 
ALKOHOLNEGA OPOJA 
IN UKREPI DETOKSIKACĲE   55,00
ODSTRANITEV KLOPA (dnevni čas: 6.30 – 20.30)  7,50
ODSTRANITEV KLOPA (nočni čas: 20.30 –   6.30)  15,00
IZPIRANJE UŠESA (pri nadomestnem zdravniku)  15,00
ODVZEM KRVI IN URINA (odredba)   35,00
ZDRAVNIŠKO POTRDILO     10,00
MASKA ZA TERAPEVTSKO INHALACĲO 
(ob izdaji nove)        5,00
KNJIŽICA O CEPLJENJU (ob izdaji nove)   1,19

Cenik velja od 1. 1. 2009
ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA

direktor mag. Emil Židan, dipl. org. dela

NAŠ ČASOPIS, 
med  ve č  ko t  5 0 . 0 0 0  br a lc i ,  be r i t e  g a  .  .  .

Tržaška 3, Vrhnika, Tel.:01/7552-714
Nudimo vam 

sveže rezano cvetje 
in številna izbira lončnic



Razpored zobozdravnikov v zobnih 
ambulantah 

Datum Zobozdravnik Naslov ordinacĳe

29/01/2010 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

30/01/2010 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

05/02/2010 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

06/02/2010 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

12/02/2010 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

13/02/2010 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

19/02/2010 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

20/02/2010 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

26/02/2010 Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

27/02/2010 Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

05/03/2010 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

06/03/2010 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

12/03/2010 Matej Leskošek, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

13/03/2010 Matej Leskošek, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

19/03/2010 Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

20/03/2010 Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

26/03/2010 Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

27/03/2010 Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

02/04/2010 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

03/04/2010 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

09/04/2010 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

10/04/2010 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

16/04/2010 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

17/04/2010 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

23/04/2010 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

24/04/2010 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

30/04/2010 Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

01/05/2010 PRAZNIK

07/05/2010 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

08/05/2010 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

14/05/2010 mag. Miljenka Knezović, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

15/05/2010 mag. Miljenka Knezović, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

21/05/2010 Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

22/05/2010 Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika
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Orhideje gojimo na oken-
skih policah, hodnikih in v 
svetlih kotičkih. V povpre-
čnem stanovanju je najpre-
prosteje gojiti orhideje iz 
rodu Phalaenopsis, saj so 
križanci vrst iz tega rodu 
relativno neobčutljivi. Med 
preprostejše orhideje spa-
dajo še čeveljčki (Paphio-
pedilum) z marmoriranimi 
listi. Nekoliko zahtevnejši 
so cimbidĳi (Cymbidium), 
dendrobĳi (Dendrobium), 
katleje (Ca�leya), miltonĳe 
(Miltonia) in odontoglosumi 
(Odontoglossum). Med naj-
zahtevnejše in za večino sta-
novanj neprimerne so vande 
(Vanda), saj za rast in cvete-
nje zahtevajo veliko svetlobe 
in visoko zračno vlago.
Kako ravnati z orhidejo? 

Temperatura pri kate-
ri orhideje lepo uspevajo 
sovpadajo z našimi sobni-
mi razmerami. Seveda pa 
imajo različne zahteve gle-
de na vrsto, ki ji pripadajo. 
Glede lege je pomembno, 
da rastline zaščitimo pred 
pripekajočim poletnim 
soncem, pomembno pa je 

tudi zagotavljanje ustrezne 
zračne vlage. Zračno vlago 
zagotavljamo z rošenjem in 
gojenjem nad plitkimi po-
sodami v katerih je vedno 
voda, ki počasi izhlapeva. 
Pomaga tudi rosenje in vla-
ženje listov z vlažno krpo. 
Za razvoj listov in bujnejše 
cvetenje jim v rastnem obdo-
bju dodajamo plantella spe-
cialno gnojilo za orhideje, 
ki je primerno za gnojenje 
vseh vrst orhidej. Ustrezne 
vsebnosti hranil zagotavlja-
jo bujno cvetenje rastlin v 
živahnih barvah, spodbuja-
jo pravilen razvoj korenin 
ter izboljšujejo njihovo od-
pornost na stres. S priprav-
ljeno raztopino zalivamo ali 
škropimo orhideje enkrat 
na dva tedna od začetka po-
mladi do pozne jeseni. Pozi-
mi gnojimo enkrat mesečno. 
Tekoče gnojilo za orhideje je 
primerno za gnojenje vseh 
vrst orhidej. V času vegeta-
cĳe (spomlad, poletje, jesen) 
jim ustrezna temperatura 
med 15 do 30 ºC, pozimi je 
lahko temperatura tudi niž-
ja. Pri nekaterih vrstah raz-
voj cvetov spodbudimo, če 

jih postavimo v nekoliko 
hladnejši prostor. Ob zaliva-
nju pazimo, da korenine ne 
ostanejo predolgo v vodi, saj 
lahko pričnejo gniti. Ravno 
zato je večina orhidej sajena 
v dobro odcejen substrat, ki 
je sestavljen pretežno iz lub-
ja. Orhideje je treba zalivati 
dovolj pogosto, da se ne iz-
sušĳo, vendar ne preobilno, 
da ne bi v lončku zastajala 
voda. Za večji del leta bo 
zadostovalo, če jih zalĳemo 
enkrat do dvakrat na teden. 
Pozimi jih postavimo na 
svetlejše mesto in pazimo, 
da jih ne utopimo. Nobe-

na orhideja ne mara vode v 
podstavku, zato poskrbimo 
za pravilno zalivanje in od-
stranjevanje odvečne vode. 

Kdaj in v kakšno zemljo se 
presaja orhideje? 

Korenine rastejo v vse 
smeri in iščejo vlažen sub-
strat ter hranila. Korenin ne 
izrezujemo, dokler se ne po-
sušĳo, kadar pa nove začnejo 
segati čez lonček, je to znak, 
da bo potrebno rastlino 
kmalu presaditi v malenkost 

večji lonček. Ne presajamo 
jih prepogosto in vedno po-
skrbimo za ustrezen sub-
strat za orhideje, ki mora 
biti odceden. Priporočljivo 
je, da orhideje presadimo 
vsako drugo pomlad oz. ta-
krat, ko se substrat že moč-
no razgradi. Interventno jih 
presajamo tudi takrat, ko je 
rastlina v kritični situacĳi in 
ji »grozi« propad. Za presa-
ditev potrebujemo specialni 
substrat, ki je namenjen za 
gojenje orhidej in ga danes 
najdemo že v večini cvetli-
čarn in vrtnih centrov. Kore-
nine številnih vrst zahtevajo 

veliko zraka, občutljive so 
tudi na zastajanje vode, zato 
večino orhidej nikoli ne sa-
dimo v običajno zemljo za 
lončnice. Ker ima veliko or-
hidej zračne korenine, s ka-
terimi srkajo vlago iz zraka, 
pri presajanju pazimo, da 
vseh korenin ne zakopljemo 
v substrat, priporočljivo je, 
da jih nekaj sega tudi preko 
roba lončka. Kadar orhideja 
razvĳa cvetna stebla in po-
pke, jo presadimo šele po 
končanem cvetenju.

TELEFONSKE ŠTEVILKE VRHNIŠKEGA ZDRAVSTVA

URGENCA - DEŽURNI ZDRAVNIK 112

  
ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA  
uprava 75 55 110, 75 55 111
telefaks 75 55 112
splošna ambulanta - 
Ana Švigelj, dr.med.spec. 75 55 135

Ajda Osrajnik, dr.med. narocanje.svigelj@zd-
vrhnika.si 

dispanzer za pljučne bolezni - Jovanka 
Tanjga, dr.med. 75 55 130

narocanje.pulmolog@zd-vrhnika.si 
zobni rentgen 75 55 143
fiziologĳa 75 55 132
laboratorĳ 75 55 133
patronažna služba 75 55 152, 755 51 53

 patronaza@zd-vrhnika.si 
glavna medicinska sestra 755 51 15,  051 390 920

dispanzer za otroke in šolsko mladino  

Helena Rožmanc Drašler, dr.med.spec. 75 55 121

narocanje.rozmanc@zd-vrhnika.si

Sreten Nakićenović, dr.med.spec. 75 55 128

narocanje.nakicenovic@zd-vrhnika.si 

Lucĳa Odlasek Kunstelj, dr.med. 75 55 123

 narocanje.kunstelj@zd-vrhnika.si 

Branka Čegovnik, dr.med. 75 55 129

 narocanje.cegovnik@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - OŠ Ivana Cankarja  

Matej Leskošek, dr.dent.med. 75 04 033

šolska zobna ambulanta - ZP Borovnica  

mag. Miljenka Knezović, dr.dent.med. 75 47 104

šolska zobna ambulanta - OŠ Log Dragomer  

mag. Miljenka Knezović, dr.dent.med. 75 66 414

ZASEBNI ZDRAVNIKI - KONCESIONARJI IN DRUGI 
ZDRAVSTVENI DELAVCI
ZASEBNE SPLOŠNE AMBULANTE V ZD VRHNIKA

mag. Darko D. Lavrenčič, dr.med. 75 53 847
Dunja Piršič Koren, dr.med. 75 05 418
Ljubomira Prebil Božovič, dr.med. 75 04 112
Primož Rus, dr.med. 75 04 755
ZASEBNI PEDIATER  
Gregor Caserman, dr.med. 051 632 120

ZASEBNI SPLOŠNI AMBULANTI V ZP BOROVNICA

Marĳa Munda, dr.med. 75 48 300
Majda Žagar, dr.med. 75 48 300

PATRONAŽA IN ZDRAVSTVENA NEGA - BOROVNICA

Marĳa Žakelj, dipl.m.s. 031 880 745
ZASEBNI PSIHIATER  
Irma Kuhar, dr.med. 75 55 150
MEDICINA DELA, PROMETA IN ŠPORTA  
Mitja Miklič, dr.med. 75 51 269
FIZIOTERAPĲA  
Irma Brus, višja fizioterapevtka 75 53 361
Katarina Breitenberger, višja fizioterapevtka 75 53 361
Marĳa Murn, višja fizioterapevtka 75 51 628
ZASEBNI ZOBOZDRAVNIKI 
Ladka Kastelec Stanovnik, dr.dent.med. 75 02 333
Judita Cvelbar, dr.dent.med. 75 53 785
Mihaela Leben Zevnik, dr.dent.med. 75 02 345
Polonca Keršič, dr.dent.med., spec. ortodont 75 05 295
Jožef Keršič, dr.dent.med. 75 57 310
Melanĳa Legat, dr.dent.med. 75 66 003
Marĳa Ogrin, dr.dent.med. 75 02 492
Kristina Tozon, dr.dent.med. (ZP Borovnica) 75 47 190
GINEKOLOŠKA AMBULANTA  
Marĳa Ilĳaš Koželj, dr.med. 75 04 539
ZASEBNI ZOBOTEHNIK  
J.U. DENTAL, d.o.o. - Uroš Janželj 75 53 227

Orhideje-zimske lepotice
Orhideje izhajajo iz družine kukavičevk, najbolj ob-
sežne rastlinske družine cvetočih rastlin na Zemlji. 
Kot zanimivost lahko povemo, da jih kar tri četrtine 
živi na drevesih. V zadnjem času so lahko dostopne 
in predstavljajo  najpopularnejšo skupino sobnih 
rastlin. 
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FordFusion

www.ford.si

Poraba: 4,5–6,6 l/100 km; emisija CO2: 119–157 g/km. Slika je simbolična. www.ford.si
Ponudba velja v primeru financiranja prek Ford Credita. Podrobnosti glede financiranja dobite pri pooblaščenem trgovcu z vozili Ford.

Kako dobro poznate Fusiona?

1. Ali lahko spravite v Fusiona 230 cm dolg tovor?

da           ne

2.  Ali višji položaj sedenja poveča tudi preglednost?

da           ne

3. Ali ponudba poleg bogate opreme vključuje tudi kovinsko barvo, lita 

platišča in samodejno klimo*?

da           ne

4. Ali ga s financiranjem Ford Credit res lahko dobite že za 10.765 EUR*?

  da           ne

5. Ali se vam zdi modro zamuditi tako dobro ponudbo?

  da           ne

* ponudba velja za omejeno količino vozil

FINANCIRANJE

FORD
CREDIT

Si tudi vi že dalj časa želite izgubiti tistih nekaj od-
večnih kilogramov, izboljšati svoje zdravje, počutje 
in samopodobo, pa stalno odlašate? Ob prelomu 
leta imate pred seboj odlično priložnost, da nazdra-
vite novim sklepom in prihodnosti po vaši meri!
Zavrzite prepričanja, ki vas omejujejo
Vsi navadno pričakujemo stvari in stremimo k re-
zultatom, ki smo jih v preteklosti že doživeli ali 
dosegli. Vendar nikar ne pozabite, da so bile te iz-
kušnje realne v nekem drugem času in v drugačni 
situacĳi, ljudje pa se stalno spreminjamo. Če počne-
mo vedno enake stvari, dosegamo tudi vedno ena-
ke rezultate. Zamislite si sveže scenarĳe in si s tem 
ustvarite možnosti za dosego novih, višjih ciljev.
Premaknite se z mesta
Mnogi imamo prirojeno tenedenco, da ostanemo, 
kjer smo in živimo rutinsko, vse dokler nas neka 
sila ali problem ne predrami in prisli v ukrepanje. 
Zastavite si cilj, s katerim boste predvsem osrečili 
sebe, ne pa zgolj zadovoljili pričakovanja okolice. 
Naj bo ljubezen in spoštovanje do sebe in svojega 
telesa tisto, kar vas bo potisnilo na pot sprememb. 
Večino stvari, ki si jih lahko zamislimo, lahko tudi 
dosežemo, če smo se le pripravljeni odreči nečemu 
drugemu oziroma zamenjati prioritete. 
Ukrepajte celostno
Če se ustavimo le pri simptomu, kot je npr. »želim 
shujšati 8 kilogramov in odpraviti celulit«, ne preu-
čimo pa, kaj vse se skriva za našo trenutno podobo, 
težav ne rešimo celostno in simptomi se pogosto 
vrnejo. Navadno se zalomi, ko se ne zavedamo, kaj  
bi pravzaprav radi dosegli ali rešili z vitko linĳo in 
se zaradi nerealnih pričakovanj ulovimo v začaran 
krog nihanja telesne teže, zdravja in počutja. 
Objektivi so bojni plani na poti do uspeha
Naredite si plan, kako želeni rezultat doseči in kako 
ga tudi dolgoročno vzdrževati. Cilji se nanašajo na 
naše želje, ki čakajo na uresničitev, objektivi pa so 
»bojni plani«, ključni koraki na poti do uresničitve 
ciljev.
Zastavite si objektive, ki bodo:
• konkretni, usmerjeni v rezultate in natanko do-

ločene akcĳe;
• dosegljivi, da vas bodo stalno motivirali;
• realni, kar pomeni, da imate sposobnost in sred-

stva, da jih izvedete; 
• merljivi, da boste lahko spremljali napredek;
• časovno omejeni, da boste lažje ohranili moti-

vacĳo in občutek nuje, ki sta potrebna, da boste 
vztrajali do cilja. 

Zamislite si sliko končnega uspeha
Ste si razjasnili, kaj pomeni dosega cilja za vas in 

vaše življenje? Šele ko si natančno opredelite stva-
ri, ki so za vas najpomembnejše, si lahko postavite 
prave prioritete. Mentalna predstava uspeha nas 
ohranja osredotočene na cilj in na to, kar želimo, da 
bi z njim dosegli.
Vaše želje bomo spremenili v objektiv
Zavedamo se, da žal ne moremo narediti ničesar 
namesto vas, lahko pa vam omogočimo pot, da bo-
ste zastavljene cilje dosegli lažje in hitreje.            
Za začetek vam bomo v januarju, pri vpisu v redni 
program Linea Snella, podarili 3 terapĳe na  apa-
ratu ULTRAZVOK KAVITACĲA, ki predstavlja 
najsodobnejšo metodo za odstranjevanje celulita 
in maščobnih oblog. 
Za več informacĳ vas vabimo na brezplačen, po-
polnoma neobvezujoč posvet, na katerem bomo 
združili vaše želje z našim strokovnim mnenjem in 
izkušnjami ter skupaj začrtali zanesljivo pot do va-
šega cilja. Za naročilo izpolnite spletni obrazec ali 
nas pokličite na brezplačno številko 080 15 88. 

h�p://www.lineasnella.si/

Naj vaša želja po vitkosti v letu 
2010 postane objektiv!

svetovanje - izdelava -montaža

e-mail: prodaja@liko.si www.liko.si

AKCIJA 15%POPUSTNA FURNIRAN PROGRAM
Prodajna akcija vrat in podbojev od 01.02.2010 do 28.02.2010
v prodajnem salonu LIKO TRADE na Vrhniki

LIKO TRADE d.o.o., Prodajni salon, Tržaška 11, 1360 Vrhnika
telefon: 01 / 750 42 95,mobitel: 031 / 641 142, faks: 01 / 755 78 11

Poleg akcijskega popusta nudimo:
- svetovanje in izmere
- dostavo inmontažo vrat
- dodatni komercialni popust
nad vrednostjo 2.000,00 EUR
- akcijski popust velja za gotovinsko plačilo

Za natančnejše informacije nas pokličite
ali obiščite v salonu na Tržaški 11 vsak dan
od 8. do 17. ure in v soboto od 8. do 12. ure.
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Nudimo vam:
• AVTOVLEKO,
• PREVOZ VOZIL IZ  

TUJINE,
• ODKUP 

POŠKODOVANIH 
VOZIL.

Telefon: 051 221 000.

ASEDEJ, d. o. o.
Drenov Grič 72 b, 
1360 Vrhnika

NAŠ ČASOPIS
že več kot tri desetletja z vami

 

 

 

 

 

 ZASEBNO VARSTVO 
po vzgojnem pristopu 

MONTESSORI 

Hiša otrok pod Planino 
Suzana Alič s.p., Betajnova 47, 1360 Vrhnika 
info: 041 471 442, suzana.alic@siol.net 
www.varstvo-vrhnika.si 

Najdena je bila velika 
ovratna ruta s črnimi 
resami. Informacĳe: 

01/7502 511.
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Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate, ata,
bo vedno ostal.

Zahvala

Janez 
Simončič

1939–2009
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom 
in gasilcem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče ter za dru-
ge darove. Hvala vsem, ki ste ga v velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se gospodu župniku za ob-
red  in molitev, Pogrebni službi Vrhovec in gasilcem PGD Brezje. 
Iskrena zahvala tudi patronažnima sestrama, še posebno pa ženi 
Matildi, ki mu je ves čas bolezni stala ob strani in ga negovala. 
Pogrešali ga bomo!

Žalujoči: žena Matilda, sin Janko in hčerka Veronika z 
družinama

December, 2009

Čebelice, čebelice, 
saj moje ste prĳateljice,
pozabi vas nikdar
ta stari čebelar.
                  Lojze Slak

ZAHVALA
Ob izgubi našega dragega moža, 

očeta, dedka, brata in strica

Draga Hodnika
1934–2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem, 
sodelavcem in znancem za  izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in 
sveče. Obenem se zahvaljujemo g. župniku Blažu Gregorcu, vrh-
niškim pevcem, trobentaču ter Pogrebni službi Vrhovec za lepo 
opravljen obred. Hvala Društvu čebelarjev za poslovilne besede. 
Hvala vsem, ki ste se prišli poslovit in ste  ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. Kakor je šum čebelic 
vedno bil v tvojem srcu, tako  boš tudi Ti vedno v našem.

Vsi njegovi

ZAHVALA
Obrnil se poslednji list 
mi v knjigi je življenja,
z ljubeznĳo zdaj čakam vas
onkraj žalosti trpljenja.

V komaj izpolnjenem 71. letu 
življenja se je poslovil od nas dragi 

mož, oči in ata

Franc Petelin
Toplo se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v tej bolečini stali ob 
strani in ga v tako velikem številu s tihim spoštovanjem pospre-
mili na zadnji poti. Hvala za iskrene besede sočustvovanja, za 
darovane svete maše, cvetje in sveče. Hvala osebni zdravnici dr. 
Mundovi in sestri Mateji, zdravstvenemu osebju Bolnice Petra 
Držaja za lajšanje trpljenja. Hvala g. župniku Janezu Šilarju za 
spoštljivo opravljen pogrebni obred s sveto mašo, pevcem cer-
kvenega pevskega zbora in moškemu kvintetu za občuteno pet-
je. Iskrena zahvala sorodnikom, prĳateljem, sosedom, članicam 
UPZ Barjanke, skupini borovniških pohodnikov SVIZ za vso po-
moč. Hvala Pogrebni službi Pieta za skrbno vodenje pogrebne 
svečanosti.

Njegovi: žena Ivanka, sin Tomi z Andrejo, hči Erna z Edom, 
vnukinji Anja in Neža

ZAHVALA

Ob izgubi našega dragega brata in 
strica

Vinka 
Jelovška

1928–2009

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darove za sve-
te maše. Zahvala tudi Domu upokojencev Vrhnika, gospodu 
župniku Jožetu Brileju za lepo opravljen cerkveni pogreb, po-
grebcem, Pogrebni službi Vrhovec in Cerkvenemu pevskemu 
zboru Zaplana. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zad-
nji poti.

Vsi njegovi
Zaplana, december 2009 

ZAHVALA
V 97. letu se je poslovil od nas 

Matevž 
Samotorčan

Furlanov ata
1913–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sokrajanom, prĳate-
ljem in znancem, ki ste se v tako velikem številu prišli poslovit 
od našega ata, nam izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje. Za-
hvala tudi GZ Vrhnika, drugim gasilskim društvom, še posebno 
domačim gasilcem PGD Ligojna za pomoč pri obredu in lepe po-
slovilne besede. Najlepša hvala tudi župniku Blažu Gregorcu za 
lepo opravljen obred in duhovnikom za vse obiske  ter duhovno 
oskrbo na domu. Zahvalo izrekamo tudi dr. Rusu in patronažni 
službi ZD Vrhnika za dolgoletno skrb in pomoč pri lajšanju bo-
lečin. Hvala Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in vsem, ki ste ata 
pospremili na njegovi zadnji poti.

Sinova Matevž in Franc ter hčerka Francka z družinami
Mala Ligojna, Vrzdenec, Vrhnika

December 2009

Naša solza bi te zbudila,
ko bi usoda življenje ti vrnila.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega očĳa 
in starega ata 

Franca Zupana
1929–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih 
v žalosti in slovesu stali ob strani, izrekli sožalje, nam darova-
li cvetje in sveče. Iskreno se zahvaljujem tudi Društvu upoko-
jencev Vrzdenec, da ga kljub  hudi bolezni, ki ga je spremljala 
dolga leta, niso pozabili in so ga obiskovali na domu.

Njegova hči Nuška z družino
Vrzdenec, december 2009 

Tako tiho, kot je živela,
nas je tudi zapustila.

Jožica Smrk
roj. Seljak
1939–2010 

Zahvaljujemo se prĳateljem, sodelavcem in znancem za izreče-
no sožalje, darovano cvetje in sveče, predvsem pa za moralno 
podporo. Hvala dr. Heleni Rožmanc Drašler, osebju Doma upo-
kojencev Vrhnika, gospodu župniku, Oktetu Raskovec in Po-
grebnemu zavodu Vrhovec za vso pomoč, da ste nam pomagali 
v težkih trenutkih.

Vsi njeni 
Vrhnika, januar 2010 

Noč v korakih mirnega je sna
vzela, kar življenje da.
Pot zdaj tvoja vodi tja,
kjer so drugi tvoji že doma.

Mnogo prezgodaj se je po kratki in 
hudi bolezni poslovil

Alojz Gerdina
(1945–2009)

z Brega pri Borovnici

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali 
ob strani. Hvala  vsem, ki ste ga spoštovali, ga imeli radi in se ga 
boste spominjali.

Njegovi domači

Hvala, draga mama,
za ljubezen in srce,
za življenje hvala,
hvala, mama, ti za vse.

ZAHVALA
v 94. letu je tiho zaspala

naša draga mama in stara mama

Marĳana 
Jankovec

roj. Trnovec
8. 2. 1916 – 23. 12. 2009

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovane sveče in cvetje ter darove 
za potrebe cerkve in svete maše. Še posebno smo hvaležni gospo-
du župniku za dolgoletne mesečne obiske in lepo opravljen po-
grebni obred. Zahvaljujemo se tudi pevcem TD Briše, Pogrebni 
službi Vrhovec in vsem, ki ste jo pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči: vsi njeni
Setnik, december 2009

 Po jezikovnem pregledu dobi be-
sedilo v roke odgovorni urednik. 

Ker je prispevkov veliko (za 64 in 
več strani), je potreben določen 

rok, da so besedila pripravljena 
za tisk. Zato tudi vedno objavi-
mo na prvi strani datum, do kdaj 
sprejemamo besedila za objavo. 
Vendar pa ga vsi ne upoštevajo, 
s čimer nam povzročajo velike 
težave pri vrstnem redu obdelave 
prispevkov. Glede na to še enkrat 
apeliramo na vse dopisnike in pis-
ce prispevkov za Naš časopis, naj 
upoštevajo roke za oddajo besedil. 
Sem in tja bomo upoštevali tudi iz-
jeme, predvsem zaradi aktualnosti 
dogodkov, kar je mogoče urediti z 
uredništvom, katerega telefonska 
številka je 040-234-090. Prav zaradi 
nekaterih zapoznelih prispevkov 
tudi ne moremo vedno zagotoviti 
jezikovnega pregleda besedil (lek-
toriranja). Tehnična navodila za 
predložitev prispevkov 

Tipkopis naj bo na papirju napi-
san na eni strani z dvovrstičnim 
ali vsaj z 1.5 vrstičnim razmikom. 
Natisnjen naj bo z računalniškim 
tiskalnikom, z razločnimi naslovi, 
podnaslovi. Napisan naj bo z eno 
osnovnih oblik pisave (Palatino 
Lynotype, priporočeno) velikosti 
12, besedilo naj bo levo poravna-
no. Odstavek se konča s piko in z 
entrom določi naslednjega. Kar že-
lite v besedilu poudariti, napišite z 
bold ukazom.
Naslovi se pišejo z malimi črka-
mi. 
Besedilo naj bo napisano v Wor-
du. 
Ne oblikujte besedil v okvir ali 
stolpec !!!
Tabel in slik ne vstavljajte v be-
sedilo !!! 
Vsaka slika, fotografija naj bo  
shranjena v posebni datoteki v 
enem od standardnih grafičnih 

formatov (JPG, PDF, TIF,). Inter-
netne fotografije niso primerne 
za tisk.
Na koncu rokopisa pod avtorjem 
prispevka naj bo napisano ime 
slike (npr. DSCI00001) 
Izdelani oglasi naj bodo shranjeni 
v: (pdf-priporočljivo, jpg, tif for-
matu, cdr 11 v krivuljah).

MERE TISKA ČASOPISA 
1/1= 280 x 396 mm (cela stran)
1/2= 280 x 196 mm (1/2 strani)
1/4= 138 x196 mm (1/4 strani)
1/8= 138 x 96 mm (1/8 strani)
širina kolone 43,333 mm
širina kolone in pol 66,825 mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm
Vsaka tabela mora biti na koncu 
prispevka priložena na posebnem 
listu papirja. Za vse tehnične nejas-
nosti se obrnite na: 

cesartomo@gmail.com

ali gsm 040/234 090
Vsa gradiva pošiljajte na elektron-

ski naslov: 
nascasopis@zavod-cankar.si

Uredništvo Simon Seljak

Cenik oglasov v glasilu Naš časopis

Enota mere Cena v EUR 
z DDV

1 cm v višini stolpca širina stolpca 4,33 cm, na eni 
strani 6 stolpcev 4,51

¼ strani 225,34
½ strani 450,68
cela stran 901,35
zahvale 67,60
Cena oglasa na prvi strani se povečajo za 100%. Cena oglasa je enaka za čr-
nobele in barvne strani. Popusti: 15% če naročnik sam oblikuje oglas. 15% za 
podpis pogodbe o celoletnem oglaševanju za ½ strani in 1/1 stran (agencĳski 
popust). Veljavnost cenika: od 6.11.2007 dalje.

O pripravi besedil in fotografij Kdaj boste lahko prejeli 
NAŠ ČASOPIS v letu 
2010?
Št. 368_25. januar
Št. 369_22. februar
Št. 370_29. marec
Št. 371_26. april 
Št. 372_31. maj
Št. 373_28. junĳ
Št. 374_30. avgust
Št. 375_27. september
Št. 376_25. oktober
Št. 377_29. november
Št. 378_20. december
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Življenje niso dnevi,
ki so minili, temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili.
(P. A. Pavlenico)

Z A H V A L A
ob nenadomestljivi izgubi drage 

žene, mame in babice

Bože Telban
(1939–2009)

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem, sode-
lavcem in znancem, ki ste našo Božo pospremili na njeni zadnji 
poti ter ji darovali sveče in cvetje. V neizmerno težkih trenutkih 
smo občutili, da nismo sami, saj ste nam stali ob strani. 
Hvala vam za vse tople stiske rok, vzpodbudne besede, tolažbo 
in podporo. Hvala tudi ge. Lili Kogovšek za požrtvovalno nego 
na domu, zdravnici dr. Mundovi, g. župniku za opravljen po-
grebni obred in darovano sveto mašo, borovniškim pevcem, čla-
nom Društva upokojencev ter g. Tršarju za organizacĳo pogreba.
Draga Boža, vsa toplina tvojega srca in tvoja ljubezen ostajata z 
nami.

Mož Jože, sinova Simon in Matej z družinama

Pomlad bo na Tvoj vrt prišla,
čakala bo, da prideš Ti,
in sedla bo na rožna tla
in se zjokala, ker te ni.

ZAHVALA

Aleksander - 
Sašo Habič

1942–2010 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, nekda-
njim sošolcem in sodelavcem, stanovalcem bloka Gradišnikova 
18 za podarjeno cvetje in sveče in izrečeno sožalje. Posebej hva-
la pevcem pod vodstvom gospoda Rudĳa Cerka, govornikom: 
gospe Metki Pristavec, gospodu Močniku in gospodu županu 
Ocepku. Hvala kolektivu Osnovne šole Borovnica in učencem 
za lepo pesem, upokojenim učiteljem in Društvu upokojencev 
Borovnica, Občini Borovnica in predstavnikom SDS. Posebna za-
hvala vsem zdravstvenim delavcem, ki ste lajšali bolezen moje-
mu možu. Hvala vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji poti!

Žalujoči: žena Anica s hčerkama
Borovnica, januar 2010 

Živeti – umreti je usoda naša, 
a cilj nam je visoko posajen! 
Glej, to drevo; za usodo nič ne vpraša, 
a večno se bori za svoj namen. 
(Oton Zupančič) 

ZAHVALA

Ob smrti očeta 

Jožeta Homovca
11. 4. 1922–17. 12. 2009 

Od  njega smo se poslovili 19. decembra. Zahvaljujemo se vsem 
sorodnikom, sosedom, prĳateljem, sodelavcem in znancem, ki 
ste mu darovali cvetje, sveče, svete maše in ga z molitvĳo po-
spremili na njegovi zadnji poti.  Posebno se zahvaljujemo tudi 
gospodu dekanu, podjetju Vrhovec in vsem delavcem Doma 
upokojencev Vrhnika, ki ste mu pomagali preživeti njegove za-
dnje trenutke. 

Vsi njegovi 
Stara Vrhnika, januar 2010

»Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate, ata,
bo vedno ostal.«

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega 
ata

Antona Brlana
(1946–2009)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom znancem in 
prĳateljem za izrečeno sožalje, darovane maše, cvetje in sveče.
Posebna zahvala gasilcem PGD Dragomer - Lukovica, Pogrebni 
službi Pieta, pevcem, duhovnikom: Janezu Mihelčiču, Stanislavu 
Škufci, Branku Potočniku in Simonu Kvaterniku za cerkveni po-
grebni obred. Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu po-
spremili k zadnjemu počitku.

Žena Joži, hči Irena, sinova Tone in Mitja z družinami
Dragomer, december 2009

 Sporočamo žalostno vest, da nas 
je zapustila draga mama, babica in 

prababica 

Marĳa Dolenc 
rojena Gostiša

1921–2009

Vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti in nam izrekli sožalje, se 
iskreno zahvaljujemo. 

Njeni: hči Zinka z družino, sin Ivan z družino, hči Marĳa z 
družino, Lojze z družino in drugo sorodstvo.

Drenov Grič,  29.12. 2009

ZAHVALA

V 94. letu je v Gospodu zaspala 
naša draga mama, babica in 

prababica

Frančiška 
Šurca

roj. Merlak z Raskovca, 
Vrhnika

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prĳateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Pokopali smo jo 27. 
11. 2009 v ožjem družinskem krogu. Posebna zahvala velja g. 
dekanu Gregorcu za opravljeno pogrebno sv. mašo in g. dr. Iva-
nu Merlaku za molitve ob zadnji uri slovesa. Iskrena hvala DU 
Vrhnika, Pogrebni službi Vrhovec in kvartetu z Brezovice. Hvala 
vsem, ki se je spominjate.

Žalujoči: sin Janez, hčere: Majda, Betka in Minka z družinami

November 2009, Vrhnika

V 75. letu nas je zapustil naš

Matĳa MELE
z Lošce, roj. 1935

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje ter darovano 
cvetje in sveče. Hvala vsem, ki ste ga spremili na njegovi zadnji 
poti. 

Njegovi najbližji

Mirno in spokojno si zaspal,
v večni sen od nas odpotoval.
Naj bo srečno tvoje potovanje
in pogosto vračaj se nam v sanje!

ZAHVALA

Za vedno nas je zapustil naš dragi 
oče, dedek, brat in tast

Alojzĳ Štimac
1928–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳate-
ljem, sodelavcem Metrela – Mehanike in znancem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje, sveče in vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti. Posebna zahvala župniku g. Jožetu Matetu 
za opravljen obred in Pogrebni službi Pieta.

Sin Srečo z družino, sestra Ivka z družino
Dragomer, Nova Gorica, Ljubljana, Notranje Gorice

December 2009 

V miru in brez bolečin se je poslovila, 
pri svojih dragih v srcu za vedno lep 
spomin je zapustila
naša draga mama, stara mama in prababica

Frančiška Rot, 
roj. Pristavec

1915–2009 

Zahvala vsem, ki ste nas v žalostnih dneh obiskovali, prinesli 
sveče in darovali namesto cvetja. Prisrčna hvala vsem, ki ste jo 
v tako velikem številu, kljub neprĳetnemu vremenu, pospremili 
na zadnji poti.

Vsi njeni

Sin Tone z družino, hčerki Slavka in Minka z družinama, šest 
vnukov in sedem pravnukov

Prazen dom je in dvorišče,
oko zaman te išče ...
Sledi ostale so povsod
od dela tvojih pridnih rok.

ZAHVALA

Ob izgubi dragega moža, očeta, 
dedĳa in tasta

Borisa 
Čičmirka

se za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše 
iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in 
znancem ter vsem, ki ste ga pospremili na zadnjo pot. Posebej 
se zahvaljujemo župniku za lep obred in tolažilne besede. Hva-
la tudi pevcem za odpete žalostinke. Vsem in vsakemu posebej 
iskrena hvala.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Tako, kot dogori sveča,
je ugasnilo življenje

Amalĳe Vehar
1931–2009

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in 
znancem za darovano cvetje, sveče, darove za svete maše in izka-
zano sočutje. Iskrena hvala sosedi Sefiji Nuhanović za vso skrb in 
požrtvovalno pomoč v zadnjem času, ko je bila Malči najbolj ne-
močna. Hvala vsem, ki ste kakor koli prispevali, da smo se lahko 
lepo poslovili in našo Malči pospremili k večnemu počitku.

Brat Pavel z družino
Vrhnika, december 2009

Spomin je svetloba,
ki dušo obliva,
spomin je ljubezen,
ki v srcu prebiva.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi

Ane Dormiš
roj. Mikuž

1921–2009 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prĳateljem 
in sovaščanom za izrečeno sožalje, cvetje in sveče. Posebna za-
hvala za pozornost in nego osebju Doma upokojencev Cerknica, 
g. župniku Janezu Šilarju, pevcem in Pogrebni službi Pieta. Hva-
la vsem, ki ste jo pospremili na njeno poslednjo pot.

Vsi njeni
Pako, december 2009 
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Pred vami je nova nagradna kri-
žanka. Hitro svinčnik v roke in za-
čnite reševati, saj ni težko. Za prvih 
šest pravilno rešenih in izžrebanih 
križank smo pripravili tri denarne 
nagrade in tri reklamne majice:
1. nagrada: 80,00  evrov
2. nagrada: 60,00 evrov 

3. nagrada: 40,00 evrov
in tri reklamne majice.
Rešene križanke pošljite do 12. 
februarja 2010 na naslov: Ured-
ništvo NČ, Tržaška c. 9, 1360 
Vrhnika, p.p. 54, v ovojnici z ob-
veznim pripisom: “Nagradna kri-
žanka”.                                                       S. S.

Ime in priimek:

Točen naslov:

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat na mesec v nakladi 13500 izvodov za Občine Vrhnika, Borovnica, Horjul in Dobrova-Polhov Gradec, brezplačno pa ga prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Izdajatelj glasila je javni zavod »Zavod Ivana Cankarja za 
kulturo, šport in turizem Vrhnika«, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika, soizdajateljice pa so Občina Borovnica, Občina Horjul in Občina Dobrova-Polhov Gradec. Uredništvo: Simon Seljak (v.d. odgovornega urednika in novinar ter organizator). 
Dopisniki: France Brus, dopisnik za Občino Horjul;  Gašper Tominc, Sebastjan Vehar, dopisnika za Občino Dobrova-Polhov Gradec; Damjan Debevec, dopisnik za Občino Borovnica, dopisnica za občino Log - Dragomer; Vesna Erjavec, lektoriranje: 
Marjetka Šivic; vnašanje besedil: Sabina Ahčan. Naslov uredništva: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, NAŠ ČASOPIS, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (01) 750-66-38 ali h.c. 750-66-30, Telefaks: (01) 750-66-36. Elektronska pošta: na-
scasopis@zavod-cankar.si. Pokličete nas lahko tudi po mobitelu: 040/234-090.  Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase 3,76 EUR, na prvi strani velja dvojna cena. Oglasi za kulturno-zabavne in športne prireditve z vstopnino so 2,92 EUR za cm v 
stolpcu. Zahvale so po enotni ceni 56,33 EUR, mali oglasi so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, v ceno še ni vštet 20 % DDV, oglasi so lektorirani s strani naročnika. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Upoštevajte rok za oddajo rokopisov, da zagotovimo jezikovni pregled. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih sporočil. Prosimo, naj bodo prispevki, poslani za objavo, opremljeni s polnim imenom in naslovom; če je mogoče, 
naj jim bo dodana telefonska številka, na kateri lahko preverimo avtentičnost avtorja.  Grafična realizacĳa: Tomograf, Tomo Cesar,  s.p., Novo mesto.

Pravilna rešitev – vodoravno: srečno, latnik, oznaka, KA, P, M, Rae, sli, 
zdravo v letu, realist, odzivno, je, Maor, iks, R, T, Ilion, Idrĳca, srb, Callao, 
Miklavž, ja, NI, Adamič

OVEN (21.3 - 20.4)
Imeli boste več energĳe in 
boste uspešno urejali za-
deve, ki so povezane s pre-
teklostjo. To bo tudi obdobje 
pestrejšega navezovanja sti-
kov in uspeha na intelektu-
alnem področju. 

BIK (21.4 - 20.5)
Imeli boste nekaj težav po-
vezanih z ljubeznĳo, ker 
bodo delovali v nasprotju 
z vašo voljo. Po drugi stra-
ni pa se vam obeta pomoč 
( tudi finančna). V prĳatelj-
stvih in društvih pa bo prav 
veselo.

DVOJČKA (21.5 - 20.6)
Družabno obdobje! Ves me-
sec boste imeli veliko tele-
sne energĳe, zato le pohitite 
v telovadnico. Tudi poslov-

no se boste uspešno dogo-
varjali in pogajali.

RAK (21.6 - 22.7)
Z denarjem bodite še naprej 
previdni. Čeprav se bodo 
vaše razmere izboljšale, po-
stali pa boste bolj optimi-
stični. Ker bo Venera sĳala 
iz romantičnih Rib, se v lju-
bezni in prĳateljstvih obeta 
izboljšanje.

LEV (23.7 - 22.8)
Pozorni bodite na zmanj-
šano vitalnost. Drugače bo 
ta mesec potekal v navezo-
vanju stikov, partnerstva, 
povezovanja... V drugi pol-
ovici meseca boste urejali 
pereče finančne zadeve.

DEVICA (23.8 - 22.9)
Ta mesec vam ni posebno 

naklonjen, čeprav vam bo v 
šoli in službi šlo kar dobro, 
boste v sebi čutili nemir, 
zato ravnajte previdno.

TEHTNICA (23.9 - 23.10)
Venera vas bo crkljala, zato 
se vam obeta sreča v ljubez-
ni in prĳateljstvih. Ker bo-
ste zelo komunikativni, vas 
čaka v drugi polovici mese-
ca uspeh v službi ali karieri.

ŠKORPĲON (24.10 - 22.11)
Mesec različnih vplivov. 
Možno je ,da boste morali v 
službi krpati spore, toda pre-
jeli boste pomoč in odprla se 
vam bo neka nova pot. V lju-
bezni več romantike po 12.2.

STRELEC (23.11 - 21.12)
Družabno življenje se bo 
razživelo; uspelo vam bo 
združevati prĳetno s ko-
ristnim. V drugi polovici 
meseca dajte več poudarka 

na izobraževanje in komu-
nikacĳe. 

KOZOROG (22.12 - 20.1)
V prvi polovici meseca 
boste veliko urejali, se do-
govarjali... Kasneje nastopi 
bolj romantično obdobje, 
zato boste uživali v družbi 
vam dragih oseb.

VODNAR  (21.1 - 18.2)
Pazite se prenagljenosti, ne-
mirov in stresa, ki bi lahko 
delovale na področju part-
nerstva in medsebojnih 
stikov. Po drugi strani vas 
bodo planeti podpirali, zato 
boste izboljšali svojo tehniko.

RIBI (19.2 - 20.3)
Jupiter vas bo blagoslavljal; 
morda se vam ponudi pri-
ložnost za razcvet,potova-
nje, zaslužek... Po tem se bo 
Jupitru pridružila še Venera 
in vzcvetela bodo vaša srca! 

Horoskop za februar

Glede na nekoliko večje nagrade za 
križanko Srečno smo prejeli veliko 
rešenih križank. Izmed njih smo iz-
žrebali prvih šest pravilno rešenih, 
katerih lastniki bodo prejeli na-
slednje nagrade:
1. nagrada: 100 evrov, Igor Tomi-
nec, Prisojna 12, 1360 Vrhnika
2. nagrada: 80 evrov, Milojka 
Selan, Šujica 33, 1356 Dobrova
3. nagrada: 60 evrov, Jelka Vrhu-
nec - Topolovec, Mokrice 10, 1360 
Vrhnika

ter tri majice: 
4. Jože Malovrh, Smrečje 39, 1354 
Horjul
5. Dušana Curk, Hruševo 127, 
1356 Dobrova
6. Jože Smrtnik, Ob potoku 44, 
1360 Vrhnika
Prejemnike nagrad prosimo, naj 
čim prej pošljejo davčno in ma-
tično številko, osebni (transak-
cĳski) račun ter informacĳo, pri 
kateri banki oz. enoti je račun od-
prt.                                                                                                       S. S.

Nagradna križanka Praznik

Nagrade za križanko Srečno
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen posrednik Mobitel d.d. 

Nudimo vam: sklepanje novih naro~niških razmerij in podaljšanje obstoje~ih za Mobitel d.d.

Samsung 
Corby TXT

Samsung 
C3060
PREGLEDNE in 
VELIKE TIPKE

13990 �
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Komuniciraj!
Samsung 
C5212

Samsung
B2100

Deluje na 2
aktivni SIM kartici!
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Nokia 
2330
Classic
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Sony Ericsson
C510i
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